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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE 
 
Identificació de la sessió 
Núm.: 5/2012 
Caràcter: Ordinària  
Data: 23  de febrer de 2012 
Horari: de 10’08 a 17’30 hores 
Lloc: saló de sessions  
 
Assistents: 
  
President 
Mateo Isern Estela, batle (PP) 
Regidors/res 
Virginia Abraham Orte (PSOE) 
Andres Alcover Ordinas (Independent PSOE) 
Ana Maria Calvo Sastre (PSOE) 
Esperanza Crespi Pibernat (PP) 
Antonio Donaire Sanchez (PSOE) 
Maria Soledad Fernández Barrero (PSM-IV-EN-APIB) 
Sandra Fernandez Herranz (PP) 
Ana Maria Ferriol Font (PP) 
Antonia Fornari Thomas (PP) 
Andres Garau Garau (PP) 
Alvaro Luis Gijón Carrasco (PP) 
Fernando Gilet Sancenon (PP) 
Maria Isabel González Carrasco (PSOE) 
José Francisco Hila Vargas (PSOE) 
Rosa Llobera Gili (PP) 
Julio Martínez Galiano (PP) 
Guillermo Navarro Garau (PP) 
Antoni Noguera Ortega (PSM-IV-EN) 
Guadalupe Pulido Roman (PSOE) 
Joan Pau Reus Frontera (PP) 
Begoña Sánchez Muñoz (PSOE) 
Sebastià Sansó Bonet (PP) 
Belen Soto Mateu (PP) 
Gabriel Vallejo Gomila (PP) 
Jesús Valls Flores (PP) 
Antoni Josep Verger Martínez (PSM-IV-EN) 
 
Excusa la seva assistència: 
Yolanda Maria Garvi Blazquez (Independent PSOE) 
Irene San Gil López-Quesada (PP) 
 
Secretari adjunt: Miquel Ballester Oliver 
Interventor: Juan Canyelles Vich 
Secretària del ple: Nieves Téllez García 
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1. Aprovació de l’acta de la sessió ordinària  de dia 22 de desembre de 2011. 
 
2. Donar compte al Ple de l’Ajuntament del seguiment de preguntes amb resposta 
escrita dels plenaris  de dia 29 de setembre, 27 d’octubre, 24 de novembre, 22 de 
desembre de 2011 i 26 de gener de 2012. 
 
3. Donar compte al Ple de l’Ajuntament de Palma del seguiment a l’execució dels 
acords complimentats corresponents als plenaris de dia  26 i 30 de gener de 2012. 
 
4. Donar compte al Ple de l’Ajuntament dels  Decrets de Batlia inscrits en el llibre 
d’inscripcions del dia  23 de gener  a 17 de febrer 2012. 
 
5. Proposta d’aprovació del nomenament de representant de l’Ajuntament al Consell 
General de Balears a  “La Caixa”. 
 
6. Proposta d’aprovació nomenament representants “Caixa Colonya Pollença”. 
 
7. Proposa d’aprovació  de declarar la zona intramurs de la ciutat com a zona de gran 
afluència turística. 
 
18. Proposició del Grup Municipal Socialista relativa als horaris comercials en el marc 
de la Fundació Palma 365 (413/2012). 
 
21. Proposició del Grup Municipal Socialista relativa al recolzament a les persones 
desocupades en la recerca de treball (416/2012). 
 
22. Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a placa commemorativa 
d’Emili Darder (426/2012). 
 
28. Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a la nefasta gestió del 
transport públic en perjudici dels usuaris de l’EMT (429/2012). 
 
29. Proposició del Grup Municipal Socialista relativa al pas de vianants de Can Foradí 
(407/2012). 
 
30. Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a Son Sardina: recollida de 
residus porta a porta (424/2012). 
 
31. Proposició del Grup Municipal Socialista relativa a la recollida porta a porta a Son 
Sardina (403/2012). 
 
35. Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a la defensa de la Sanitat 
Pública (422/2012). 
 
36. Proposició del Grup Municipal Socialista relativa als retalls  a la Sanitat Pública 
(417/2012). 
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37. Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa al rebuig al projecte de  Via 
connectora. 
 
38. Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a Ses Fontanelles, una 
oportunitat (423/2012) 

 
40. Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a catalogar l’edifici i els 
interiors de la seu social del Montepio a Santa Catalina (430/2012). 
 
8. Proposta d’aprovació  reconeixement de deute per import de 373,09 €. 
 
9. Proposta d’aprovació reconeixement de deute a varis proveïdors per un import de 
239.763,21€. 
 
10. Proposta d’aprovació reconeixement de deute a varis proveïdors per un import de 
67.254,69€. 
 
11. Proposta d’aprovació reconeixement de deute per un import de 237.939,36€. 
 
12. Proposta d’aprovació reconeixement de deute per un import de 1.572.587,83€. 
 
13. Proposta d’aprovació de no incrementar les retribucions dels membres de la 
Corporació o òrgans directius respecte de les de l’any 2011. 
 
14. Proposta d’aprovació  de suspendre l’atorgament de llicències d’obra dins l’àmbit 
afectat per l’expedient de partió del domini públic  marítim terrestre i zona de servitud 
de protecció de les Illes “Imperial”, “Na Radona”, “Sa Galera”, “Cabrera i illots” i 
“Conejera”, en el terme municipal de Palma de Mallorca, d’acord amb la petició de la 
Demarcació de Costes, amb data d’entrada a l’Ajuntament de 20-10-11. 
 
15. Proposta d’aprovació rectificar l’erada material del PGOU referida als equipaments 
ubicats al Pla Parcial de Son Xigala II. 
 
16. Proposa d’aprovació definitiva del projecte Estudi de Detall de reordenació de 
volums edificables al C/ Paraguai. 
 
17. Proposició del Grup Municipal Socialista relativa  a la convocatòria de la Comissió 
de Seguiment de la Platja de Palma (412/2012). 
 
19. Proposició del Grup Municipal Socialista relativa a les beques de menjador dels 
col·legis públics de Palma (414/2012). 
 
20. Proposició del Grup Municipal Socialista relativa a cercar un acord enter els 
bombers de Palma i de Mallorca (415/2012). 
 
23. Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a escola de proximitat 
(427/2012). 
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24. Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a cinema: Turisme en 
temporada baixa (428/2012). 
 
25. Proposició del Grup Municipal Socialista relativa al cessament del personal 
funcionari interí (402/2012). 
 
26. Proposició del Grup Municipal Socialista relativa a la conciliació de la vida familiar, 
personal i laboral (420/2012). 
 
27. Proposició del Grup Municipal Socialista relativa a la compra de 90 vehicles 
d’ASITSA per l’EMT (401/2012). 
 
32. Proposició del Grup Municipal Socialista relativa a l’oficina del Medi Ambient 
(404/2012). 
 
33. Proposició del Grup Municipal Socialista relativa al projecte d’accessibilitat de l’illa 
de Cabrera (405/2012). 
 
34. Proposició del Grup Municipal Socialista relativa al Lluís Sitjar (460/2012). 
 
39. Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a la moratòria de renovables 
(425/2012). 
 
41. Sol·licitud de compareixença a petició del Grup Municipal Socialista del regidor de 
l’Àrea d’Economia, Hisenda i Innovació per explicar la previsió de revisió cadastral que 
està preparant (462/2012). 
 
42. Pregunta oral que presenta el Grup Municipal Socialista relativa al nous directius de 
l’EMT (463/2012). 
 
43. Pregunta oral que presenta el Grup Municipal Socialista relativa al Mercat de Pere 
Garau (464/2012). 
 
44. Pregunta oral que presenta el Grup Municipal Socialista relativa al centre de salut 
Rafal-Vivero (465/2012). 
 
F.O.D.1. Moció del  Grup Municipal Socialista relativa als fets i declaracions derivats 
de la convocatòria i celebració de la manifestació del 19 de febrer contra la reforma 
laboral. 
 
 
1.  Aprovació de l’acta de la sessió ordinària  de dia 22 de desembre de 2011. 
 
Es sotmet  a la consideració dels regidors l’acta  de la sessió ordinària de dia 22 de 
desembre de 2011, la qual  es consideren conforme i és aprovada. 
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2.  Donar compte al Ple de l’Ajuntament del seguiment de preguntes amb 
resposta escrita dels plenaris  de dia 29 de setembre, 27 d’octubre, 24 de 
novembre, 22 de desembre de 2011 i 26 de gener de 2012. 

 
Es proposa: 
 
Complint el que disposa l’article 38 del Reglament Orgànic del Ple de l’Ajuntament de 
Palma, la Secretaria General del Ple ha realitzat el seguiment de les preguntes amb 
resposta escrita que han presentat els grups municipals en el Ple de dia 29 de setembre, 
27 d’octubre, 24 de novembre, 22 de desembre de 2011 i 26 de gener de 2012, les quals 
se sotmeten a la consideració de l’Ajuntament Ple el donar compte de l’esmentat 
seguiment: 
 
Únic.- Donar compte del resultat del seguiment de les preguntes amb resposta 
escrita que han presentat els grups municipals en el Ple de dia 29 de setembre, 27 
d’octubre i 24 de novembre, 22 de desembre de 2011 i 26 de gener de 2012.  
 
El Ple de l’Ajuntament se’n dóna per ASSABENTAT. 
 
3.  Donar compte al Ple de l’Ajuntament de Palma del seguiment a l’execució 

dels acords complimentats corresponents als plenaris de dia  26 i 30 de gener 
de 2012. 

 
Es proposa: 
 
Complint el que disposa l’article 38.c del Reglament Orgànic del Ple de l’Ajuntament 
de Palma, la Secretaria General del Ple ha realitzat el seguiment de l’execució dels 
acords del Ple ordinari de dia 26 de gener de 2012 i del Ple extraordinari de 30 de gener 
2012. Per això, se sotmeten a la consideració de l’Ajuntament Ple el següent: 
 
Únic.- Donar compte del resultat del seguiment a l’execució dels acords 
complimentats corresponents al Ple ordinari de dia 26 de gener de 2012 i del Ple 
extraordinari de 30 de gener de 2012 de l’Ajuntament.  
 
El Ple de l’Ajuntament se’n dóna per ASSABENTAT. 
 
4.  Donar compte al Ple de l’Ajuntament dels  Decrets de Batlia inscrits en el 

llibre d’inscripcions del dia  23 de gener  a 17 de febrer 2012. 
 
Es proposa: 
 
Donar compte al Ple de l’Ajuntament dels Decrets de Batlia inscrits en el llibre de 
resolucions del dia 18 de novembre al 16 de desembre de 2011. 
 
El Ple de l’Ajuntament se’n dóna per ASSABENTAT. 
 
5.  Proposta d’aprovació del nomenament de representant de l’Ajuntament al 

Consell General de Balears a  “La Caixa”. 
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Es proposa: 
 

El Real Decret-Llei 11/2010, de 9 de juliol, d’òrgans de govern i altres aspectes del 
règim jurídic de les Caixes d’Estalvis modifica la regulació de les Caixes d’Estalvis 
entre altres qüestions en les quals es fan referència a la Llei 31/1985, de 2 d’agost, de 
regulació de les normes bàsiques sobre Òrgans Rectors de les Caixes d’Estalvi.  

Vist l’article 3 de l’esmentat Real Decret-Llei 11/2010 s’afirma la incompatibilitat de 
l’exercici del càrrec de membre de l’òrgan de govern d’una caixa amb el de tot càrrec 
polític-electe i amb el d’alt càrrec de les administracions polítiques. Per la qual cosa, la 
proposta d’acord aprovada al ple de dia 22 de desembre de 2011 on s’anomenava al Sr. 
Julio Martínez Galiano, com a representant d’aquest Corporació al Consell General de 
Balears de “la Caixa” ha de ser modificada i per això, d’acord amb el que estableix 
l’apartat c) de l’article 38 del Reglament  d’Organització i Funcionament de Règim 
Jurídic de les Entitats Locals, aprovat per reial Decret  2568/86, de 28 de novembre i 
altres disposicions sectorials d’aplicació es proposa al ple de l’Ajuntament l’adopció del 
següent 

 
ACORD 
 
1. Deixar sense efecte la proposta d’acord aprovada al ple de dia 22 de desembre 
de 2011 on s’anomenava al Sr. Julio Martinez Galiano representant d’aquesta 
Alcaldia al Consell General de Balears de “la Caixa”. 
 
2. Nomenar al Sr. Rafael Romero Ferrer, com a representant d’aquesta 
Corporació Municipal al Consell General de Balears de “la Caixa”, d’acord amb el 
disposat als articles 3, 7 i 8 del Real Decret-Llei 11/2010, de 9 de juliol, d’òrgans de 
govern i altres aspectes del règim jurídic de les Caixes d’Estalvis. 
 
3. Notificar aquesta resolució als interessats.  
 
S’APROVA per 16 vots a favor (PP) i 11 abstencions (PSOE i PSM-IV-ExM). 
 
6.  Proposta d’aprovació nomenament representants “Caixa Colonya Pollença”. 
 
Es proposa: 
 

El Real Decret-Llei 11/2010, de 9 de juliol, d’òrgans de govern i altres aspectes del 
règim jurídic de les Caixes d’Estalvis modifica la regulació de les Caixes d’Estalvis 
entre altres qüestions en les quals es fan referència a la Llei 31/1985, de 2 d’agost, de 
regulació de les normes bàsiques sobre Òrgans Rectors de les Caixes d’Estalvi.  
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Vist l’article 3 de l’esmentat Real Decret-Llei 11/2010 s’afirma la incompatibilitat de 
l’exercici del càrrec de membre de l’òrgan de govern d’una caixa amb el de tot càrrec 
polític-electe i amb el d’alt càrrec de les administracions polítiques.  

Per això, d’acord amb el que estableix l’apartat c) de l’article 38 del Reglament  
d’Organització i Funcionament de Règim Jurídic de les Entitats Locals, aprovat per reial 
Decret  2568/86, de 28 de novembre i altres disposicions sectorials d’aplicació es 
proposa al ple de l’Ajuntament l’adopció del següent 

 
ACORD 
 
1. Nomenar a la Sra. Marina Sans Barrueco i a la Sra. Maria Antònia Carrasco 
Martí, com a representants d’aquesta Corporació Municipal al Consell General de 
Balears de “la Caixa Colonya de Pollença”, d’acord amb el disposat als articles 3, 7 
i 8 del Real Decret-Llei 11/2010, de 9 de juliol, d’òrgans de govern i altres aspectes 
del règim jurídic de les Caixes d’Estalvis. 
 
2. Notificar aquesta resolució a les interessades.  
 
S’APROVA per 16 vots a favor (PP) i 11 abstencions (PSOE i PSM-IV-ExM). 
 
Es tracten conjuntament el punt 7 i el punt 18 
 
7.  Proposa d’aprovació  de declarar la zona intramurs de la ciutat com a zona 

de gran afluència turística. 
 
Intervé el Sr. Coll, representant de PIMECO: 
 
“(Per problemes de gravació, no s’ha reproduït l’iniciï de la intervenció). Aquest 
consistori ens ofereix un projecte que l’empara una norma, i això de primeria se’ns 
presenta com una bufetada en els nostres principis, en els que no renunciem de cap de 
les maneres, però i amb la màxima voluntat de l’humà i d’apostar per aquesta 
dinamització, que s’ha d’anar en benefici de tots, volem participar, però si hem 
permeten ho condicionarem, i així l’hem fet arribar als representant polítics, el 
condicionem a l’experiència, el condicionem als resultats, ho condicionem a la 
implicació de totes les parts, tant públiques com privades, amb la mateixa intensitat, en 
definitiva ho condicionem en els resultats finals, que esperem siguin positius per tots, 
per tant sol·licitem formalment que la proposta que es faci al Govern de les Illes 
Balears, de declarar zona de gran afluència turística a la zona intramurs de la ciutat, 
inclogui en caràcter experimental durant l’any 2012, per establir la creació d’una 
comissió de seguiment composta per tots els representants de tots els implicats, que 
vetlli pels complicats dels objectius marcats en aquesta experiència, i que sigui 
objectiva, imparcial, i imparcial a l’hora de avaluar el que es fa bé o malament, els 
resultats marquen el futur d’aquesta experiència, resultats que insisteixo siguin 
beneficiosos per tots, ja està bé de demonitzar el petit comerç i fer-lo culpable de tots 
els mals del carrer, al contrari som la cara, el que primer es troba, i encara que és vera 
que necessitem una mica de maquillatge, i a cara d’estar més guapos que mai, dormim 
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menys, hem de vestir millor amb el que tenim dins l’armari, i hem d’esser més servits i 
capaços encara sabent que moltes vegades estam ben tot sols i a vegades la pressió que 
suportem ho impedeix, però així i tot mantenim l’equilibri entre les grans forces 
comercials, que si per elles fos arrasarien amb polítiques comercials extremadament 
agressives i amb polítiques laborals precàries. En aquest sentit i direcció hem estat a la 
nostra proposta, que ha acceptat pel govern municipal, i que esperem també sigui 
acceptat per tots els membres d’aquest consistori, així no pot esser d’altre manera, 
perquè amb això honrem el record i la figura del que com a comerciant i dirigent 
empresarial, i els darrers anys defensor del ciutadà d’aquesta capital Don Miquel Lladó, 
que amb el seu sabre habitual fer sempre ens va marcar el camí a seguir, i va fer del 
consens i la concertació instrument fonamental per aconseguir l’equilibri tant desitjat 
que ens ha permet durant molts d’anys, crear i mantenir una sòlida planta comercial i 
que ara no hauríem de destruir, ja que amb aquests fruits hem aconseguit el nivell de 
benestar que tots, empresaris i treballadors desitgem mantenir. Moltes gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Gijón: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Hoy traemos una propuesta de una importancia que el tiempo dirá, 
pero que ya el simple hecho de que nos hayamos puesto de acuerdo en traerla aquí y que 
no genere una cierta crispación es una buena noticia. Evidentemente, no es competencia 
del Ayuntamiento, es una propuesta que elevaremos al Govern, para que decida marcar 
una zona específica de la ciudad de Palma, el centro histórico, como zona de gran 
afluencia turística. No podemos renunciar a la actividad que se genera afortunadamente 
en esta ciudad de miles y miles de turistas que vienen a diario, y cuando digo a diario 
eso también incluye los sábados y los domingos, según las estimaciones para el 
próximo, para este año 2012, sólo en lo que afecta al turismo de cruceros se prevén más 
de 200.000 visitas en domingos, sin contar todos aquellos turistas que ya estarán como 
consecuencia de los días que pasan en nuestra ciudad. Hemos hecho un cálculo de 
aproximadamente 15 millones de euros de volumen de negocio, que podríamos perder 
de no estar abiertos. Evidentemente, para llegar a este punto se ha tenido que reflexionar 
mucho, y por supuesto se ha tenido que cambiar una sensación, una mala sensación que 
se tenía de que sólo se abriría la ciudad si los comercios estaban abiertos, y al final 
hemos tenido que reconocer y entre ellos me incluyo yo, que no basta con que los 
comercios abran sino que tiene que abrir la restauración, que tiene que estar la ciudad 
perfectamente abierta y eso incluye un esfuerzo también por parte de este 
Ayuntamiento, para que haya una dinamización en la calle y para que haya actividad, 
renunciar a esos 300.000 turistas sería como, para hacernos una idea, renunciar a la 
actividad comercial que podría generar una ciudad de las 10 o 15 más importantes de 
este país, y esto es un privilegio que tenemos en Mallorca, que afortunadamente nos 
vienen muchos turistas, por tanto yo hoy, lo que me gustaría era destacar la importancia 
de que haya una cierta unanimidad, evidentemente con reservas, con una prueba 
experimental como nos recordaban desde la patronal de Pimeco, y veremos como 
funciona. Nosotros somos optimistas, nosotros pensamos que la ciudad para que siga 
generando actividad, para que esta situación económica tan desastrosa que estamos 
viviendo, pueda ver la luz al final del túnel, tendremos que adaptarnos. El mundo está 
cambiando, nuestra ciudad tiene que cambiar, si queremos que haya actividad tenemos 
que ser conscientes de que no sólo nos basta con trabajar en la temporada de verano, 
que también tendremos más durante la temporada de invierno, durante todo el año, y eso 
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es lo que hoy intentamos aprobar y el primer paso que vamos a dar en esta nueva 
iniciativa, por tanto agradecer a todas las partes que se han implicado en esta propuesta 
y desear, y así lo vamos a hacer desde el Ayuntamiento, que evidentemente esta 
experiencia del año 2012 sea todo un éxito y que se pueda alargar durante muchísimos 
años. Muchas gracias.” 
 
Té la paraula la Sra. Calvo: 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. En primer lloc m’agradaria deixar constància de que nosaltres 
des de el Grup Municipal Socialista donarem suport, en aquesta iniciativa del govern 
municipal. Comentar que retirarem, retirem el punt número 18 perquè entenem que la 
intencionalitat que recollíem amb la proposició queda recollida en gran mesura amb la 
proposta que fa el govern. I perquè ho recolzem? Ho recolzem perquè compartim 
l’objectiu de fons, és a dir, jo crec que tots estam d’acord en que la ciutat fa molta 
estona que necessita mesures de dinamització els dissabtes horabaixa i els diumenges, 
que el fet d’esser una ciutat turística, ho explicava el responsable de l’Equip de Govern, 
ens dona unes característiques especials a les quals hem d’atendre i també ens ofereix 
unes potencialitats que ens pot posicionar en una situació d’avantatge, de la mateixa 
manera hem recolzat la creació de la Fundació Público-Privada per a la promoció 
turística de la ciutat, i una de les propostes que nosaltres fèiem era que dins el marc 
d’aquesta fundació, es pogués també analitzar aquesta obertura en dies festius, i 
dinamització de la zona declarada com a de gran afluència turística, la ciutat de Palma 
per poder valorar la seva evolució, qüestió que queda contemplada. A nosaltres ens 
dona tranquil·litat el sentit de experimentalitat que té la proposta, jo crec que això també 
ha contribuït molt a un consens que nosaltres també valorem i que també perseguíem, i 
entenem que el fet de que puguem fer després una pausa i valorar amb dades a les mans 
la capacitat d’èxit de la iniciativa és positiu. Si m’agradaria destacar dues coses, una i 
faig la petició, nosaltres en el debat en comissió demanarem que es pogués incloure a la 
proposta que es fa la idea de que s’incentivi l’ús del transport públic, autobús i taxi, a 
totes aquelles persones que siguin consumidores i que per tant s’adrecin als comerços 
durant aquestes, durant aquests festius i ens agradaria si es possible que això 
s’inclogués, i en segon lloc m’agradaria recordar, perquè crec que també és just que es 
recordi que aquesta iniciativa és una iniciativa que es contemplava en el programa 
electoral del Partit Socialista, que nosaltres des de sempre hem defensat aquesta idea, 
també des de el punt de vista de dinamitzar o contribuir a dinamitzar la ciutat, des de 
l’activitat municipal. Que entenem que no estam discutint només de com podem obrir 
els comerços, sinó que estam parlant de com podem contribuir tots, i per tant també des 
de aquest propi Ajuntament, a dinamitzar l’activitat de dissabtes i diumenges. I me 
sembla que també seria de justícia recordar-ho com a una de les iniciatives que des de el 
Partit Socialista s’han defensat, no ara, sinó des de el mandat anterior, així que esper 
que els resultats ens convidin a felicitar-nos tots d’aquí a un temps i que si la iniciativa 
té èxit, sense cap dubte l’èxit serà de la ciutat. Gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Verger: 
 
“Si, molt bon dia, gràcies Batle. Jo me sap greu, però des de el PSM-Iniciativa Verds 
Entesa, no ens podem unir a aquesta unanimitat dels grups majoritaris, més que res 
perquè no és el nostre model i ho intentarem explicar. Avui, de lo que estam parlant 
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avui, la proposta, per ubicar el debat, el que estam tractant avui és de si permetem obrir 
els diumenges, a les grans superfícies i a les grans franquícies, és això que estam 
discutint avui, òbviament això es pot adornar amb oratòria de la ciutat viva i dinàmica 
però el que avui estam discutint, la proposta seva és permetre obrir els diumenges a les 
grans superfícies i a les franquícies, i això s’argumenta en base, és una zona de gran 
afluència turística, en base a una demanda turística que s’ha d’atendre, una gran 
demanda que s’ha d’atendre, jo crec que els números no surten, els creuers els 
diumenges com a molt es podrien arribar a captar 1.500, 2.000 persones per anar a la 
ciutat a comprar, dels creuers que puguin estar un diumenge a Palma, tenim 1.000 
comerços en el centre de la ciutat, més els 3.000 del barris. En el centre hi ha 1.000, per 
1.500, 2000 persones jo crec que els números, no hi ha demanda a atendre que obligui a 
obrir aquests comerços. Anem a veure, aquí també vostès evidentment empren un ......., 
un que existeix socialment que és que clar tots els comerços estiguin oberts les 24 hores 
els 365 dies a l’any, això nosaltres som conscients, tothom vol tenir el màxim de 
serveis, tothom també voldria que l’administració estigués oberta l’horabaixa, inclús els 
dissabtes, tothom també voldria que els bancs obrissin també els horabaixes i els 
dissabtes i si potser els diumenges, tothom aquests desitjos els té, i són lògics, ara 
aquests desitjos després tenen unes conseqüències. Anem a veure, nosaltres des de 
PSM-Iniciativa Verds Entesa també volem una ciutat viva i dinàmica, també els 
diumenges, nosaltres també la volem, l’objectiu de fons efectivament el compartim, 
però com? L’única manera, me volen dir que l’única manera d’aconseguir aquesta ciutat 
viva i dinàmica és deixant obrir les grans superfícies, les grans franquícies els 
diumenges? Nosaltres pensem que no, nosaltres pensem que això si és fa una aposta per 
obrir les infraestructures culturals de la ciutat, El Baluard, CaixaForum, Casal Balaguer, 
La llonja, La Catedral, tota la gran infraestructura, tots els grans atractius culturals que 
tenim a la ciutat, museus, si a això sumem activitats de carrer, que dinamitzin també la 
ciutat, això òbviament impulsat per la administració, música, ballades, actuacions de 
diversos tipus, i a demés a això li sumem promocionar de qualque manera l’obertura de 
la restauració, que nosaltres pensem que aquesta és la gran clau, que els diumenges 
dematí per exemple pugui haver una ruta a la Gerreria, una ruta no sé si dominicana, 
però que hi hagi una ruta, igual que hi ha la dels dimarts, o que hi pugui haver diferents 
rutes gastronòmiques pel centre de la ciutat, i això l’administració també ho podria 
impulsar, nosaltres pensem que si tenim dinamització cultural, infraestructures obertes 
els diumenges, més oferta de gastronomia, de restauració, les tendes obriran, el petit 
comerç obrirà, i per això no fa falta canviar res, això ja es pot fer avui, els diumenges 
les tendes de fins a 300 m2, poden obrir els diumenges, el que passa es que no obrin 
perquè no hi ningú, però si hi ha gent, si realment dinamitzem la ciutat amb aquest 
sentit, aquesta, les tendes obriran i per això no fa falta ni declarar zona de gran afluència 
turística, ni pressionar els petits comerços, ni obligar-les a que obrin, ells obriran si hi 
ha clients evidentment, ja els hi permet la normativa, però vostès avui i ho torn repetir 
no estan, lo que estan defensant i lo que estan proposant és que obrin les grans 
superfícies i les grans franquícies els diumenges, no ho adornem amb més retòrica, 
nosaltres també volem una ciutat viva i dinàmica els diumenges, el que no volem, 
vostès evidentment això ho adopten des de un punt de vista el liberalisme així com ho 
entenen vostès, que tothom competeixi en igualtat de condicions, però és que no hi ha 
igualtat de condicions, nosaltres evidentment no som, nosaltres tenim clar que el gros es 
menja el petit, i el que està en una posició de superioritat s’aprofita d’aquesta posició, 
s’imposa damunt del petit, això passa a molts d’àmbits, passa amb la reforma laboral, 
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passa amb el tema dels mercats financers, passa amb el tema del català, i també passa 
amb el petit comerç, el petit comerç no pot competir amb les grans superfícies, per tema 
de torns de feina, el conveni de les grans superfícies permet fer feina els diumenges 
sense abonar un suplement, simplement és un tema de torns, el petit comerç 
evidentment ha de contractar pel seu conveni una persona pagant hores, pagant un 
suplement a lo que serien els sous, o sinó ha d’obrir el petit comerciant que ja obri els 
altres dies, ha d’obrir també els diumenges, no pot competir. I això ens agradi o no ens 
agradi, no pot, després les conseqüències de que s’obrin aquestes grans superfícies i 
grans franquícies els diumenges, per ventura el petit comerç del centre, si realment hi ha 
molta gent, a lo millor empata, ara hi ha tot un teixit comercial a les barriades, fins a 
3.000 comerços, que evidentment perdran quota de mercat, si la gent els diumenges 
baixa a Palma a comprar, està clar que el teixit comercial dels barris es veurà afectat 
perquè perdran quota de mercat, anem a veure la gent té els doblers que té, la gent no 
per obrir els diumenges i aquí intentar reactivar la economia a base d’obrir també els 
diumenges amb aquest model tan agressiu, aquí es reactivarà l’economia ella tota sola, 
la gent té els doblers que té dins la butxaca, i el que passarà amb aquesta mesura és que 
la gent gastarà més a les grans superfícies, perquè ho tindrà més fàcil, i gastarà cada 
vegada menys la quota del petit comerç, sobretot de barriada, per no parlar del petit 
comerç de la part forana, es veurà molt afectada, i això seran les conseqüències 
d’aquesta mesura, per tant, o sigui això es sustenta dins una gran fal·làcia, en el seu 
informe, a l’informe de, per no dir que a demés a les ciutats del nostre entorn 
evidentment els comerços estan tancats també els diumenges, jo exemples de ciutats 
obertes els diumenges no crec que ni hagi gaires, i després en el seu informe, l’informe 
que aporta la tècnica es comenta que el que ha de quedar clar és que això no suposi una 
minva per l’economia del petit comerç i que això s’ha d’analitzar per aquesta comissió 
tècnica, nosaltres estam convençuts que així serà, i per tant lo que si demanem es que en 
vista dels resultats, en vista dels resultats d’aquests estudis tècnics que s’han de fer i de 
comprovar que efectivament el petit comerç perdrà quota de mercat, rectifiquem, es 
rectifiqui aquesta mesura que pretenen aprovar avui els grups majoritaris. Moltes 
gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Gijón: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Es evidente que tenemos posturas completamente diferentes, yo creo 
que obviar la realidad es siempre peligroso, hacerlo en tiempos de crisis es además una 
temeridad, porque ya hemos tenido tiempo de hacer todo eso y no ha funcionado, y 
ahora tenemos una oportunidad, no voy a, no quiero extenderme demasiado porque 
difícilmente nos vamos a poner de acuerdo, aunque curiosamente usted está diciendo el 
90% o el 95% de la propuesta que viene hoy aquí reflejada y que si han admitido, tanto 
las patronales como el Partido Socialista. Y me llama la atención, o sea usted está 
diciendo que hay que dinamizar la ciudad, abriendo los museos, cosa que nosotros nos 
estamos comprometiendo a hacer una dinamización por parte de la ciudad, a que haya 
actuaciones musicales que también lo vamos a hacer, a que haya rutas gastronómicas, 
ha tenido la intervención de un representante de una de las patronales más importantes, 
en las que se comprometen a trabajar en esa línea. Y el comercio y sin embargo ustedes 
siguen manteniendo un criterio que está, permítame que se lo diga totalmente fuera de 
uso, en cualquiera de las ciudades donde se ha puesto en marcha esta práctica ha 
funcionado, pero es que además aquí se da una situación excepcional, que 
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afortunadamente nos hace ser unos privilegiados, tenemos una cantidad importantísima 
de gente que viene los domingos y que si no compra se va sin comprar, olvídese del 
residente, esto no es una propuesta hecha para los residentes, esto es una propuesta 
hecha para los turistas. Turista que venga y las tiendas estén cerradas, los comercios 
estén cerrados, la restauración esté cerrada, o no haya actividad, será turista que no 
comprará, pero lo más importante o para mi lo más preocupante, será un turista que se 
irá teniendo la sensación de que esta ciudad está muerta, y no nos podemos permitir eso, 
porque insisto en ese periodo de tiempo pasarán por esta ciudad más habitantes, o más 
turistas que habitantes tienen cualquiera de las ciudades comprendidas entre la 10 y la 
15 de este país, y este es un lujo que no nos podemos permitir, pero como veo que es, 
será imposible ponernos de acuerdo, tampoco voy a hacer demasiado esfuerzo en 
intentar convencerle. Gracias.” 
 
Té la paraula la Sra. Calvo: 
 
“Si, moltes gràcies Sr. Batle. Bé, nosaltres reiterem el nostre suport, si que hi ha un 
tema que m’agradaria deixar constància, ja que no ho he fet en el primer torn, el cert 
que quan varem començar aquesta legislatura, i ho recordaran vostès, nosaltres 
duguérem una proposició en aquest sentit, i varem acordar per unanimitat que es fes un 
anàlisi de la situació, i sobretot que esperéssim a poder tenir consens a l’hora de fer el 
plantejament, de demanar la declaració de zona de gran afluència turística al Govern, si 
es vera i això s’ha de reconèixer també i crec que ha de deixar, ha de quedar ... el fet de 
que ha estat el Govern qui ha fet un anunci, i jo crec que això ha determinat molt el 
posicionament d’algunes patronals, algunes d’elles que hem escoltat avui aquí, és a dir, 
davant l’anunci d’obertura immediata hi ha hagut la necessitat de dir, escoltin a veure 
com ho podem fer d’una forma que ens sigui el menys perjudicial possible, a nosaltres 
ens hauria agradat més que hagués estat a l’inrevés, que haguéssim pogut esser nosaltres 
qui aquesta passa que donam avui l’haguéssim donada en primera instància, i no com a 
reacció a una primera passa en el Govern, volia deixar constància, això per nosaltres no 
desvirtua el nostre posicionament, però si que es vera que estaríem ometent una part del 
relat dels fets, si no féssim menció a un anunci per part del Govern, que des de el nostre 
punt de vista, envaïa en certa forma, malgrat tinguéssim la competència per fer-ho, la 
dinàmica de l’Ajuntament, dit això reiterem el nostre suport, i esperem si li sembla bé 
passaríem a la Secretaria i a vostè la redacció per incorporar aquest incentiu d’ús de 
transport públic en aquelles persones que facin compres en aquests dies festius. 
Gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Verger: 
 
“Si, me xerra el Sr. Gijón d’obviar la realitat, es que la realitat que estan obviant vostès, 
aquesta mesura provocarà que les grans superfícies i les grans franquícies, guanyaran 
quota de mercat respecte en el petit comerç, aquesta és la realitat, i això si que no es pot 
obviar amb una retòrica de ciutat viva i dinàmica, aquesta és la realitat, això es una 
mesura que afavoreix les grans superfícies i les grans franquícies, i aquesta és la realitat, 
perquè a demés la mesura d’avui, ho torn a repetir, avui no estam tractant de si volem 
una ciutat viva i dinàmica, o volem una ciutat morta, avui el que estam proposant avui, 
el que s’està tractant avui, i el que es votarà avui és si permetem a les grans superfícies i 
grans franquícies obrir el diumenge, aquest és el debat avui, perquè tot lo altre, la 
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dinamització cultural, que obrin els petits comerços, això ja està contemplat a la 
normativa, i falta un impuls de l’administració, el que avui tractem és el tema de les 
grans superfícies, torna invocar el Sr. Gijón en els turistes, els turistes de creuer jo es 
que els números, no he donat unes xifres, no crec que siguin gaire discutibles, com a 
molt es pot aspirar a captar 1.500, 2.000, 2.500 creueristes, un diumenge els dies que hi 
hagi més afluència. Tenim 1.000 comerços a Palma, es que els números no surten de 
cap de les maneres, i per cert i tornant a reafirmar, nosaltres també volem una ciutat 
viva i dinàmica, no volem una ciutat morta efectivament això avui en dia és un 
problema que hi hagi una ciutat morta, i que no hi hagi efectivament cap alternativa 
d’oci, ni cap alternativa cultural a fer a Palma els diumenges, això efectivament és un 
problema, el que nosaltres discutim és com s’aborda això i quina mesura proposem per, 
com alternativa, que és obrir les grans superfícies i les grans franquícies, això no és 
l’única manera d’activar la ciutat, hi ha d’altres maneres, jo els he exposades i això és el 
que m’agradaria que quedes clar i que l’Equip de Govern pogués assumir, perquè a 
demés de lo únic, de lo únic positiu, lo únic positiu que avui i per tant votarem en 
contra, perquè lo que discutim avui és lo de les grans superfícies, no discutim diu el Sr. 
Gijón que també aprovem altres coses, bé, lo que, el canvi normatiu que defensem avui, 
que defensa avui l’Equip de Govern és lo de les grans superfícies, lo únic positiu d’això 
efectivament és que hi ha una clàusula de provisionalitat, d’experimentalitat que s’ha 
d’analitzar després mitjançant una comissió tècnica que ha d’analitzar l’impacte d’això 
en el sector comerç, jo ja li dic quin serà l’impacta, les grans superfícies guanyaran 
quota de mercat respecte en el petit comerç, i el que si que m’agradaria és que es  
complís i ho vull deixa ben clar, el que es diu també a l’informe, que si realment es 
demostra que això en temps de crisi representa una minva d’ingressos pel petit comerç 
de la ciutat, per ja no analitzar el petit comerç de la part forana, que tindrà encara més 
impacta, que si això realment es demostra que siguem capaços de tornar enrere, que no 
com que ja hem començat seguim amb una mesura que lo únic que fa és afavorir un 
model comercial desequilibrat on l’imposen les grans superfícies, els grossos i deixem 
tot un teixit comercial amb inferioritat de condicions, abandonat i amb uns problemes 
de viabilitat molt importants. Moltes gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Gijón: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Hoy mandamos un mensaje muy claro a los responsables de turismo, 
a los Tour operadores,  a las agencias, y al resto de países que nos envían turistas, y les 
estamos diciendo que nuestra ciudad estará abierta, que nuestra ciudad estará esperando 
con los brazos abiertos a que venga la actividad económica que traen los turistas de 
fuera, y que seguimos queriendo ser un referente en materia turística a nivel mundial, y 
creo que esto es para estar satisfechos. No quiero minimizar porque a veces parece que 
llegar a los consensos se llega por casualidad, y no quiero minimizarlo y quiero 
dedicarle el tiempo necesario a agradecer especialmente a la patronal de Pimeco, a 
CAEB, y a Pimem restauración, así como a Afedeco, el esfuerzo que hacen, que me 
consta, cuando se llega a un consenso hay que ceder por parte de todos, la Sra. Calvo 
decía que le consenso ha venido como consecuencia de la presión que ha hecho el 
Govern, yo en eso discrepo absolutamente, porque al margen de lo que haya trabajado el 
Govern, o lo que haya dicho el Govern recientemente, aquí llevamos muchos meses 
trabajando es esto, de manera discreta, de manera silenciosa, y quiero también agradecer 
precisamente esa discreción y ese silencio, porque se ha demostrado que ha sido muy 
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efectivo, y quiero agradecer la labor que ha realizado mi compañera Esperanza Crespí, 
que es la responsable del área de Comercio, para que podamos llegar a esta situación, y 
por supuesto quiero agradecer al Partido Socialista, que se sume a esta iniciativa, que 
me consta que también tienen que ceder por su parte, igual que lo hemos hecho 
nosotros, esta no era la propuesta original que nosotros llevábamos, y eso lo saben las 
patronales, pero eso es lo que consigue o lo que se consigue cuando se tiene un 
consenso, yo creo que hoy es una buena noticia que los dos partidos más mayoritarios 
de esta ciudad, así como las patronales de la restauración y del comercio, estén de 
acuerdo en hacer un experimento, estoy convencido de que este experimento va a 
funcionar, porque todos tenemos la intención y las ganas de que funcione, y 
seguramente cuando nos sentemos con la comisión de seguimiento estoy convencido de 
que habrá sido un éxito, por tanto muchísimas gracias a todos y nos veremos cuando 
nos tengamos que sentar para empezar a trabajar. Muchísimas gracias.” 
 
Es proposa dictaminat favorablement per la Comissió, juntament amb l’addenda 
presentada: 
 
La Llei 11/2001, de 15 de juny, d’ordenació de l’activitat comercial a les Illes Balears, 
estableix al seu article 22.1 que “Los Ayuntamientos, a través de exposición motivada, 
adoptada por acuerdo plenario, podrán proponer a la Consejería competente en 
materia de comercio las partes del territorio municipal que pueden considerarse zonas 
de gran afluencia turística, a los efectos de exclusión de la limitación de horarios de 
esta Ley”.   
 
En aquest sentit, i tenint en compte que el turisme és el principal motor de l’economia 
de la ciutat, però també és, a més, un efecte d’arrossegament sobre la resta d’activitats 
productives, generant així treball indirecte sobre un amplíssim nombre de sectors, part 
de la ciutat hauria de ser declarada com a zona de gran afluència turística, per així poder 
atendre la demanda generada pels visitants (turistes i excursionistes) i ciutadans, 
especialment, els caps de setmana.  
 
Així, doncs, l’equip de Govern és del parèixer que, com a mínim, la limitació geogràfica 
que s’hauria de declarar com a zona de gran afluència turística, és l’interior dels 
intramurs de la ciutat, és a dir, l’interior de la següent zona: Av. Gabriel Alomar, Av. 
Alexandre Rosselló, Av. Joan March, Av. Comte de Sallent, Av. d’Alemanya, Av. de 
Portugal, Pg. Mallorca i el bocí de façana marítima compresa entre Pg. Mallorca i Av. 
Gabriel Alomar (s’adjunta plànol indicatiu com a Annex I). El que tradicionalment es 
coneix com la zona “centre” de Palma de Mallorca, objecte de l’ampliació plantejada, 
ve a coincidir amb el traçat del nucli històric de la ciutat i, per tant, disposa per si 
mateixa d’una delimitació física determinada i que no requereix d’intervencions. A més, 
aquest centre de la ciutat és físicament molt proper a les actuals zones catalogades com 
a zona de gran afluència turística i esdevé un continu, un trànsit natural entre aquests, 
ateses les dimensions de la ciutat.  

 
Per altra banda, aquesta declaració suposarà un important impuls al desenvolupament 
d’aquesta zona, considerada con un eix fonamental de l’economia de la ciutat.  
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A més, tenint en compte que aquesta zona inclou infraestructures d’interès o atractiu 
turístic de la ciutat com, Es Baluard Museu d’Art Modern i Contemporani, Banys àrabs, 
Caixafòrum (Gran Hotel), Casal Balaguer, Can Marqués, Casal Solleric, Fundació Sa 
Nostra, Capella de la Misericòrdia, Casa-Museu J. Torrens Lladó, Catedral (La Seu), 
Fundació Sa Nostra, Sa Llotja, Fundació March – Museu d’Art Espanyol 
Contemporani, Museu Diocesà, Museu de l’Esport, Museu de Mallorca, Museu de la 
Memòria Jueva, Palau March, Palau Reial de l’Almudaina, Sant Francesc, Sant Miquel, 
Santa Creu, Santa Eulàlia, Santa Magdalena, Ses Voltes, etc., s’ha de valorar la 
complementació d’aquests atractius turístics, com per exemple gastronomia i compres, 
de manera que, visitants i ciutadans, satisfacin les seves necessitats durant els 365 dies 
de l’any i, en especial, el caps de setmana.  
 
Amb els informes emesos per les àrees de Turisme i Comerç i després de parlar amb les 
patronals del sector de comerç i restauració, i vist el que disposa la Llei 1/2004, de 21 
de desembre, d’horaris comercials, la Llei 11/2001, de 15 de juny, d’ordenació de 
l’activitat comercial a les Illes Balears, i demés normativa reguladora de l’activitat 
comercial i de zones de gran afluència turística, es proposa al Ple de l’Ajuntament, 
s’adopti la següent 
 
PROPOSTA 
 
1. Proposar al Govern de les Illes Balears declarar la zona intramurs de la ciutat 
(l’interior de la següent zona: Av. Gabriel Alomar, Av. Alexandre Rosselló, Av. 
Joan March, Av. Comte de Sallent, Av. d’Alemanya, Av. de Portugal, Pg. Mallorca 
i el bocí de façana marítima compresa entre Pg. Mallorca i Av. Gabriel Alomar) 
com a zona de gran afluència turística, amb caràcter experimental durant l’any 
2012, als efectes de l’article 22.1 de la Llei 11/2001, de 15 de juny, d’ordenació de 
l’activitat comercial a les illes Balears. 
 
2. Recolzar aquesta declaració a través d’iniciatives municipals, tals com:  
 
- Dinamitzar la zona intramurs amb música al carrer, obertura dels museus,      
mercadets, ballades populars, etc., en definitiva, activitats de les que puguin gaudir 
tant visitants com residents.  

 
- Aplicar tots els diumenges, dins del període comprés entre l’1 d’abril i el 30 
d’octubre de 2012, descomptes en el pàrquing municipal de l’Av. d’Antoni Maura i 
de Via Roma a aquelles persones que facin les seves compres als comerços de la 
zona de gran afluència turística.  
 
- Incentivar l’ús del transports públic, autobús i taxi,  a aquelles persones que facin 
les seves compres als comerços de la zona de gran afluència turística. 
 
3. Crear una Comissió de Seguiment, integrada pels següents membres:  

 
- Cinc membres designats pel batle a proposta de les associacions empresarials més 
representatives del sector de la restauració i el comerç:  
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a.   Associació Empresarial de Restauració de Mallorca – CAEB. 
b. Associació Mallorquina de Cafeteries, Bars i Restaurants – PIMEM.  
c. Federació d’Empresaris de Comerç de Balears (AFEDECO) 
d. CAEB 
e. Associació del Petit i Mitjan Comerç de Mallorca (PIMECO) 
f. PIMEM 
g. ANGED 

 
- Dos representants empresarials de la Comissió Executiva de la Fundació Turisme 
Palma de Mallorca 365. 

 
- Dos representants de l’Ajuntament de Palma de les àrees de turisme i comerç 
 
Aquesta Comissió de Seguiment tindrà la missió específica de realitzar un 
seguiment dels resultats econòmics i l’avaluació de la seva eficàcia, eficiència i 
efectivitat empresarial, elevant el corresponent informe final a no més torbar el 31 
de desembre de 2012. 
 
S’APROVA  per 24 vots  favor (PP i PSOE) i 3 vots en contra (PSM-IV-ExM), 
incorporant, l’addenda presentada i un subapartat tercer al punt 2. 
 
18.   Proposició del Grup Municipal Socialista relativa als horaris comercials en el 

marc de la Fundació Palma 365 (413/2012). 
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió: 
 
1.- El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a consensuar amb els 
diferents sectors afectats i, en el marc de la Fundació Turística Palma 365, un Pla 
d’Acció que permeti la flexibilització progressiva dels horaris comercials fins arribar a 
la possible declaració de zona de gran afluència turística. 
 
Es RETIRA de l’ordre del dia. 
 
17.   Proposició del Grup Municipal Socialista relativa  a la convocatòria de la 

Comissió de Seguiment de la Platja de Palma (412/2012). 
 
Intervé el Sr. Francisco Fernández, representant de la Unió d’Associacions de 
Mallorca: 
 
“Sr. Alcalde, Sras. Y Sres. Concejales. La unión de asociaciones de Mallorca, sobre este 
punto expone lo siguiente: Si a los mallorquines nos preguntaran cuál debería ser el 
modelo alternativo que debería servir de referencia a la remodelación de la Playa de 
Palma, sin duda alguna, responderían que el modelo a seguir es el de la zona turística de 
Cala Ratjada, un modelo turístico integrador, nuestro, de calidad. De esta manera, 
podemos darnos cuenta de que muchas veces las alternativas de viabilidad al Proyecto 
de Playa de Palma las tenemos mucho más cerca de lo que nos parece, mucho más cerca 
de lo que los intereses politizados de unos y otros nos dejan ver. En la zona turística de 
Cala Ratjada, municipio de Capdepera, existen tiendas de moda de marca, no baratillos, 
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existen depuradoras bien instaladas que sanean las aguas, hay alcantarillado, espacio 
suficiente para el aparcamiento de coches y autocares en primera línea, hay orden y 
limpieza, seguridad, calidad y precio equilibrado, implicación por tanto, tanto 
empresarial como municipal en hace bien las cosas. El Ayuntamiento de Palma tiene 
esta responsabilidad, en la reforma de esa playa que no puede sostenerse únicamente en 
la iniciativa pública, que ya vemos cómo acaba en muchos casos por buscar modelos 
fuera de nuestro entorno, de nuestra propia cultura, que salen caros a las arcas públicas 
y que no tienen nada que ver con lo que desean los ciudadanos, sino que debe tener en 
cuenta los criterios empresariales de la oferta y la demanda, tanto de la hotelera como de 
la complementaria y ser sensible además a la vecinal. La Comisión de seguimiento que 
hoy se insta continúe su labor debe interactuar constantemente con el mundo 
empresarial de la zona, tanto con el que ya está afincado como con el posible inversor y 
debe valorar desde un punto de vista de la producción económica sostenible, no de la 
especulación al corto plazo, como se ha venido haciendo hasta ahora. De esta manera ya 
hay cosas que Uds. Desde el prisma municipal proponen, que dicen que van a estudiar, 
pero que no se entienden. Cómo es posible priorizar la construcción de nuevas 
viviendas para alemanes dicen en la zona, ésa es la sensibilidad que Uds. Como 
gobierno municipal demuestran con los vecinos, hacer también de la playa de Palma 
vecinos de primera y de segunda, esta forma de pensar es inherente a una inversión 
especulativa que al largo plazo trae mal mantenimiento y ventas por obsolescencia de la 
construcción, tal y como ya estamos padeciendo en este momento. Cómo es que se 
habla de calendarios y de comisión de seguimiento cuando todavía no hay ni siquiera un 
sistema de pluviales, no hay alcantarillado ni depuración mínima para una zona 
degradada y mal planteada desde su primera edificación. Las infraestructuras 
elementales son responsabilidad de la Administración, no de la inversión privada. Y la 
inversión privada, además, ¿de quién? De los empresarios que ya están en la zona y 
tienen que padecer estos años de transición, de la incertidumbre que les ha generado la 
espera, o de los que vendrán y se lo encontrarán ya todo hecho. Ya se conoce el dato de 
lo que supondrá para las arcas públicas el ingreso por impuestos en la zona una vez que 
sea reactivada, pues bien, al igual que sucede en las urbanizaciones, debe existir un 
reparto exhaustivo entre lo público y lo privado en las inversiones. La Administración 
ni tiene ni puede, están las arcas vacías, se les recuerda, ser el motor de arranque de la 
Playa de Palma pero sí que tiene que crear las condiciones necesarias para que exista la 
inversión privada, y ha de negociarse con esta inversión privada no solo el aporte 
inicial, sino la sostenibilidad de un proyecto que, desde el principio, ha estado marcado 
por la incoherencia de no saber qué es lo que queremos, qué Playa de Palma queremos y 
qué modelo turístico queremos para las Islas Baleares, una cuestión que quedó resuelta 
en los años 60-70 con la distribución de beneficios generados por ingresos turísticos 
para la primera y segunda línea de playa, y que, ahora, cincuenta años después, vienen 
los estamentos políticos siendo incapaces de concordar una solución mallorquina para la 
principal Playa  de las Islas Baleares y de Europa. Muchísimas gracias.” 
 
Té la paraula el Sr. Hila: 
 
“Gràcies Sra. Fernández. Bueno, la propuesta que traemos hoy aquí es una propuesta 
que ya trajimos en el pleno de octubre de 2011, en el que solicitamos que se constituya 
y se convoque la comisión de seguimiento de la playa de Palma, para un proyecto que 
todos tenemos claro que es un proyecto de ciudad, un proyecto que ha implicado e 
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implicará el trabajo de varias legislaturas y de varios equipos de gobierno, y en el que el 
Partido Socialista quiere sumar, igual que ha hecho en la propuesta que hemos votado 
antes, de horarios comerciales, igual que ha hecho en otro tema que consideramos de 
ciudad, como es la fundación de Turismo. Creo que cuentan con una oposición 
constructiva que suma, y también queremos sumar en el proyecto de rehabilitación de la 
playa de Palma, que es uno de los más importantes retos que tiene esta ciudad por 
delante, y en el que la unión de las fuerzas políticas lo único que puede ser es positivo, 
por tanto queremos conocer que se está haciendo, queremos dar nuestra opinión, 
queremos que se tenga en cuenta nuestra opinión, queremos llegar a acuerdos, acuerdos 
que se mantengan en el tiempo, y que sean buenos para la playa de Palma y para toda la 
ciudad, y en esa línea hemos presentado esta propuesta, en el pleno de octubre se dijo 
que no se convocaba porque todavía el gobierno central no tenía nombrados sus cargos, 
y no había habido las elecciones, todo eso ya ha pasado, ya estás todos los cargos 
nombrados y por tanto no hay impedimento y simplemente depende de la voluntad del 
gerente y del presidente del consorcio y como tenemos al gerente aquí presente, pues le 
pido que convoque la comisión. Muchas gracias.” 
 
Té la paraula el Sr. Gijón: 
 
“Gracias Sra. Fernández. Mire Sr. Hila, estando totalmente de acuerdo con el hecho de 
que se convoque la comisión, yo tengo que decirles que como bien sabe la convocatoria 
de esta comisión le corresponde al Govern, y por tanto sería, entiendo que debe ser en el  
Parlament donde se tiene que pedir que se haga esta convocatoria, yo como ustedes 
saben perfectamente, y lo dije en el pleno pasado, aquí lo que hacemos es política, yo no 
le votaré a favor de esta propuesta, pero también quiero que sepan que yo me he 
permitido, yo me he preocupado de que ustedes estén perfectamente informados, como 
grupo municipal desde el primer momento, no sólo ustedes sino los responsables del 
Ayuntamiento de Llumajor, por tanto han tenido ustedes más información en 6 meses 
desde que yo he sido gerente, que el grupo municipal del Partido Popular en 4 años 
cuando ustedes gobernaron, yo creo que esta propuesta, esta propuesta Sr. Hila se tiene 
que hacer en el Parlamento, y evidentemente cuando el Govern decida convocar la 
comisión política se convocará, porque fue allí donde se firmó, y también recordarle que 
sabe perfectamente como se firmó, durante 3 años este grupo no tuvo ninguna 
información de playa de Palma, ustedes no quisieron dar información de playa de 
Palma, ustedes no hicieron lo que nosotros hicimos, o por lo menos lo que yo he hecho, 
de sentarme con los grupos municipales, esto se produjo como consecuencia del 
problema que se generó en playa de Palma, en el mes de agosto de 2010, por tanto, 
entiendo que hagan esta propuesta, se la acepto y además comparto el hecho de que 
quieran que se convoque, pero insisto eso se tiene que hacer en el Parlamento. Gracias.” 
 
Té la paraula el Sr. Hila: 
 
“Moltes gràcies Sr. Gijón. ¿Usted escucha? ¿Se ha escuchado? usted no se ha 
escuchado, pues si no se escucha usted mismo, le estoy diciendo que el Partido 
Socialista desde la lealtad que ha demostrado en el punto anterior con la fundación, 
desde la buena voluntad, quiere sumar en el proyecto de playa de Palma, y usted me 
contesta así, y encima usted aprovecha la oportunidad para echar cosas en cara, ¿esta es 
la forma que usted tiene de construir?, no lo entiendo, le estoy ofreciendo de buena 
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voluntad llegar a acuerdos, ¿esto es lo que usted hacer? Nos da un guantazo ¿esta es su 
forma de actuar? No lo entiendo, creo que estamos una oposición que suma, usted no 
tiene ninguna queja respecto a nosotros ¿o si tiene? Ninguna verdad, y esta es la 
respuesta que nos da cuando le pedimos algo, mínimo, estar en una comisión 
seguimiento en la que hemos estado usted y yo, por cierto, y no me diga que no tenía 
información, porque tenía bastante más de la que yo tengo a día de hoy, y puedo 
comparar, y si quiere usted comparamos la información cuando usted quiera, que usted 
tenía y la que tiene hoy, y veremos quien tenía más, y estábamos usted y yo en esa 
comisión, o sea que usted a mi, míreme a los ojos y no me mienta, hombre, faltaría más, 
le estoy pidiendo desde la lealtad como Partido Socialista, uno de los partidos 
mayoritarios, que usted ha dicho antes cuando le iba bien, que convoque la comisión, 
solo faltaría que el Ayuntamiento de Palma no le pueda pedir al Govern que la 
convoque, pero si la playa de Palma pone de Palma, playa, de Palma, pero si el 
Ayuntamiento está representado en esa comisión de seguimiento, si irá usted o en quien 
delegue el Alcalde, me está diciendo que no tenemos que pedir que se convoque 
nosotros, ¿y quien lo va a pedir? Hombre, no creo que sea una contestación Sr. Gijón, se 
lo estaba pidiendo de buenas maneras, desde el punto de vista constructivo, creo que la 
playa de Palma merece un poco de seriedad por parte de todos, y que sumemos, no estas 
contestaciones ahora no le voto a favor porque no quiero, vote a favor váyase a ver al 
Presidente, que usted lo debe ver habitualmente porque trabajan juntos en ese proyecto, 
y dígale que queremos colaborar y queremos sumar como fuerza que representa también 
a un buen puñado de ciudadanos, y que queremos sumar ese proyecto porque si no 
sumamos todos, usted sabe muy bien que es muy difícil sacarlo adelante, usted lo sabe 
muy bien, por tanto aproveche la oportunidad que se le está brindando desde la buena 
fe, y desde la demostración que estamos haciendo pleno tras pleno, de que queremos 
trabajar para hacer las cosas mejor en esta ciudad, no creo que la contestación que me 
ha dado sea, le pido por favor que rectifique y que vote a favor, que no le cuesta mucho. 
Muchas gracias.” 
 
Té la paraula el Sr. Gijón: 
 
“Sr. Hila, tiene usted la piel muy fina, cuando le interesa. Mire, no mezcle unas cosas 
con las otras, porque no tiene ni pies ni cabeza, usted no puede decir que no tiene 
información, porque yo personalmente, o bueno lo puede decir usted, pero no me haga 
decir entonces por que es que dejamos en mal lugar a la cabeza de grupo, porque resulta 
que o el líder de la oposición, no sé como quiere que la llame Sra. Calvo, pero lo que no 
puede ser, yo me he sentado, les he reunido en el consorcio, la única vez que ha habido 
información, no, es que pero ¿Qué información ha habido? ¿Pero ha habido alguna 
información adicional? Si les he explicado antes que a nadie, cosa, mire usted puede 
decir mucho de lo que ustedes hicieron en el gobierno y de lo que nosotros hicimos en 
la oposición, y posiblemente a lo mejor nosotros en algún momento fuimos una 
oposición menos constructiva, y en eso se lo tengo que reconocer de lo que ustedes lo 
están siendo en estos momentos, pues mire, mire, ya se lo reconozco, en algunos 
momentos nosotros no fuimos tan constructivos como ustedes lo están demostrando en 
esta situación, y les doy las gracias. Pero, no me diga que no tienen información, porque 
no sólo es que no tengan información, que la tienen, sino es que la tuvieron antes que 
cualquier medio de comunicación, la tuvieron antes que cualquier reunión de 
asociaciones, cosa, no me diga de los mínimos porque ustedes no lo han hecho nunca, 
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no haga que calentemos este debate estéril Sr. Hila, porque no hace falta, ustedes tienen 
toda la información, es más me comprometo, se lo he dicho, porque mire una de las, 
como siempre hay que sacar cosas positivas del hecho de que esté en los dos sitios, yo 
me comprometo a reunirme todas las veces que sea necesario, que yo me he reunido con 
ustedes en la oposición muchísimas más veces de las que ustedes lo hicieron con 
nosotros, es verdad que ustedes han llegado a acuerdos y nosotros a lo mejor en algún 
momento no pudimos llegar a acuerdos, pero nos estamos reuniendo, nos estamos 
viendo más veces de las que nos vimos cuando ustedes estaban gobernando, y mire yo 
veo mucho al Conseller responsable del área, pero usted ve tantas veces o más a la 
responsable líder de la oposición en su partido en el Parlamento, que trabajen también 
allí, que hagan una propuesta en el Parlamento, que es que tiene que ser el Parlamento el 
que la convoque, es que fue una reunión del Parlamento, liderada por la Consellera en 
su momento la Sra. Barceló y el Sr. Antich, por tanto no saquemos esto fuera de lugar, 
nos vamos a reunir las veces que quiera, si a usted le falta alguna información, pero es 
que no me puede decir que le falta información, porque la única información que ha 
habido hasta la fecha ustedes la tienen, nos sentamos, les explicamos, les dijimos los 
proyectos que iban a salir, cuando iban a salir, como iban a salir, y desde ese momento 
hasta ahora no hemos hecho absolutamente nada más que seguir esos pasos que les 
fuimos anunciando, por tanto, oiga, no quiera forzar tanto la máquina con este tema, que 
se haga en el Govern y ya está no pasa nada. Muchas gracias.” 
 
Es proposa dictaminat favorablement per la Comissió: 
 
1.- El Ple de l’Ajuntament de Palma, insta a l’equip de govern a sol·licitar la 
convocatòria de la Comissió política de seguiment del projecte de rehabilitació 
integral de la Platja de Palma.  
 
Es REBUTJA per 16 vots en contra (PP) i 11 vots a favor (PSOE i PSM-IV-ExM). 
 
21.  Proposició del Grup Municipal Socialista relativa al recolzament a les 

persones desocupades en la recerca de treball (416/2012). 
 
Intervé el Sr. Francisco Fernández, representant de la Unió d’Asociacions de 
Mallorca: 
 
“Gracias Sr. Alcalde, Sras. Y Sres. Concejales. Hemos elegido intervenir en este punto 
importantísimo que trata sobre las personas desocupadas en busca de trabajo porque 
entendemos que no basta describir la situación por la que muchas personas desocupadas 
se encuentran en este momento, sin poder hacerlo, sino que hay que analizar las causas 
que la han provocado y, sobre todo, qué políticas y que afectan al ámbito municipal 
pueden ayudar a darles salida. Miren ustedes, la Asociación Afedeco hace ya más de 10 
años señaló que le principal problema para el empleo y por ende para el comercio, para 
el pequeño y mediano comercio, para el tejido empresarial de las Isla Baleares, sería la 
entonces llamada Ley Bolstein, es una ley antiliberal que causa desempleo, y les 
podemos asegurar que este tipo de leyes son más importantes en su adaptación, en 
cuanto a legislación se refiere, que abrir al pequeño comercio los domingos para crear 
empleo, la verdad es que hay mucha letra pequeña en las nuevas reformas publicadas, 
que han sido introducidas por el Real Decreto-Ley 3/2012, de 10 de febrero, en vigor 
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desde el 12 de febrero de 2012. Y esta letra pequeña no se publica en los grandes 
titulares de los periódicos. Estamos ante el establecimiento de un nuevo marco en la 
regulación de las relaciones laborales que hasta ahora conocíamos en nuestro país. Sus 
pilares básicos, los cuales quedan perfectamente recogidos en esta reforma laboral, son 
los siguientes: primero, mayor facilidad para la contratación y despido de los 
trabajadores, segundo, protección social adecuada para los desempleados, tercero, 
establecimiento de un régimen de derechos y deberes para éstos al objeto de acceder 
adecuadamente, y sin fraude, a la citada protección social. En resumen: se pretende 
facilitar la salida para que se pierda el miedo de las empresas a la entrada, a la 
contratación. Sus bases, si tuviéramos que destacar tres, serían las siguientes: 
abaratamiento del despido, estímulo al emprendedor y a las PYMES preservando el 
talento y la formación de los trabajadores y modificación integral de la negociación 
colectiva acercándola a la empresa. En definitiva, en qué pueden ayudar los 
Ayuntamientos al desarrollo de la nueva normativa, pues sencillamente en el capítulo 
que se dedica a la formación y aprendizaje, a darnos cuenta de que los jóvenes tienen 
que aprender una profesión, a que hay que potenciar de nuevo el sistema de gremios, la 
corporación profesional. Es en este asunto donde solicitamos del equipo de gobierno 
municipal el mayor esfuerzo, en que el Ayuntamiento no solo reconozca la realidad, 
sino que dé información, orientación de cuáles son las profesiones que en el entorno 
local e isleño pueden ser más favorecidas en el futuro para la colocación de nuestros 
parados, esa capacidad de análisis sectorial solo la tienen los entes públicos, quienes han 
dejado de aportar su experiencia y capacidad para dejarse llevar por las tendencias 
laborales del momento, por la construcción, desprotegiendo el tejido empresarial y 
comercial como decimos, lo que ha sumido por esta dejadez, por este sometimiento a la 
especulación del corto plazo que producía ingresos para las arcas públicas, a la Ciudad 
de Palma de Mallorca en la mayor crisis que se haya conocido en la Historia de la 
democracia. Aprendan pues de sus errores y orienten a los jóvenes en la diversidad 
productiva y en la profesionalización de su actividad. Muchísimas gracias.” 
 
Té la paraula el Sr. Mauri, en representació de USO Illes Balears: 
 
“Buenos días Sr. Alcalde, señoras y señores Concejales. Soy Jordi Mauri, en 
representación de USO y en representación de UGT y de los trabajadores de Spanair y 
Newco. Como todos sabemos desde el 2008 hemos asistido a la destrucción de puestos 
de trabajo en el sector aéreo, de una manera constante, estamos hablando de 
aproximadamente más de 1.800 puestos de trabajo desde esa fecha, ahora con el cierre 
de Spanair, que se produjo, se cerró el periodo de consultas el día de ayer, los afectados 
en Palma directamente son 450. Hemos vuelto a nuestras casas cuando desde el 2008 
nos habíamos hecho la ilusión de conseguir mantener a flote esta empresa y seguir 
trabajando, a pesar de tener que trasladarnos mucha gente a Barcelona. Ahora volvemos 
y lo que estamos intentando es buscar algún tipo de recolocación en el sector, esto no 
será posible sin vuestra ayuda, si no hay una participación activa de las instituciones, 
nos encontraremos con que la recolocación se va a quedar en nada. Entendemos que no 
es una situación fácil, es una situación de crisis y sabemos que hemos perdido mucho 
peso en la aviación, sobre todo en Baleares. Hace muchos años que se creaba riqueza, se 
creaban puestos de trabajo, y podíamos competir con muchas ciudades europeas y 
aeropuertos, en el número de pasajeros transportados, ahora estos pasajeros siguen 
siendo transportados pero por compañías Low Cost que no son españolas. Ante este 
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panorama y después, repito del lamentable cierre de Spanair, los trabajadores que nos 
quedamos en la calle les pedimos que por favor adquieran ese compromiso, que nos 
ayuden en la recolocación, si es posible también en formación. Sabemos que esa 
recolocación no podrá cubrir a todos, pero si se abren planes de formación puede haber 
una reconversión de esos trabajadores, que en definitiva sino engrosaran las listas del 
paro. Sr. Alcalde hemos seguido varias veces en intervenciones suyas y a través de los 
medios, que tiene un compromiso, su principal compromiso es crear puestos de trabajo, 
desde el punto de vista de los trabajadores de Spanair no se ha movido ficha en el sector 
aéreo. El sector aéreo ha sido básico, ha sido fundamental aquí, no nos hacemos todos la 
pregunta ¿Qué ha ocurrido? ¿Dónde se  ha ido? Sabemos que hay compañías de bajo 
coste que están cubriendo el espacio que nosotros hemos dejado, pero desde luego lo 
consideramos insuficiente. Lo consideramos insuficiente porque, al no haber 
competencia directa con una compañía, que en estos momentos sabemos que solo queda 
Air Europa, y en una situación nada fácil, los precios han subido hasta en un 70% de lo 
que se pagaba hace unas semanas. ¿Dónde están esas compañías Low Cost que iban a 
abaratar los billetes para salir de Palma? Y poderse trasladar fuera en avión, que es el 
medio que se utiliza habitualmente, sobre todo cuando se tiene conexión o se tiene que 
trabajar fuera de las Baleares. La conectividad de que tanto se ha hablado en Barcelona, 
que se iba a hacer un … que se iban a hacer vuelos transoceánicos, era un proyecto muy 
ambicioso, un proyecto muy ambicioso que ha fracasado, pero la conectividad de 
Baleares es incluso más importante, porque o salimos en barco o salimos en avión, 
porque remando todavía no creo que lo podamos hacer. Le pedimos que realmente tenga 
un compromiso, un compromiso cierto y concreto, que haga un esfuerzo, que se cree 
una comisión, que participen los trabajadores, que participen los sindicatos y que 
participen también las empresas que en estos momentos están operando en Palma de 
Mallorca. Si no hacemos esto, difícilmente podremos ver a los trabajadores colocados 
en ninguna de las empresas. Esta situación está en algunas ocasiones convirtiéndose en 
dramática, porque sabemos que el paro dura lo que dura y cuando se acaba incluso a 
veces es difícil acceder a algún tipo de ayuda. Nos encontramos a veces con unas 
situaciones que preferimos no comentar en este momento, pero desde luego son 
desesperadas. Por otra parte también queremos decirle que ofrecemos desde los 
trabajadores de Spanair, y evidentemente a través de los sindicatos, que son 
normalmente los que participan en las comisiones, todo nuestro apoyo si usted crea 
realmente un plan de reconversión, de recolocación, para los trabajadores, no sólo de 
Spanair, sino de las otras compañías que hemos ido perdiendo en Baleares. Y de alguna 
manera acotar el libre mercado, pero que de alguna manera perjudica directamente a los 
ciudadanos que se está basando en las compañías Low Cost, esto va a ocurrir aquí, va o 
ocurrir también en Barcelona, va a ocurrir también en Madrid, y nos va a quedar 
simplemente una opción, la opción cara que es Iberia, y una opción barata que no es tal. 
Por lo tanto, Sr. Alcalde, confiamos en que usted tome cartas en el asunto. Muchas 
gracias.” 
 
Té la paraula el Sr. Magraner, representant de ASETMA: 
 
“Bon dia, el meu nom és Pere Magraner i vinc en representació del col·lectiu de tècnics 
de manteniment d’aeronaus de la companya Spanair a Palma, pel sindicat Asetma. En 
primer lloc m’agradaria demanar el recolzament que des de aquí se’ns pugui donar en 
matèria de cursos específics de manteniment d’aeronaus, introduir-los dins algun 
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programa de subvenció, per així poder mantenir la nostra llicència de manteniment en 
vigor i a poder esser obrir noves oportunitats laborals, millorar les nostres 
especialitzacions en cursos de flotes no incloses a les nostres llicències, o un curs de 
pont de mecànica aviònica. En segon lloc volem demanar que es dugui a terme algun 
programa per rellançar la indústria aeronàutica a les Illes, ja que durant els darrers 10 
anys el que hem vist a l’aeroport de Son Sant Joan és en gran mesura la destrucció de 
treball de qualitat i fixa per tot l’any. Demanem que duguin a terme polítiques de 
promoció, ajut o subvenció cap a companyes aèries o de manteniment, per dur a terme a 
l’aeroport de Palma tasques de manteniment, aprofitant les instal·lacions que ja 
existeixen com són els hangars que ara mateix estan desaprofitats per Iberia, o els que 
han quedat buits de la companya Spanair, donant pas a companyes que ara mateix tan 
sols passen per l’aeroport deixant en gran mesura treballs de temporada. Imposar la 
creació de llocs de treball de tants tècnics de manteniment, que varen tenir el seu lloc de 
feina a companyes que o bé han desaparegut o que han retirat el seu manteniment de la 
nostra illa, i donant també sortida als nous tècnics que s’estan formant en l’actualitat. 
Estam segurs que l’aeroport de Palma conta amb les instal·lacions adequades per donar 
cabuda a programes de manteniment d’un nivell elevat, i la situació geogràfica i la gran 
afluència de passatgers poden esser atractius per aconseguir que alguna companya 
s’instal·li, agafant com a base important o principal de manteniment de l’aeroport de 
Son Sant Joan, si ens donen les facilitats adequades. Moltes gràcies per la seva atenció.” 
 
Té la paraula el Sr. Caliz, representant de CCOO: 
 
“Hola, buenos días Sr. Alcalde, señores concejales. Venimos en representación del 
colectivo de damnificados por el Imfof, y me gustaría ceder la palabra a mi compañera 
Sonia.” 
 
Intervé la Sra. Sonia, representant de CCOO: 
 
“Buenos días. Bueno, vamos a explicar un problema que tenemos más de 350 personas. 
Durante el año pasado 2011, el Ayuntamiento de Palma de Mallorca realizó un, el 
proyecto Fent Feina 4, que como continuación de otros proyectos anteriores que habían 
sido exitosos, Fent Feina 1, 2 y 3, en el que tenían un objetivo de integración socio-
laboral, e inclusión social de personas de riesgo de exclusión social por diversos 
motivos, principalmente personas en desempleo de larga duración. Estos proyectos 
consistían en un período de 6 meses de duración, en el cual se contrataban un grupo de 
personas con estas características, y a un grupo de educadores sociales para llevar 
diferentes perfiles o grupos según las necesidades de diferentes departamentos o áreas 
del Ayuntamiento, que normalmente oscilaba entre 120 personas aproximadamente, 
educadores y usuarios incluidos, consistiendo en contratos de jornada completa, 
transcurriendo con normalidad y prorrogándose año a año como una medida social más 
del consistorio. Pero el año pasado se decidió que la cuarta edición del proyecto 
cambiaría de formato, y así se hizo una macro contratación. Se contrataron 350 personas 
aproximadamente, pero con una salvedad, se contrataron a media jornada, con el resto 
de jornada de formación, pero que solo percibirían el sueldo de media jornada durante 
los primeros 4 meses, y tan solo los 2 últimos meses cobrarían la jornada completa. 
Suponemos que el cambio de formato del proyecto fue como medida electoralista, por la 
proximidad de las elecciones, ya que estamos hablando de mayo del 2011, para que así 
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el letrero que se podría ver en los medios sería algo así como, gracias al proyecto del 
Ayuntamiento 350 personas salen del paro. A pesar de la precariedad del contrato todas 
las personas lo aceptaron, aún a sabiendas las deficiencias del contrato, debido a las 
necesidades imperiosas que todos ellos tenían, perfiles parados de larga duración, 
familias enteras sin trabajo, etcétera, de forma que aunque ya no era jornada completa 
aceptaron al oferta, sabiendo que al menos trabajarían durante 6 meses y les permitirían 
solicitar la ayuda, paro, subsidio o alguna prestación para ir subsistiendo a duras penas y 
a la vez se formarían de alguna otra manera, realizando algún tipo de curso, de forma 
que se vendió a esas aproximadamente 350 personas que forman el proyecto Fent Feina 
4, fue un contrato de 6 meses con 4 meses a media jornada dónde realizarían formación 
durante el resto de jornada, hasta completar la jornada completa, sin remuneración y 2 
meses a jornada completa si cumplían los primeros 4 meses sin ninguna incidencia. El 
resultado del proyecto fue un desastre, primera sorpresa y primer contrato, de lunes a 
viernes 3 horas y media diarias, durante los primeros días del proyecto había tanta gente 
que no sabían que hacer con todas las personas, que el Imfof decidió unilateralmente 
modificar el horario inicialmente pactado con los trabajadores, para atarlos a los 
horarios reales que necesitaban las diferentes áreas, ya que una jornada de 3 horas y 
media era totalmente insuficiente para realizarlas, de forma que el nuevo horario fue 
trabajar 3 día por semana, y la siguiente 2, todos estos días jornada completa dividiendo 
del colectivo de personas en diferentes grupos, y de esa forma cumplir con las 
necesidades reales de las áreas. Siguiendo la tónica de horarios con jornada completa de 
los anteriores años, los trabajadores accedieron pero preguntaron si ese cambio les 
influiría en las condiciones del trabajo, sueldo y cotización, contestándoles que no se 
preocuparan que no les afectaría en nada, en estas respuestas les dieron desde el 
departamento de Recursos Humanos del Imfof, la llamada Apolonia Vergas Ferriol, que 
era en ese momento la responsable directa del proyecto desde Recursos Humanos, y en 
otras ocasiones Tina Horrach, desde el mismo departamento de Recursos Humanos a la 
firma del contrato, durante los 10 primeros días de actividad. Segunda sorpresa, contrato 
cambiado y nuevo horario, lunes, miércoles y viernes de una semana, y martes y jueves 
de otra a jornada completa. Al decirnos a todos que no perderíamos ningún derecho y 
además de esta forma se nos vende que es mejor para nosotros, porque tenemos más 
días libres y cobramos igual, por lo que lo realizamos sin problemas. Aunque ya 
muchos de nosotros empezamos a preguntar a otros ámbitos si era normal esta 
situación. La segunda sorpresa se nos presenta en que la formación se convirtió en la 
asignación de un orientador laboral a cada uno de nosotros, al que teníamos que citar 3 
veces durante el proyecto, lo cual era un condicionante para la jornada completa de los 2 
últimos meses. ¿Quién desconfía de la administración? Al ver que se iba acabando el 
proyecto, y que llegaban informaciones de diferentes personas, que nos habían mentido 
desde Recursos Humanos del Imfof, actual Palma Activa, empezó a surgir la idea de 
que quizás no eran rumores de gente que no se enteraba de nada, sino que realmente el 
departamento de Recursos Humanos, en el que habíamos confiado todos, hablamos de 
una entidad pública del Ayuntamiento, ¿Quién iba a desconfiar de ellos? Nos podía 
haber engañado a sabiendas, conociendo el prejuicio que nos ocasionaría, sin haberles 
importado mentirnos a la cara. Por todo ello y al ver que al ambiente se caldeaba más y 
más, y continuas preguntas dirigidas a Recursos Humanos sin respuesta, las educadoras 
tuvieron que mediar para calmar la situación, consiguiendo una reunión con Apolonia y 
Tina, comprometiéndose ambas a asistir a la misma para aclarar todos estos puntos de 
una vez por todas, con totalidad de las personas del proyecto. Realizándose la reunión 
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por grupos durante todo el día 3 de noviembre del 2011, en plaza Llorenç Bisbal, en el 
cuartel de la intendencia, a la que no asistió Apolonia, pero si Tina, dónde vuelve a 
repetir a todos que no se preocupen, que todo está bien, que en su certificado estarán los 
180 días cotizados, durante el proyecto del periodo de 6 meses realizado. Cosa que 
finalmente cumplió el Imfof, y efectivamente a cada uno de nosotros se nos proporciona 
el certificado de empresa, que nos presenta el Soib, al objeto del cobro de la prestación, 
o subsidio pertinente. Tras los trámites pertinentes, llegó el ansiado primer mes de cobro 
de las correspondientes prestaciones de forma normal, coincidiendo con la cuesta de 
enero, que nos sirvió para aliviar nuestra ya delicada situación. Tercera sorpresa y traca 
final, anticipándose a los reyes magos llegó el regalo del Imfof, Palma Activa, en forma 
de notificación que empezaron a remitir a partir del día 27 de diciembre de 2011, 
comunicando el error que el certificado de empresa que se nos había proporcionado para 
presentar en el Soib, diciendo que los certificados de empresa entregados por el Imfof, y 
remitidos al Soib, no eran válidos, y por consiguiente el Imfof remitía unos nuevos 
directamente al servicio público del empleo, para subsanar el error. El resultado de este 
error es que una gran parte de personas, desempleados de larga duración, con cargas 
familiares, en riesgo de exclusión social, etcétera, que participaron del proyecto, 
cotizaron, el Imfof por ellas, cotizó, 60 días menos de lo acreditado en el primer 
certificado de empresa, no alcanzando de esta forma el mínimo necesario para solicitar 
la ayuda que con anterioridad se les había otorgado. Y ya la traca final, como resultado 
de este error, a día de hoy ya hay personas que después de haber participado en un 
programa de empleo y inserción socio-laboral, para mejorar su vida y la de sus familias, 
se encuentran que su situación ha empeorado, porque ahora tienen que devolver la 
primera cantidad recibida, a consecuencia del error, sumándole a esta situación que 
además hasta que esta cantidad no sea devuelta, la situación no quedará normalizada, 
impidiendo de esta forma poder optar a cualquier otro tipo de ayuda a la cual se tenga 
derecho, y hasta que no se devuelva también luego tienen un 4% de comisiones, creo 
que es, por lo que se, por lo que asépticamente el Imfof, Palma Activa, llama error 
administrativo, en un frío papel, resulta que es el infierno que quita el futuro del pan de 
la familia, de más de 300 personas, aunque solo sea unos meses de prestación, siendo en 
realidad un descarado engaño de la administración local, manipulando unos trabajadores 
a su antojo, que aceptaron unas condiciones precarias de contratación, por el solo interés 
de llevar sustento diario a su familia, ya sea con un sueldo a media jornada, o la 
posibilidad de que al fin del contrato tener derecho a algún tipo de prestación. 
Solicitando mediante esta intervención, que se reconozca que el Imfof cambió las 
condiciones de trabajo unilateralmente, diciendo en repetidas ocasiones que no 
perderíamos ningún derecho, y que nuestra situación seguía igual, que este engaño sea 
subsanado por Esperanza Crespí, actual responsable política de Palma Activa, anterior 
Imfof, así como una indemnización para compensar el prejuicio económico, emocional 
y social que nos ha causado a cada unos de las 350 personas que éramos implicadas. Y 
ahora me gustaría ceder a un compañero, y muchas gracias a todos.” 
 
Intervé un representant de CCOO: 
 
“Hola buenos días, gracias, simplemente queríamos agradecer a la gente que nos ha 
estado apoyando desde el primer momento que es, primero las dos educadoras que nos 
han reunido porque gracias a ellas sabíamos de la gente, porque sino no hubiésemos 
tenido manera de contactar porque estábamos en áreas diferentes del Ayuntamiento, es 
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la Sra. Maria Alfaro y la Sra. Cristina Rumano, a parte también queremos agradecer al 
grupo socialista, que nos atendió en su momento, para darnos la posibilidad de actuar 
aquí en el pleno y decir nuestra oposición, y después también como podéis ver CCOO, 
que nos está apoyando en este momento, simplemente es esto. Muchísimas gracias por 
su tiempo.” 
 
Té la paraula la Sra. Calvo: 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Nosaltres presentem una proposició que té distintes, que té 
distints punts, tots relacionats amb una curiosa situació que vivim, curiosa i dramàtica i 
a demés que ens preocupa a tots, nosaltres també som conscients de la preocupació de 
l’equip de govern municipal davant la situació que tenim d’atur a la ciutat, però 
nosaltres reiterem i amb això tenim discrepància, el fet de que davant d’un increment 
notori com estam tenint de persones aturades, la desdotació o el desmantellament dels 
programes d’orientació laboral i de formació ocupacional, que existien a l’Ajuntament 
de Palma, pensem que és una errada, tenim constància i ho sabem que aquells països, ho 
hem dit en diverses ocasions, que tenen taxes d’atur més baixes, solen tenir programes 
d’atenció i d’orientació laboral molt reforçats, i en el nostre cas estam anant a l’inrevés, 
estam tenint moments de grans xifres d’atur, i en aquest cas a nivell municipal estam 
prenent decisions desmantellant, parlant de competències, per ventura ho varem fer a 
l’inrevés en un altre moment, teníem un moment de bonança econòmica i varem 
reforçar els sistemes d’orientació laboral, però és una contradicció, és a dir, el que no té 
sentit és que ara que tenim més persones que ho necessiten, és quan tenint més 
possibilitats d’atendre’ls, per això portam una  proposició que insta a l’equip de govern 
a reforçar aquests programes, que insta a l’equip de govern a posar de manera 
immediata en marxa el programa Palma Activa, nosaltres estam d’acord en que es 
reforci la figura de la persona emprenedora, però a la ciutat tenim molts d’altres fronts 
oberts que no són el de l’emprenedoria, per tant que reforcem des de el Palma Activa, la 
tasca emprenedora no ha d’esser incompatible amb que reforcem també l’atenció a les 
persones en situació d’atur. Una situació que s’agrava encara més quan d’una forma 
concentrada, tenim el tancament de la companya aèria Spanair, i la concentració de 
centenars de treballadors a la nostra ciutat, i per tant de centenars de famílies afectades 
per aquest tancament. Nosaltres som molt conscients de la que, de que la capacitat 
d’actuació de l’Ajuntament és limitada, i en cap cas era la nostra intenció, en cap cas, 
senyalar amb el dit al govern municipal, davant d’aquesta situació, però si pensem que 
un col·lectiu tan ample de treballadors de la nostra ciutat, mereix una atenció específica, 
i pensàvem que era interessant i era adequat com a gest també de cara en aquestes 
famílies, que el propi Ajuntament, que l’equip de govern municipal, pogués mantenir 
una reunió, s’ha sentit parlar de comissió, nosaltres no entrem en aquest detall, però si 
amb el comitè d’empresa, per valorar una situació d’un col·lectiu molt ample de 
persones, amb unes necessitats molt específiques i que ens copeja encara més en aquesta 
llista de persones aturades, ho deixem obert, és a dir, vostès decidiran de quina manera 
és la millor per ajudar-los, però nosaltres entenem que era un gest que s’havia de fer i 
creiem que és bo que instem a l’equip de govern municipal, des de el plenari, a que 
mantingui aquest contacte. I en darrer terme, ho hem sentit a la darrera intervenció, 
nosaltres duim una proposta, la varem introduir com a esmena d’addició, davant una 
situació també molt preocupant, i molt puntual, i de la qual nosaltres i jo mateixa en 
som corresponsable, i me’n faig corresponsable, i me’n faig càrrec de les qüestions que 
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no s’hagin pogut fer bé en el passat, i que ara es transformen en una situació conflictiva, 
per això varem decidir que aquests treballadors tinguessin veu, independentment de que 
la seva veu fos una veu crítica en la nostra gestió, jo crec que això forma part també del 
funcionament democràtic i de la vivència en aquest plenari. Aquí es va prendre una 
decisió de concentració d’hores de feina en dies de feina, pensant que això no afectaria a 
la cotització d’aquests treballadors, i resulta que ha estat que si. El que nosaltres 
plantegem és que es pugui trobar una solució, que s’intenti esmenar de forma tècnica 
aquesta situació, i vull recordar que aquests treballadors, que a Palma són els 
treballadors que varen tenir l’oportunitat de tenir una feina, i que ara tenen un problema, 
però tingueren, vull recordar que en quedaren 300 i pico que no varen tenir aquesta 
oportunitat, per tant tenim aquesta esmena d’addició a la proposició i deixem en les 
seves mans la possibilitat de que es pugui transformar en una realitat. Gràcies.“ 
 
Té la paraula la Sra. Crespí: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Responent un poc a tots els punts, respecte al primer, m’agradaria dir 
que és cert que el compromís expressat a la presentació del programa electoral del Partit 
Popular deia, i començava dient avui la principal preocupació dels palmesans és l’atur i 
solucionar aquesta dramàtica situació serà el principal objectiu del nostre partit, i així 
vostès ens recorden ple darrera ple, però també volia dir avui en el plenari, que darrera 
diu que l’administració per si mateixa no pot generar ocupació, però si que pot generar 
les condicions necessàries i adequades per allò. L’Ajuntament ha d’estar al costat dels 
autònoms, les pimes, el Partit Popular simplificarà i agilitzarà els tràmits administratius 
per que aquests deixin d’esser un obstacle als emprenedors, i amb això i entre d’altres 
activitats estam fent feina. En el seu programa electoral ens comprometem a reconèixer 
el paper dels emprenedors i a despertar l’economia, recolzant els emprenedors, i el que 
necessita feina, per això aquest mes varem presentar un pla dirigit a aconseguir 
precisament això, el desenvolupament local, reactivar l’economia en 14 línees 
estratègiques, 70 projectes i 222 actuacions, el canvi de l’Imfof a Palma Activa ve en 
aquest sentit, de crear condicions necessàries i adequades que podem contribuir a 
potenciar la, a crear ocupació, fomentar i recolzar noves iniciatives empresarials, 
promoure i millorar la competència de les empreses locals, millorar la transparència en 
el mercat laboral i les oportunitats d’ocupació, captar i facilitar les vies d’utilització de 
les potencialitats locals. Després d’això que la presentació de Palma Activa ja implica 
una actuació prou important per la ciutat, perquè fa als col·lectius molt vulnerables, ja 
hem dit que l’àrea de Benestar Social assumeix més protagonisme, ja que compta amb 
programes i personal específic per atendre aquests col·lectiu. Respecte en el segon punt, 
dir que aquesta segona proposició del grup Socialista insta a l’equip de govern a 
incrementar els recursos destinats a formació, orientació i intermediació, per tal 
d’acompanyar les persones aturades en el procés de recerca d’ocupació, la posició 
d’aquest equip de govern es manifesta també en el seu programa electoral a la 
introducció, on diu, a un moment de crisis econòmica l’administració deu esser la 
primera en donar exemple, prioritzant i reduint despeses, per això no incrementarem els 
recursos sinó que els optimitzem, tant des de la reestructuració interna de l’organisme, 
aprofitant els recursos humans propis, per donar formació, orientació laboral, no s’ha 
desmantellat el servei d’orientació laboral, ni el de intermediació laboral, amb el disseny 
de programes específics, com des de el si a la col·laboració amb altres entitats que ja 
hem iniciat i anirem ampliant, com la FUEIB de UIB, de la Universitat, la fundació 
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IBIT, Centre Balears Europa, l’Institut de desenvolupament i innovació del Govern 
Balear, CAEB, Joves Empresaris, Cambra de Comerç, etcètera, amb la qual cosa 
s’amplia entre d’altres l’oferta formativa que ja es desenvolupava anys anteriors, com 
els cursos que s’estan oferint a persones desocupades, també a emprenedors, cursos en 
col·laboració amb altres entitats, com per exemple el de Noves Tecnologies, en 
col·laboració amb la fundació IBIT, per això Palma Activa aconsegueix oferir més amb 
menys. Respecte a instar a l’equip de govern a reunir-se amb el Comitè d’empresa de 
Spanair, no se’ns havia sol·licitat aquesta reunió, però igual que si ens ho sol·licites un 
altre comitè, un altre treballador d’un altre empresa, o qualsevol ciutadà de Palma, me 
reuniré i demà mateix, ara xerrem i ens podem reunir i parlar, sabem que la situació es 
difícil, no només del sector aeronàutic, el sector de la construcció ha passat aquests 
darrers anys, des de el 2008 una situació molt difícil, que també han de menester una 
recol·locació a un altre sector, el sector de comerç, i d’altres sectors que 
desgraciadament i lamentablement s’estan vist afectats, però votarem a favor d’aquesta 
opció i dir que, el compromís d’aquest Equip de Govern és amb tots els ciutadans de 
Palma, com no podia esser d’una altre manera. I respecte a la quarta, pues que he de dir, 
és que ho ha explicat molt bé aquesta treballadora, i si ho pogut seguir l’explicació és el 
que ha passat, quan jo vaig arribar a l’equip de govern, me vaig trobar damunt la taula 
372 contractes ja signats, jo no havia estat a les reunions prèvies, és cert que no havia 
estat ni jo, ni la gerent, a les que varen tenir lloc a continuació perquè no podem arribar i 
estar a les reunions de tots els programes que en aquell moment estan en marxa, tampoc 
se’ns havia informat d’aquests programa, de com s’havia de desenvolupar, si podia 
haver incidents, res, nosaltres el que sabem és que en el mes de desembre, els serveis 
públics d’ocupació des de el SEPE se’ns avisa, que els certificats emesos tenen una 
errada, i en comptes d’una casella que posava jornada regular, havia de marcar un altre, 
perquè no era una jornada regular, una vegada esmenat aquesta errada, ha suposat 
aquesta lamentable situació, encara no hem tancat les reunions, les converses 
telefòniques que estam mantenint amb serveis centrals, hem xerrat amb Madrid, no està 
tancat, sabem que es veuen afectades moltes persones, i no està tancat, si està en la 
nostra mà trobar una solució evidentment que la trobarem.” 
 
Té la paraula la Sra. Fernández Barrero: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Bé Sra. Crespi, jo no sé si en el seu programa electoral a demés 
d’aquests enunciats posa les conseqüències de les seves actuacions, però la realitat és 
que estam davant d’un panorama molt desolador, a Palma tenim més de 40.000 aturats a 
dades de gener, i a això se li suma una reforma laboral devastadora, devastadora perquè 
destrossa l’esforç de generacions per aconseguir millores laborals i socials, destrossa 
també el futur de les generacions joves, de la seva expectativa laboral, i ens aboca a un 
panorama d’atur i de conflicte, i efectivament avui el que hem vist aquí no és més que 
molt de fronts, però només que el principi, els inicis de lo que això serà d’aquí a 
endavant, perquè a demés sumat a tot això estam criminalitzant a la població, a tota la 
població que està, que s’està queixant i que està protestant per aquests retalls, i per 
aquestes mesures, som enemics, vagos, abusem, malbaratadors, els joves, els 
sindicalistes, adolescents, aquí tothom és una població que els crea conflictes i per tant 
és una població que s’ha de combatre, com un enemic, evidentment lo que està clar és 
que vostès en el seu programa electoral pot dur tot el que estava dient, però també li puc 
recordar que paraules, paraules seves són abaratar el despido en plena crisis dispara aún 
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más el paro, efectivament això ho, són paraules seves, lo que necesita España no es 
facilitar el despido, sino fomentar la contratación, Mariano Rajoy, abans de les 
eleccions, durant les eleccions electorals, i les conseqüències en aquest moment són 
efectivament aquestes que vostès ja varen preveure, però amb les conseqüències que 
vostès han creat. Efectivament l’Ajuntament de Palma té una eina, una eina fonamental 
Palma Activa ara, Imfof abans, però és la mateixa eina, una eina que el que ha de fer és 
ajudar per, i emprendre mesures per dinamitzar el mercat laboral, ho ha de fer perquè és 
la eina fonamental que té aquest Ajuntament, però aquesta eina Sra. Crespi, me sap 
greu, està adormida, en comptes d’esser Palma Activa és una eina adormida, que no està 
donant resposta a les realitats d’aquesta ciutat, recordi, més de 40.000 aturats a Palma 
només, no?, efectivament el panorama aquí, els treballadors de Spanair estan reclamant 
el que, lo obvi, lo evident, són persones que a demés provenen d’un sector molt, molt, 
molt afectat, amb poques garanties de que aquest personal pugui esser absorbit per 
aquest sector, i per tant demanen formació i orientació, orientació laboral per reconduir-
se cap a altres sectors, vostè dirà que no ha desmantellat el servei d’orientació, però ha 
acomiadat a 29 orientadors laborals, si això no és desmantellar el servei d’orientació, ja 
m’explicarà vostè com li diu a això. El que està clar és que és l’eix fonamental, 
formació i orientació laboral, per reconduir aquests sectors que no tenen capacitat 
d’absorbir cap altres sectors, i evidentment és la dinamització dels sectors laborals, hem 
assistit a un altre drama, efectivament els treballadors del programa Fent Feina 4, li 
podem dir error administratiu, però és un drama humà que es suma encara més al 
col·lectiu al que anava dirigit aquesta programa, un col·lectiu ja amb problemes, un 
col·lectiu ja amb dificultats i que a demés una mala gestió administrativa vengui de qui 
vengui, sigui la que sigui, però una mala gestió administrativa s’ha de resoldre, se’ls hi 
ha de donar la sortida que ells esperaven quan es va fer aquest contracte, i s’ha de cercar 
aquesta sortida, s’ha de cercar aquesta sortida perquè els treballadors, la població, no ha 
de patir evidentment aquests errors administratius, aquestes dificultats administratives, 
vengui de qui vengui, Sr. Sansó vostès han comès errors també, vostès també han comés 
altres errors, podem fer una llarga llista, la qüestió independentment, jo no me barallaré 
qui té la culpa o qui no té la culpa, aquestes persones cerquen respostes, i això és el que 
han de fer, perquè és la seva feina en aquest moment, vostès tenen aquest moment 
aquesta responsabilitat, cerquin respostes i donin les respostes adequades en aquests 
col·lectius que tenen problemes. Gràcies.” 
 
Té la paraula la Sra. Calvo: 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Sra. Crespi, nosaltres ens alegra sentir el fet de dir que 
l’expedient no està tancat, i que vostès lluitaran perquè aquesta situació injusta i 
desafortunada es pugui superar, independentment i jo li he dit, per tant les capades que 
veig a darrera també li vull adreçar, assumeixo la part que no s’hagi pogut fer bé, jo crec 
que efectivament tenim un problema i per tant hem de intentar solucinar-ho, però també 
tinguérem una oportunitat i vull deixar constància, aquests treballadors i treballadores 
que lamentablement es troben en aquesta situació, tingueren un contracte que vostès 
decidiren no perllongar o fer extensiu a uns altres centenars de persones en aquesta 
ciutat, decisió que vostès varen prendre, en tot cas ens alegra i en aquelles qüestions en 
que puguem esser d’utilitat hi col·laborarem, m’alegra també sabre que fruit de la 
proposició del grup municipal Socialista es mantingui aquesta reunió i vostès votin a 
favor de mantenir la reunió amb el Comitè d’empresa de Spanair, però si li he de dir, i si 
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li dic sense acritud, si que crec que un partit polític com el del Partit Popular, que 
s’aventura en un programa electoral parlant de que ell té la solució per donar feina als 
ciutadans i ciutadanes de Palma, que hagi d’esperar a que el grup de l’oposició li 
demani una reunió amb un col·lectiu de 400 persones que es queden a l’atur, de una de 
les que eren principals companyes aèries d’aquesta ciutat, tampoc diu molt a favor de 
creure’ns les seves paraules. Dit això, assumeixo i per tant felicito la iniciativa i 
agraeixo el que es pugui produir aquesta reunió i que sigui per bé. I en tercer lloc, en el 
final això és com una pilota que ens anem llençant, és com si tinguéssim un guió 
preestablert, nosaltres hem de dir que vostè desmantella, i vostè ens ha de dir que això 
no és així, hem sentit ara, comentava la companya Fernández, la regidora Fernández 
l’acomiadament de 29 orientadors laborals, aquí hi ha hagut programes estatals de 
foment de l’orientació i de dotació de cursos i de formació a través de l’Estat, dotats 
econòmicament en el Soib, en els que vostès han dit no, vostès han fet una opció, vostès 
han decidit orientar tot d’una altre manera, i nosaltres no ho compartim, però el que no 
podem creure’ns és que sense 29 orientadors prestaran el mateix servei, ens costa, li dic 
el mateix que li vaig dir a la Sra. Fernández, escolti si amb les dades que tenim després, 
això quan parlàvem d’actuacions socials, resulta que és que si, el primer que haurà de 
reconèixer és un treballador de la casa com és el Sr. Sansó, per ventura haurem de 
reconèixer que l’Imfof no complia el seu rol des de temps immemorials, però el que no 
podem fer creure d’entrada és que amb 29 orientadors menys podem fer la mateixa 
feina, jo no m’ho crec, i penso que les persones que han treballat en aquest àmbit, 
permeti que m’inclogui personalment no hi ha cap professional en aquesta ciutat que 
s’ho cregui, li hem de donar un vot de confiança, li donarem no ens queda més remei, 
però també ha d’entendre que ho denunciem públicament i que no ens cansem de 
denunciar, que la situació del servei d’orientació i formació, de l’antic Imfof, ara Palma 
Activa, és molt minsa, per això d’aquí nosaltres reiterem la nostra preocupació i 
remarquem la contradicció entre les xifres de l’atur que tenim i el desmantellament del 
servei d’orientació i formació ocupacional, per part d’aquest equip de govern. Moltes 
gràcies.” 
 
Té la paraula la Sra. Crespi: 
 
“Molt bé. Bé primer contestaré a la Sra. Calvo del grup Socialista, i torn insistir, que si 
m’haguessin demanat la reunió, els hauria atès, per tant, ara, m’han demanat la reunió 
en aquest ple i els atendre, que no tinc cap problema, que no me puc imaginar la 
quantitat de gent, jo m’imagino que qualsevol ciutadà si li diuen pot venir a xerrar amb 
la regidora de Treball, pues podrà venir, pues obrim la porta, fins que m’arribi l’agenda, 
però puc atendre a qualsevol ciutadà i al Comitè d’empresa per suposat que el puc 
atendre, després son 19 treballadors, m’agradaria fer aquest matís i després dir que igual 
que estam fent feina amb menys del 50% de càrrecs polítics, per posar un exemple, 
aquesta gent està fent feina amb menys orientadors laborals, o sigui que donam el vot de 
confiança igual que la ciutadania ens l’ha donat a nosaltres, que poden fer orientació i 
vos convit, o lis convit que demanin una cita de orientació laboral, si no se’ls pot 
atendre o se’ls diu que no se’ls atén, pues ja me venen aquí i me diuen que no s’està 
donant  orientació laboral, i que no donen a basto, i per tant podem tornar a parlar. Sra. 
Marisol, me sorprèn es que jo no volia donar culpes a ningú perquè aquí només hi ha 
unes persones afectades que són ells, i no tenen perquè sentir que ens donam culpes uns 
als altres, però ens sorprèn que sigui vostè perquè era el Sr. Grosske, que era 
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responsable d’aquesta àrea municipal i responsable d’aquesta programa, i era la seva 
gerent que estava a les reunions amb aquestes persones que ha anomenat, per tant me 
sorprèn que a damunt vengui de vostè, culpa, pues la tindrem tots, però 
desgraciadament són ells, bé pues vostè dirà que no però vostè representa a qui 
representa, en fi jo no vull donar culpa a ningú, assumeixo la meva i els que estan patint 
són els treballadors. Respecte a orientació, el que li he dit que per favor comprovin que 
el servei continua, i que lo que hem decidit enguany de no presentar-nos a aquesta 
convocatòria no vol dir que l’any qui ve pues no ens presentem. Votarem en contra de la 
primera i de la segona, votarem a favor de la tercera, i la quarta així com està redactada 
es que ja hem corregit l’errada, per tant podem votar a favor, ja està esmenada l’errada.” 
 
Es proposa dictaminat desfavorablement la Comissió: 
 
1.- El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a posar en marxa de 
manera immediata el seu Pla d’ocupació per tal d’implementar les mesures de 
dinamització del mercat laboral, tal com es va comprometre el Partit Popular al 
seu programa electoral. 
 
2.- El Ple de l’Ajuntament de Palma insta l’equip de govern a incrementar els 
recursos destinats a la formació, l’orientació laboral i la intermediació per tal 
d’acompanyar les persones aturades en el procés de recerca d’ocupació. 
 
3.- El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern municipal a reunir-
se amb el comitè d’empresa de Spanair per comunicar-los la voluntat de 
l’Ajuntament de fer els esforços necessaris i establir les línies d’ajuda precises per 
tal d’ajudar als treballadors en aquesta difícil situació. 
 
4. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta l’equip de govern municipal a esmenar 
l’errada que ha suposat la disminució de dies de cotització dels treballadors del 
programa Fent Feina IV. 
 
Es  fa votació separada dels punts, sent el resultat: 
Punt 1 i 2, es REBUTGEN per 16 vot en contra (PP) i 11 vots a favor (PSOE  i 
PSM-IV-ExM). 
Els punts 3 i 4 S’APROVEN per unanimitat. 
 
22.  Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a placa 

commemorativa d’Emili Darder (426/2012). 
 
Intervé el Sr. Pere Felip Buades, representant de la Unió d’Asociacions de 
Mallorca: 
 
“Molt honorable senyor Batle, senyores i senyors regidors, la Unió d’Associacions de 
Mallorca, referent a aquest punt, exposa lo següent: fa 75 anys de l’afusellament 
d’Emili Darder, Batle de Palma per Esquerra Republicana Balear, membre fundador de 
l’Associació per la Cultura de Mallorca, metge i, per damunt de tot, persona íntegra, 
repeteixo persona íntegra i compromesa amb la societat del seu temps. Com a resultat 
del procés de reivindicació iniciat fa anys, la seva figura ha anat creixent 
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progressivament i ha esdevingut un puntal de la recuperació de la memòria històrica de 
la República i la guerra. L’esperit d’Emili Darder segueix viu, repeteixo segueix viu 
amb la seva reclama, encara vigent, del concert econòmic. El sistema republicà significa 
sistema de progrés, amb els recursos més a prop de la gent, un principi que els governs 
d’esquerres, però no republicans, no han aplicant mai. Emili Darder, des de l’Associació 
Cultural de Mallorca precursora del que ara és l’Obra Cultural Balear, feu el primer 
esborrany d’un estatut d’Autonomia que en el seu article 24 ja fixava el concert 
econòmic com a model de finançament a les Illes Balears. Quan van matar Emili 
Darder, no només mori un polític, va morir també un plantejament democràtic que 
anava molt més enllà. Es de suma importància recollir el legat de Emilio Darder: la 
decència de les persones, netes d’idees i objectius, repeteixo la decència de les persones, 
netes d’idees i objectius. Hem de destacar l’enorme vàlua humana del Batle de Palma, 
Emili Darder, un home d’empenta, ja malalt quan fou empresonat i que el van haver de 
matar d’assegut. Era un home mort i encara el mataren. Demà se compleixen 75 anys 
d’aquest assassinat, legalitzat per el cop d’Estat que el 18 de juliol de 1936 provocà la 
Guerra Civil de 1936-1939. Emili Darder fou detingut, en els primers dies del cop, al 
proclamar-se, a Mallorca, l’estat de guerra, acusat de formar part del denominat pla 
Lenin, un mentida fabricada per donar una coartada en els colpistes per el periodista de 
la revista Blanc i Negre, propietat de els Luca de Tena, editors del diari ABC, Tomás 
Borrás. El pla Lenin presentava el projecte de un cop revolucionari, de caràcter soviètic, 
encaminat a fer-se amb el poder a Espanya. El consell de guerra, se celebrà el febrer de 
1937, passant Emili Darder tota sort de penalitats. Tot fou una escenificació, ja que, des 
de Burgos, capital de la zona rebel, havien arribat ordres tajants de condemnar a mort al 
Batle de Palma. El covard assassinat d’Emili Darder va tenir ampla repercussió en la 
Espanya Republicana. La seva mort, òbviament, va significar tota una commoció per 
molta gent. Emili Darder, sin lloc a dubtes, fou un gran demòcrata, un polític i una 
persona amb una lloable qualitat humana. Emili Darder fou un heroi. Un heroi que va 
morir a mans del feixisme per defensar la llibertat. Un heroi que perdurarà en la 
memòria de tots els palmesans i mallorquins amb consciència i amb principis. Emili 
Darder va tenir una trajectòria política èpica. Emili Darder es un exemple a seguir. 
Emili Darder es un orgull per Palma. I la seva valentia, la seva honestedat, el seu tremp 
per morir sempre perdurarà en els cors de tots els palmesans i mallorquins amb 
sensibilitat i humanitat. Per finalitzar, la Unió d’Associacions de Mallorca és de la 
opinió que el millor Batle, de tots els temps, sense el menor genero de dubtes, ha estat 
Emili Darder, idò ell era qualque cosa més i millor que un excel·lent Batle i, per altre 
part, considerem insuficient la proposta que avui es presenta de rendir homenatge a 
Emili Darder, amb la instal·lació d’una placa commemorativa i distintiva a la façana de 
la seva llar de naixement en el carrer Vallori. L’heroi palmesà Emili Darder, 
evidentment, mereix més, moltíssim més. Res més i moltes gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Noguera: 
 
“Bé primerament donar les gràcies en els grups de la sala per donar suport en aquesta 
proposta, jo bàsicament faré un repàs del llegat mèdic, sanitari, cultural, i educatiu del 
Batle Emili Darder, no per justificar sinó per sobretot que quedi constància en aquesta 
sala i en aquesta acte, de perquè nosaltres trobem que Emili Darder és mereixedor 
d’aquesta placa. En quant als àmbits que va destacar Emili Darder, nosaltres ho 
diferenciem en 5, en el sanitari, en el mèdic, en l’educatiu, en el cultural i en el polític. 
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Entrant en el sanitari, hem de recordar que Emili Darder va realitzar la canalització i 
l’abastiment d’aigua potable a Palma, en aquella època moltes de les malalties que el 
metge Darder volia combatre eren originades per les aigües contaminades. També 
divulgat entre la gent del camp els coneixements d’higiene indispensables, així es 
preocupà especialment de la prevenció de la febre tifoide, la tuberculosi i les malalties 
venèries. També va originar la creació de dispensaris municipals per atendre la 
població, així inaugurà a Cort el dispensari central de l’Ajuntament, que disposava entre 
d’altres del servei de raigs X, de maternologia, d’infància i consulta prematrimonial. 
Aquest sistema l’estengué a diverses barriades de Palma. L’àmbit mèdic, Emili Darder 
va instal·larà el primer laboratori de anàlisis clíniques, vertaderament científic de 
Mallorca, i va dotar un servei de psiquiatria infantil a Palma, el primer en incorporar-lo 
de tot l’estat espanyol. L’àmbit educatiu, amb la posada en marxa de colònies d’estiu, 
revisions mèdiques als infants, i fins i tot la construcció d’escoles, que encara avui en 
dia continuen essent referents educatius a Palma, estam parlant de Son Espanyolet, 
estam parlant del Coll d’en Rabassa, d’Alexandre Rosselló, de Jaume I. També el 
discurs del Sr. Darder, i les seves propostes són totalment vigents a dia d’avui, 80 anys 
després, un discurs a la conciliació laboral, a la creació d’escoletes pels fills de les 
dones treballadores. I ara vull fer esment en això, va fer entrar en vigor un permís de 
mitja hora perquè les mares treballadores poguessin alletar als seus nadons. Me fixo 
amb això perquè avui a l’Ultima Hora, a la pàgina 7, la reforma laboral diu, las 
trabajadoras no podrán acumular las horas de lactancia a la baja por maternidad, això és 
una mostra clara que a dia d’avui encara les propostes de conciliació laboral del Sr. 
Darder, són vigents i en certs aspectes encara tenen a dia d’avui en el segle XXI un 
retrocés. Com àmbit cultural, va fundar l’Associació per Cultura de Mallorca, de la qual 
fou president entre el 25 i el 31, en aquesta associació crea una secció per els joves 
anomenada joventut escolar, des de la qual prioritzà el foment de l’ús de la nostra 
llengua i el coneixement de la nostra cultura. El Sr. Darder va esser una persona 
multiassociada, va formar part de l’Associació Protectora de la Llengua Catalana, del 
Rotari Club, de la Societat Arqueològica Lul·liana, del Congrés de l’Associació de 
Metges de llengua catalana, com a vicepresident, del Foment de Turisme de Mallorca, 
com a vocal i tresorer, del Círculo Mallorquín com a bibliotecari, del Orfeó Mallorquí 
com a vocal, i de la Societat Mallorquina protectora d’animals i plantes com a vocal. Al 
cap davant d’aquest Ajuntament, va esser de una gran vàlua, aconseguir que el Castell 
de Bellver deixes de pertanyia a l’exèrcit espanyol i que passes a formar part de la 
ciutat, impulsà la construcció de cases per a treballadors, i de jardins per l’esplai de 
nins, joves i majors, va promoure mesures per solucionar el problema de l’atur, millorà 
l’estructura urbanística de la ciutat, i defensà el turisme com a font de riquesa per les 
Illes. El 18 de juliol de 1936, Emili Darder ja estava greument malalt, la certificació de 
la seva malaltia, una angina de pit, feta per dos metges, pel seu germà i per l’històric 
metge Josep Sureda i Blanes, no va servir de res quan al dia següent a les 4 de 
l’horabaixa els militars anaren a ca seva a cercar-lo, el dugueren a l’hospital i després 
d’un dia de convalescència, l’empresonaren irònicament al Castell de Bellver, que ell 
havia recuperat per la ciutat. El dia 16 de febrer de 1937 el sotmeteren a consell de 
guerra, juntament amb Alexandre Jaume, en Toni Ques i en Toni Mateu, batle d’Inca. 
L’acusaren de contraban d’armes, de rebel·lió militar, de ser un sectari, un antireligiós, i 
un separatista. El fiscal demanà per ell la pena de 20 anys de presó i una elevada sanció 
econòmica, tot això malgrat que fins i tot les monges del Temple declararen a favor seu, 
va esser condemnat a mort. El 24 de febrer de 1937 al cementiri de Palma es va viure un 
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dels fets més ignominiosos de la nostre història, l’afusellament d’assegut a una pedra, ja 
que no es podia mantenir dret a causa del seu estat de salut, tenia 41 anys, la nit abans li 
expropiaren la casa, el laboratori, els mobles, la seva valuosa biblioteca, després li 
confiscaren tots els seus bens. Només la cultura farà ciutadans lliures, sempre amb tu 
Emili Darder.” 
 
Té la paraula el Sr. Gilet: 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Bé, nosaltres únicament manifestar que donam suport a 
aquesta proposta com Equip de Govern, per rendir i reconèixer i rendir homenatge a la 
figura del ciutadà insigne de la nostra ciutat el Batle Emili Darder. Així també com 
reconèixer el seu paper dins de la història de la nostra ciutat, reconeixem la figura sense 
fer, sense voler fer política amb aquest reconeixent, sinó amb la voluntat, com he dit ja, 
de rendir un homenatge merescut a l’insigne ciutadà de Palma Don Emili Darder. 
Moltíssimes gràcies.” 
 
Té la paraula la Sra. González: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Bueno, sumarnos al sentimiento común de agradecimiento y también 
de compartir, por unanimidad el hacer este homenaje más que merecido al alcalde de 
Palma, el que fue alcalde de Palma Sr. Emili Darder, y poco más que añadir a lo ya 
dicho. Con respecto al perfil humano, el perfil político, el perfil profesional y el 
significado dentro de nuestra historia, tanto local como nacional, de los valores y del 
pensamiento del Sr. Emili Darder, hoy en día más vigentes que nunca. Gracias.” 
 
Es proposa dictaminat favorablement per la Comissió: 
 
1. L’Ajuntament de Palma retrà homenatge a la figura d’Emili Darder, aprofitant 
el 75è aniversari de la seva mort, amb la instal·lació d’una placa commemorativa i 
distintiva a la façana de la seva llar de naixement en el carrer Can Vatlori  de 
Palma. El text d’aquesta placa ha de posar en valor el llegat cultural, mèdic i 
polític d’Emili Darder i haurà de ser consensuat per la regidoria de Cultura i la 
família del batle republicà. 

 
«No hi ha més que un medi per fer ciutadans, que és la cultura. Resulta que la tasca bàsica 
és fer cultura, cultura i cultura»   
 
S’APROVA per unanimitat. 
 
28.  Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a la nefasta gestió del 

transport públic en perjudici dels usuaris de l’EMT (429/2012). 
 
Intervé el Sr. Pere Felip i Buades, representant de l’Associació de Veïnats Es Raval 
de Santa Catalina: 
 
“Molt Honorable senyor Batle, senyores i senyors regidors, l’Associació de Veïnats Es 
Raval de Santa Catalina, referent a aquest punt, exposa el següent: l’augment dels preus 
de la EMT i els canvis en diferents línees per reduir o eliminar els serveis deficitaris 
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tenen una lectura encara més profunda que el fet que l’actual equip de govern hagi 
incomplert una promesa electoral. La qüestió de fons és que ja es comencen a aplicar 
criteris d’empresa privada, repeteixo d’empresa privada a la EMT. Allò que no és 
rendible s’ha d’eliminar o s’ha de reduir tant com es pugui. A curt i mitjan terminis, es 
tracta d’una mesura que tendeix a reduir el deute municipal. Però, ¿va més enllà? 
¿Significa que el Partit Popular, en el conjunt de l’Estat, i més ara que en Rajoy a 
guanyat les generals, es prepara per promoure la privatització d’empreses públiques? 
¿Cort, fa una primera passa en aquesta direcció? I, en un sentit més ample: ¿rema també 
el Govern balear en aquesta línea? S’ha de recordar que el Consolat és el titular del 
metro i dels transports ferroviaris. De moment és prest per saber quin serà el resultat 
final del procés. Però és indubtable que les passes que s’estan fent s’acosten molt a allò 
que és un lent però inevitable procés de privatització. Per altre part, la nostre entitat 
qualifica la mesura d’estalvi del PP dins la EMT del tot injusta i abusiva, perquè el 
ciutadans i treballadors de Palma seran els únics afectats per la situació que per la 
situació dels comptes públics hi veuran encarides, considerablement, les tarifes dels 
autobusos. Considerem que en temps de crisi econòmica els serveis públics són 
especialment importants. Es fonamental que els preus dels serveis públics mantenguin 
nivells assequibles per als ciutadans en moments en què el seus ingressos davallen per 
l’atur i la crisi econòmica. L’Equip de Govern del PP ha demostrat que, amb la pujada 
de les tarifes i la reducció de freqüències dels autobusos, la única solució que presenta 
per disminuir el dèficit és retallar prestacions i serveis socials, tot el contrari de les seves 
promeses electorals. El PP, amb aquestes decisions, evidència que el ciutadans i les 
seves necessitats no són una prioritat per l’equip de govern de Cort. La responsabilitat 
d’un bon gestor públic és garantir els serveis bàsics, i el transport públic ho és. Avui, en 
aquest ple l’Associació de Veïnats el Raval de Santa Catalina, suggereix al Molt 
Honorable Sr. Batle Mateu Isern, que està demostrant una molt bona disponibilitat i 
sensibilitat amb les peticions que li formulen les entitats ciutadanes, que agafi 
personalment les arrendes de la EMT, i tal vegada les coses podrien canviar, al manco 
un poc, si el Batle de Palma aplica el seu tradicional temple coherent, Sr. Mateu Isern, 
per favor, agafi les brides de la EMT, vostè és l’únic que veiem capaç d’intentar 
normalitzar la trajectòria anòmala d’aquesta embarbollada empresa municipal de 
transport públic. Res més i moltes gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Verger: 
 
“Molt bé, moltes gràcies. Si, nosaltres hem presentat aquesta moció, per cridar l’atenció 
sobre una problemàtica, que és una evolució molt negativa en lo que fa, en tot lo que 
afecta a la gestió de l’empresa municipal de transports, que està tenint greus perjudicis 
pels usuaris, i per fer valer una, per intentar una rectificació de totes aquestes 
dinàmiques negatives. Anem a veure, a la mateixa previsió oficial de la EMT per l’any 
qui ve, es preveu una davallada de 2,6 milions d’usuaris anuals a la EMT. Això 
pràcticament és la xifra que havia augmentat amb una feina sostinguda, amb una feina 
esforçada durant 4 anys, de 2007 a 2011 s’havia augmentat en 3 milions els usuaris de 
l’empresa municipal de transports, ara de cop, 7 mesos de gestió del Partit Popular, 
tornem a la situació de l’any 2007, desfent un camí i una feina que s’havia fet amb una 
priorització molt clara del transport col·lectiu, perquè a demés perquè ens hem de 
demanar, lo primer que ens hauríem de demanar és perquè la mateixa empresa 
municipal preveu que baixaran els usuaris de la EMT, i quan respons aquesta pregunta 
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nosaltres des de el PSM-Iniciativa Verds Entesa ho tenim clar, s’han baixat, se baixaran 
freqüències, ja s’ha denunciat, algunes ja s’han executat, s’han incrementat les tarifes, 
això si que està executat, un 23%, s’han suprimit algunes línees fins i tot, i tot això dur 
evidentment una pèrdua d’usuaris com no podia esser d’un altre manera, per tant en 
aquest sentit tornem a les cavernes, s’havia iniciat un camí cap a la mobilitat sostenible i 
juntament amb la supressió del carril bici, juntament amb la irrupció dels cotxes a l’eix 
cívic de Blanquerna, ara resulta que tindrem doblers per fer autopistes i no tenim 
doblers, autopistes noves, i no tindrem doblers per acabar unes obres de tren ja 
començades, que estan a la meitat, el mateix Ministeri és titular de dos convenis, per 
tant tornem a les cavernes, tornem cap a un model de saturació, de contaminació i una 
vegada més cridar l’atenció sobre això, una ciutat sense la EMT és una ciutat 
impossible, tots ens embossem, és impossible cap activitat a una ciutat sense una 
empresa municipal de transports potent i que tingui l’ambició de cada vegada captar 
més usuaris. Després a això es junta tota una sèrie de fets que han succeït els darrers 
mesos, la EMT acaba de fer un negoci absolutament ruïnós, ha comprat 90 vehicles, 90 
autocars, 90 autobusos de més de 10 anys, estan al voltant dels 11 anys, els ha comprat 
per 1,3 milions d’euros. Això ha succeït en el consell de gerència de 31 de gener, s’han 
agafat a demés per justificar aquesta autèntica aberració, s’han hagut de, han hagut 
d’invocar l’article 59. j de la llei de contractes, un article d’un règim absolutament 
excepcional, que instaura un règim excepcional i que simplement permet adquirir 
vehicles, quan les condicions són especialment avantatjoses i els preus són 
considerablement més baixos, literalment diu això l’article, idò ens trobem que s`han 
adquirit uns vehicles, a uns preus que són els que tenen aquests vehicles a uns preus 
entre 14 i 18.000 euros cada un dels vehicles, gastant 1,3 milions d’euros de les 
malmeses arques municipals, i a demés sense que sigui justificat invocar aquests article 
perquè l’excepcionalitat no hi és, aquests vehicles de més de 11 anys, ho diu el mateix 
informe tècnic, són normalment venuts, o com a ferralla o són venuts a països que no 
tenen possibilitats d’accedir a vehicles nous, països en vies de desenvolupament, i 
nosaltres estam fent aquest negoci, estam comprant vehicles de més de 11 anys per 1,3 
milions d’euros, als preus que els podrien adquirir aquests països que no tenen 
possibilitat d’accedir als preus, a vehicles nous. No només això, es que aquests vehicles 
tenen un període de vigència de 2 anys, aquest és el negoci que estam fent, i el 
manteniment d’aquests vehicles, aquests 2 anys, 3, com a màxim que puguin durar és 
caríssim, també s’ha quedat demostrat a un altre consell d’administració que el 
contracte de manteniment s’ha hagut d’incrementar perquè són vehicles vells, són 
vehicles vells, i costa més mantenir-se i així es va reconèixer a nivell tècnic, per part 
dels mateixos tècnics de l’empresa. Per tant, la segona part de la moció és una 
invocació, una súplica casi casi, veig que el Sr. Martínez no hi és, però convindria que 
fos ell que ho sentís, per no tenir el fons de Capitalitat, estam duent a la EMT a aquesta 
situació, a fer un negoci absolutament ruïnós, amb fons de Capitalitat es podrien 
adquirir vehicles nous, i podríem disposar d’una flota adequada per complir amb les 
necessitats dels ciutadans de Palma, per més dels 40 milions d’usuaris, abans 43, el 
2012 seran només 40 milions, dissortadament, si a la llei de Capitalitat, el Sr. Martínez 
ha aconseguit arreglar el bodrio del parc de bombers, l’ha aconseguit arreglar amb la llei 
de Capitalitat, hauríem d’aconseguir també recursos i doblers de Capitalitat per arreglar 
el bodrio en el que ha incorregut la EMT, adquirint aquests vehicles nous que, o 
servirien per ferralla o servirien només per vendre a països en vies de desenvolupament, 
i resulta que a Palma els hem adquirit per un preu de 1,3 milions, per tant és una moció 
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que simplement demana una rectificació de totes les polítiques de baixada de 
freqüències, d’increment de tarifes, que duu a terme la EMT, i que també demana els 
fons de Capitalitat necessaris per tenir una flota adequada a Palma, i en el final no ens 
surti més car, per no tenir doblers de Capitalitat, ens acabarà sortint tot més car, més 
avaries, més doblers de manteniment, i després d’aquí 2 anys ens trobarem, ens 
trobarem amb la mateixa situació, que és que no tindrem vehicles, i aquests ja seran 
absolutament inviables per perllongar el servei d’aquests vehicles que ja són vells i ja 
costa molt de mantenir. Moltes gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Vallejo: 
 
“Sí, muchas gracias Sra. Fernández. Vamos a ver Sr. Verger, com és normal no podem 
recolzar la seva proposta, i no ho podem fer per un exercici de responsabilitat. Miri, el 
principal problema que té la EMT a l’actualitat, i no vull entrar en lo que hem heretat, i 
que la deute, de veres que no vull entrar, vull mirar cap en el futur, però el principal 
problema que té avui en dia la EMT és econòmic, l’any 2011 varem gastar 9 milions 
d’euros més dels que varem ingressar, i això és una situació que és absolutament 
insostenible per més temps, el nostre principal objectiu és equilibrar el compte de 
resultats de l’empresa, i no obstant fem feina des de el primer dia per optimitzar els 
recursos que ja tenim, els recursos que ja s`estaven emprant i recursos que teníem 
guardats dins un calaix, com per exemple el sistema global bus, que és un software que 
ens permetrà donar un millor servei a Palma, que s’han invertit a lo llarg de vàries 
legislatures, més de 200.000 euros, i que ens hem trobat dins un calaix, anem a invertir 
en això, anem a intentar millorar freqüències, com a mostra d’això i encara no està 
totalment implantat, fem feina per millorar el servei, jo li puc dir que per exemple a la 
UIB hem fet tota la volta dins el recinte universitari, que abans la prestava la pròpia 
universitat, i ara la fa la EMT, ens han felicitat per això, la línia 8 que és una línia 
esplèndida, és una línia que té el certificat de qualitat, inclús l’hem millorada, hem posar 
un bus més, i ha baixat la freqüència un minut. En els ciutadans de Son Sardina, hem 
intentat per tots els mitjans que tornessin passar pel carrer Passatemps, estam fent feina 
damunt d’això i ho aconseguirem, i no només això sinó que tindran connexió directa 
amb l’hospital de referència, feina s’està fent. En quant la tema de tarifes, miri, la 
proposta que vostè fa jo li podria dir, no les pujarem i no reduirem freqüències, però 
hem d’esser seriós, és a dir, jo no se el preu que tindrà el gasoil d’aquí a un any, d’aquí 
a dos, d’aquí a tres, no se el que ens costaran les assegurances, no se, jo no me puc 
comprometre amb això, si que li puc dir que la meva intenció com és normal és no pujar 
tarifes, no empitjorar freqüències sinó millorar-les, aquesta és la intenció de l’equip de 
govern, però jo no me puc comprometre, jo no som Rappel i d’aquí o 2 anys o a 3 anys 
el que passarà, esper que no ho haguem de fer. En quant al número d’usuaris, miri, 
gratis no existeix, si una persona viatja a la EMT sense pagar es perquè el cost d’aquesta 
persona el paguen altres, l’autobús val doblers, el conductor cobra un sou, i s’ho guanya 
bé, li puc assegurar que s’ho guanya bé, hem de pagar el combustible, hem de pagar 
l’assegurança, hem de pagar el manteniment, etcètera, etcètera, etcètera, aquí només hi 
ha 3 conceptes a la EMT que li surtin gratis, que és el Sr. Verger, el Sr. Hila i el Sr. 
Vallejo, tot lo demés se paga, tot lo demés s’ha de pagar. Jo veig que a vostè li preocupa 
el número d’usuaris, però a jo me preocupa més pagar el combustible, a jo me preocupa 
més pagar l’assegurança, a jo me preocupa més pagar nòmines, me preocupa més pagar 
nòmines, me preocupa més pagar nòmines, varem estar un mes a punt de no pagar 
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nòmines, Sr. Verger jo prioritzaré la viabilitat de la EMT per damunt de qualsevol altre 
formula, hi ha més de 600 famílies que viuen d’aquesta empresa, i hem d’esser seriosos 
i l’empresa a d’esser viable, a partir d’aquí tota la feina que vostè vulgui. Estic d’acord 
en que hem de fomentar el transport públic, no pot esser d’un altre manera, i si qualque 
perfil, com la gent que té pocs ingressos, de tercera edat, o els menors, han d’anar gratis, 
perfecte, el problema és que Palma tenia unes gratuïtats absolutament absurdes, és a dir 
aquestes gratuïtats no les tenia cap ciutat d’Espanya, clar que perdrem usuaris, però es 
que viatgem amb 7 milions d’usuaris gratis, es que és absolutament una barbaritat, vostè 
me diu perdrem 2 milions d’usuaris, nosaltres hem fet unes previsions absolutament 
conservadores, esperem que siguin menys, farem feina per millorar freqüències, si hem 
de fer més línees, no ho sé, ho estudiarem perquè aquesta pèrdua de viatgers sigui lo 
menys possible, però ens estimem més esser conservadors, sabem que amb una pujada 
de tarifes, i amb una reestructuració de línees com la que s’ha produït, es pot donar el 
cas de perdre usuaris, però també es vera que pujaven 7 milions de persones d’una 
manera gratuïta, és a dir econòmicament això no se mantén, i després un altre comentari 
que l’altre dia me pareix que va esser a comissió de govern, a fomentar el transport 
públic i tal, jo estic d’acord, però les gratuïtats en els menors en el final no han donat el 
resultat esperat, i para muestra un botón, si vostè se’n va al pàrquing de la universitat 
està ple de cotxes, és a dir, els joves no estan acostumats, hem de fer campanyes, hem 
de fer altres sistemes per fomentar l’ús del transport públic, a part amb aquest sistema 
de gratuïtat el que havíem provocat és un elevat frau, que ara intentarem controlar, i en 
resum hem de prioritzar la viabilitat i el futur de l’empresa, procurarem que el número 
d’usuaris que es perdin sigui mínim, però ja dic, ens hem estimat esser prudents, esser 
conservadors, i prioritzar per damunt de tot el poder pagar les factures i poder pagar les 
nòmines. Gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Hila: 
 
“Normalmente la réplica és de menor a major, no hi ha cap problema, no hi ha cap 
problema. La nostra proposta, a veure, la proposta del Partit, del PSM-Iniciativa Verds 
Entesa per Mallorca, nosaltres la recolzarem, votarem que si, hem de dir que agraïm al 
govern que hagi rectificat la línia 8, i torni a les freqüències que nosaltres varem deixar, 
que eren de 7 minuts, en hora bona ha tornat a 7 minuts, perquè sinó suposo que perdria 
el certificat de qualitat, que és una línia que és la única que tenia certificada la EMT, i 
crec que és el camí que s’ha de seguir, per tant tornem a el que havia abans, li 
demanaria també que rectifiques i tornes als veïns de la Garriga, que ens estan escoltant 
aquí avui, l’autobús que tenien abans, tenien una línia pròpia que era la 27 i que donava 
un bon servei, ells ara no estan contents amb el servei que els prestarà la EMT, crec 
perquè indirectament en tornar a millorar, que també li agraïm al Sr. Vallejo, la línia 
Son Sardina ells surten perjudicats, i per això si que demanaríem que amb ells es 
poguessin reunir, i trobar una solució i així un bus a la demanda, ja sigui una línea que 
passi cada hora, intentar un acostament amb ells que jo crec que estan per la labor de 
tenir un bon transport públic, i estic segur que el senyor Vallejo també, per tant li 
demano aquesta reunió. Nosaltres no estam d’acord amb la compra d’autobusos vells, 
perquè surten més cars, surten molt més cars, cada any ens gastarem 5 milions, més de 5 
milions d’euros en mantenir uns autobusos vells, i ens gastem 5 perquè són vells, 
perquè els mateixos que té la EMT nous, costen 3, és a dir cada any gastarem 2 milions 
d’euros de més perquè els autobusos són vells, amb 2 milions d’euros paguem el préstec 



 

- 39 - 

per comprar nous, és a dir amb 5 milions tres-cents mil euros, podem comprar 
autobusos nous, amb el mateix gasto, ni un euro més, i si a demés el Sr. Martínez li 
dona llei de Capitalitat, ja ni li conto, sortirà més barato, per tant demanin al Govern que 
els hi pagui la llei de Capitalitat, i destinin com es feia abans part d’aquests doblers a 
invertir en la compra d’autobusos nous, i això no és perquè a mi hem vagi millor, és 
perquè els milers i desenes de milers, i centenars de milers de ciutadans d’aquí, i 
turistes, que també hem de pensar amb els turistes i oferir-los un bon servei, que 
utilitzen l’autobús a ciutat cada any, tindran un servei de qualitat, i jo crec que com a 
ciutat que volem esser moderna i europea, hem d’oferir un servei de qualitat als nostres 
ciutadans i als nostres visitants, per millora el turisme que tenim també, que és una de 
les coses que més es valora per els turistes, el transport públic quan vas a una ciutat. Per 
tant, per tot això, perquè ens sortirà un 50% més car tenir autobusos vells, mantenir-los 
cada any, i una altre cosa que vull dir que no estic d’acord, el concurs que s’ha convocat 
de manteniment, que costarà 5 milions d’euros cada any, la oferta econòmica únicament 
puntua 20 punts, de 100, 20, si la situació econòmica és tan desesperada no entenc com 
de 100 punts, únicament 20 són la oferta econòmica, si és tan important haurien d’esser 
30 o 40 punts, o sigui, el que millor oferta econòmica faci i compleixi amb els requisits 
tècnics de manteniment, ha de dur-se a concurs, i amb aquesta convocatòria que s’ha fet 
no és segur, perquè únicament són 20 punts, tants com el perfil de l’empresa, que és 
subjectiu, és a dir el perfil de l’empresa són uns altres 20 punts, o sigui que 
subjectivament donarem 20 punts, que són el mateix pes que té la oferta econòmica i 
estam xerrant de 5 milions d’euros, de més, perquè això és el mínim, això no inclou 
reparacions extraordinàries i demés, un autobús de la EMT costarà com a mínim cada 
any, més de 44.000 euros a l’any mantenir-lo, 44.000 euros a l’any mantenir un autobús 
vell, més, costarà més, per aquests doblers el tenim nou, i no ens surt barato, per tant jo 
demanaria a la EMT que faci l’esforç, es va trobar quan va accedir al càrrec, convocat el 
concurs per la compra d’autobusos, únicament faltava l’adjudicació, únicament, no i els 
doblers, bé en aquell temps quan va sortir el concurs és perquè teníem el finançament, 
negociat amb els bancs, el que passa es que va esser arribar vostès i ningú i pareix que 
cap banc els volia deixar doblers, és el que pareix, perquè a nosaltres ens ho deixaven, i 
varem convocar el concurs i faltava únicament adjudicar, i vostès han perdut el temps  i 
ara ens diuen que és urgent que ens tenim que quedar amb els vells perquè no tenim 
possibilitat de comprar-ne nous. Porta mesos i mesos donant voltes amb aquest tema, el 
primer mes, el segon mes, tenia que haver pres una decisió, li vaig dir quan varen 
canviar, la decisió més important que hi ha que prendre a l’EMT i urgent és la renovació 
de la flota, perquè l’herència que vostè diu, és una herència que va fer l’any 2001 i que 
vostè pagarà, he pagat jo i han pagat els regidors que hi havia abans i el més trist, que 
han pagat tots els ciutadans de Palma, un lloguer de busos que ens costava cada mes un 
1.400.000 euros, cada mes i els busos no són nostres, els hem de tornar a comprar ara i 
els hem pagat ben pagats i més d’una i dues i tres vegades, i els hem de tornar a pagar 
ara uns busos que si en el 2001 s’haguessin comprat, ara no hi hauria que pagar, ni 
1.300.000 euros ni res, idò aquesta herència que pagarà vostè, vaig pagar jo i varen 
pagar tots els ciutadans es va fer a l’any 2001, herències n’hi ha de tota mena. Moltes 
gràcies”. 
 
Intervé el Sr. Verger: 
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“Sí, jo, el Sr. Vallejo no m’ha contestat a la qüestió més important, a lo millor que hi ha 
ara el Sr. Martínez aquí s’anima, o tal volta es reservava pel darrer, però la qüestió que 
avui s’hauria de contestar més clarament, es si va haver doblers, el Sr. Martínez va ser 
tan capaç de negociar, arreglar el “bodrio” del Parc de bomber, amb els doblers de la 
Llei de capitalitat, a veure si també per arreglar aquest “bodrio” que és comprar vehicles 
vells per 1’3 milions d’euros més d’11 anys, molts cars de mantenir per arreglar aquest 
“bodrio” a veure si el Sr. Martínez no serà també capaç d’aconseguir del govern els fons 
necessaris per anar renovant la flota, perquè a més a més, i això és el més important, 
perquè efectivament dins tota aquesta operació d’aquests vehicles, evidentment s’ha 
suscitat  tot el que comentava el Sr. Hila, és una operació des del principi molt greu pels 
interessos municipals i per tant el que si hauríem d’aconseguir sortir, és ja d’una vegada 
per totes, d’aquesta situació greu, es va intentar la legislatura passada, el PP va votar en 
contra i ara evidentment tenen vostès, la capacitat d’arreglar d’una vegada per totes 
aquesta situació i efectivament en aquest cas serien  molt important un fons de 
capitalitat que ens permetés tenir vehicles nous i no haver de mantenir i haver de 
comprar els vehicles que hem comprat ara, 90 vehicles  de més d’11 anys que tendran 
avaries, que passaran un servei deficient i que són molts cars de mantenir i a més a més 
que s’han comprat invocant un article de dubtosa viabilitat per aplicar a aquest cas, 
perquè ni les condicions són avantatjoses ni el preu  és considerable més baix, per tant, 
això és el que s’hauria de contestar amb més claredat, si es fa aquesta aposta per 
arreglar aquest “bodrio” o no o l’únic “bodrio” que es pot arreglar de gestió del PP ha 
estat el del Parc de Bombers. Després, Son Sardina, efectivament allà s’han produït 
davallades d’usuaris de més del 10% i seguint amb Son Sardina, està molt enfadada 
amb la situació actual, esperem que puguin arreglar quan abans el tema aquest de la 
volta de l’autobús, i que permetin a demés també per organització dels horaris i dels 
torns i de lo que és s’encas d’aquesta línea, que permetin voltar allà, això seria molt 
important, després me diu que no pujaran les tarifes, home ja els han pujat, ja els han 
pujat un 23% de manera exponencial, jo sincerament ja li vaig dir, no m’esperava una 
pujada així, amb això s’han passat 3 pobles, com se diu en pla planer, ara com a mínim, 
com a mínim si me diu que a partir d’ara no se pujaran més, si és això el que he 
d’entendre, que me diu que a partir d’ara ja no se pujaran més, qualque cosa, és qualque 
cosa, esperem que puguin mantenir aquest compromís, que més o manco que la intenció 
com a mínim sigui aquesta, després torn invocar el tema de pagar les nòmines, jo no 
tornaria a invocar aquest tema, perquè aquest tema va esser un dia amb una 
manifestació bastant desgraciada, vostè estava dient que els regidors de l’equip de 
govern no havien cobrat i havien cobrat, els regidors de total, no, no, això si que no ho 
sé, això si que no ho sé, això lo únic que sé es que vostès varen dir que no es podien 
pagar nòmines de la EMT, i que vostès no cobrarien fins que no es pegàs als 
treballadors, al sent demà la regidora havia cobrat i miraculosament es va trobar doblers 
per pagar als treballadors de la EMT, d’un dia per l’altre quan el dia abans s’havia dit 
que no n’hi havia, per tant això ens va passar aquells dia, jo no tornaria invocar 
l’exemple aquest de que han estat a punt de no pagar les nòmines, perquè allò sona més 
a algun tipus d’estratègia que no a una realitat, per així com es varen desenvolupar els 
fets, i dit això simplement, per favor i un altre vegada, el sentit de la moció que la 
mobilitat sostenible, en aquest cas que la EMT torni a esser una prioritat per aquest 
equip de govern, per aquest Ajuntament perquè en temps de crisi energètica, que la gent 
cada vegada tindrà menys possibilitat de pagar la benzina, en els nivells que pot arribar 
a pujar, és més necessari que mai una empresa municipal de transports potent, que doni 
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bon servei, i a uns preus que siguin assequibles pels treballadors i per la ciutadania. 
Moltes gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Vallejo: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Amem començaré pel final, Sr. Verger és injust, i vostè ho sap que 
és injust, el tema de les nòmines nosaltres varem arribar a un compromís que avui en dia 
està vigent, tenim el compromís que el darrer, la darrera persona d’aquest Ajuntament 
que cobrarà serà l’Equip de Govern, seran els regidors, i això ho mantenim, aquest dia 
informàticament vostè sap que no se va poder aturar, per l’amor de Deu, vostè ho sap, 
no me tregui això aquí perquè vostè ho sap, vostè ho sap, vostè sap que hi va haver uns 
ingressos extraordinaris i gràcies a aquests ingressos se varen transferir immediatament 
a la EMT, per poder pagar les nòmines, vostè que ens fa tantes preguntes, i el grup 
Socialista també, demani el saldo, si és així de fàcil, vostè demani el saldo d’aquest dia, 
veurà si hi havia o no hi havia, és així de fàcil, per favor han d’esser una miqueta serios, 
jo no vull la, no vull la confrontació, però és injust el que vostè acaba de dir. Bé, 
tornem, el tema de Capitalitat, anem a veure, estam enrocats aquí, és a dir, els doblers 
de Capitalitat no arribarà, i jo no endeutaré a la EMT ni un cèntim que no pugui pagar, 
és a dir, es que si jo faig ús d’aquesta llei de Capitalitat i els doblers no arriba, que feim 
després? És irresponsable absolutament, els doblers de Capitalitat no arribarà, i hem de 
jugar amb el que tenim, i no tenim aquests doblers, a partir d’aquí anem a intentar donar 
solucions a la EMT. Sr. Hila el tema de la Garriga, anem a veure, efectivament a lo 
millor perjudicarem a els usuaris de la Garriga, però el dèficit que tenia aquella línia era 
espectacular, desgraciadament amb la reestructuració que s’ha fet de segons quines 
línees, pues qualque ciutadà ha sortit perjudicat, també es vera que és un número molt, 
molt petit, farem feina de totes maneres, per intentar un bus a la demanda, o amb un taxi 
a la demanda, bé ho intentarem, però des de luego si es fa una reestructuració pues 
qualcú pateix. I el tema del manteniment, el tema del manteniment jo ja no sé com li he 
d’explicar, és a dir, una partida de rènting anava en el balanç directament, i això ho sap, 
i és tan segur que ho sap, i és tan segur que ho sap i que el manteniment no valdrà lo 
que vostè deia del doble i del triple, que vostè l’any 2010, l’any 2010 pagava pel 
Mercedes 19.392 euros per bus, el Mercedes, que eren uns Mercedes de 8 anys, 19.392 
euros per bus, i vostès varen firmar un manteniment per busos de 2 anys Iveco, 2 anys, 
se suposa que el del 8 anys el manteniment és més car, no? 19.000 euros, vostès varen 
firmar un manteniment de 27.000 euros, ara m’ho expliqui, com és possible que un bus 
que té 2 anys el manteniment costi 27, i el de Mercedes que tenen 8 valgui 19.000, no, 
no, si li explico jo, és molt fàcil, és molt fàcil, vostè sap que hi ha partides de rènting 
que anaven directament en el balanç, no li vull tornar insistir, li hem explicat en el 
consell d’administració, li he explicat en el ple 2 o 3 vegades, no ho vol entendre, jo sé 
que ho entén, però bé vol insistir perfecte, és igual ho deixarem aquí. El tema del 
concurs tema me fa molta gràcia, és a dir, que le hemos dado 20 puntos a la oferta 
económica, he copiat literalment el concurs que va treure vostè, literalment, per no tenir 
problemes, és a dir, amem que va fer el Sr. Hila, això, anem a fer lo mateix, ah no, no li 
va bé, es que no ho entenc, és a dir, vamos. I per acabar, me diu una cosa que me fa 
gràcia, me diu que la herencia, puc xerrar jo o, res per acabar me diu la herencia la 
pagaré yo y la pagó usted. No Sr. Hila, usted no pagaba. Gracias.” 
 
Intervé la Sra. Munuera, representant de AAVV La Garriga: 
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“Bueno, pues ya ha salido el Sr. Vallejo, vale pues ya se me ha ido el Sr. Vallejo. Vale, 
bueno me había preparado una chuleta, pero como ya se ha expuesto el caso y la 
solución que este Sr. tiene muy en mente es ahorrar costes, bien, pues como ustedes 
saben se suprimió la línea 27 y se nos dio servicio con la 12, a raíz de las quejas de los 
vecinos de Son Sardina, que se consideraban muy perjudicados, ya que tenían un 
autobús menos, que era el 27, que les daba a ellos servicio también, y tener que dar toda 
la vuelta por la carretera de Soller, pues claro a la presión de estas quejas y demás, la 
regiduría de Movilidad dio como solución que la línea 12 termine en el Camí de 
Passatemps, esquina con Destre, en el antiguo campo de futbol de Son Sureda, allí dar 
la vuelta y esta es la solución que nos han dado, con esta solución nos dejan todo el 
camí Destre, que es el núcleo urbano de la Garriga, sin servicio, sin servicio digo, dejan 
a niños que van al colegio de Son Sardina, sin el servicio del autobús, amas de casa que 
tienen que ir a hacer la compra a Son Sardina, sin servicio de autobús, las personas de la 
tercera edad que van al club, sin servicio de autobús, enfermos que vamos al PAC, al 
PAC no, al ambulatorio de Son Sardina, sin servicio de autobús, tener que caminar un 
kilómetro, supone para un niño que viene muerto de hambre a las 2 del mediodía, 
supone mucho, una señora que viene con carga de sus bolsas de compra, sobretodo en 
invierno, que no tenemos ni una triste acera dónde resguardarnos, los coches nos dejan 
chops, pues esto a nosotros nos supone un gran perjuicio, somos pocos, pocos, pero 
tenemos derechos creo yo, entonces nosotros no nos gusta quejarnos sin dar una 
solución, dimos una solución por escrito, que en vez de este giro hacerlo en el Camí 
Destre con Passatemps, en el campo de futbol, lo hicieran en el Camí Destre con 
carretera de Valldemossa, perdón Soller, simplemente es una cambio de ubicación del 
final de la línea, es el mismo coste, no supone un incremento de coste, simplemente que 
el autobús recorra un kilómetro, que para un autobús supongo que no debe de ser 
mucho, pero para unas personas sí lo es, no supone incremento alguno de coste porque 
sería la misma maniobra hay que hacer en una esquina como en la otra. Cada vez que 
hemos propuesto esto y hemos hablado con unos y con otros, recibimos la callada como 
respuesta y no entendemos porque no se puede hacer esto que pedimos, que no es pedir 
ni una línea más, ni un incremento más de autobuses, ni que sea un coste en un sitio o 
en otro, es exactamente lo mismo, dando servicio a la otra esquina, da servicio a Son 
Reus, Son Bibiloni, Son Fuster, Son Frau, y toda la otra periferia que tampoco tiene 
servicio, ya que el autobús de los amarillos, los bits estos no tienen parada tampoco en 
la carretera de Soller, bajando hacia Palma, subiendo sí  paran, pero los que bajan para 
Palma tampoco tienen parada, entonces la carretera de Soller, camino de Palma, se 
queda sin servicio, con esta solución que nosotros proponemos, es que tendríamos, 
estaríamos todos contentos, Son Sardina no tiene que dar la vuelta por la carretera de 
Soller, camí Destres tiene su servicio, y no hay un coste añadido para la EMT, si hay un 
coste añadido que me lo digan, que  expliquen, entonces queremos saber porque no se 
nos tiene en cuenta a los vecinos, no se nos pregunta, y que nos den una solución real, 
no soluciones en un papel.” 
 
Té la paraula el Sr. Vallejo: 
 
“Sí, bueno, yo no tenía constancia de que hubieran hecho esta propuesta, efectivamente 
nosotros, perfecto, efectivamente nosotros lo que estamos intentando es economizar al 
máximo, hemos hecho un par de reestructuraciones en una serie de líneas, una 
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efectivamente en la de Son Sardina, que se vio, primero muy perjudicada, y ahora con 
las modificaciones que íbamos a hacer pues volvíamos un poquito a la situación inicial. 
Por mi parte yo me comprometo a estudiar la opción esta que nos plantean, y si es 
posible por giro del autobús, si es posible sin encarecer costes, por supuestísimo que sí, 
yo personalmente mañana mismo me pondré en marcha para ver este tema como lo 
podemos solucionar, y inmediatamente les daremos respuesta.” 
 
Es proposa dictaminat desfavorablement per la Comissió: 
 
1. Instar a l’equip de govern a assumir el compromís de no retallar freqüències ni 
pujar tarifes per evitar perdre els 2’6 milions d’usuaris el 2012.   
 
2. Instar al Govern municipal a fer els tràmits pertinents per revocar l’adquisició 
ruïnosa dels 90 vehicles de més de 10 anys d’antiguitat i exigir al Govern de les 
Illes Balears el compliment immediat de la Llei de Capitalitat i destinar fons a 
l’Ajuntament de Palma que permetrien renovar la flota de l’EMT   
 
Es REBUTJA per 16 vots en contra (PP) i 11 vots a favor (PSOE i PSM-IV-ExM). 
 
29.  Proposició del Grup Municipal Socialista relativa al pas de vianants de Can 

Foradí (407/2012). 
 
Intervé la Sra. Isabel Font, representant de la Asociación de Vecinos Son Cladera: 
 
“Buenos días Sr. Alcalde, regidores, regidoras y asistentes a este pleno. Mi nombre es 
Isabel Font, presidenta de la AVV de Son Cladera y vengo en representación de los 
habitantes de nuestro barrio. Desde el año 1981, tenemos aprobado por Ferrocarriles la 
dotación de un puente peatonal en el paso de Ca’n Foradí de las vías del tren de Palma-
Inca-Manacor. En pleno del 25 de marzo del 82, el Ayuntamiento de Palma se 
comprometió a quitar el paso a nivel y a construir una pasarela para peatones. En el año 
2001 se intentó cerrar el paso de vehículos y personas. Se acordó por SFM continuar 
con el paso de peatones hasta la construcción del puente. En el pleno de 20 de 
septiembre de 2011 se aprobó no cerrar el paso de Ca’n Foradí. Tenemos un proyecto de 
construcción de una pasarela y dos ascensores. Solicitamos que este paso no se cierre, 
porque es necesario para la comunicación de Son Cladera con la calle Aragón, y con los 
demás barrios. Lo utilizan cada día desde los alumnos de los centros educativos de 
nuestro barrio, usuarios de la guardería pública, no tendríamos las líneas de transporte 
público de la EMT 3 y 16, además de las personas con problemas de movilidad. 
Pedimos al pleno y a las autoridades municipales que tomen medidas para no dejar a 
nuestro barrio aislado y sin comunicación. No estamos dispuestos a que se nos cierre el 
paso hasta no tener ese puente que se aprobó y nos prometieron durante estos 20 años. 
Gracias por entender nuestra situación.”  
 
Té la paraula la Sra. Sánchez: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Bé, a la passada legislatura, varem projectar conjuntament Serveis 
Ferroviaris de Mallorca i l’Ajuntament de Palma, la realització d’aquest pas de vianants 
de Ca’n Foradí, com bé ha dit la Sra. Font, ja des de l’any 1982 hi ha un acord plenari, 
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que insta a fer una infraestructura necessària, varen esser moltes reunions, amb els 
veïnats afectats, amb els tècnics municipals, salvar uns terrenys afectats pel PERI, però 
finalment el desembre de l’any 2010 aquesta obra va esser adjudicada per un valor de 
327.000 euros, malauradament la crisis econòmica i la falta de liquiditat i tresoreria a la 
FSM fa que aquest projecte estigui en suspès. Realment ara tenim una novetat que és 
que els trens són elèctrics, van més aviat, fan menys renou, i realment és un pas que tots 
sabem que és perillós per les persones que passen cada dia, però realment el xapar una 
barriada com la de Son Cladera, com la de Son Fuster, pot donar moltíssim de perjudicis 
per el flux de persones que passen per aquí cada dia, per tant nosaltres com Ajuntament 
de Palma hem de donar suport, i hem de lluitar davant del Govern perquè no se tanqui 
aquest pas, nosaltres som els representants d’aquests ciutadans i ciutadanes de Son 
Cladera, que ens han votat, hem de fer valer aquests interessos, que si se tanca el pas el 
que es produirà es que el tema d’aquesta obra es relaxi per part del Govern i per part de 
SFM, i lo que ens interessa també la seguretat de les persones, i que aquesta obra que 
des de l’any 1982 s’ha de realitzar es faci lo antes possible. Vull també recordar que hi 
va haver un acord del Consell Territorial de Districte del dia 20 de setembre de l’any 
2011, que va aprovar per unanimitat el que no es tanques aquest pas, ja que aquestes 
amenaces ja fa de per part de la SFM, ja fa molts de mesos que es venen produint, i que 
tenen un valor com si fos un acord d’aquest plenari, igualment també que un acord de la 
Junta de Districte del dia 3 d’octubre del 2011, que també instàvem a la construcció lo 
abans possible, d’aquesta passarel·la per vianants, i de no tancar el pas, me sembla que 
hi haurà un acord per unanimitat de tots els grups polítics, que són dels representants 
dels ciutadans que som aquí presents, vull donar les gràcies perquè això posa en valor lo 
que és la democràcia, no?, que quan tots els partits polítics ens omplim la boca dient 
que lluitarem pels interessos dels ciutadans i ciutadanes d’aquesta ciutat, avui es pot dir 
que ho posem de manifest i vull donar les gràcies a tots per el suport, i dir-li a la Sra. 
Fornari i al Sr. Batle que en aquest grup polític, el tindrà en el seu costat per defensar 
que aquest pas no se tanqui, i perquè es pugui construir lo abans possible aquesta 
passarel·la. Moltes gràcies.” 
 
Té la paraula la Sra. Fornari: 
 
“Si, gràcies Sr. Batle. Evidentment votarem a favor de la seva proposició, com no pot 
esser d’un altre manera, i en el mateix temps vull reconèixer aquí en aquest plenari la 
tasca que va desenvolupar vostè mateixa, com a l’anterior presidenta del districte 
Llevant, me consta que va dedicar molt de temps i molt d’esforços en consensuar les 
postures de SFM i la postura de les entitats que, de la zona, per tal de consensuar un 
projecte d’aquesta passarel·la, no es tant això, va esser el propi Sr. Verger que està 
assegut aquí, qui dia 10 de desembre del 2010 va suspendre aquest projecte, fins que la 
situació financera ho permeti, i tenim l’acord d’aquest consell d’administració, la Sra. 
Sánchez també l’ha pogut veure, per tant nosaltres demostrem el nostre recolzament en 
els veïnats de Son Cladera, ens hem reunit, no només jo sinó també el Sr. Gijón, varies 
vegades amb el gerent de SFM, el propi Batle me consta que ha parlat amb el conseller 
de la matèria, per tal de donar prioritat en aquest projecte i que tot d’una que sigui 
possible es faci aquesta passarel·la, per tant aprovem la proposició de instar a SFM a no 
tancar aquest pas, sempre i quant es garantissin les mesures de seguretat òptimes per els 
ciutadans. Moltes gràcies.” 
 



 

- 45 - 

Té la paraula el Sr. Verger: 
 
“Si, nosaltres lògicament també votarem a favor, així ho hem dit en Comissió i així ho 
hem anat comentant a les diferents comissions, i a demés es vera que també votarem 
amb molt de coneixement de causa, perquè jo precisament com recordava ara tan 
amablement la Sra. Fornari, efectivament era Director General de Mobilitat l’anterior 
legislatura, i varem impulsar evidentment dins un marc de supressió de passos a nivell, 
que és el que fèiem, que és una cosa que marca el pla director i que s’ha d’anar fent, 
anàvem suprimint passos a nivell, però sempre lògicament donant alternatives en 
aquells casos en que s’impossibilita la permeabilitat d’una zona, hi ha uns veïnats 
afectats, per tant jo entenc l’interès de Serveis Ferroviaris en voler tancar aquest pas a 
nivell, jo de fet com a responsable polític, com a Director General de Serveis 
Ferroviaris, com a Vicepresident de Serveis Ferroviaris, així ho impulsàvem, però, però, 
sempre amb una alternativa que permeti el pas de vianants una vegada tancat el pas a 
nivell, o sigui un pas a diferent nivell, que permeti la permeabilitat, si no hi ha pas a 
diferent nivell, que era el projecte que teníem, un projecte que s’havia consensuat amb 
els veïnats, també amb l’Ajuntament a través de la regidora de districte, la Sra. Sánchez, 
que efectivament va fer molta de feina en aquest aspecte, sense aquesta alternativa no es 
plantejava tancar aquest pas a nivell, i això si que ho vull dir molt clar, que no els 
vulguin emblanquinar els de Serveis Ferroviaris, amb el tema de que és necessari, que 
s’ha de fer i que ara no hi ha doblers pel pont, però que s’ha de fer perquè és molt, la 
perillositat, escolti que ningú el vulgui enganyar als responsables d’aquest Ajuntament, 
aquest pas es pot tancar si es dona una alternativa als veïnats perquè puguin seguir 
travessant, sinó no es pot tancar aquest pas a nivell, això es implantejable per part de 
Serveis Ferroviaris, tancar aquest pas a nivell sense donar una alternativa, i això vull 
que quedi molt clar perquè a demés es xerrava de temes de seguretat, aquests trens, 
evidentment sempre hi ha una certa dosi de perill amb un pas a nivell, per tant s’han 
d’anar evitant, ara un tren elèctric també té més capacitat de frenada que no el que 
tenien els diesel, amb aquest sentit és menys perillós que un tren diesel, un tren elèctric, 
per tant s’han de posar les mesures que faci falta per reforçar senyals acústiques, senyals 
sonores, tot tipus d’instruments que hi ha de seguretat a un pas a nivell, però que fins 
que no hi hagi el finançament necessari a la SFM, que no vulguin tancar aquest pas 
sense donar l’alternativa, jo evidentment aquest projecte i també ho vull explicar ja que 
la Sra. Fornari fa referència, evidentment ho explicaré, el projecte es va negociar amb 
els veïnats, hi havia els doblers, estava pressupostat, venia del conveni ferroviari, aquest 
conveni ferroviari que per cert el Sr. Bauzà a la primera reunió que se’n va anar a 
Madrid va renunciar al conveni ferroviari, els doblers eren aquí dins aquest conveni 
ferroviari, que el Sr. Bauzà ha renunciat, i evidentment hi va haver un moment que la 
Caixa del Comunitat Autònoma no tenia liquiditat per autoritzar la licitació de nous 
projectes, i en el moment que anàvem a licitar aquest projecte va succeir això, que de 
Hisenda no hi havia doblers per poder-los licitar, això és el que va passar, no hi va haver 
cap intencionalitat de no fer cap projecte, aquest projecte se volia fer, s’havia de fer de 
fet per poder tancar el pas, si no es feia aquest projecte no es podia tancar el pas, estava 
claríssim per tant que des de Serveis Ferroviaris des de la conselleria de Transports, bé, 
la conselleria del Sr. Company, que es diu moltes coses abans de, no se diu Transports 
ja, però que des de aquesta conselleria no els vulguin vendre una cosa que no és, si no 
es dona un alternativa no es pot tancar aquest pas a nivell, i això és així i fins que no hi 
hagi doblers a la Comunitat Autònoma per executar aquesta alternativa, no es pot tancar 
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aquest pas, és així de clar, i evidentment que es reforcin mesures de seguretat però que 
no els vulguin vendre una cosa que no és així, per tant per tot això votarem a favor.” 
 
Té la paraula la Sra. Fornari: 
 
“Sr. Verger, dia 16 de desembre del 2010, i llegeixo textualment, s’ha acordat la 
suspensió de l’adjudicació fins que la situació financera permeti escometre la mateixa, 
tot i això seria possible tancar el pas a nivell i quan la situació financera ho permeti 
executar la passarel·la, no té res que veure amb lo que vostè acaba aquí de contar, i a 
demés abans m’he oblidat de dir que quan jo vaig arribar a aquesta regidoria, els veïnats 
varen venir a demanar-me, que cuando empezaban las obras, sap que vol dir això que 
vostè no va informar ni en els veïnats ni a la presidenta del districte Llevant, ha acusat 
vostè al meu company Vallejo d’enganyar a la gent, i al meu poble a ocultar la veritat 
també és enganyar. Moltes gràcies.” 
 
Es proposa dictaminat desfavorablement per la Comissió: 
 
1. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta als Serveis Ferroviaris de Mallorca a no 
tancar el pas de vianants al carrer de Ca’n Foradí,  per damunt la línia ferroviària 
Palma-Manacor, millorant les condicions de seguretat que els tècnics trobin 
oportunes, fins que no es pugui desenvolupar la construcció d’un pont per a 
vianants per motius econòmics. 
 
S’APROVA per unanimitat. 
 
30.  Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a Son Sardina: 

recollida de residus porta a porta (424/2012). 
 
Intervé el Sr. Sastre, representant de la Federació d’Associacions de Veïns de 
Palma:  
 
“Gràcies Sr. Batle. Els veïnats de Son Sardina, des de fa 4 anys col·laboren amb 
l’empresa pública Emaya en el programa pilot de recollida selectiva de residus porta a 
porta, des de el primer moment els veïns sabien que era un repte que valia la pena 
intentar, la nostra proximitat a l’abocador i a la incineradora de Son Reus ha fet que des 
de fa temps reflexionessin en les possibles alternatives, i sense por al compromís 
participar en les noves formes de gestió dels residus sòlids, els inicis varen esser bastant 
complicats, donat que aquest sistema suposa un important canvi en els hàbits de la gent, 
hem de recalcar que l’empresa Emaya va fer un gran esforç pel que fa a la 
sensibilització i l’organització, fou a la primavera del 2008 quan es van iniciar les 
primeres reunions entre l’empresa Emaya i l’Associació de Veïns de Son Sardina, es va 
treballar sumant esforços i implicant a tots els ciutadans, així com a institucions, com 
l’escola pública Maria Antònia Salvà, l’institut Son Pax, l’Associació de Gent Gran, el 
grup d’educadors ambientals d’Emaya i de Mallorca Recicla. Després d’uns mesos de 
contactes, reunions i visites es va aconseguir organitzar una recollida amb un sistema 
adaptat que tenia en compte els carrers, el nombre de vivendes, i empreses que hi 
participen, el material necessari, la responsabilitat, la disponibilitat de camions per la 
recollida, els horaris i la freqüència de recollida dels residus. Es va preparar l’agenda, i a 
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fixar un dia per retirar tots els contenidors, aquest dia va arribar fou el 28 de març del 
2009, quan Son Sardina va sortir al carrer per iniciar la retirada dels darrers contenidors, 
de llavors s’ha anat consolidant el porta a porta, i els primers problemes, pors i boicots 
han desaparegut donant lloc a una valoració molt positiva d’aquella iniciativa per part 
dels sardiners i sardineres. Ara, la bona disponibilitat dels veïnats i el seu esforç es veu 
frustrat davant la notícia d’una possible eliminació del servei, en cap cas pensem que 
sigui un servei massa car, del que se’n pugui prescindir sense valorar els beneficis que 
ocasiona. Destacar també que gràcies a que la fracció del rebuig recollida és molt petita, 
suposa un estalvi econòmic en la quota d’incineració. També volem ressaltar la sorpresa 
que un partit, que havia valorat el nostre esforç, fins el punt de proposar la rebaixa de la 
taxa de fems, a tots els veïnats pel seu bon fer, sigui ara el que posa en perill la seva 
permanència. Finalment, considerar el perjudici que en el temps de crisi pot ocasionar la 
tornada d’instal·lació dels contenidors, davant els petits comerços, ofegant l’espai per la 
seva activitat comercial. A dia d’avui els sardiners ens sentim orgullosos perquè, amb la 
nostra petita acció diari contribuïm favorablement amb el medi ambient, i demanem que 
vengueu a bé a continuar amb el servei, com s’ha fet fent fins aquest 4 anys. Moltes 
gràcies.” 
 
Té la paraula la Sra. Fernández Barrero: 
 
“D’acord. Gràcies Sr. Batle. Bé, evidentment afegir poques coses a lo que el 
representant veïnal ens ha contat, del que ha suposat la recollida porta a porta, però jo el 
que vull deixar clar és que aquest tipus de recollida selectiva, a demés té un altre 
vessant, i és la vessant d’apropar al ciutadà al problema dels residus. Els residus són un 
problema i un cost impressionant, i no només econòmic, sinó també mediambiental, i 
aquest problema, aquest problema hem d’assumir aquesta consciència a fi de 
minimitzar-los, evidentment aquest sistema fa prendre consciència en els veïnats a 
l’hora de quin és el tractament de residus, evidentment el tema de porta a porta el que fa 
és incrementar la consciència de que hem de reciclar, hem de reciclar perquè estam 
devorant els nostres recursos, els nostres i els de les generacions venidores, aquest 
sistema porta a porta el que pretén és afegir a demés de reciclar, un altre element més, 
és reutilitzar, reutilitzar recursos que d’altre manera anirien a la incineradora, i 
evidentment la incineració no és una resposta al tractament de residus, és un error, és un 
error des de el principi, la incineració no ha d’esser el destí dels nostres recursos, dels 
nostres recursos és cremar-los, evidentment a més un dels arguments que justifiquen, o 
que el Sr. Garau justifica per la retirada d’aquest sistema és que és un sistema car, que 
és un sistema que encareix encara més la recollida, i això no és cert, això es cert si 
només es fa una valoració parcial, però no és cert quan es fa una valoració global, el 
sistema de recollida porta a porta el que fa és incrementar la qualitat dels residus que si 
son reciclaves, i aquests residus tenen un preu, i aquests residus generen ingressos, 
perquè hi ha empreses que els compren i els després els reciclen, i aquests ingressos 
també s’han de imputar, s’han d’imputar al cost d’aquesta recollida porta a porta, i 
evidentment també hi ha un estalvi perquè disminueixes el fems, la fracció que dus a 
cremar, que dus a la incineradora, que hem de recordar que ens costa 140 euros la tona, 
evidentment apostar per la recollida porta a porta, és apostar pel futur, és apostar per lo 
que tot, totes les ciutats en aquest moment s’estan plantejant, no és una alternativa 
romàntica que tingui que veure amb una ideologia, d’un si és més verd o menys verd, és 
una aposta de supervivència, és una aposta per poder garantir els recursos de les nostres 
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generacions, o es que pensem que podem dur aquest tren de vida sense pensar que això 
és una conseqüència nefasta per les generacions venidores, es que pensem que la terra 
és infinita? Es que a caso no tenim consciència de que estam esgotant les nostres fonts 
de vida les nostres fonts de supervivència? La recollida porta a porta és fonamental per 
aquest tractament, són tres eixos els que hem d’intentar, hem de reduir perquè no podem 
continuar amb aquest consum, hem de reciclar i hem de reutilitzar. Evidentment 
nosaltres confiem en que aquesta no sigui una decisió ferma per part del regidor de 
Medi Ambient, nosaltres esperem i confiem en que no llevi aquest tipus de recollida, 
perquè a lluny de llevar lo de Son Sardina, s’hauria d’implantar a altres llocs de la 
ciutat, altres barris, altres pobles de la ciutat que per la seva configuració permeten 
posar en marxa aquest sistema d’una manera més fàcil, més àgil, és més fàcil a llocs on 
hi ha habitatges més baixos, que no a pisos, però no és res extraordinari, s’està fent a 
Catalunya a municipis de 35.000 habitants, per tant estam xerrant d’un sistema més que 
ensenyat i més que posat en pràctica a quantitat de municipis, per tant des de el grup 
municipal PSM-Iniciativa Verds Entesa nosaltres li demanem al Sr. Garau que per favor 
no hipotequi el futur d’aquesta ciutat, i el futur de les properes generacions, que aposti 
per aquest sistema de reciclatge, perquè comporta tota una sèrie de mesures fonamentals 
per garantir la nostra supervivència. I res més.” 
 
Té la paraula el Sr. Alcover: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Sr. Garau, miri, crec que tothom pot estar d’acord, tècnics i tot, 
principalment els tècnics, que aquest sistema de recollida, no exactament aquest sinó 
que es recollida selectiva, és, s’hauria d’anar per aquí i és, hauria d’esser el futur de la 
recollida, no només d’aquesta ciutat sinó en general. A la legislatura anterior es va 
intentar fer alguna experiència pilot, aquesta va començar ara fa crec que són devers 4 
anys, de tot d’una no va començar massa bé, perquè evidentment suposa un canvi 
respecte a l’anterior, però es vera que gràcies a la bona voluntat dels veïnats s’ha 
implantat aquest tipus de recollida selectiva, i ara els veïnats estan ben contents amb 
aquest tipus de recollida, evidentment les característiques geogràfiques i físiques de Son 
Sardina, el feien idoni per fer una experiència pilot, perquè no era, no té barriades 
annexes com ha dit la Sra. Fernández, no hi havia pisos molt alts, clar la recollida porta 
a porta no es pot fer a una barriada de Palma que no té uns llindars ben determinats, és a 
dir, el feien ideal, i la actitud dels veïnats, ho repeteixo ho va fer encara més fàcil la 
implantació d’aquesta. Una altra experiència pilot que es va fer i que no sé si se llevarà 
o no, perquè encara no d’això no en sabem, no hem tingut notícies, era que els hotels de 
la platja de Palma també fessin, bé no era la porta a porta però una cosa similar, també 
era un sistema de recollida selectiva, era una altra experiència pilot que, jo mateix 
m’havia reunit amb els veïnats, amb els hotelers i en principi estaven contents amb el 
sistema de recollida també, que volem dir amb això? Nosaltres creiem que és un error 
tornar enrere, que el sistema es pot millorar i es pot fer més eficient, sense dubte, és 
molt possible i amb això ens hi trobarà, en podem parlar de com millorar, de fet 
nosaltres teníem previst la compra de un petit camionet, que això estalviava dos 
treballadors i evidentment ho feia més eficient, perquè la inversió era puntual, però els 
dos treballadors evidentment el ens estalviàvem de cara a un futur, per tant és possible i 
estam segurs que es pot esser més eficient, i a nosaltres mai ens trobarà si vol esser més 
eficient amb l’empresa, no ens trobarà mai a la contra, i en això crec que ho hem 
demostrat, nosaltres li varem donar suport quan vostè va proposar el tema de les 
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vacances del treballadors, de no cobrir les jubilacions, nosaltres consideràvem que eren 
propostes assenyades, i així li vaig dir al plenari, igualment en els acomiadaments de 
l’staff no hem fet política d’això, perquè creiem que no està malament, si una persona té 
el dret d’anomenar una persona de confiança, evidentment l’ha de poder cèsar de 
manera, de confiança, no hi varem entrar, igual que el passa de vespre a dia, si 
evidentment no hi ha un perjudici en la neteja, nosaltres no hi entrarem perquè entenem 
que pot esser més eficient al manco més econòmic per l’empresa, no hi entrarem, ara, 
eliminar un sistema de recollida que s’ha demostrat eficaç, a lo millor pot esser més 
eficient, però eficaç s’ha demostrat i que està amb els veïnats contents amb aquest 
sistema, creiem que és un error de base eliminar-lo, fa 8 mesos que està en aquest 
Ajuntament com a Equip de Govern, i jo no sé si fa 8 mesos que estudien el sistema, no 
ho sé suposo que els tècnics ho tenen més que estudiat, però lo que és un error i ho 
repeteixo és, sense parlar amb els veïnats, jo no sé si ha parlat o no, no ho sé vull 
suposar que si, perquè no llevaran, però s’hauria d’intentar i el primer punt li diem que 
instem a mantenir la recollida selectiva, però en el cas que no es pugui pels motius que 
siguin, si són raonables i objectius, nosaltres podrem estar d’acord que s’ha de millorar 
o s’ha de canviar, però sempre, i després vaig amb el punt segon, sempre que se 
consensuï o al manco que s’intenti consensuar la solució amb els veïnats, evidentment 
no és, no ha d’esser una decisió unilateral de l’Ajuntament, aquí els veïnats hi han de 
tenir qualque cosa que dir, perquè han demostrat que s’implicaven en la solució que un 
moment donat els hi va oferir l’Ajuntament, i que nosaltres creiem que ha estat un èxit, 
per això creiem que seria una llàstima ara tornar enrere, per això li fem aquesta 
proposició i evidentment si ens vol escoltar amb l’opinió que tenim respecte de qualque 
modificació que vulgui plantejar, sempre ens tindrà amb la disponibilitat per reunir-nos 
per parlar d’aquests canvis, ara a l’hora de suprimir ens tindrà a la contra Sr. Garau. 
Gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Garau: 
 
“Si moltes gràcies Sr. Batle, bé, el primer de tot dir que aquesta edició s’emmarca dins 
la política de racionalització i optimització dels processos, en aquest cas, d’EMAYA 
però com també dins tots el processos que tenim dins tot l’Ajuntament, vull dir, tant jo 
com els meus companys estem fent feina en aquesta direcció com no pot ser d’altra 
manera donat la carestia econòmica que tenim no?, llavors m’agradaria aclarir a tothom 
i, especialment bé a vostès però també als veïns que res té que veure això en un retrocés 
en les polítiques mediambientals que des de l’Ajuntament es varen impulsar i també des 
de EMAYA, tot el contrari, hem de seguir potenciant les famoses tres erres que citava la 
Sra. Fernández de reduir, reciclar i reutilitzar, això ho hem de potenciar i heu seguirem 
fent entre altres coses perquè econòmicament no es podem permetre fer-ho d’una altra 
manera, ara bé, el que si hem de començar a entendre és que avui en dia és necessari 
que trobem fórmules de fer més en menys doblers, això és capital, hem de fer més en 
menys doblers perquè es puguin fer més polítiques socials, es puguin fer més ... el Sr. 
Gilet no hagi de tancar biblioteques, el Sr. Vallejo no hagi de cancel·lar línies, es pugui 
fer més política social en tots els sentits però,evidentment, si nosaltres analitzem els 
processos i veiem que hi ha una oportunitat de millora tenim l’obligació de aprofitar-ho, 
mirin parlarem de números eh?, per ser objectius, el servei de porta a porta a Son 
Sardina té uns gastes directes, només directes, de 235.000 € i s’hi afegim els indirectes 
la provisió de tasques de diferents serveis indirectes ens apropem als famosos 300.000€ 
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que varen sortir a premsa, no? El cost de recollida convencional suposaria uns 79.000€ 
sense haver de fer inversions extraordinaris en el cas de la reversió, no? Això que vol 
dir? Miri, en els ciutadans de Palma per ciutadà la recollida de fems està constant 105 
euros per habitant, perdó 77 euros per habitant, mentre que el cost de Son Sardina ens 
està costant 105 euros per habitant, és un 36% més. En tot el que això implica del 
balança que feia molt bé vostè de dir, molt bé, si nosaltres som capaços de recollir molta 
més fracció, per tant aquesta fracció la podem vendre i tenim un ingrés, i per un altre 
banda tenim un menys gasto molt important que és que incinerem menys tones, 
evidentment que quan l’ha pres aquesta decisió tot aquest balanç s’ha fet, però així i tot, 
així i tot l’estalvi de costos operatius, per dir-ho d’alguna manera seria al voltant de 220, 
225.000 euros, clar és una quantitat tan important que vull dir que com a mínim la me 
tinc de plantejar, evidentment que els ciutadans de Son Sardina, que han fet aquest 
esforç, admirable per altre part, han de tenir l’oportunitat de seguir reciclant igual que 
ho han fet fins ara, però ho faran a través de contenidors, també a contenidors 
d’orgànica, que els altres ciutadans de Palma no tenen aquesta oportunitat, i també se’ls 
hi seguirà fent la recollida de poda, com es venia fent fins ara, però evidentment el 
procés ha de canviar, perquè? Perquè és més eficient, simplement per això, però això no 
vol dir que no puguin reciclar exactament igual, inclús li diré poden reciclar més, 
perquè? Perquè no els limitem a un horari de 6 del dematí a les 9 per posar les bosses, 
no, ho podran fer amb una ampliació d’horari molt més grossa, serà crec bastant més 
còmode pels ciutadans i també bastant més higiènic. L’altre tema, miri quan xerrem de 
compromís, vull dir en temes de conscienciació, hem posat en marxa un programa que 
es denomina Emaya a les escoles, que de fet estam en coordinació amb Palma Educa, i 
bé amb aquestes jornades, vull dir ja en realitat 126 jornades a diferents centres escolars, 
on han rebut classes tant per part de cicle hidrològic com per part del tema de 
reutilització de residus i reciclatge, al voltant de 3470 nins i nines, no?, per tant no, vull 
dir no és que nosaltres no vulguem apostar per el reciclatge, tot lo contrari, eh?, estam 
molt a favor. Gràcies.” 
 
Té la paraula la Sra. Fernández Barrero: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Bé, varis fronts, jo no dic que no apostin pel reciclatge, jo lo que dic 
és que les seves apostes són equivocades, són errònies i estan en contra de lo que en 
aquest moment s’està fent per tots els llocs, evidentment no és comparable, qualsevol 
recollida, la recollida porta a porta està més que demostrada, més que demostrada que 
augmenta molt més la sensibilització, augmenta també la recuperació i la minimització 
de deixalles i el reciclatge, augmenta perquè està demostrat, perquè hi ha estudis que 
així ho demostren, no és lo mateix tenir un contenidor en el carrer que fer una recollida 
selectiva, on te venen a cercar el fems, etcètera, etcètera, evidentment no és lo mateix, 
no és lo mateix, per tant vostè xerra de incomoditat, que és molt més còmode, el fet de 
tenir un contenidor en el cap de cantó, etcètera, etcètera, bé té uns horaris igual també, 
té uns mateixos horaris, per tant tampoc crec que no és una qüestió de comoditat o 
incomoditat, va més enllà d’això aquesta aposta. Després xerra de doblers, vostè xerra 
d’una quantificació que directe són 235.000 euros, bé pues a mi m’agradaria sabre com 
ho fan a Santa Maria, que tenen la meitat de població, el doble de població que Son 
Sardina, tenen el doble de població i a ells els hi costa 320.000 euros a Santa Maria, 
amb el doble de població els hi costa 320.000 euros, i a demés està inclòs dins aquest 
doblers un acord per la gestió del parc verd amb deixalles, que té ocupades 2 persones a 
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mitja jornada, 2 persones contractades a demés d’una població amb risc d’exclusió 
social, o sigui que a demés té una vessant social aquest programa, per tant jo no sé si a 
lo millor el que es podria fer és optimitzar els costos de la recollida porta a porta, i 
d’altre manera m’agradaria sabre si jo que formo part del consell d’administració 
d’Emaya, no tinc constància d’aquest estudi ni d’aquestes dades, si és una decisió que 
no ha passat ni tan siquiera pel consell d’administració, per explicar amb més detall tots 
aquests processos de racionalització d’Emaya, que estarem d’acord evidentment, però 
no podem oblidar que racionalització no ha d’esser sinònim de tornar enrere, d’apostar 
per la racionalització com excusa per desmantellar situacions, processos, en aquest cas 
la recollida porta a porta, una aposta sense cap dubte Sr. Garau, sense cap dubte, és una 
aposta de futur, és una aposta de supervivència.” 
 
Té la paraula el Sr. Alcover: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Miri Sr. Garau, el seu argument té una errada, té una errada el seu 
argument, i és una dada objectiva, i és que amb aquest servei Emaya els 2 darrers anys 
ha tingut benefici, per tant no pot esser un problema econòmic, és tan senzill com això, 
els comptes estan auditats per tant els comptes estaven bé, no importa entrar ara en 
detalls tècnics, però evidentment els 2 darrers anys hi ha hagut benefici comptes 
auditats, amb aquest servei del porta a porta, per tant no ho pot posar, ja se que el clixé 
és que hi ha un forat per tot, hi ha un forat per tot, però 2 anys amb beneficis de 
l’empresa municipal Emaya, les coses són com són, comptes auditats, eh?, no ho dic jo, 
ho diuen els auditors. Li he demanat, increïble, hi ha beneficis els 2 darrers anys, 
s’hauria d’alegrar, hauria d’estar content. Li he demanat farà el mateix amb els hotels de 
platja de Palma? Perquè el que seria feixuc seria que els de Son Sardina se’ls hi lleves i 
els hotels de platja de Palma, bé seria feixuc, hauria d’explicar quin és el motiu, a lo 
millor el motiu n’hi ha un de motiu, no vull pressuposar que no n’hi hagi. Vostè ha dit 
que s’havia de plantejar la idea del porta a porta, clar que si, si ningú li diu que no, però 
una cosa és plantejar per millorar el sistema i per fer ho més eficient, i això li hem dit, i 
l’altre per eliminar, és molt diferent, estic segur que els veïnats poden tenir idees de com 
millorar, o com fer més eficient el mateix servei, estic convençudíssim, jo he parlat amb 
veïnats, i ells mateixos ho veuen, es podria fer millor, sense dubte, es tracta d’anar per 
aquí, es tracta de fer això, però amb aquest servei Emaya ha tingut 2 anys de benefici. 
Un altre assumpte que no li havia dit a la primera intervenció, a mi també m’agradaria i 
crec que els veïnats també en són ben conscients d’això, que si es tornava enrere 
participes  Mobilitat en el sentit de fer un estudi de que suposa això per la mobilitat de 
la barriada, ho dic perquè evidentment si s’elimina el porta a porta, els camions hauran 
de tornar passar, i això i els contenidors per replegar els contenidors evidentment. Això 
tindrà un efecte per la barriada, no és llevar el porta a porta, té altres connotacions, té 
altres implicacions que no són només llevar el porta a porta. A mi m’agradaria si vostè 
pren la decisió que serà evidentment en el sentit contrari de l’oposició, a pesar de que li 
hem brindat per intentar millorar el sistema, que no dubtem que es pugui millorar, pues 
m’agradaria que s’analitzés totes les possibles conseqüències, que no només són de 
recollida. Gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Garau: 
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“Molt bé, gràcies. Bé, efectivament bé jo vull dir, en fi, anem a xerrar de propostes 
raonables, jo crec que és raonable, és a dir, estam davant una greu crisis econòmica. El 
Sr. Alcover erre que erre confon el tema de comptes de resultats amb un dèficit 
d’inversió molt greu per part de Emaya, és a dir, confon i torna confondre, i jo crec que 
ja no ho confon, és a dir es que ho fa aposta, que m’altera aquesta falta de rigor, no?, és 
a dir una cosa és el balanç i l’altre és el dèficit d’inversió, inversió tant a la part 
d’aigües, com d’inversió a part de l’equipament de medi ambient, i que per tant afecta al 
tema de la recollida que avui això, miri aquest és ningú està privant al ciutadà de Son 
Sardina de que recicli, i encara més simplement se’ls hi ofereix més comoditat, més 
hores on ells podran dipositar en les mateixes fracciones que ho estan fent fins ara, però 
lo únic que se canvia el procediment, i evidentment que l’estudi de mobilitat ja l’hem fet 
i mobilitat així ho ha acceptat. Segurament ens haurem de tornar seure amb els veïnats, 
per trobar, canviar a millors ubicacions, en fi, millorar el sistema, però el que m’han 
d’entendre és a dir, com a responsable de la societat si una cosa la podem fer d’una 
manera més eficient, la farem, perquè d’un altre manera crec que estaria enganyant a 
tots els ciutadans. I un altre cosa, és a dir, que és molt important, i que crec que tothom 
ho ha de tenir en compte, miri, nosaltres com saben han tingut greus problemes 
econòmics, i això jo crec que ve derivat de una política de tot val, i que bé com hi ha 
doblers pues anirem fent coses, no?, i el tema del porta a porta per ventura està molt de 
moda, es vera que Catalunya ha fet molta feina amb el tema del porta a porta, però 
també es vera que a Catalunya aquests tipus de serveis estan molt subvencionats, o 
estàvem, veurem amem que passarà. Miri, nosaltres hem fet una aposta molt més 
integral, de dins la política d’administració de Emaya, és a dir, nosaltres degut a que ens 
hem compromès a mantenir els llocs de treball de Emaya, resulta que aquests estalvis de 
personal d’un lloc, no els podem estalviar de la manera més fàcil, que seria amortitzar 
aquests llocs de feina, no, no, li hem de donar moltes voltes perquè aquests costs que 
seran costs laborals, que passem de un lloc a un altre, simplement els hem de transferir i 
per tant hem de trobar maneres de que amb aquest mateix cost social que seguiran 
tenint, ho hem d’aprofitar d’una altre manera, i això ens obliga a prendre aquest tipus de 
decisions, miri amb el que ens estalviem de Son Sardina, això que ens permetrà fer? Per 
exemple i ho posarem en marxa el març, bé, pues posarem en marxa la recollida de poda 
de altres àrees de Palma que també, perquè no?, perquè no han de tenir aquest servei?, 
vull dir començarem a recollir la matèria orgànica de poda en el Secar de la Real, 
Establiments, a Son Roca, a Son Roqueta, a Sa Teulera, a Son Ferriol, a l’Hostalot, en el 
Puxet, a Casa Blanca, a Sant Jordi, en el Pil· larí, a l’Aranjassa, a Les Cadenes. Si 
nosaltres som capaços, vull dir amb aquests doblers que ens estalviem a Son Sardina, 
serem capaços de fer tot això més a tot arrel dels municipis que tenen aquesta semblant 
tipologia de Palma, evidentment que si recollim la poda d’aquesta manera, ens 
estalviarem tota una sèrie de tones que no els haurem de pagar, com deia vostè senyora 
Fernández a 140 euros la tona, això és possible si i només si som capaços de fer més 
eficients a altres serveis, i que ens permetin desviar recursos empleats d’una manera cap 
a un altre tipus de serveis aprofitant d’una altre manera. Acabo, només un segon, crec  
que hem de començar a veure les coses des de una perspectiva, crec més, és que ells han 
tingut 5 minuts, 5 minuts, i jo només en tinc 5  per respondre. Jo lo que crec és que vull 
dir, ens hem de llevar aquesta vena de d’ideologia que per ventura té un cert halo 
romàntic lo del porta a porta, miri, escolti, el país no està per aquestes coses, hem d’anar 
a que la raó s’imposi per damunt de certs temes, de certs temes que estan entre la 
ideologia i la moda, escolti, miri, deixi’ns estar d’històries, per favor menys ideologia i 
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això si molta més gestió, i sobretot molta més acció, això és el que necessiten els 
nostres ciutadans. Gràcies.” 
 
Es proposa dictaminat desfavorablement per la Comissió: 
 
1. Instar al Regidor de Medi Ambient i president d’EMAYA a continuar amb la 
recollida selectiva de residus Porta a Porta a Son Sardina 

 
2. Instar al Regidor de Medi Ambient i president d’EMAYA a ampliar aquest 
servei de recollida PaP a la resta de barris i pobles de Palma. 
 
Es REBUTJA per 16 vots en contra (PP) i 11 vots a favor (PSOE i PSM-IV-ExM). 
 
31.  Proposició del Grup Municipal Socialista relativa a la recollida porta a porta 

a Son Sardina (403/2012). 
 
Es proposa dictaminat desfavorablement per la Comissió: 
 
1.- El ple de l’Ajuntament de Palma insta a  l’equip de govern a mantenir la 
recollida selectiva “del porta a porta” a la barriada de Son Sardina. 
 
2.- Qualsevol modificació substancial al sistema de recollida selectiva a Son 
Sardina s’haurà de consensuar prèviament amb els veïns 
 
Es REBUTJA per 16 vots en contra (PP) i 11 vots a favor (PSOE i PSM-IV-ExM). 
 
35.  Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a la defensa de la 

Sanitat Pública (422/2012). 
 
Té la paraula el Sr. Pere Felip Buades, representant de la Unió d’Associacions de 
Mallorca: 
 
“Si, Molt Honorable Sr. Batle, senyores i senyors regidors. La Unió d’Associacions de 
Mallorca referent a aquest punt exposa lo següent: han passat ja uns mesos de Govern 
del Partit Popular a les nostres illes, el balanç en Sanitat no pot esser més controvertit, 
emparats per una crisis econòmica, que és real, s’està procedint a qüestionar la xarxa 
sanitària, que tants d’anys i esforços ha costat aconseguir i que és el servei públic més 
apreciat pels ciutadans del nostre estat de benestar, amb mesures preses quan menys 
arbitràriament, ens referirem a qualcunes d’elles, desmantellament d’atenció primària de 
Mallorca, quan tots els països del nostre entorn aposten per potenciar l’atenció primària 
com nivell de qualitat que soluciona a prop del 90% de problemes de la població, un 
cost més que raonable, eliminació de l’activitat complementària, peonades, i activitat 
concertada en el que la llista d’espera quirúrgica oficial s’ha situat en xifres negatives 
històriques, una circumstància que mai antes havia passat en aquesta comunitat 
autònoma, la creació i imposició d’un pagament de 10 euros per l’emissió d’una targeta 
sanitària individual que no millora l’atenció sanitària, la pèrdua de conceptes econòmics 
en situació de incapacitat temporal, baixa laboral que margina i discrimina en els 
treballadors de l’Ibsalut, l’avortament toca la consciència de les persones i és i serà 
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sempre una qüestió polèmica, però al principi rector de tot estat de dret és que les lleis 
s’han de complir, el fet que unes 200 dones hagin hagut de pagar enguany els 
avortaments als quals s’han sotmès a la Sanitat Pública i que encara no han cobrat, 
constitueix una clara vulneració de la normativa vigent, si el Partit Popular Balear no 
està d’acord que la interrupció de l’embaràs sigui legal en uns determinats supòsits, que 
dugui la qüestió al Parlament de Madrid, que obri de bell nou un gran debat en el 
conjunt de l’Estat, i que n’assumeixi les conseqüències, tanmateix en la actualitat les 
lleis en vigor són clares i no es poden vulnerar per qüestions ideològiques, estrenyent 
les dones en exigir-les els doblers per endavant, no es pot jugar d’aquesta manera tan 
cínica amb la salut psíquica de les dones. Altres com la no substitució d’infermeres i 
altres professionals, del tancament de plantes en els hospitals, la no renovació de 
contractes, l’apoquetat de material de tot tipus, són mesures que han provocat un 
empitjorament de la qualitat assistencial, només amortit per el gran esforç i la 
professionalitat de tots els nostres professionals sanitaris. El tracte dispensat pel Partit 
Popular cap a la salut dels ciutadans de les Illes Balears, és preocupant, l’austeritat 
esclafa i anul·la la salut del pacient, repeteixo, l’austeritat esclafa i anul·la la salut del 
pacient, anunciaren el manteniment dels serveis sanitaris, i la realitat són tot tipus de 
retalls, retalls econòmics, de recursos humans, i de servei, anunciaren l’excel·lència 
sanitària i la realitat traspua per desgràcia una pèrdua espectacular de la qualitat de 
l’assistència oferta, no necessitem conselleres en els niguls, els ciutadans i les 
ciutadanes de Balears es mereixen respecte i atenció, especialment en tot lo concernent 
a la salut, el Partit Popular hauria de complir el que anuncià en campanya electoral, 
sanitat i educació no sofriran retalls, avui per avui estan fent lo contrari, estam en 
recessió en la sanitat balear, la salut dels ciutadans no és una prioritat pel Partit Popular. 
Per finalitzar, sol·licitem a l’Equip de Govern de Cort que reclami al Govern de les Illes 
Balears, la paralització de qualsevol altre retallada que afecti al sistema de la sanitat 
pública, i la re consideració de les realitzades fins a les hores. Res més i moltes gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Bernat Ferrer, representant de l’Associació per a la Defensa de 
Consumidors i Usuaris de Balears: 
 
“Bon dia. Abans una petita consideració, jo pensava que parlava davant el plenari, no 
davant el buidari. No entenc, no entenc com aquest punt que parlem de sanitat tingui 
aquesta importància i aquesta consideració per part dels components. La sanitat pública 
és un tema molt delicat, ens afecta a tots, directa o indirectament, la valoració dels 
usuaris de la sanitat pública a Palma, ha fet una capgirada de 180 graus, abans era un 
dels serveis públics més ben valorats, i quan dic abans m’estic referint a fa menys de 2 
anys. Que ha passat per haver sofert aquesta, aquest canvi de valoració dels usuaris de la 
nostra sanitat pública?, hem nego a entrar en discussions polítiques, la sanitat és una 
cosa prou important com per a prostituir-la en lluites polítiques, parlin clar, per favor, 
tots, tots els nostres representants, tots, tots vostès, els usuaris dels serveis públics 
volen, volem simplement tenir el millor servei amb el mínim temps d’espera, no és 
normal això?, el que no volem és llegir als diaris, escoltar a les ràdios, i veure a la 
televisió dia si i dia també, tot un seguit de notícies contradictòries, lluites soterrades 
consellera versus estaments professionals, dits i desmentits, cessaments i confirmacions 
de càrrecs el mateix dia, amenaces de tancament de plantes, de llits a la UCI de 
coronària, de places, de pacs, cada dia surt una nova notícia, entre cometes, que provoca 
incertesa, inseguretat, malestar, preocupació, rumurologia, voldríem demanar a l’Equip 
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de Govern i a l’oposició, que faci el possible per sortir d’aquesta voràgine informativa 
des informativa, Sr. Batle li demano en nom dels usuaris de la sanitat pública de Palma, 
que s’impliqui personalment en aquesta tasca, Sr. Batle, uneixi els esforços de tots en 
tranquil·litzar els ciutadans, els quals vostè representa i es deu, tots de fet els a 
representeu i tots vos deveu amb ells, vos deveu en la seva defensa, dels seus interessos 
i de la seva tranquil·litat, ja se que moltes d’aquestes coses que he mencionat 
corresponen, no a la seva responsabilitat com a Batle, sinó a la responsabilitat del 
Govern de les Illes Balears, però suposo que m’acceptaran també afecta majoritàriament 
als ciutadans de Palma, per tant li torno a demanar, parli amb qui hagi de parlar, faci el 
que calgui per fer canviar aquesta situació que dia a dia pren força, estic convençut que 
si es posen tots d’acord, tots seran capaços de reconduir la situació, arribant a assolir un 
nivell normal i no crispant d’informació en relació a la sanitat pública, i seran capaços 
de demanar a la consellera que aturi aquest desgavell de la política de comunicació que 
fins ara manté, deixin la sanitat tranquil·la, cobreixin les seves necessitats de places i de 
personal, i comuniquin les coses de forma clara i no la converteixin en una màquina 
d’ensurts permanent. La situació econòmica no es cansen de dir que és fotuda, per 
favor, no vulguin empitjorar els ànims dels ciutadans recolzant aquesta brutal i nefasta 
desinformació. Gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Jordi Sastre, representant de la Federació d’Associacions de 
Veïns de Palma: 
 
“Gràcies Sr. Batle. El nostre país s’ha caracteritzat per tenir una xarxa de sanitat pública 
realment envejable, cada ciutadà quan era atès sabia que tota una sèrie de recursos 
materials, instruments, humans, es posaven en el seu abast amb una ampla cobertura. 
Tan bé funcionava, i era un exemple que el President dels Estats Units, en Barack 
Obama, va venir, va enviar observadors perquè miressin el funcionament del sistema de 
la Seguretat Social del nostre Estat Espanyol, i per una possible aplicació en el país 
nord-americà, però ara tot sembla que s’està deteriorant, per culpa o amb l’excusa de la 
crisi, s’estan retallant en nom de la recuperació econòmica, drets fonamentals dels 
ciutadans, entre els quals hi ha els sanitaris, la conselleria de Salut ha realitzat retallades 
que creiem que ens estat preses sense tenir en compte les conseqüències, ja que han fet 
disminuir notablement el servei i el tracte al pacient, cosa que n’ha provocat descontent, 
sobretot un servei deficient. S’ha duit personal sanitari y eliminat guàrdies, tot això dur 
a una baixa atenció al pacient, s’han reduït hores d’intervenció quirúrgiques, que 
provoquen més llistes d’espera, s’ha eliminat el pagament dels bolquers dels menors 
amb discapacitat física, s’ha deixat de receptar medicaments curatius, dels quals no hi 
ha substitut genèric perquè eren cars, i podríem seguir un llarg etcètera, l’abonament per 
part de les dones de la intervenció de la interrupció voluntària de l’embaràs, la no 
cobertura de determinades baixes laborals, etcètera. Per tot això volem sumar-nos a la 
iniciativa que l’Ajuntament de Palma insti a la conselleria de Salut i Benestar Social, 
que paralitzi totes les retallades que tinguin previstes, i que reconsiderin les ja 
realitzades. Per acabar, farem nostre el conegut eslògan sanitari, i direm que les 
retallades sanitàries perjudiquen greument la salut. En nom de la Federació de Veïns de 
Palma, esperem i confiem que defensaran els interessos de totes les persones que vivim 
a ciutat. Moltes gràcies.” 
 
Té la paraula la Sra. Fernández Barrero: 
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“Gràcies Sra. Fernández. Bé, efectivament el que s’ha dit ara, les persones que han 
intervingut per les diferents associacions, és una gran veritat, el sistema sanitari 
espanyol ha estat reconegut com a un dels millors del món, i tot així el cost percentual 
de la sanitat pública en relació al PIB és més baix que el dels països, estam a la coa del 
països de la Unió Europea. De fet a l’Estat Espanyol es gasta 1.298 euros per habitant, 
mestre que la mitjana europea és de 2.103 euros, així i tot tenint en compta aquestes 
xifres, no és veritat que el sistema sanitari públic sigui ineficient i malbaratador, al 
contrari, amb menys recursos hem aconseguit elevar els nivells d’eficàcia i d’eficiència, 
però en aquest difícil equilibri és fàcil imaginar que qualsevol tipus de retallada en el 
pressupost, significarà un important deteriorament en la qualitat assistencial sanitària, 
així com a un major allunyament de la mitjana europea, i així una vegada que han 
començat amb les retallades sanitàries ho podem constatar, unes retallades 
indiscriminades i desproporcionades, que han provocat una resposta que és immediata, 
d’usuaris, personal sanitari, sindicat, etcètera, denunciant aquests retalls que estan 
afectant a la qualitat assistencial, retalls que per altre banda perjudiquen més als 
pacients, i encariran encara més el sistema. L’organització medica col·legial, que agrupa 
a tots els col·legis de mèdics de l’estat espanyol, han alertat de que aquests retalls 
col·loquen al sistema sanitari de salut en una situació de dificultat sense precedents, que 
fa difícil el seu funcionament, per aquesta raó insten a rebutjar els retalls que afectin a la 
qualitat assistencial, i a denunciar les seves conseqüències. Aquests retalls, als que 
primer estan afectant sense cap dubte, són als més pobres, els col·lectius amb més 
dificultats, els més dèbils. Però també en moltes altres capes de la societat, perquè una 
de les primeres conseqüències d’aquestes retallades ha estat l’augment de les llistes 
d’espera, i davant això el que tingui doblers podrà cercar altres alternatives, i el que no 
tingui se n’haurà d’esperar i aguantar, i el pitjor és que sospitem que encara no hem vist 
el final d’aquestes retallades, i és per això que avui duim aquesta proposta, per cercar el 
compromís de tot l’Equip de Govern, sobre el manteniment i la millora dels serveis 
públics de salut, preservant el seu caràcter públic, universal, de qualitat, integral, 
solidari, i d’equitat garantida. Manifestar també el compromís amb la defensa dels 
recursos de la sanitat pública local, reclamar al Govern de les Illes Balears la 
paralització de qualsevol altre retallada, que afecti al sistema de la sanitat pública, i la 
reconsideració de les que s’han fet fins ara, i fer arribar aquest acord a la presidència del 
Govern de les Illes Balears, al President del Parlament, a la consellera de Salut Família i 
Benestar Social del Govern de les Illes Balears, perquè en tingui coneixement i actuï en 
conseqüència.” 
 
Té la paraula la Sra. Sánchez: 
 
“Gràcies Sra. Fernández. Bé, les notícies i la situació referent a l’accés al sistema 
sanitari dels nostres conciutadans i conciutadanes és molt preocupant, hem de veure 
malgrat l’expectació que ha generat que hi ha hagut 3 intervencions de públic, això ens 
hauria de fer reflexionar al respecte. Si tots els partits polítics pensem que és fonamental 
pel manteniment de l’estat de benestar, una sanitat pública de qualitat i universal, no 
podem permetre el que està succeint, ni vostès que governen, ni nosaltres que estam a 
l’oposició. L’Ajuntament jo crec que té molt que dir, són els palmesans i les palmesanes 
els que estan afectats per uns retalls a l’ombra, i que estan posant en perill la salut dels 
nostres veïns i veïnes. Hem d’esser capaços d’instar al Govern perquè els conciutadans i 
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conciutadanes nostres no hagin d’esperar a una cadira més de 24 hores, esperant un llit a 
les urgències de Son Espases per poder-lo ingressar. Són veïns i veïnes nostres que 
esperen 6 mesos per fer-se una simple radiografia, llistes d’espera quirúrgiques 
interminables i el retard a les citacions del programa de detecció precoç del càncer de 
mama. També crec que cal recordar que una societat justa i solidària, no ha de treure pit 
per posar entrebancs a l’accés a la salut als immigrants sense recursos, ells i elles no són 
responsables d’aquesta crisi. Critiquem la falta de planificació de la conselleria de Salut, 
per fer front a les típiques situacions derivades del fred, relacionades amb la patologia 
respiratòria. Cada any hi ha un protocol d’augment de personal, i habilitació d’espais 
sanitaris públics i privats que enguany no s’ha produït en el moment que s’havia de fer. 
El dimarts hi havia 6 professionals només per atendre una llista d’espera de 40 malalts a 
les urgències de Son Espases, vull dir que el retall de la deute no és pot convertir en un 
retall social, ni de l’accés a la salut de cap de les maneres. Moltes gràcies.” 
 
Té la paraula la Sra. Llobera: 
 
“Gracias. Consideramos que centrarse en la reorganización de una decena de camas, o 
de modificaciones como las que aquí se han expuesto hoy, es tergiversar la realidad del 
contexto de la sanidad pública de nuestra comunidad autónoma. Hace 6 años el Ibsalut 
estaba casi en situación de quiebra técnica, situación heredada sin duda del anterior 
ejecutivo autonómico, no había liquidez en la Tesorería y el déficit ascendía a 600 
millones de euros. Uno de los objetivos prioritarios de la Conselleria de Salut, es reducir 
ese déficit y evitar la quiebra del sistema. El camino a seguir es optimizar los recursos, 
centrándonos en la gestión de los pacientes, y dejar de gastar de manera incontrolada e 
irresponsable. Resaltar que a base de mucho esfuerzo, y una gestión muy austera, se ha 
conseguido reducir el déficit en unos 50 millones de euros, pero insisto sin haber 
eliminado ninguna prestación. Es necesario aplicar estas políticas de austeridad, pero 
siempre manteniendo las prestaciones sanitarias. Compartimos el criterio de la 
Conselleria de Salut, en el sentido de que el consenso entre los profesionales y usuarios 
del sistema sanitario es imprescindible. Ellos son sobre todo los profesionales, los que 
están en la primera línea, y conocen las bolsas de ineficacia, ineficiencia, que existen en 
la actualidad, y sobre ellas se debe actuar. Por tanto, además también se ha mencionado 
bastante el tema de la calidad asistencial, consideramos que no se ha visto mermada en 
ningún caso y las medidas que se han adoptado a pesar de que eran ineludibles, eran 
ineludibles. Como digo, se han aplicado medidas duras y difíciles pero con el objetivo 
de no cerrar ningún servicio, no cerrar ningún centro de Salud, ni ningún PAC, eso si es 
imprescindible para la ciudad de Palma. Se trabaja para enderezar la situación, pero sin 
quitar ningún servicio a los ciudadanos. Me parece obvio que no podíamos seguir como 
hasta ahora, es necesario reorganizar y reestructurar servicios, pero no cerrar ninguno, y 
lo que seguro que no se va a hacer, es continuar gastando lo que no se tenía. Ya 
concluyendo decir que ninguna de las medidas que se ha aplicado hasta ahora implicaba 
un recorte, ni afectaba a los servicios básicos. El PP está haciendo un ejercicio de 
responsabilidad, un ejercicio de responsabilidad restableciendo el equilibrio del sistema 
sanitario, negociando con los proveedores y garantizando las nóminas de los 
profesionales, el objetivo es sacar a flote el Ibsalut que estaba a punto de caer en quiebra 
técnica, y por último no quería dejar de mencionar que consideramos que el ámbito 
adecuado para debatir estos temas es en el Parlament, ya que los dos grupos tienen 
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grupos en el Parlament, les sugerimos que tengan una conversación con sus 
compañeros. Gracias.” 
 
Té la paraula la Sra. Fernández Barrero: 
 
“Yo, en fin no se que palabra, Sra. Llobera. En quin planeta està vivint vostè? A quin 
planeta hi viu? Llegeix la premsa? A part de lo que dur escrit, no li han escrit que en 
aquest moment hi ha una alarma social evident damunt les conseqüències d’aquestes 
retallades? I aquestes retallades estan retallant serveis bàsics, estan provocant greus 
problemes, jo sense anar més a lluny li he dit una organització la mèdica, o sigui el 
col·legi de mèdics de tota Espanya, són els primers que estan alertant, que estan 
detectant que aquesta situació és insostenible, i que estan fent inviable el sistema. Que 
hi ha autèntiques situacions, greus que s’estan produint de retalls, directes i indirectes, 
es que no acabo d’entendre vostè com a responsable de Salut quines dades té, quin 
coneixement de la realitat té, es que vostè no mira la premsa, no la llegeix, perquè hi ha 
imatges impressionants, a més de contingut escrit, també de lo que està passant. Si 
només de veure les fotografies que s’estan produint, això ja li dona una idea de la 
situació que està passant, o sigui, no és raonable aquesta resposta Sra. Llobera, no és 
raonable. Vostè és la regidora d’un Ajuntament de 400.000 habitants, que té una de les 
seves atribucions és la Salut, és la Salut, vostè té una responsabilitat en el que està 
passant en aquesta ciutat, damunt aquest tema de Salut, no pot ignorar d’aquesta manera 
la realitat, es que no es dona compta que no pot ignorar d’aquesta manera una realitat 
tan crua, estam xerrant de Sanitat, de moltes vegades, de la vida de moltes persones, o 
de la precarietat a la que se veuen abocats, per poder solventar un problema de salut, 
d’això estam xerrant, o sigui no me digui que no hi ha, que aquests retalls només són 
ajustos que no estan provocant cap problema, estan provocant autèntics drames i 
autèntiques inseguretats amb tota la classe, amb tota la classe mèdica. El personal 
sanitari està altament preocupat per la manera en que estan desenvolupant la seva feina, 
això és entrar en tots els detalls que tothom li ha aportat, detalls molt concrets de 
retallades, jo crec que bàsiques, lo que s’ha duit aquí. En fi, Sra. Llobera, faci un 
reciclatge en la realitat, li fa falta perquè la situació es bastant greu i això no ha fet més 
que començar, o sigui imagini a lo que haurà de fer front vostè.” 
 
Té la paraula la Sra. Sánchez: 
 
“Gràcies Sra. Fernández. Un poc fent ara memòria històrica, ja que la Sra. Llobera ho 
ha tret a col·lació, del dèficit, i de lo malament que ho varen fer en el pacte de progrés, 
jo vull dir que jo vull suposar que el Sr. Matas i la Sra. Castillo si haguessin tingut una 
bolla de vidre, i haguessin pogut preveure el futur suposo que no haguessin tirat 
endavant amb la construcció de l’hospital Son Espases, m’imagino, perquè realment 
aquí això és la causa del greu dèficit que ens hem trobat, degut també a la minva 
d’ingressos deguts a la crisis, ni més ni més ni manco, hi havia un projecte que era el fer 
un nou Son Dureta en els mateixos terrenys, que vostès varen esser responsables de 
deixar dins un calaix un projecte de 800 milions de pessetes, que va costar en l’any 
2000 i l’any 2001, o sigui que vull dir la política és una solució de continuïtat, i hem de 
veure els fets que han succeït i perquè ens trobem en aquest moment amb aquesta 
situació. Després, també lis vull fer, bé recordar que el Batle de Manacor, que és del 
Partit Popular, que és el vicepresident del seu partit, els va ajudar a aturar el retall de 
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l’hospital de Manacor, que haguessin repercutit als hospitals també i a les urgències 
hospital de Son Espases i de Son Llàtzer, perquè s’hagués tingut que derivar patologia 
en els hospitals de la nostra ciutat. No entenc tampoc perquè no poden fer, no poden 
arribar a un acord i fer una moció conjunta si ens interessen a tots i volem tots fer feina 
pels interessos i per l’accés a la salut dels ciutadans de Palma, perquè altres ajuntaments 
també on hi ha Batles i Batleses del seu partit, també ho estan fent, perquè els seus 
conciutadans i conciutadanes lis transmeten la seva preocupació i les seves dificultats 
que tenen per anar a una consulta a un especialista, per fer-se una radiografia com he dit 
abans. Jo avui, només avui hem de llegir una notícia que surt a un diari local, que és una 
comunicació interna de l’hospital de Son Espases, del personal d’infermeria 
d’urgències, que diu el següent, número de pacientes totales que están siendo atendidos 
en el servicio de urgencias 77, número de pacientes ingresados en espera de camas 45, 
número de camillas en Boxes, vol dir que no hi ha llits i estan els pacients en aquestes 
camilles, 22, por lo cual y ante la presión asistencial y la dificultad de drenaje o 
derivación de pacientes a sus respectivas unidades, nos vemos imposibilitados para 
prestar una atención, no ya de calidad sino segura a los pacientes, por lo que declinamos 
cualquier responsabilidad que de esta situación derive, haciéndoles partícipes de ella a 
ustedes como responsables directos por el cargo que ocupan, en espera de directrices y 
medidas y con el afán de no crear alarmismo social solicitamos su pronta respuesta, bé 
això és cada dia, cada dia, els nostres veïns i veïnes estan llegint aquestes notícies, i 
estan patint els que per desgràcia han d’anar en els hospitals i en els diferents centres 
aquesta situació, i jo crec que vostè  com a regidora, i aquest Equip de Govern, i 
d’aquest plenari de l’Ajuntament de Palma hem de donar també una resposta de lo més 
constructiva que sigui possible, però no el, no perquè es que vostès ens varen dir això, 
no, no, es que tots hem d’esser conscients de perquè hem arribat aquí i de quines 
decisions polítiques s’han pres, en aquesta legislatura i en l’altre legislatura, per trobar-
nos en aquesta situació, per tant jo crec que un petit esforç per arribar a consens i arribar 
a un acord de tots els partits polítics, perquè al manco les persones que són 
representants dels ciutadans, i que han vingut aquí no vegin que venen aquí a, i fan una 
feina i es preparen una exposició, i unes declaracions, perquè vagin i retumbin contra 
una paret, jo crec que hi ha una situació delicada, no és oportunisme polític del que 
estam xerrant, sinó d’una situació greu i que entre tots hem d’ajudar a sortir a la situació 
que ens trobem als hospitals públics de la nostra ciutat. Moltes gràcies.” 
 
Té la paraula la Sra. Llobera: 
 
“Muy brevemente en primer lugar quería decir que he tenido un pequeño error, y 
cuando me refería a 6 años era en realidad 6 meses, así que la historia que bueno. Muy 
brevemente decir que desde la Conselleria de Salut lo que se está haciendo 
precisamente, es ordenar ese desastre que el anterior equipo ejecutivo balear llevaba a 
cabo. Comparto con ustedes que la situación es muy grave y muy difícil, pero la 
herencia también lo ha sido, se está llevando a cabo una gestión austera, pero a nuestro 
parecer adecuada, a diferencia de la gestión del anterior conseller Vicenç. Gracias.” 
 
Es proposa dictaminat desfavorablement per la Comissió: 
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1. Manifestar el compromís amb el manteniment i millora del servei públic de 
Salut, preservant el seu caràcter públic, universal, de qualitat, integral, solidari i 
d’equitat garantida. 
 
2. Manifestar el compromís amb la defensa dels recursos de la sanitat pública 
local. 
 
3. Reclamar al Govern de les Illes Balears la paralització de qualsevol altre 
retallada que afecti al sistema de la sanitat pública i la reconsideració de les 
realitzades fins aleshores. 
 
4. Fer arribar aquest acord a la Presidència del Govern de les Illes Balears, al 
President del Parlament, a la Consellera de Salut, Família i Benestar social del 
Govern de les Illes Balears per a que en tenguin coneixement i actuïn en 
conseqüència. 
 
Es REBUTJA per 16 vots en contra (PP) i 11 vots a favor (PSOE i PSM-IV-ExM). 
 
36.  Proposició del Grup Municipal Socialista relativa als retalls  a la Sanitat 

Pública (417/2012). 
 
Es proposa dictaminat desfavorablement per la Comissió: 
 
1.- El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a la Conselleria de Salut i Benestar 
Social a mantenir els serveis dels hospitals de Son Espases i Son Llàtzer, que tant 
bons resultats han obtingut al llarg de tots aquests anys, reconsiderant la decisió de 
suprimir llits d’hospitalització, i de cures intensives. 
 
Es REBUTJA per 16 vots en contra (PP) i 11 vots a favor (PSOE i PSM-IV-ExM). 
 
37.  Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa al rebuig al projecte 

de  Via connectora. 
 
Intervé el Sr. Pere Felip i Buades, representant de la Unió d’Associacions de 
Mallorca:  
 
“Molt Honorable senyor Batle, senyores i senyors regidors, la Unió d’Associacions de 
Mallorca, referent a aquest punt, exposa lo següent: tots aquells que a lo llarg dels 
últims 50 anys han contribuït a destrossar Palma són i seran persones non grates dins la 
memòria del poble palmesà. La nostre Ciutat (i encara es vol seguir fent amb la 
construcció de l’infausta via connectora, malgastant 150 milions d’euros) ha estat, 
irreparablement, mutilada i poc importa l’adjectiu. Polítics, especuladors, poble apàtic i 
consentit tothom és responsable. Tot el llegat natural, rebut per totes les generacions que 
ens han precedit, l’hem llançat a perdre i tudar, en poc més de 50 anys. I ara què? 
Palma, avui en dia, esdevé una gran zona urbana amb una ciutat macrocefàlica i 
despersonalitzada. Totes les zones rústiques de Palma estan especialment amenaçades. 
Què s’ha fet d’altre temps importantíssim rebost de Palma? Tot el pla de Llevant 
agonitza irremediablement, mentre els nous panxavergonyants de l’especulació, 
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presumptament, s’unten ben untades les butxaques. El ciment i el formigó (i més ara 
amb aquesta nefasta i trencadissa via connectora) cau com una llosa sobre les contrades 
productives de vida i esperança. ¡Ai, però! Aquell temps sembla esvaït per sempre. Mes, 
ara, quan Palma fa badalls i badalls de tristesa i fàstic. El sol rústic vol servir com a 
miratge d’un fatal destí. Entre tots hem mort la il· lusió i el futur. Tots els conreus que en 
mes o menys fortuna alimentaren als nostres avantpassats, ara resten muts i solitaris a 
l’espera de trist final. Per què, doncs, seguim creixent i consumint, consumint i 
creixent? Fa molts d’anys hauríem d’haver posar fre a la alocada carrera consumista. La 
nostra quota a l’entropia global no és irrellevant. Massa racons de la nostra estimada 
Palma massacrats per la cobdícia humana. Els actes dels polítics, els de sempre i els 
d’ara en dia, mereixen un qualificatiu clar i precís: esquizofrènia. Si, senyores i senyors 
regidors, ja que les solucions als problemes evidents acaben per incorporar-se al 
problema i engreixar-lo. Quan pensem el ciutadans palmesans en un paisatge agradable 
de relleus suaus on l’acció de l’home és harmònica amb la natura, sovint ens ve al cap la 
visió d’una terra rústica feta de planes i turons, amb petites granges de per Son Ferriol 
aïllades enmig de camps de cereals, vinyes i oliveres d’edat remota vertebrats per 
camins ancestrals amb esvelts xiprers. Però aquest polítics, aquest segon cinturó (o Via 
Connectora de accessos a Palma) serà una ganivetada feresta, repeteixo serà una 
ganivetada feresta al paisatge palmesà. Si, el paisatge de ciutat està nafrat, ferit 
greument. El model especulatiu urbà-turístic ha espoliat i ha malmenat fins l’extenuació 
una terra rústica palmesana altre temps pobre, però plena d’orgulls, d’arrels i de 
dignitat. La Palma que anhela, que sospira la nostra entitat es una Palma més verda, més 
agrícola, més boscosa, més sana, més habitable (sense segons cinturons), amb més 
transports públics i veure ampliat el Camí dels Reis, sobretot això, veure ampliat el 
camí dels Reis, i no ens facem pages mentals en tants de segons cinturons. Facin un 
examen de consciència, senyores i senyors regidors. Vostès, i tots els seus predecessors 
són culpables o còmplices de tota la destrossa ambiental i paisatgística causada a la 
nostra estimada Palma. Estam cansats de tanta participació política estèril. La nostra 
entitat, la Unió d’Associacions de Mallorca, es proposa liderar i defensar , com mai, la 
nostra Ciutat. Per lo tant, ¡no, no i no a aquesta antipalmesana, mal nascuda, 
cancerígena i mortífera Via Connectora!. Res més i moltes gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Verger: 
 
“Si, gràcies Sr. Batle. Si presentem aquesta moció, perquè per notícies que hem anat 
llegint i que hem anat coneixent, pareix esser que el projecte de la via connectora, una 
vegada que ha quedat exonerat de passar tramitació ambiental, no és que tal com 
reclamava el PP a l’anterior legislatura, havia de passar tota la tramitació ambiental, no 
és que l’hagi passada, simplement que la comissió balear de Medi Ambient, per annex 2 
ha considerat que no feia falta passar-la, tot i que el projecte és diferent, perquè el 
projecte que el 2004 havia obtingut l’avaluació favorable era des de el Coll d’en 
Rabassa fins a la carretera de Valldemosa, ara no aquest simplement és el Coll d’en 
Rabassa fins a l’autopista d’Inca, però bé ha quedat exonerat de tramitació ambiental 
aquesta projecte, i segons s’anuncia estam a punt, el Consell Insular està a punt de 
treure a licitar unes obres que com a mínim seran de 100 milions d’euros, per fer una 
autopista entre el Coll d’en Rabassa i l’autopista d’Inca, s’executaria així, si realment 
arribem a això, s’executaria així un projecte desmesurat, no justificat tècnicament, que 
consumeix inútilment moltíssim de terreny rústic, i tampoc consensuat amb les entitats 
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veïnals afectades, com per exemple les de Son Ferriol, Son Ferriol això significa un 
impacte important, construïm una autopista a prop de vivendes, amb enllaços a diferents 
nivell, amb un impacte visual, acústic, i també amb implicacions empitjorant la 
permeabilitat del barri, perquè camins que fins ara es feien no es podran fer, obligant a 
volteres, una autopista evidentment és sempre una barrera, abundem a demés amb 
aquest extraordinari projecte, entre cometes lo d’extraordinari, evidentment, amb un 
model de cotxe privat, jo es que no sé si aquí el Partit Popular no s’ha assabentat de que 
estam en plena crisi energètica, que la benzina cada vegada costarà més, que això 
implica un canvi de model, que afectarà a la mobilitat dels països europeus, de la 
mobilitat del món en general, i aquí seguim apostant per un model basat únicament en el 
cotxe privat. Acabem d’escoltar, bé els problemes que tenim a Salut, jo crec que 
indiscutibles, un altre cosa és que s’argumenti que no se pot fer, però que hi ha 
problemes a Salut, és evident, i problemes greus que efectivament afecten a vida a les 
persones, problemes a les escoles, davant això, davant aquesta situació ens gastarem ara 
100 milions d’euros en fer una autopista absurda? Això és un autèntic despropòsit, els 
poc doblers públics que disposem els gastarem amb això? Això és un autèntic 
despropòsit, jo sincerament no sé com ho explicaran a això, evidentment me poden dir 
que això ve d’un conveni del Ministeri de Foment i que per tant escoles i salut pública 
no se pot destinar, i jo evidentment coneixent com funciona l’administració ho puc 
arribar a acceptar, perquè no me diguin, perquè no me diguin això, tenim unes obres ja 
començades en el Llevant, de tren, d’una infraestructura de transports col·lectius, que 
estan a mig fer i que no es poden fer avançar perquè el ministeri de Foment, aquest que 
si que té 100 milions d’euros per fer una autopista a Palma, diu que pel tren, titular del 
mateix conveni, no hi ha doblers, per tant jo davant aquest fet, jo els hi demano a ningú 
se li ocorrerà anar a Madrid de les institucions balears, ningú pot anar a Madrid a 
explicar que tenim en el ministeri de Foment que té unes obres a mig fer en el Llevant, 
ningú podrà anar a explicar que si tenen doblers per fer l’autopista millor que abans 
acabem aquestes obres de tren, que són de transport col·lectiu i que ja estan a mig fer, 
que hi ha proveïdors que encara els hi queden quanties per cobrar, ningú serà capaç 
d’anar a Madrid a explicar això? Ens gastarem 100 milions d’euros en començar una 
autopista nova de manera absurda quan tenim lo altre a mig fer?, ningú serà capaç 
d’anar a Madrid al ministeri de Foment a explicar això? Jo, la veritat, o es que no 
interessa acabar les obres del tren de Llevant, clar aquí jo arribaré, arribarem a pensar 
que es que no interessa acabar les obres del tren de Llevant, perquè clar és transport 
col·lectiu, i evidentment els guanys de segons qui són manco i a demés a cada plenari 
me poden retreure aquí, que si tinc uns trens a, evidentment m’imputen qüestions i 
gestions, es que no ho se, acabarem a, arribarem a pensar que es que no els interessa 
acabar el tren de Llevant, perquè tenen 100 milions per fer una autopista nova, i el 
mateix ministeri no els té pel conveni ferroviari, anem a veure, que qualcú vagi a 
Madrid per favor, no vull malpensar, a vostès no els interessa retreurer-me això a cada 
plenari, avui hi ha hagut un altre episodi, no els interessa a vostès, idò per favor que 
qualcú vagi a Madrid perquè sinó, nosaltres ens arribarem a malpensar de que vostès 
realment no volen acabar el tren de Llevant, es que no els interessa, es que no volen, no 
volen, per tant els hi posaria un altre exemple també i seria una qüestió que s’hauria 
d’estudiar, tenim una concessió del túnel de Sóller, on els ciutadans han de pagar cada 
vegada per passar, això no convindria que lo que tenim ja fet gastar doblers en això? 
Això també és una inversió, evidentment és una, seria amortitzar un deute amb una 
constructora, amb el titular de la concessió, jo crec que tècnicament es podria, els 
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doblers aquests es podrien destinar en això també, jo els don idees, perquè per favor no 
malgastem ara 100 milions d’euros en fer una cosa absurda, jo l’expedient d’aquesta via 
connectora l’he vist, no es justifica de cap manera aquesta inversió, no es justifica, no 
arregla res de mobilitat, pràcticament res, l’afectació que té damunt el trànsit és mínima, 
i gastarem 100 milions d’euros quan tenim, quan per exemple els ciutadans han de 
passar pel túnel de Sóller pagant, i cada any això al Govern li costa un milió d’euros en 
subvencions als residents de Sóller, no podien rescatar aquesta concessió? No podíem 
acabar unes obres ja començades a Llevant, que han deixat allà els pobles oberts en 
canal?, per favor que qualcú vagi a Madrid a explicar això en el ministeri de Foment, i 
que no caiguem en fer un despropòsit tan enorme, com ara fer una autopista inservible, 
consumint inútilment territori, territori rústic, amb afectacions importants pels veïnats, 
que no serveix per res, i a demés malgastant els pocs doblers públics que tenim ara 
mateix. Moltes gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Vallejo: 
 
“Si, moltes gràcies Sr. Batle. Bé, Sr. Verger jo se que no els hi agrada que li diguin lo 
que li diré, i sé que me dirà que això afecta a Palma directament i es vera, però és la 
enèsima proposta que vostès duen en el Ple de l’Ajuntament que no és competència 
municipal, però bé no hi ha cap problema jo li contestaré. Anem a veure, a la seva 
proposta vostè xerra d’un projecte inútil i des de el Partit Popular pensem just el 
contrari, és a dir, la via connectora servirà d’enllaç per varies zones de les afores de 
Palma, sense la necessitat de que aquests cotxes hagin d’entrar dins la ciutat, i 
descongestionarà les entrades a Palma. Fa 25 anys que es xerra d’aquest projecte, jo 
crec que ja ha arribat l’hora i és una imperiosa necessitat per Palma que això es faci 
realitat, vostès pareix que acaben d’arribar de no sé quin planeta, com deia na Marisol, 
escolti vostè fa 4 anys ha governat, és a dir, vostès recolzaven un projecte, d’una manera 
o d’un altre, però vostès, però me deixi xerrar, me deixi xerrar que jo no l’he 
interromput, però vostès estaven dins un govern, no ha arribat ahir. En quant a les 
propostes que vostès fan, perquè els doblers es destini a Sanitat i a, jo és que no m’ho 
explico, li torno a dir, vostè ha governat, vostè sap Sr. Verger que la partida del pla de 
carreteres és una partida finalista, és a dir aquí només hi ha 2 opcions, o es fan 
carreteres o es perd aquests doblers, es que no hi ha més, i torn a afegir, els objectius de 
la via connectora són fonamentalment 2, evitar l’arribada de vehicles, la destinació dels 
quals no és Palma, i esser un vial de connexió entre barris perifèrics, i no una barrera, no 
tot això que vostè ha dit. Entre altres coses, la via connectora millorarà la connexió amb 
els nuclis econòmics industrials, els polígons, redistribuirà el trànsit en la reducció del 
nombre de vehicles de la via de cintura, autopista d’Alcúdia i altres vies de penetració a 
Palma, crearà més de 5.000 llocs de feina, con la que está cayendo Sr. Verger, més de 
5.000 llocs de feina, es beneficiaran 15 empreses directament contractades, i més de 200 
empreses subcontractades. Política de mobilitat, 17 kilòmetres de carril bici, 17, més de 
300.000 metres d’actuacions paisatgístiques, més de 5 kilòmetres de vials, entre altres 
per exemple, per unir Son Ferriol amb Son Llàtzer, i que la gent pugui anar a peu, que 
avui en dia no ho poden fer, més de 52 kilòmetres de barrera de protecció per 
motoristes, millorant la seguretat per aquest tipus de vehicle, més de 11 kilòmetres de 
pantalles acústiques, per protegir precisament el tema del renou dels residents, es preveu 
més de 140.000 cotxes, que són cotxes que torn a dir, no passaran per Palma. En temes 
de patrimoni, millores en temes de molins i safareigs que o bé es canviaran d’ubicació, 
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o bé es modificarà el traçat, per protegir aquest patrimoni que és nostre. Es faran murs i 
terraplens per el tema sobretot de residències a Son Ferriol, per protegir dels renous i 
tal, hem desplaçat la rotonda que hi havia a Son  Ferriol, que era un dels principals 
problemes i s’ha baixar l’altura. Li podria xerrar de medi ambient, reducció de la 
contaminació lumínica, reducció de la superfície ocupada, reg, es regarà amb aigua 
depurada, i un tipus de rego reduït, actuacions paisatgístiques que com ja li he dit en 
més de 300.000 metres, en fi, està clar que en aquest tema no ens posarem d’acord, però 
nosaltres pensem que és un tema que Palma no pot renunciar, que fa molts d’anys que 
s’està xerrant d’ell, i com no pot esser d’una altre manera ha arribat l’hora de que es faci 
i li donarem suport. Gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Hila: 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Bé li estic escoltant Sr. Vallejo i pareix mentida que digui 
això, perquè diu el mateix que es deia a la passada legislatura, i vostès sempre 
contestaven, s’ha dit aquí que feien una oposició que no era molt constructiva, i era 
veritat, i en aquest tema no era gens constructiva, era no, no, no, no, i vostès tenen una 
herència parlant de la nostra tenen la seva pròpia, que es diu consens, amb tots i 
cadascun dels afectats, que era el que anaven a fer si governaven amb la via connectora, 
per tant els hi demano consens amb tots i cadascun dels afectats, que era el que vostès 
ens demostrarien que sabrien fer, i per tant li demano que amb la gent de la Creu 
Vermella consensuï, que ho faci, perquè és el seu compromís, el seu no el nostre, el seu. 
Nosaltres varem dir als veïns de la Creu Vermella que defensaríem una alternativa 
millor que la que es va proposar per part del Consell, al pas de la via connectora pel seu 
barri, per Son Ferriol, i va esser un compromís que varem fer quan governàvem i que 
mantenim ara que estam a l’oposició. Vostès mantinguin el seu quan estaven a 
l’oposició i ara que governen, i és de consensuar amb tothom, un projecte que abans és 
el mateix pràcticament 99,9% que ara, que abans era un desastre i que ara és tan bo com 
vostè ens ha contat. Un altre cosa, és trist que en el mateix ple, vostè i jo estam xerrant 
de que tenim que comprar autobusos vells, perquè no tenim cap euro per comprar nous, 
i ara mateix estiguin xerrant de fer una nova infraestructura, una nova infraestructura, 
quan el tràfic no està augmentant, no està augmentant el tràfic, una nova infraestructura 
que solo es farà la meitat, i que tots els informes de mobilitat diuen que la meitat no 
serveix de res si no es fa completa, per tant en qualque moment ens tindrà que informar 
quines són les seves intencions, perquè el que puguem llegir a la premsa és que la meitat 
d’aquesta infraestructura no es farà, i que les doblers es dedicaran a l’ampliació de 
l’autopista fins Campos, seria interessant sabre si és així que es farà o no, per donar 
suport o no al projecte que ara s’està posant damunt la taula, perquè gastar 70 milions 
d’euros en un projecte que els estudis de mobilitat diuen que no serveix per res, crec que 
en els temps actuals és una irresponsabilitat, per tant que volem fer amb la via 
connectora crec que ja és moment que ens ho contin, no sabem res, res de res de res, 
mai ha xerrat d’aquest tema amb nosaltres, per tant li convido a que no faci, i dir que 
nosaltres ens abstindrem en aquesta proposta, i que en cas de que no es facin inversions 
en el terme municipal de Palma perquè es destinen a altres infraestructures de la illa, 
creiem també prioritari temes com l’accés de l’autopista de l’aeroport al Passeig 
Marítim, en concret, per davant del Palau de Congressos, que és una inversió que costa 
molts de doblers, que la ciutat no pot afrontar sola, i que si el Consell de Mallorca vol 
destinar doblers que tocava a Palma a un altre municipi, ho tingui en compta i ho 
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dediqui a l’accés d’aquesta autopista que ens resoldrà un problema molt important que 
tindrem d’aquí a 1 o 2 anys. Moltes gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Verger: 
 
“Si, anem a veure, tornem amb el tema de la competència municipal, anem a veure Sr. 
Vallejo, jo es que no sé si sap on està assegut, en representació de que i quin és el seu 
pes polític, no se senti tan inferior, anem a veure, amb aquest tema és crucial el que 
opini l’Ajuntament de Palma, pel Consell Insular és una infraestructura que no es pot fer 
en contra de l’Ajuntament de Palma, és molt important el que discutíem aquí, ens dirà 
no és una altre administració això no ho hauríem de dur aquí perquè no ha fet, per favor 
però saben a lo que s’estan dedicant? Jo es que me fa la impressió que encara es pensa 
que està en el seu despatx privat d’abans, anem a veure estam a l’Ajuntament de Palma, 
vostè és el regidor de Mobilitat, i aquesta infraestructura en contra de l’Ajuntament de 
Palma, no es pot fer, a no esser que hi hagi un loco en el Consell Insular, que esper que 
no, que siguem tots en política persones sensates, per tant el que discutim aquí té molt 
de pes i és molt important,no, no ho hauríem de dur!, home, a lo millor si me xerra de 
un altre tema sobre la contaminació atmosfèrica a nivell mundial, evidentment a lo 
millor pues també és important, però a lo millor en el que ha de decidir això el que digui 
l’Ajuntament de Palma li pareixerà tal, ara amb el tema del segon cinturó l’afectació és 
absolutament directa, per favor, per favor, no me digui que no tenim competència, que 
això no tal, amem si ens assabentem d’una vegada, a que ens dediquem, on estam 
asseguts i el que representem, no tornin fer servir això. Després me torna retreure el 
tema de que nosaltres estàvem a l’Equip de Govern anterior, estàvem a l’Equip de 
Govern anterior, i es conegut per tothom perquè així va, perquè així es va exposar, 
varem presentar al·legacions, varem estar en contra d’aquest projecte, nosaltres varem 
estar en contra de que es fes una autopista entre el Coll d’en Rabassa i l’autopista d’Inca 
cap a tal, varem estar en contra d’això, i així varem presentar unes al·legacions on 
dèiem exactament això, nosaltres no ens hem mogut ni un mil·límetre amb això, i 
evidentment era dins el si d’un equip de govern que va dur els seus problemes, però és 
una qüestió de principis, eh?, que no varem voler abandonar en cap moment, no ens 
hem mogut ni un mil·límetre amb això. Després, que es perdrien els doblers, que això 
són doblers finalistes, anem a veure els doblers del conveni de carreteres s’han canviat 
40.000 vegades la seva finalitat, s’ha renegociat ja crec que va per 3 vegades, o sigui no 
me digui que els hem de gastar amb això perquè són finalistes, es poden dedicar a altres 
infraestructures en carreteres, nosaltres no volem renunciar a cap doblers del conveni, 
nosaltres no estam dient que haguem de renunciar als doblers del conveni de carreteres, 
a lo millor hi ha moltes actuacions que si que es poden tal, lo únic que deim ara és que 
si el ministeri no té doblers, no té doblers suficients, però si que els té pareix que té 100 
milions ara per això, que es prioritzi en pagar i en acabar unes obres ja començades, és 
lo únic que estam dient, i es deixin les inversions de carreteres, que nosaltres 
evidentment desitjaríem que fossin unes altres, que es deixin per més endavant, perquè 
tenim unes obres començades, no estam dient que es renunciï a res, estam dient que es 
prioritzin els doblers que es té ara, es prioritzin en seguir unes obres que ja estan 
començades, i una sèrie de proveïdors que necessiten acabar, perquè a demés me xerra 
de llocs de feina, i els llocs de feina del tren de Llevant? Clar, això crearà molts de llocs 
de feina fent l’autopista aquesta, i els llocs de feina que no n’hi ha, que no s’estan 
poguent fer a la comarca de Llevant amb les obres del tren, anem a veure això tampoc 
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no, o sigui això és així, després clar me xerra i estam en els llocs de feina, anem a veure, 
això també li podria dir que això és pa per avui i fam per demà, i els efectes, i la 
contaminació que es crearà, i abundar en un model de mobilitat fracassat, que és el 
model del cotxe privat, anem a veure es que ja està bé d’autopistes a Mallorca, ja se 
n’ha fetes prou, jo no es que no sé com no entenen que això forma part del problema 
que tenim avui en dia, aquesta opció pel model de construcció d’autopistes per arribar 
fins el darrer racó de Mallorca, i anar construint tot fins el darrer racó de Mallorca, i així 
estam amb la crisis, amb 50.000 persones del sector de la construcció en atur, això és el 
que ha passat a Mallorca, que s’ha apostat precisament per aquest model, i pareix que 
no hem aprés res d’això. I després, me torna xerrar de com, que evitaran que molts de 
cotxes passin per Palma, això tampoc no és així, també li ha comentat el Sr. Hila, els 
estudis, jo els he vist els estudis que justifiquen per temes de mobilitat aquesta inversió, 
hi havia s’aconseguien derivar alguns cotxes que no acabaven a la via de cintura, un 8-
9% és rebaixava diguéssim l’afluència a la via de cintura, això és el que s’evitava amb 
això, i si es rebaixava la via de cintura a lo millor hi havia, però bé eren impactes, 
afectacions mínimes per millorar la mobilitat, afectacions mínimes, això es pot dir 
clarament, no serveix per res fer aquesta actuació, i més i menys si això no segueix 
després, s’atura a l’autopista d’Inca i no segueix més enllà, que això el Consell Insular, 
pareix que ha renunciat a seguir més enllà, de fet en el conveni de carreteres, ja no hi ha 
les inversions de més enllà, per tant siguem seriosos i traguem aquí els números que 
justifiquen aquesta inversió, que és que no els tenen perquè no existeixen, no es justifica 
aquesta inversió, no malgastin 100 milions d’euros amb aquesta cosa tan absurda, tan 
inservible, quan tenim les necessitats que tenim, en altres matèries en aquesta illa. 
Gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Vallejo: 
 
“Si, moltes gràcies Sr. Batle. Anem a veure Sr. Verger, jo el que li he dit textualment es 
que és un projecte que òbviament afecta a Palma, això li he dit textualment, jo únic que 
li he dit es que no és competència d’aquest Ajuntament, lo únic que li he dit, però bé, 
està clar que afecta a Palma, està clar. Que més? La tramitació ambiental està acabada, 
vostè ho pot vestir d’una manera o d’un altre, però en qualsevol cas és molt més del que 
varen fer vostès amb el pont de Son Espases, molt més. Tercera cosa, malgastar els 
doblers, m’està xerrant de malgastar els doblers nosaltres en carreteres, que és una 
partida finalista, miri malgastar els doblers és el que va fer vostè mentre governava 
comprant yoyos, llibretes i bolígrafs, això és malgastar els doblers, lo que fem nosaltres 
és un exercici de responsabilitat i fer un projecte que fa 25 anys que s’havia d’haver fet. 
I segona, i lo darrer, no me xerri, miri no me doni lliçons de mobilitat i de mobilitat, 
l’únic Ajuntament, no sé si governen qualcun més però bé, Esporles a l’Ajuntament en 
el que governen vostès és l’únic Ajuntament que ha rescindit el contracte de la EMT de 
la Targeta Ciutadana, és a dir, que tots els ciutadans d’Esporles que vulguin venir a 
Palma no poden emprar el bus, han de pagar i venir amb el seu cotxe privat, no me xerri 
de model de mobilitat, per favor que vostès tenen responsabilitats a Esporles. Sr. Hila, 
Sr. Hila usted sabe perfectamente, podemos hablar de autobuses, pero no podemos 
comparar, no podemos coger el dinero de carreteras y llevarlo a autobuses, usted lo 
sabe, no se lo tengo que explicar, a mi me choca porque lo que es este proyecto, es su 
proyecto mejorado, y ahora nos vamos a encontrar que en la votación de dentro de unos 
segundos ustedes van a votar en contra, o se van a abstener de su propio proyecto 
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mejorado, vamos es increíble, pero bueno esto es lo que tiene la política. Ustedes, no 
nosotros, ustedes gastaron el dinero de carreteras en gasto corriente, en nóminas, 
entonces nosotros lo que hacemos es coger el dinero de carreteras y hacer lo que debían 
haber hecho ustedes, hacer la carretera. Y por último, el tema del consenso, mire no una, 
ni dos, ni cuatro, ni seis, nos hemos reunido infinidad de veces con la asociación de 
vecinos de Son Ferriol, y otras asociaciones afectadas, y si hace falta nos volveremos a 
reunir, pero ya le digo, el proyecto en concreto en Son Ferriol es mucho mejor que el de 
ustedes, que lo iban a ejecutar, mucho mejor, la rotonda se ha desplazado, se ha bajado, 
se ha reducido la altura, y en un proyecto de estas dimensiones siempre hay alguien 
afectado, usted que quiere consenso o unanimidad, unanimidad es imposible, pero 
bueno, en cualquier caso ya  le digo, hemos hablado infinidad de veces con los vecinos, 
pero bueno ahora en la votación ustedes voten en contra de su propio proyecto. 
Gracias.” 
 
Es proposa dictaminat desfavorablement per la Comissió: 

1. Rebutjar el projecte d’autopista (via connectora) anunciat pel Consell Insular 
entre el Coll de’n Rebassa i l’autopista d’Inca per inútil, malbaratador de recursos 
públics i insostenible. 

 
2. Proposar al CIM que aturi el projecte i destini els recursos que té previst 
malgastar en aquesta obra a altres finalitats com per exemple: serveis socials, 
infraestructures de transport públic ja començades i inacabades com el tren de 
Llevant, o rescat de la concessió del túnel de Sóller, que costa al Govern anualment 
1 milió d’euros en subvencions i molt més a les butxaques dels ciutadans. 
 
Es REBUTJA per 16 vots en contra (PP), 8 abstencions (PSOE) i 3 vots a favor 
(PSM-IV-ExM) 
 
38.  Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a Ses Fontanelles, una 

oportunitat (423/2012) 
 
Intervé el Sr. Jordi Sastre, representant de la Federació d’Associacions de Veïns de 
Palma: 
 
“Gràcies Sr. Batle. L’espai de Ses Fontanelles recull dues entitats que requereixen un 
grau màxim de protecció i conservació. Una, és la situada entre l’actual nucli urbà i 
l’autovia de Llevant; té unes estructures característiques de la vida rural de la zona 
(molins, síquies, construccions tradicionals, etc.) que suposa uns dels darrers vestigis de 
la societat que ha donat lloc a la realitat urbanística actual. L’altra, la constitueix un 
aiguamoll d’un important valor ecològic. És sols el que queda de l’antiga albufera de 
Palma, que tant maltractada ha estat, sobretot pels constructors i urbanitzadors. 
Aquestes dues entitats han de ser protegides amb molta cura i han de quedar lliures de 
qualsevol desenvolupament arquitectònic o urbanístic. Els aiguamolls són més que una 
zona verda, però són un espai delicat. Necessiten mimar-los, restaurar-los i conservar-
los, fent-ne un ús racional i controlat. Aprofitem l’existència d’aquesta aiguamoll, l’únic 
que ens queda, per poder crear un espai verd, cultural, d’esbarjo i de descans, i així 
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poder mostrar-lo al turisme de qualitat. No ens agrada el que ha passat amb els 
aiguamolls de Palma Nova o Magalluf que foren tapats i urbanitzats, i ara són plens 
d’hotels. La zona es troba degradada amb un turisme barat i amb molts de lo que deim 
holigans. Ens hem de quedar amb l’exemple de la ciutat de Vitòria (curiosament 
governada pel PP) que els seus habitants estan orgullosos de mostrar als turistes les 
seves zones humides unides per corredors verds. No fa molt va sortir a un reportatge per 
la televisió. No podem perdre aquesta oportunitat de conservar Ses Fontanelles. I si fos 
necessari, val la pena inclús pagar un preu econòmic, per poder conservar la darrera 
zona humida que queda a Palma, i que els nostres fills i nets també la puguin gaudir. No 
passeu per ser el consistori que va permetre la seva destrucció. Qui estima Mallorca no 
la destrueix. Moltes gràcies.” 
 
Té la paraula la Sra. Fernández Barrero: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Bé, aquesta proposició l’hem presentada aprofitant que dia 2 de 
febrer va esser el dia internacional de les zones humides, aquest dia internacional el que 
commemora és la signatura d’un conveni, anomenat el conveni de Ramsa, que l’objectiu 
d’aquest conveni és la conservació i l’ús racional dels humerals, mitjançant accions 
locals, regionals i nacionals, i gràcies a la cooperació internacional com contribució al 
desenvolupament sostenible en tot el món. Evidentment el lema d’aquest dia mundial 
era aiguamolls i turisme, aquesta jornada va esser també subscrita per la Organització 
Mundial del Turisme, aquesta organització aposta també per aquest tipus d’alternatives 
pels turistes, i el lema era el turisme, turisme de zones humides, una gran experiència. 
Jo a la proposició he traslladat informació que aportava aquesta pàgina web, per no 
posar les meves paraules, i les meves fonts, el que suposa aquest tipus d’alternativa, 
sinó per crec que d’aquesta manera, reforçar més el que venim dient, ja des de 1994, 
que estam defensant Les Fontanelles. Evidentment jo no llegiré tot el contingut que té la 
proposició però si vull destacar unes dades, unes dades concretes, la mitad de los 
turistas internacionales viajan a humedales de todo tipo, el turismo de los humedales ha 
llegado para quedarse y seguirá creciendo, evidentment en aquesta mateixa pàgina 
estableix una sèrie de valors econòmics que està suposant aquest tipus d’alternativa 
turística, però evidentment lo important és destacar que aporten, que aporten aquests 
aiguamolls, que aporten aquestes zones humides, jo llegiré el que la pàgina web recull, 
prestan servicios ecológicos fundamentales y son reguladores de los regimenes hídricos, 
así como fuentes de biodiversidad a todos los niveles, especies genético y ecosistema, 
constituyen un recurso de gran valor económico, científico, cultural y recreativo para la 
comunidad, desempeñan un papel esencial en la adaptación al cambio climático y a la 
atenuación de sus efectos, la progresiva invasión y pérdida de humedales causa daños 
ambientales graves, y a veces irreparables a la prestación de servicios de los 
ecosistemas, los humedales deberían restaurarse y rehabilitarse siempre que sea posible, 
los humedales deberían conservarse asegurando su uso racional, crec que nosaltres 
tenim aquesta oportunitat, perquè és possible encara recuperar Les Fontanelles, que té 
un cost econòmic, sé que serà la resposta del Sr. Gijón, evidentment té un cost 
econòmic, clar que té un cost econòmic, però, val la pena apostar per aquest cost 
econòmic? Que suposa, que suposa per vostè Sr. Isern deixar per la ciutat aquest 
patrimoni? Vostè que serà el Batle dels retalls, de la crisis, no troba que seria una bona 
aposta que aquest, que Les Fontanelles es marquessin dins el projecte de recuperació de 
la Platja de Palma i deixes per la ciutat un llegat d’aquest estil, una zona humida, que no 
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només té una vessant ecològica beneficiosa per medi ambient, sinó és una gran aposta 
turística, és una aposta actual, és una aposta que en aquest moment, com l’Organització 
Mundial del Turisme està reconeixent, estam apostant, tenim l’oportunitat de recuperar 
un espai de 328.000 m2, un espai per dotat a la ciutat, no només pel turisme sinó també 
pels ciutadans, pels escolars, perquè té un caire pedagògic i educatiu incalculable, 
perquè no tenim altre oportunitat, és l’únic espai d’aquestes característiques que tenim a 
la ciutat, i l’amenaça d’aquest centre comercial en aquest indret, evidentment és 
doblement nefasta, per una banda perquè és impossible mantenir un espai d’aquestes 
característiques amb una pressió d’un centre comercial enmig, amb tota la seva 
construcció, aparcaments i etcètera, i també perquè a demés és una amenaça pel model 
comercial d’aquesta ciutat, evidentment nosaltres no apostem per aquest tipus de model 
comercial, de centres comercials, com hem tingut oportunitat ja de xerrar, però creim 
que en aquest cas és doblement nefast, perquè destrossarà una zona amb una única, amb 
uns grans valors. Gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Garau: 
 
“Bé, molt ràpid perquè ja és tard i encara queden molts de temes. Miri, respecte a la 
seva proposta estic una mica despistat, crec que la primera, hi ha 2 punts que hem de 
votar, una referent al pla hidrològic i l’altre referent a les Fontanelles. Del pla hidrològic 
no n’hem xerrat, però si vol jo en xerraré i així li donaré peu a la rèplica, molt bé. Vull 
dir, jo o sigui no deix d’estar sorprès perquè sempre agafen un argument, el retorcen, el 
retorcen, el retorcen i en el final acaben fent de qualsevol argument tècnic, ideologia, i 
miri li explicaré, li donaré 3 raons per les quals no podem aprovar la primera part de la 
seva proposta que es referent a que instem, literalment diu, instar al Govern de les Illes 
Balears a dur a terme els tràmits oportuns perquè es tramiti sense més dilacions 
l’aprovació definitiva del pla hidrològic de les Illes Balears, per jo aquest tema és 
capital, per tots nosaltres és capital, efectivament necessitem un pla hidrològic, però no 
podem admetre i així li hem fet sabre en el Govern, el pla hidrològic que vostès varen 
proposar, i li donaré 3 raons, n’hi ha més però 3 raons, la primera són raons de caràcter 
tècnic, i li xerro com a regidor de Medi Ambient, i també com a President d’Emaya, 
tècnicament hem fet 46 al·legacions, 46 que m’agradaria que el Govern actual els 
contesti, perquè són 46 al·legacions tècniques que afecten i que es varen fer ja l’any 
passat, és a dir per part de tècnics quan nosaltres encara no estàvem en el consistori, que 
o bé no es varen contestar o bé es varen contestar amb una vaguetat absoluta, no?, però 
que són fonamentals i que a demés son 46 al·legacions tècniques, que demostren que 
aquest pla, que vostès ens apremien perquè l’aprovem, manca de molt de molt de molt 
de rigor, no?, és a dir conceptualment és discutible però a demés tècnicament té una 
falta de consistència, de rigor tècnica inclús en les dades que es manegen, no?, per això 
és a dir ja li dic, donem temps a que es contestin aquestes 46 al·legacions, i després bé 
ja seguirem la tramitació, però per favor, aquell, el pla tal com el varen concebre vostès 
tindria unes conseqüències desastroses per l’economia de l’Ajuntament, i de Balears, 
però abans d’arribar a les conseqüències econòmiques, que hi entrarem després, anirem 
a les raons ecològiques, que vostè ha xerrat d’ecologia, han de xerrat també d’economia, 
però anem en el tema d’ecologia i sobretot a allò que tant, tant els hi preocupa a vostès, i 
a mi també, que és el canvi climàtic, però clar quan ens preocupem de canvi climàtic, no 
només podem xerrar del que ens interessa puntualment, perquè ideològicament estam en 
contra d’unes coses i a favor d’unes altres, i quan analitzem un problema que és 
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purament tècnic, i ... la ideologia, l’enrevoltam, l’empaquetem, en el final surt el bunyol 
que vostès volen que surti. Miri, el pla hidrològic no sé si se l’ha llegit o no, jo me l’he 
estudiat, diu, xerra d’unes masses d’aigua, un concepte molt respectable, llavors diu no, 
no, les masses d’aigua vull dir en tenim casi bé, bàsicament de 2 tipus, no?, però 
fonamentalment les que hem de protegir són aquelles masses d’aigua que tenim en els 
depòsits soterranis, en els aqüífers soterranis, que tota Mallorca fa ús d’aquests recursos, 
no?, tenim embassaments que suposo que avui si plantegéssim fer el Gorg Blau a 
Cúber, uua! Posarien el crit en el cel, bé idò menys mal que els tenim. Vostès diuen no, 
no, això no s’ha de tocar, això no s’ha de tocar, hem de preservar aquestes masses 
d’aigua subterrànies en un estat virginal com estava abans de que aparegués l’home a 
Mallorca, bé és un criteri, però, són conseqüents amb aquest criteri? Jo crec que no, 
radicalment no, perquè? Perquè proposen una alternativa, perquè al final tots hem de 
beure, no? I ens hem de rentar i aquestes coses, i diuen de on traiem l’aigua, facilíssim, 
fèiem dessaladores, fèiem dessaladores, i ja està el problema està resolt, i com 
funcionen aquestes dessaladores? Amb corrent, ... i la corrent d’on la traiem? ... del 
murterà, enmig elèctric, d’aquí del murterà i bàsicament amb les centrals de cicle 
combinat que empren gas, per tant fer olors, per un tub, fer olors per un tub, és a dir 
tindríem el canvi climàtic a tope, molt bé, i ara entrem en el tema econòmic, i que costa 
fer aquesta aigua que necessitaríem per subministrar a la gent? ... pues miri, el balanç 
curiosament fet així com s’està fent fins ara, que està bastant ben regulat, com proposa 
aquest pla hidrològic, ens ocasionaria un forat de 26 milions d’euros, 26 milions 
d’euros, no veig al Sr. Martínez aquí, però si al Sr. Martínez li intenta demanar 26 
milions d’euros més, estarem ben arreglats, bé hi ha un altre solució, pujant la tarifa per 
cobrir aquests 26 milions d’euros, però un altre cosa, vull dir, haurem arreglat per 
ventura el tema econòmic, empresarial, en aquest cas d’Emaya, però suposo que hi 
haurà els altres empreses que també es dediquen a això que es queixaran, però el tema 
ecològic no l’arreglem, eh?, perquè aquesta electricitat s’ha de fer de qualque manera, i 
de moment el mig energètic en aquestes illes és fonamentalment a base de carbó que ve 
de Sud-àfrica, bé després tot això vostè, no,no,no,simplement esperaré la rèplica i 
després si vol entrem en el segon punt referent al propi espai de Les Fontanelles. 
Gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Hila: 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Bueno, yo casi deseo que me responda el Sr. Gijón, 
sinceramente porque le entiendo, quiero decir cuando me dice que no, le entiendo, no 
entiendo el no, pero le entiendo cuando me lo dice, bueno la cuestión es la siguiente, 
nosotros creemos que el tema de Les Fontanelles se ha de tratar en el plan de 
reconversión de la playa de Palma, hemos hecho una oferta, hemos tendido la mano 
como grupo socialista esta mañana, igual que hemos hecho con horarios comerciales y 
con la fundación de turismo, para llegar a acuerdos en playa de Palma, y para que se 
reúna la comisión de seguimiento, se nos ha dicho que no, se ha votado en contra, digo 
la volveremos a traer el pleno que viene, daremos otra oportunidad, el Grupo Socialista 
ya más no puede hacer, más no puede hacer, luego no nos digan que no queremos llegar 
a acuerdos, que no queremos entendernos con ustedes, que no ponemos de nuestra parte, 
no nos digan nada, después tendremos que venir aquí al pleno, punto por punto a 
discutir de todo y ustedes dirán que no estamos por la labor, el Sr. Alcalde nos dirá que 
querría tener una oposición más constructiva y demás. Esta mañana el Grupo Socialista 
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ha hecho una propuesta formal de colaborar en playa de Palma, la respuesta ha sido 
tajante, no, no la vamos a pedir esa convocatoria, yo le pido al Sr. Isern que lo 
reconsidere, independientemente que se haya aprobado o no, pida al Govern, al 
Presidente del consorcio, que reúna en la comisión de seguimiento, porque sino 
tendremos que pensar que hay un problema que no conocemos cual es, porque no es 
lógico, no tiene sentido y al no tener sentido hay que empezar a buscar explicaciones, 
será que coincide que el Sr. Gijón es también el gerente y no se quiere complicar la 
vida, puede ser, ¿cree que esa es la explicación a la que tenemos que llegar? ¿Verdad 
que no Sr. Gijón? No quiere usted que entremos en ese debate, yo tampoco, me parece 
que no es el debate. Le pido que reúna a la comisión de seguimiento y que por ejemplo 
tratemos este tema que creo que merece que le dediquemos un ratito, a este y a otros, la 
playa de Palma lo merece, el Grupo Socialista está dispuesto, votará a favor de esta 
propuesta y hacemos la petición de que se reúna la comisión de seguimiento, y se cuente 
con todos para un proyecto de ciudad. Muchas gracias.” 
 
Té la paraula la Sra. Fernández Barrero: 
 
“Bé Sr. Garau, evidentment m’ha resultat sorprenent que respongués vostè, jo me sap 
greu que no hagi entès res, ja veig que només duia preparat lo del pla hidrològic, i 
justament jo no li he dit res del pla hidrològic, evidentment en xerrarem del pla 
hidrològic, és una part important però no lo més rellevant de la proposició, però forma 
part, és important. Per un altre banda jo, ja estic un poc cansada de sentir una 
determinada argumentació i només breument perquè, li vull dir una cosa, la ideologia és 
fonamental, i vostè amb la seva decisió aplica una determinada ideologia, o sigui no la 
menyspreï, no la vulgui rebutjar perquè a demés vostè està ocupant una tasca, la seva 
tasca en aquest moment és de polític, i precisament els polítics el que apliquen és 
ideologia, vostè no és un gestor, és un polític, per tant a lo millor el que no sap és on 
està, però vostè aplica una determinada ideologia i tots funcionem aplicant una 
determinada ideologia, això per una banda, per un altre, que podem xerrar en una altre 
circumstància. Per un altre banda, amem el tema del pla hidrològic, miri jo he intentat 
molta atenció i entendre tota la seva argumentació, però m’ha costat, en el final només 
se que hi ha un forat, no se de on ve, i que les emissions, el canvi climàtic, la veritat un 
poc confusa la seva exposició, per tant me resulta difícil poder abordar-la, ara jo li diré 
una cosa Sr. Garau, aquest pla hidrològic va esser aprovat per unanimitat, aquest ve de 
un, aquest pla hidrològic ve d’un procés iniciat l’any 2004, l’any 2004, evidentment 
aquest pla ha incorporat centenars d’al·legacions, o sigui que no se de que m’està 
xerrant, no xerrem d’un pla hidrològic que es va iniciar la legislatura passada, això és un 
procés iniciat des de fa molt de temps, per tant potser que vostès hi tinguin, hi hagi 
alguna cosa que no estigui a favor, però crec que ha esta un pla molt consensuat, i és 
important l’aprovació del pla hidrològic perquè encara protegeix més Les Fontanelles, 
però també és cert que Les Fontanelles estan protegides a nivell internacional, per tant 
hi ha un protecció evident i prèvia, el que passa es que aquest pla hidrològic és 
important que s’aprovi, precisament per augmentar la seva protecció, i evidentment jo 
no sé que ha intentat dir-me del canvi climàtic, d’aquest que li donam la volta, no, no li 
donam cap volta, és l’argumentació és molt senzilla, té un espai, un espai a un lloc molt 
emblemàtic de la ciutat, que té unes característiques que no té altre indret de la ciutat, i 
això és el que volem posar en valor, volem posar en valor aquest espai perquè el té, el té 
i no només mediambientalment, sinó també té, pot tenir un doble component que és el 
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benefici que pot representar per aquesta zona i pel turisme, que és el que crec que estam 
intentant fer amb aquest projecte de la reforma de la platja de Palma, és donar-li una 
configuració diferent, donar-li una nova, un nou caire i Les Fontanelles és una 
oportunitat, vostès a lo millor no ho volen veure ara, però és una oportunitat, és l’única 
oportunitat que té aquesta ciutat de recuperar un indret amb unes característiques 
inigualables, inigualables, a mi me sap molt de greu Sr. Garau tots els seus, tota la seva 
argumentació, perquè si aquest pla hidrològic no té consistència o deixa de tenir-la 
vostès també en tenen bastant culpa, i el tema de les dessaladores li vull recordar Sr. 
Garau, que això va esser el seu President del PP, Matas, el que va impulsar tot el tema 
de les dessaladores, per tant no se el reprotxe aquest a que venia, perquè gran part dels 
problemes energètics que té aquesta comunitat autònoma, grans parts dels problemes 
que a tots els nivells que té aquesta comunitat autònoma, és degut a la gestió del Partit 
Popular que és el que més ha governat a lo llarg d’aquests anys, o sigui que no sé a qui 
li demana responsabilitats.” 
 
Té la paraula el Sr. Garau: 
 
“Molt bé, ara entraré a la segona part, que també duia preparada, perquè me sol preparar 
les coses jo, miri. 
 
Intervé el Sr. Gijón: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Yo no quería intervenir en este punto, pero ustedes parece que tienen 
mucho interés, Sr. Hila vuelvo a insistir porque sino va a parecer aquí que lo que he 
dicho antes es que no queremos que se reúna la comisión, quiero que quede constancia 
que lo que he dicho es que la comisión quien tiene que convocarla es en el Parlamento, 
y me he ofrecido y me vuelvo a ofrecer para reunirme las veces que sea necesario con el 
Partido Socialista y con el Partido Socialista de Mallorca Entesa Iniciativa Els Verds, 
como lo he hecho desde que llegado, por tanto no busquen cosas porque si usted intenta 
buscar cosas raras, a lo mejor yo también tengo que buscar cosas raras, y es que no 
tienen el nivel suficiente de confianza en estos momentos para hablar con la Sra. 
Armengol para que convoque esto, por tanto no entremos en esa línea. Gracias.” 
 
Té la paraula el Sr. Garau: 
 
“Gràcies. Miri, no, en relació a lo darrer que diré del pla hidrològic es que clar, jo no me 
puc deslligar, també som el gerent d’Emaya, i clar si hi ha un pla hidrològic, l’hagi fet 
qui l’hagi fet, que ens generaria un forat de 26 milions d’euros, que això implicaria el 
tancament de l’empresa i implicaria 1.400 persones en el carrer, és evident que me’n 
preocupi, referent si volen més detalls ja li explicaré com es fa l’aigua dessalada i els 
recursos que necessita per fer-se, però bé, per entrar en el punt que tocava de lo de Les 
Fontanelles, miri jo no dic, ni vull entrar en quant al valor ecològic de Les Fontanelles 
en si mateix, no ho se no som tècnic amb això, amb altres coses si, però amb això no, i 
per tant no vull entrar a valorar aquest punt, però tal i com vostès han redactat la 
proposta, crec que és forçar molt la situació, perquè dir que Les Fontanelles, que és un 
espai de 32 hectàrees, és un projecte estratègic i imprescindible per diversificar l’oferta 
turística, li dic rotundament que no, que és completament fals, no hi haurà ni un turista 
que es decideixi a venir a la platja de Palma per les Fontanelles, perquè?, molt senzill, si 
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tu tens un interès claríssim amb els aiguamolls, o tens un interès claríssim amb aquest 
tipus de territoris, tens com a mínim, només a Espanya, com a mínim 49 millors 
oportunitats, lo de Les Fontanelles no surt a l’informe Ramsar, jo no sé ja dic si 
ecològicament té un valor o en té un altre, però li dic que estratègicament, o sigui pel 
turisme li asseguro que no ho és, i imprescindible tampoc, per tant comencem a parlar 
amb una mica de rigor, vull dir si vostès ho volen protegir a costa de interferir amb la 
propietat privada, amb uns drets consolidats o això, això és un altre cosa, i en podem 
parlar, però no vulguin torçar els arguments d’aquesta manera, no?, vull dir un 
aiguamoll de 32 hectàrees no és res, pot esser que hi hagi qualcuna espècie i tal que 
tingui un valor fonamental, però no vulguin emprar aquest argument per dir que això és 
estratègic pel turisme, i que és imprescindible, en aquest cas a la platja de Palma, no ho 
és, i bé dit això com comprendrà no puc, no puc demanar al meu grup que aprovi 
favorablement la seva proposta. Moltes gràcies.” 
 
Es proposa dictaminat desfavorablement per la Comissió: 

 
1. Instar al Govern de les Illes Balears a dur a terme els tràmits oportuns perquè es 
tramiti sense més dilacions l’aprovació definitiva del Pla Hidrològic de les Illes 
Balears, en els termes aprovats pel Consell Balear de l’Aigua i el Consejo Nacional 
del Agua de 2011. 

  
2. Que es consideri l’Espai Natural Protegit de Ses Fontanelles, amb una extensió 
de 325.937 m2, dins del Pla de Reconversió de la Platja de Palma, un projecte 
estratègic i imprescindible per diversificar l’oferta turística.  
 
Es REBUTJA per 16 vots en contra (PP) i 11 vots a favor (PSOE i PSM-IV-ExM). 
 
40.  Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a catalogar l’edifici i 

els interiors de la seu social del Montepio a Santa Catalina (430/2012). 
 
Intervé el Sr. Pere Felip i Buades, representant de l’Associació de Veïnats Es Raval 
de Santa Catalina: 
 
“Molt Honorable senyor Batle, senyores i senyors regidors, per l’Associació de Veïnats 
Es Raval de Santa Catalina, es un gran honor intervenir, en aquest Ple, per defensar el 
nom de l’estimat i gloriós Montepío de Previsió de l’Arraval de Santa Catalina, que se 
fundà a l’any 1894. En primer lloc, vos direm que aquesta societat tan nostra, fundada 
pels nostres avantpassats i situada sempre al nostre Arraval (aquest any celebrarà els 
118 anys de la seva fundació) és de les poques entitats, comerços, cafès, cines o 
indústries, que encara es mantenen des del segle passat. De tot això, avui en queda molt 
poca cosa, per no dir que ja no hi ha res. En canvi, si ha resistit el pas del temps el 
nostre Montepío. Però, desgraciadament, no podrà celebrar el 118 anys de èpica 
trajectòria en el local de casi tota la vida (situat en el carrer Fàbrica, 30), que ocupava 
des de l’any 1930. O sigui, més de 80 anys. I direm el perquè: les nostres institucions 
(Govern Balear, Consell de Mallorca especialment i Ajuntament de Ciutat), contra tota 
lògica, tant en la passada legislatura com en aquesta, han passat, olímpicament, de 
l’entitat ciutadana amb més prestigi i història de tot Mallorca. El cataliner Montepío de 
Previsió de l’Arraval hauria d’haver estat sagrat, intocable, recolzat per les nostres 
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institucions i pels seus polítics. Però, per desgràcia, no ha estat així, doncs, políticament 
parlant, han tingut la poca vergonya, la covardia d’escapollar una entitat emblemàtica 
consentint, amb el seu passotisme, que hagi hagut de deixar, fa unes setmanes, 
l’històrica seu per no poder pagar el lloguer. Això ha duit a la centenària entitat a 
mudar-se a un altre local, deixant a tota una història a les parets del carrer Fàbrica, 30. 
Les nostres institucions, i això és molt greu, han fet patent que els importa un pebre les 
nostres senyes d’identitat, la nostra història i les nostres entitats ciutadanes més 
significatives. Encara que la perseverant i valerosa junta directiva del Montepío ha 
insistit, una i altre vegada, davant les nostres institucions a fi de conservar aquest local, 
venerat pels cataliners, aquestes, de manera incomprensible, s’han fet el boig, el suec. 
Han preferit gastar-se els diners en coses molt menys importants enlloc de mantenir el 
lloguer d’aquest local, que era l’orgull de Santa Catalina. Així i tot, el Montepío 
subsistirà ja que el cataliners no el deixaran morir. Aquest lloguer de 2.000 euros 
mensuals, els haurien d’haver pagat entre el Govern Balear, el Consell Insular i 
l’Ajuntament de Ciutat. Però aquestes institucions, tan anti lo nostro, no han mogut ni 
un dit, la qual cosa demostra que no representen els interessos dels mallorquins. Sembla 
que només representen els interessos del centralisme de La Cibeles. Aquests polítics tan 
grisos, amb tan poca anima patriòtica palmesano-mallorquina (de la passada, sobretot de 
la passada i la present legislatura), haurien de besar-li els peus al Montepío enlloc de 
fer-li, com aquell que diu, la massa i el cullerot. I això té un nom: la injustícia 
institucional del segle. Quan els cataliners passem, cada dia, pel carrer Fàbrica 30, 
evidentment, el cor ens batega de nostàlgia. Els cataliners no ens podem imaginar el 
carrer Fàbrica sense el Montepío. I és que el local social del Montepío, era qualque cosa 
més i millor que un simple local social. Ara una amenaça recau sobre l’edifici i el local 
del número 30 del carrer Fàbrica. El local, pel seu enrajolat, columnes, mobiliari, 
ornaments, etcètera, formen un conjunt amb molt de caràcter, que la barriada de Santa 
Catalina necessita conservar com a memòria històrica. Per lo tant, sol·licitem a l’actual 
Equip de Govern de Cort, especialment al Molt Honorable Sr. Batle Mateu Isern, que 
tan bona disponibilitat i sensibilitat ve demostrant amb les entitats ciutadanes, amb un 
temple accentuadament coherent i lloable, que doni, d’immediat, les instruccions per 
duu endavant els tràmits per a la catalogació de l’edifici i del interiors dels local del 
carrer Fàbrica 30. ¡Visca el Montepio de Previsió de l’Arraval de Santa Catalina!” 
 
Té la paraula el Sr. Verger: 
 
“Si, no, jo molt breument perquè a demés de que és difícil afegir alguna cosa a lo que ja 
ha comentat.” 
 
Intervé la Sra. Yusmely Coronado, representant de la Unión de Asociaciones de 
Mallorca: 
 
“Molt honorable señor alcalde, señoras y señores regidores, la Unión de Asociaciones 
de Mallorca, referente a este punto tan importante sobre la entidad con más prestigio y 
carisma de toda Palma y de toda Mallorca, como es el Montepío de Previsión del 
Arrabal de Santa Catalina, que se fundó en el año 1894, y este año celebrará su 118 
aniversario, expone lo siguiente: nuestra entidad desea pedir a los responsables y socios 
del Montepío que se sientan orgullosos de su entidad y de su trabajo y que procuren 
continuarla, a pesar de que, hace unas semanas, se tuvo que dejar, contra toda lógica, su 
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local social, sito en la calle Fábrica 30, el cual venían ocupando desde hace más de 80 
años, a nuestro juicio, por falta de la debida sensibilidad de nuestras instituciones, que 
no supieron estar a la altura de las circunstancias, al no querer hacerse cargo del alquiler 
del local de una entidad tan sagrada para toda Mallorca como es el Montepío de 
Previsión del Arrabal de Santa Catalina. Por el Montepío, nuestras instituciones 
deberían haber sacado el dinero, para pagar el alquiler de su local, aunque hubiera sido 
de debajo de una piedra. Muy deplorable ha sido el proceder de nuestras instituciones 
con el Montepío. En 1894, el objetivo del Montepío era socorrerse mutuamente en caso 
de enfermedad y defunción de los asociados, excluyendo así cuanto tenga relación con 
la religión y la política. De aquí se puede extraer que la principal finalidad eran las 
soluciones a los problemas coyunturales y emergentes: la enfermedad y la muerte. Así, 
la sociedad pretendía desvincularse de las sociedades políticas, pero a la vez quería ser 
una muestra de la pluralidad ideológica de sus afiliados y dirigentes. No obstante, la 
barriada obrera de Santa Catalina, ya al final del siglo XIX, era un ámbito geográfico 
ideal al desarrollo ideológico del republicanismo y del obrerismo. Los fundadores del 
Montepío y posteriormente muchos de sus dirigentes estaban vinculados a sectores 
progresistas, pero mantuvieron siempre vivo el carácter apolítico de la sociedad, o al 
menos la política no fue obstáculo para la convivencia. En la hora presente, todos los 
catalineros y palmesanos lloran por la pérdida de este local de la calle Fábrica 30, que 
nunca tuvo que dejarse. La historia, algún día, juzgará a los responsables. Ahora de lo 
que se trata es que este emblemático edificio se conserve como memoria histórica de un 
tipo de arquitectura de una barriada obrera. Tiene una sala donde destaca una planta 
rectangular con el típico embigat de fuste sostenido por dos soportes de fundición, 
elementos que comenzaron a integrarse en el sistema de construcción insular, en el 
periodo de los años sesenta del siglo pasado. Tampoco hay que olvidar sus ladrillos, 
columnas, mobiliario, etcétera. Por lo tanto, hay que evitar, a toda costa, que un cambio 
de uso de este local, con señas de identidad propias catalineras al cien por cien, acabe 
significando una desnaturalización, degradación o destrucción de un espacio que 
contiene valores patrimoniales indiscutibles. Para finalizar, la Unión de Asociaciones de 
Mallorca sugiere al Molt Honorable señor Batle, Mateu Isern, que tan buena 
disponibilidad y sensibilidad viene demostrando con las entidades ciudadanas, haga 
todo lo que esté en su mano con el fin de que se inicien, a la mayor brevedad posible, 
los trámites pertinentes para la catalogación del venerado edificio que ha albergado, 
durante más de 80 años, al estimado Montepío de Previsión del Arrabal de Santa 
Catalina. Muchas gracias.” 
 
Té la paraula el Sr. Verger: 
 
“Si, jo molt breument, perquè com deia abans ara si que ja queda molt poc a afegir, tot 
el que han exposat molt bé el Sr. Felip i la Sra. Yusmely, simplement, no, s’ha 
presentat, a la nostra moció s’ha presentat una transaccional, per part de l’Equip de 
Govern, una transaccional que evidentment la seva redacció és correcta, lo únic que 
trobem a faltar, evidentment votarem a favor, lo únic que trobem a faltar però 
evidentment això es supleix amb voluntat, és el tema de la immediatesa, que tant el Sr. 
Felip com, immediatesa, eh?, la immediatesa en la actuació per part de l’Ajuntament en 
aquest cas, perquè clar trobem que ja en el local, ja ara mateix hi ha un local de Se 
Lloga, hi ha el perill de que un nou llogater entri i sense que aquell local estigui protegit 
pugui desfer el que és el caràcter de, el caràcter que té aquell local, perquè com ja s’ha 
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dit, i com diu la nostra moció, evidentment hi ha uns enrajolats, unes columnes, un 
mobiliari, un conjunt que és el que adquireix aquest caràcter, i el que representa un 
determinat moment de la barriada, d’un tipus de societat, que si allò es transforma es 
perdrà, per tant, ja que l’administració efectivament ha tingut alguna cosa a veure amb 
la pèrdua d’aquest local per part del Montepío, efectivament no és moment d’entrar 
segurament, però si que els incompliments amb els pagaments de lloguer per part del 
Consell Insular sobretot, han representat que la societat es vegi obligada a abandonar 
aquest local, això ha tingut molt a veure, com a mínim, com a mínim com a 
administració ara nosaltres competents, actuem amb celeritat i aconseguim que no es 
perdi l’interior d’un local, sobretot, que és el que més preocupa, jo crec que preocupa a 
la barriada, que representa una determinada societat que s’està esvaint, i que jo crec que 
hauríem de posar tot l’esment possible en conservar, simplement això.” 
 
Té la paraula el Sr. Valls: 
 
“Si, moltes gràcies Sr. Batle. Bé, com que amb aquesta postura, per nosaltres estam 
bàsicament d’acord, crec que són criteris tècnics els que han de dir si ha d’esser digne 
de protecció la totalitat de l’immoble, o part d’ell, o el mobiliari, o les columnes, o part 
de l’interior, o quins són aquells elements que són dignes de protecció. Llavors, si a 
vostè li pareix bé, com que nosaltres estam d’acord en aquest aspecte, podríem dir que, 
o podríem llegir les darreres, la transaccional en aquest cas, dient que el Ple de 
l’Ajuntament insta a l’Equip de Govern a encarregar a la pròxima, posaríem, afegiríem 
la paraula pròxima comissió de centre històric i catàleg, la possibilitat si escau de la 
catalogació de l’antiga seu del Montepío d’Arraval, si va bé pues quedaria escrit 
d’aquesta manera, i per part nostre no hi hauria cap inconvenient en fer-ho així.” 
 
Té la paraula el Sr. Hila: 
 
“Nosaltres dir que ens sumem a que estudiï la protecció d’aquesta seu.” 
 
Alternativa que presenta el Grup Municipal Popular: 
 
El Ple de l’Ajuntament insta a l’equip de govern a encarregar a la  propera 
Comissió de Centre Històric i Catàleg la possibilitat, si escau, de la catalogació de 
l’antiga seu del Montepio de l’Arraval. 
 
S’APROVA  per unanimitat. 
 
8.  Proposta d’aprovació  reconeixement de deute per import de 373,09 €. 
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió: 
 
ÚNIC. Atesa la factura núm. 10.A/1716, de data 30 de setembre de 2010, per un import 
de 373,09.- € (TRES-CENTS SETANTA-TRES EUROS I NOU CÈNTIMS), de 
l’empresa Labartec, SLU, amb CIF B07663271, relativa a les proves de laboratori per 
determinar l’estat de les biguetes dels forjats de l’immoble ubicat al carrer Josep 
Villalonga, núm. 84 (Hotel Sayonara). 
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Per això, d’acord amb el que estableixen l’article 123.p de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
Reguladora de les Bases del Règim Local; articles 22 a 27 de la Llei 30/1992, de 26 de 
novembre, de Règim Jurídic de les Administracions Públiques i del Procediment 
Administratiu Comú; l’article 176 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de maig, pel 
qual s’aprova el Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals; les Bases 
d’execució del Pressupost municipal; els articles 3, 63 i 80 del Reglament orgànic del 
Ple de l'ajuntament, aprovat el dia 29 de juliol de 2004; i l’article 50.11 del Reglament 
d'organització, funcionament i règim jurídic de les corporacions locals, previ dictamen 
de la Comissió de Comptes, Economia i Recursos humans, proposo al Ple l'adopció del 
següent 
 
A C O R D 
 
1r) RECONÈIXER EL DEUTE de la factura núm. 10.A/1716, de data 30 de 
setembre de 2010, per un import de 373,09.- € (TRES-CENTS SETANTA-TRES 
EUROS I NOU CÈNTIMS), de l’empresa Labartec, SLU, amb CIF B07663271. 
Els treballs inclosos en la factura són en concepte de proves de laboratori per 
determinar l’estat de les biguetes dels forjats de l’immoble ubicat al carrer Josep 
Villalonga, núm. 84 (Hotel Sayonara). 
 
2n) ABONAR a l’empresa Labartec, SLU, amb CIF B07663271, assenyalat al 
paràgraf anterior, quantitat que serà carregada a la partida: 08.151.00.227.06 
(Urbanisme.- contractes prestació serveis i estudis tècnics). 
 
3r) NOTIFICAR aquesta Resolució a l’empresa Labartec, SLU, amb CIF 
B07663271. (DR 2010/1) 
 
S’APROVA  per unanimitat. 
 
9.  Proposta d’aprovació reconeixement de deute a varis proveïdors per un 

import de 239.763,21€. 
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió: 
 
Les factures que figuren a la relació corresponen als serveis que s’han realitzats per 
diversos proveïdors, sense haver-se fiscalitzat prèviament els actes que donen lloc al 
reconeixement de les obligacions derivades de les esmentades prestacions, i per tant, 
prescindint del procediment legalment establert de contractació. Les factures que es 
relacionen van acompanyades de l’Informe del Gerent justificatiu d’inici d’expedient 
per a la contractació del servei i informe del Cap d’Àrea de necessitat del servei. 
 
La base 23 de les bases d’execució del Pressupost general de l’exercici 2010 prorrogat 
per a l’exercici 2012, diu que una vegada que s’hagi complit la contraprestació, pertoca 
el reconeixement i la liquidació de l’obligació, que es pot definir com l’acte mitjançant 
el qual se declara l’existència d’un crèdit exigible a la corporació. 
 
Per això, d’acord amb el decret de batllia 15047 de 18 de novembre de 2004, 
d’Organització dels Serveis Administratius de l’Ajuntament i de delegacions de 



 

- 78 - 

competències a les Regidories d’Àrea i d’acord amb el capítol IV dels vigents Estatuts 
de l’Institut Municipal de l’Esport, i amb la base 20 de les bases d’execució del 
Pressupost general corresponent a l’exercici de 2010 prorrogat per a l’exercici 2012, i 
aprovada la pròrroga per la Junta de Govern de 4 de gener de 2012, s’eleva a 
l’aprovació del Ple, prèvia aprovació de la Comissió de Comptes, Economia i Recursos 
humans i prèvia aprovació del Consell Rector de l’Institut Municipal de l’Esport 
l’adopció del següent  
 
ACORD 

 
1r.- Aprovar el reconeixement de deute de la relació de factures número F/2012/7 
per un import de 239.763,21€ (dos-cents trenta-nou mil set-cents seixanta-tres 
euros amb vint-i-un cèntims) i, en conseqüència, formalitzar i aprovar la seva 
despesa. 
 
S’APROVA  per unanimitat 
 
10.  Proposta d’aprovació reconeixement de deute a varis proveïdors per un 

import de 67.254,69€. 
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió: 
 
Durant l’any 2011 varen quedar sense tramitar les factures que es relacionen a 
continuació per un import total de 67.254,69 €   ( IVA inclòs) .      
Dites factures es varen reclamar  una  vegada esgotades les partides pressupostàries del  
any esmentat , per això s’ha considerat convenient cancel·lar el deute existent amb les 
empreses, per la quantitat total de 67.254,69 €  i efectuar el corresponent reconeixement 
de deute  
 
Per això d’acord  amb el que estableixen l’article 123.p de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
reguladora de les bases del règim local ;arts. 22 a 27 de la Llei 30/92, de 26 de 
novembre, de règim  jurídic de les administracions públiques i del procediment 
administratiu comú; l’art. 176 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de maig, pel qual 
s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals; les Bases d’execució 
del pressupost municipal; els articles 3, 63 i 80 del Reglament orgànic del Ple de 
l’ajuntament aprovat el dia 29 de juliol de 2004; i l’article 50.11 del Reglament 
d’organització, funcionament i règime jurídic de les corporacions locals, previ dictamen 
de la Comissió de Comptes, Economia i Recursos humans, proposo al Ple l’adopció del 
següent 
 
ACORD : 
 
1º- Autoritzar, disposar, reconèixer el deute i ordenar el pagament d’un total de 
67.254,69 €   ( IVA inclòs)  corresponents a factures que es relacionen a 
continuació,amb càrrec a la consignació de les partides del vigent pressupost de 
despeses que també es relacionen en cada cas . L’ingrés  es farà efectiu en les 
comptes que hi figuren a tal efecte. 
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PARTIDA:  09 92300 221 09 
PROVEÏDOR: “BALEAR DE REPARTO S.L..” CIF.: B-075947 73” 
CONCEPTE:   NOTIFICACIONS CADUCITATS/  FRA  A/ 517 
TOTAL IMPORT, IVA INCLÒS:  2.950,59  € 
INGRESAR AL COMPTE: CAIXABANK C/C Núm. 2100.0471.64.0200194806 
   
PARTIDA:  09 92300 221 09 
PROVEÏDOR: “BALEAR DE REPARTO S.L..” CIF.: B-075947 73” 
CONCEPTE:   NOTIFICACIONS CADUCITATS/  FRA A/682 
TOTAL IMPORT, IVA INCLÒS:   601,80  € 
INGRESAR AL COMPTE: CAIXABANK C/C Núm. 2100.0471.64.0200194806 
 
PARTIDA:  09 92300 221 09 
PROVEÏDOR: “BALEAR DE REPARTO S.L..” CIF.: B-075947 73” 
CONCEPTE:   NOTIFICACIONS CADUCITATS/  FRA A/833 
TOTAL IMPORT, IVA INCLÒS: 1.155,81  € 
INGRESAR AL COMPTE: CAIXABANK C/C Núm. 2100.0471.64.0200194806 
   
PARTIDA:  09 92300 221 09 
PROVEÏDOR: CIF.: “BALEAR DE REPARTO S.L..” CIF.: B- 07594773” 
CONCEPTE:  NOTIFICACIONS CADUCITATS/   FRA A/1021  
TOTAL IMPORT, IVA INCLÒS: 1465,56  € 
INGRESAR AL COMPTE: CAIXABANK C/C Núm. 2100.0471.64.0200194806 
         
PARTIDA:  09 92300 221 09 
PROVEÏDOR: “FERRETERIA LA CENTRAL C.B. CIF E5729910 9” 
CONCEPTE:   MATERIAL ELECCIONS 
TOTAL IMPORT, IVA INCLÒS:   794,93   € 
INGRESAR AL COMPTE: BANCO ESPAÑOL DE CREDITO C/C Nú m. 
0030.2078.87.0293600273 
             
SUBTOTAL PARTIDA: 6968,69 
         
PARTIDA: 09 92300 226 10 
PROVEÏDOR: AMBULANCIAS I EMERGENCIAS, S.A. CIF.: A- 82227786 
CONCEPTE:  SERVEI DURANT LA JORNADA ELECTORAL /   F RA   CR11 
2048 
TOTAL IMPORT, IVA INCLÒS:  3892,00  € 
INGRESAR AL COMPTE:  BANCO DE SABADELL C/C Núm. 
0081.0486.50.0001019809 
 
PARTIDA: 09 92300 226 10 
PROVEÏDOR:SEBASTIAN BIBILONI CALAFELL PERELLO  CIF. : 
42999696T 
CONCEPTE:  LLOGUER CADIRES I MESES ELECCIONS MUNICI PALS 
2011  FRA  11/132 
TOTAL IMPORT, IVA INCLÒS: 12943,13  € 
INGRESAR AL COMPTE: CAIXABANK C/C Núm. 2100.1050.44.0200043500 
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PARTIDA: 09 92300 226 10 
PROVEÏDOR: SERVICIOS ESPECIALES DE LIMPIEZA S.A. CI F.:A08350621 
CONCEPTE:   NETEJA COL·LEGIS ELECTORALS   FRA  SM15 35/1000184  
TOTAL IMPORT, IVA INCLÒS:40.513,59  € 
INGRESAR AL COMPTE: BANCO BILBAO VIZCAYA ARGENTARIA , S.A. 
C/C Núm. 0182.2342.13.0208000128 
SUBTOTAL PARTIDA: 57348,72 
 
PARTIDA: 09 92300 227 09 
PROVEÏDOR: CAIXABANK CIF.: A08663619 
CONCEPTE:  EMISSIO VOLANTS D’EMPADRONAMENT   FRA  0 7/2011 
TOTAL IMPORT, IVA INCLÒS: 1006,60  € 
INGRESAR AL COMPTE: CAIXABANK C/C Núm. 2100.0390.21.0200734177 
 
PARTIDA: 09 92300 227 09 
PROVEÏDOR: CAIXABANK CIF.: A08663619 
CONCEPTE:  EMISSIO VOLANTS D’EMPADRONAMENT   FRA  0 8/2011 
TOTAL IMPORT, IVA INCLÒS 712,60  € 
INGRESAR AL COMPTE: CAIXABANK C/C Núm. 2100.0390.21.0200734177 
 
PARTIDA: 09 92300 227 09 
PROVEÏDOR: CAIXABANK CIF.: A08663619 
CONCEPTE:  EMISSIO VOLANTS D’EMPADRONAMENT   FRA  0 9/2011 
TOTAL IMPORT, IVA INCLÒS 669,77  € 
INGRESAR AL COMPTE: CAIXABANK C/C Núm. 2100.0390.21.0200734177 
 
PARTIDA: 09 92300 227 09 
PROVEÏDOR: CAIXABANK CIF.: A08663619 
CONCEPTE:  EMISSIO CERTIFICATS DE RESIDÈNCIA   FRA  07/2011 
TOTAL IMPORT, IVA INCLÒS 201,04  € 
INGRESAR AL COMPTE: CAIXABANK C/C Núm. 2100.0390.21.0200734177 
 
PARTIDA: 09 92300 227 09 
PROVEÏDOR: CAIXABANK CIF.: A08663619 
CONCEPTE:  EMISSIO CERTIFICATS DE RESIDÈNCIA   FRA  08/2011 
TOTAL IMPORT, IVA INCLÒS 188,93  € 
INGRESAR AL COMPTE: CAIXABANK C/C Núm. 2100.0390.21.0200734177 
 
PARTIDA: 09 92300 227 09 
PROVEÏDOR: CAIXABANK CIF.: A08663619 
CONCEPTE:  EMISSIO CERTIFICATS DE RESIDÈNCIA   FRA  09/2011 
TOTAL IMPORT, IVA INCLÒS 158,34  € 
INGRESAR AL COMPTE: CAIXABANK C/C Núm. 2100.0390.21.0200734177. 
 
SUBTOTAL PARTIDA:  2937,28 
 
S’APROVA  per unanimitat 
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11.  Proposta d’aprovació reconeixement de deute per un import de 237.939,36€. 
 
Es proposa, dictaminat favorablement per la Comissió: 
 
Dins l’any 2011 es reberen varis blocs de factures pel subministrament d’electricitat i 
gas escoles i edificis municipals de l’empresa Endesa Energía S.A. Unipersonal, pels 
consums corresponents a diversos periodes del 2010. Un pic realitzades les 
comprovacions pertinents, la cap de secció que subscriu, d’acord amb l’establert per 
l’art. 176.2 b) i 182.1 del RDL 2/2004, de 5 de març, que aprovà el text refós de la Llei 
reguladora de les hisendes locals i el Reglament orgànic del Ple de l’Ajuntament de 
Palma,  proposa al Ple l’adopció del següent 

 
ACORD 
 
Reconèixer el deute existent amb l’empresa ENDESA ENERGIA S.A. Unipersonal, 
amb CIF A-81948077, pels imports que es detallaran a continuació i habilitar el 
crèdit suficient a les partides que es relacionen per poder cobrir el total de la despesa. 
L’esmentat deute correspon a factures pel concepte d’electricitat i gas d’edificis 
municipals i escoles, en concepte de consums produits dins l’any 2010. Els imports a 
reconèixer són els següents: 
 
PARTIDA: 06.92000.22100 Subministrament energia elèctrica edificis municipals. 
TOTAL IMPORT, IVA INCLÒS: 232. 548,97€ 
 
PARTIDA: 10.32100.22100 Subministrament energia elèctrica i gas escoles. 
TOTAL IMPORT, IVA INCLÒS: 5.390,39€ 
 
S’APROVA  per unanimitat 
 
12.  Proposta d’aprovació reconeixement de deute per un import de 

1.572.587,83€. 
 
Es proposa dictaminat favorablement per la Comissió: 
 
Dins l’any 2011 es reberen varis blocs de factures pel subministrament d’enllumenat 
públic i electricitat i gas escoles de l’empresa Endesa Energía XXI. Dita facturació 
correspon als períodes de juny a setembre, consums dels mesos de maig a agost. Les 
esmentades factures no varen poder ser tramitades per falta de diners a les partides 
adients i es per tal causa que, un pic realitzades les comprovacions pertinents, la cap de 
secció que subscriu, d’acord amb l’establert per l’art. 176.2 b) i 182.1 del RDL 2/2004, 
de 5 de març, que aprovà el text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals i el 
Reglament orgànic del Ple de l’Ajuntament de Palma,  proposa al Ple l’adopció del 
següent 

 
ACORD 
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Reconèixer el deute existent amb l’empresa ENDESA ENERGIA XXI S.L.U., amb 
CIF B-82846825, pels imports que es detallaran a continuació i habilitar el crèdit 
suficient a les partides que es relacionen per poder cobrir el total de la despesa. 
L’esmentat deute correspon a factures pel concepte d’enllumenat públic i electricitat 
i gas d’escoles, en concepte de consums produits dins l’any 2011, facturació dels 
mesos de juny a setembre per consums del mes de maig a agost.. Els imports a 
reconèixer són els següents: 
 
PARTIDA: 06.16500.22100 Subministrament enllumenat públic. 
TOTAL IMPORT, IVA INCLÒS: 1.330.336,41€ 
 
PARTIDA: 10.32100.22100 Subministrament energia elèctrica i gas escoles. 
TOTAL IMPORT, IVA INCLÒS: 242.251,42€ 
S’APROVA  per unanimitat  
 
13.  Proposta d’aprovació de no incrementar les retribucions dels membres de la 

Corporació o òrgans directius respecte de les de l’any 2011. 
 
Es proposa dictaminat favorablement per la Comissió: 
 
Ateses les especials circumstàncies del present període pressupostari, que aconsellen la 
major contenció possible de les despeses públiques, i en concordança amb el que preveu 
el Real Decret Llei 20/2011, de 30 de desembre, de mesures urgents en matèria 
pressupostaria, tributaria i financera per a la correcció del dèficit públic, i d’acord amb 
l’establerts als articles 75 i 123 de la Llei 7/85, de 2 d’abril, el Batlle President té 
l’honor de proposar a l’Ajuntament Ple la adopció del següent  
 
ACORD 
 
PRIMER.- Les retribucions per a l’any 2012 dels membres de la Corporació i dels 
òrgans directius no tindran cap increment respecte les retribucions de l’any 2011. 
 
S’APROVA  per unanimitat 
 
14.  Proposta d’aprovació  de suspendre l’atorgament de llicències d’obra dins 

l’àmbit afectat per l’expedient de partió del domini públic  marítim terrestre 
i zona de servitud de protecció de les Illes “Imperial”, “Na Radona”, “Sa 
Galera”, “Cabrera i illots” i “Conejera”, en el ter me municipal de Palma de 
Mallorca, d’acord amb la petició de la Demarcació de Costes, amb data 
d’entrada a l’Ajuntament de 20-10-11. 

 
Es proposa dictaminat favorablement per la Comissió: 
 
INFORME DE LA TAG CAP DE SERVEI.- La Direcció General de Sostenibilitat de la 
Costa i del Mar  del Ministeri de Medi Ambient, Medi Rural i Marí  ha autoritzat en data  
27 de juliol de 2011, la incoació de l’expedient de partió del domini públic marítim 
terrestre i zona de servitud de protecció de les Illes “Imperial”, “Na Radona”, “Sa 
Galera”, “Cabrera i illots” i “Conejera”, en el terme municipal de Palma de Mallorca, 
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d’acord amb l’article 12 de la Llei 22/1988, de 28 de juliol, de Costes i l’article 20 del seu 
reglament de desplegament, aprovat pel RD 1471/1989, d’1 de desembre. El dia 
18.10.2011 s´ha publicat al BOIB anunci núm. 21059, de la Direcció General de Costes,  
d´informació pública de l´expedient de partió del domini públic marítimo-terrestre de 
diverses illes menors i illots annexes a la illa de Mallorca. 
Atès que, per part de Demarcació de Costes a les Illes Balears s’ha presentat 
documentació amb sol·licitud que se tramiti la suspensió cautelar de l’atorgament de 
llicències d´obra dins l´àmbit afectat per l´expedient de partió, fins la seva aprovació. 
D´acord amb la previsió de l´article 22.2 b) del RD 1471/89, d´1 de desembre, pel qual 
s´aprova el Reglament general per al desplegament i execució de la Llei 22/88, de 28 de 
juliol, de Costes. 
   
Per això, i atesos els articles 22.2.b del Reglament general per al desplegament i 
execució de la Llei 22/1988, de 28 juliol, de Costes, aprovat pel RD 1471/1989; els 
articles 172 i 175 del Reglament d’organització, funcionament i  règim jurídic de les 
entitats locals; l’article 127.1 de la Llei 7/85 Reguladora de les Bases del Règim Local, 
segons la redacció donada per la Llei 57/03 de 16 de desembre de Mesures per la 
Modernització del Govern Local; 4 i 12-a) del Reglament de la Gerència d’Urbanisme, 
la Cap de Servei que subscriu considera que el Consell de la Gerència  pot  adoptar la 
següent  resolució: 

 
“Proposar a la Junta de Govern l’aprovació la suspensió de llicències conseqüència de 
l’expedient de partió del domini públic marítimo-terrestre i zona de servitud de protecció, 
amb l’adopció del següent: 
 
A  C  O  R  D 
 
1r.- Suspendre l’atorgament de llicències d’obra dins l´àmbit afectat per l´expedient 
de partió del domini públic marítim terrestre i zona de servitud de protecció de les 
Illes “Imperial”, “Na Radona”, “Sa Galera”, “Cabrer a i illots” i “Conejera”, en el 
terme municipal de Palma de Mallorca, d´acord amb la petició cursada per la 
Demarcació de Costes a les Illes Balears, amb data d´entrada a l´Ajuntament de 20 
d´octubre de 2011. La resolució de l´expedient de partió durà implícit l´aixecament  
de la suspensió. 

2n.- Senyalar com àrees afectades per la suspensió de l’atorgament de llicències les 
compreses a l’àmbit de l´expedient de  partió del domini públic marítimo-terrestre i 
zona de servitud de protecció de les Illes “Imperial”, “Na Radona”, “Sa Galera”, 
“Cabrera i illots” i “Conejera”, en el terme munici pal de Palma de Mallorca 

3er.- Publicar aquest acord al Butlletí Oficial de les Illes Balears; en un diari dels de 
més circulació de la província i al tauler d’edictes municipal. 

4rt.- Comunicar al Servei de llicències d’obres. 

5è.- Comunicar a la demarcació de Costes a les Illes Balears. 

6è.- Donar compte al Ple d’aquest acord. 

 
S’APROVA per 16 vots a favor (PP) i 11 abstencions (PSOE i PSM-IV-ExM). 
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15.  Proposta d’aprovació rectificar l’erada material del PGOU referida als 
equipaments ubicats al Pla Parcial de Son Xigala II. 

 
Es proposa dictaminat favorablement per la Comissió: 
 
INFORME DE LA TAG CAP DE SERVEI- En data 25-10-2011 es va comunicar per 
l’arquitecte tècnic cap de secció d’Informació Urbanística  l’existència d’una possible 
errada material consistent en la inexistència de fitxa a 2 equipaments (EQ00/DO-P i 
EQ00/DP-P) així com de la duplicitat dels seus codis d’equipament (35-03-P i 35-04-P) 
amb altres 2 que sí tenen fitxa (EQ00/DP i EQ0C/SC). Traslladat l’anterior informació al 
Servei tècnic de planejament per aquest, en desembre de 2011, s’ha redactat 
documentació gràfica i escrita de correcció de l’errada material del PGOU referent a 
l’àmbit del Pla Parcial de Son Xigala II . 
 
Atès el que disposa l’article 105.2 de la Llei 30/1992 (modificada per la Llei 4/99, de 14 
de gener) tractant-se d’una errada material  i atès l’article 41 del Text refós de la Llei del 
règim del sòl i ordenació urbana, RD 1346/76, de 9 d'abril, i els articles concordants del  
Reglament de planejament, es proposa rectificar l’errada material i elevar al Consell 
Insular de Mallorca la correcció per a la seva aprovació.  
 
Per això, i atesos els articles 172 i 175 del Reglament d’organització, funcionament i  
règim jurídic de les entitats locals; els art. 127.1.c), 123.1.i), 122-4-a), i  amb el 
“quorum” establert a l’article 123.2 del capítol II, títol X de la Llei 7/85 de 2 d’abril, 
modificada per la Llei 57/03, de 16 de desembre de Mesures per la modernització del 
govern local, RDL 781/86, de 18 d’abril, art. 99 i següents del Reglament Orgànic del 
Ple,  4-1-e) i  12-a) del Reglament de la Gerència d’Urbanisme, la TAG que subscriu 
considera que el Consell de la Gerència  pot  adoptar la següent  resolució: 
 
Proposar a la Junta de Govern, per tal que sigui elevat a l’ajuntament Ple, previ 
dictamen de la Comissió Informativa  l’adopció del següent: 
 
 A C O R D 
 
1r   Rectificar l’errada material  del  PGOU referida als equipaments ubicats al Pla 
Parcial de Son Xigala II, en el sentit que consta en la documentació tècnica emesa 
pel servei tècnic de Planejament en desembre de 2011. 
 
2n  Elevar l'expedient al Consell de Mallorca, òrgan competent perquè acordi 
l'aprovació de la citada rectificació d’errada material. 
 
3r  Comunicar el present acord a Informació Urbanística  
 
S’APROVA per 16 vots a favor (PP) i 11 abstencions (PSOE i PSM-IV-ExM) amb 
el quòrum de la majoria absoluta legal establerta. 
 
16.  Proposta d’aprovació definitiva del projecte Estudi de Detall de reordenació 

de volums edificables al C/ Paraguai. 
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Es proposa dictaminat favorablement per la Comissió: 
 
INFORME DEL CAP DE SECCIO.-Una vegada aprovat inicialment per la Junta de Govern en 
sessió de 2 de novembre del 2011, el projecte d’estudi de detall de reordenació de volums 
edificables al C/ Paraguai 13, Terme Municipal de Palma, pel que fa referència als retranquejos 
respecte al llinder comú presentat per la Sra. Margarita Serra Cerdá, i redactat per l´Arquitecte 
Vicente Sanmartín Pizá, fou exposat al públic durant quinze dies mitjançant la inserció d'anuncis 
al Butlletí Oficial de les Illes Balears núm. 176 de 24 de novembre de 2011, edicte núm. 23984, 
al periòdic “Diario de Mallorca” de 19 de novembre  de 2011, al tauler d'edictes de la Corporació 
i notificat al propietari afectat inclòs en l´àmbit de l´Estudi de Detall, d´acord amb l'article 140.3 
del Reglament de planejament, sense que en el termini d'informació pública, que va finalitzar dia 
14 de desembre de 2011, s´hagin presentat al.legacions. 
 
Es va produir la suspensió de l'atorgament de llicències en els termes prevists a l'article 8 del 
RDL 16/81, de 16 d'octubre, i els 117 i següents del Reglament de planejament, suspensió que 
s'aixecarà amb l'acord d'aprovació definitiva. 
 
L’esmentat projecte es pot aprovar atès l'article 40 del text refós de la Llei sobre règim del sòl i 
ordenació urbana, RD 1346/76, de 9 d'abril; el 4 de l'RDL 3/80, de 14 de març, i el 140 del 
Reglament de planejament. 
 
Per això i atesos els articles 172 i 175 del Reglament d´organització, funcionament i règim 
jurídic de les entitats locals;els art. 127.1.c), 123 1.i), 122-4 a) del capítol II títol X de la llei 7/85 
de 2 d´abril modificada per la Llei 57/03 de 16 de desembre de Mesures per la modernització del 
govern local, RDL 781/86 de 18 d´abril , art. 99 i següents del Reglament Orgànic del Ple, 4-1 e) 
i 12 a) del Reglament de la Gerència d´Urbanisme, el Cap de Secció que subscriu considera que 
el Consell de la Gerència pot adoptar el següent acord: 
 
“Proposar a la Junta de Govern l’aprovació de l’Estudi de Detall relatiu a reordenació de 
volums edificables al C/ Paraguai 13 pel que fa als retranquejos respecte al llinder comú, per 
tal que sigui elevat a l’ajuntament Ple, previ dictamen de la Comissió Informativa,  l’adopció 
del següent: 
 
A C O R D 
 
1r.- Aprovar definitivament el projecte d´Estudi de Detall de reordenació de volums 
edificables al C/ Paraguai 13, Terme Municipal de Palma, pel que fa referència als 
retranquejos respecte al llinder comú, presentat per la Sra. Margarita Serra Cerdá, i 
redactat per l´Arquitecte Vicente Sanmartín Pizá, atès el resultat de la informació pública i 
de conformitat amb els informes del Servei Tècnic de Planejament de data 6-7-2011 i del 
Servei de Control de Planejament de data 5-9-2011 obrants a l´expedient. 
 
2n.-. Publicar aquest acord al Butlletí Oficial de les Illes Balears, amb la qual cosa queda 
aixecada la suspensió de l'atorgament de llicències a les àrees del territori objecte d'aquest 
acord. 
 
3r-.  Assabentar del present acord en el termini de deu dies al Consell Insular de Mallorca 
de conformitat al que disposa l´art. 140-5 del Reglament de Planejament. 
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S’APROVA per 16 vots a favor (PP) i 11 abstencions (PSOE i PSM-IV-ExM). 
 
19.  Proposició del Grup Municipal Socialista relativa a les beques de menjador 

dels col·legis públics de Palma (414/2012). 
 
Es proposa dictaminat favorablement per la Comissió: 
 
1.- El Ple de l’Ajuntament insta al Govern de les Illes Balears a que doni  la 
màxima prioritat al abonament de les beques de menjador dels col·legis públics i 
prendre les mesures necessàries per què els menjadors escolars puguin continuar 
amb la seva activitat. 
 
S’APROVA  per unanimitat 
 
20.  Proposició del Grup Municipal Socialista relativa a cercar un acord enter els 

bombers de Palma i de Mallorca (415/2012). 
 
Es proposa dictaminat desfavorablement per  la Comissió: 
 
1. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a que es continuïn 
conveniant amb el Consell de Mallorca els serveis que els Bombers de Palma fan 
fora del terme municipal de Palma. 

  
2. El Ple de l’Ajuntament insta l’equip de govern a que es concretin acords amb els 
bombers de Mallorca per a l'optimització professional i econòmica dels mitjans i 
recursos (parcs de bombers, vehicles, personal, etc.) de què disposen totes dues 
institucions.  
 
S’APROVA  per unanimitat  
 
23.  Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a escola de proximitat 

(427/2012). 
 
Té la paraula el Sr. Noguera: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Bàsicament ja li varem comentar el primer dia que vaig tenir ocasió 
de parlar en aquest plenari, que s’havia de revisar lo de les zones d’escolarització de 
Palma. Actualment Palma està dividida en 3 zones d’escolarització, i l’àmplia extensió 
d’aquestes àrees provoca que la distància geogràfica dels domicilis i de les escoles on 
les famílies duen en els nins, sigui sovint excessiva. Tenint el centre educatiu enfora, 
genera problemes com excés de desplaçaments, sovint motoritzats, quan es pot arribar 
per l’escola es fan servir vehicles particulars, això repercuteix en la contaminació, la 
manca d’integració del barri a l’escola, l’alumnat no s’identifica al barri on estudia, i 
també hi ha una manca d’implicació del centre en l’entorn, la llunyania obliga a molts 
de pares, mares o tutors a recorre al servei de menjador,per la qual deixen de controlar 
el que és els hàbits alimentaris dels seus fills, i altres també, altres activitats 
extraescolars, que poden conciliar la vida laboral i familiar, amb el conseqüent cost 
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econòmic en temps de crisi, a vegades també l’escola concertada esdevé una alternativa 
geogràficament més atractiva, però no per criteris pedagògics, sinó bàsicament per 
criteris de proximitat. Nosaltres el que proposem, o lo que volem instar al Govern és 
coherència absoluta, passar de 3 zones actuals a les 9 zones que té Serveis Socials. Amb 
això nosaltres entenem que l’escola esdevindria un reflex de la població de l’entorn, 
cosa que ajudaria a la implicació de l’escola en el barri, i del barri a l’escola. El criteri 
geogràfic, una cosa molt important, deixaria d’esser determinant entre escola pública i 
escola privada, i a més seria menys necessari recórrer al servei de menjador, a més 
també pacificaria els accessos als centres educatius, potenciaria la mobilitat sostenible, i 
evitaria desplaçaments innecessaris, fomentaria l’ambient de barri, de proximitat, 
evitaria la creació de macro escoles, proximitat i millora dels centres educatius al seu 
entorn geogràfic, social i cultural, millora de les sinergies dels, dels diferents serveis del 
barri, i sobretot millora de l’organització dels serveis de l’Ajuntament al voltant dels 
centres educatius, millor coordinació amb Serveis Socials, millor coordinació amb 
Participació Ciutadana, millor coordinació amb Serveis Culturals, millor coordinació 
amb Seguretat Ciutadana. Evidentment és una proposta de responsabilitat, de millora, i 
sobretot perquè les famílies puguin tenir més facilitats, perquè veritablement el model 
d’escola que nosaltres volem proposar és una escola de barri, i per això proposem que 
s’ampliï la zonificació de Palma de 3 a 9 zones.” 
 
Té la paraula la Sra. Ferriol: 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Bé Sr. Noguera, per començar, per ubicar-nos una mica li diré 
que el model que tenim no és el mateix, lo qual fa difícil que puguem arribar a un acord 
amb aquest tema. L’actual zonificació de Palma en 3 zones escolars, permet poder 
garantir a les famílies una major llibertat d’elecció de centre escolar, que per el Partit 
Popular és important, atès que cadascuna de les zones és més amplia i integra 
multiplicitat de centres educatius, tant públics com privats, concertats, que nosaltres 
també considerem que és important que hi siguin, perquè gràcies en els concertats la 
veritat es que estalviem molt de doblers. Així l’oferta educativa és molt més diversa i 
permet als pares la possibilitat de poder optar a un centre educatiu que planteja un 
projecte de centre amb el qual les famílies s’hi veuen reflectides, que això és fonamental 
perquè les famílies eduquen, però els col·legis ensenyen. La integració de l’escola en el 
barri queda garantida donat que Palma s’ha estructurat en barris que estan dotats de 
serveis per la comunitat, sanitaris, socioeducatius, culturals, esportius i d’altres de caire 
general, que resulten propers al ciutadà, i amb els quals es troba ben familiaritzat, tot 
aquest conjunt de serveis està al seu abast, i és accessible, ja que les distàncies 
geogràfiques a Palma no són d’entitat. El servei escolar de menjador suposa per moltes 
famílies una possibilitat, i en ocasions l’única forma de conciliació de la vida laboral 
escolar i familiar, ja que es produeixen molt sovint circumstàncies horaris entre els 
membres de la família, que fan inviable que els infants puguin dinar a ca seva amb els 
seus pares, d’altre banda i d’acord amb la llei 17/2001, de 5 de juliol de Seguretat 
Alimentària i Nutrició, estableix mesures dirigides a l’àmbit escolar per promoure una 
alimentació saludable i equilibrada, supervisada per professionals nutricionistes amb 
formació acreditada amb nutrició humana i dietètica. Aquesta normativa implica que és 
ben parés i preceptiu el control nutricional sobre els menuts dels menjadors escolars, 
que els centres docents exerceixen des de fa temps, fins i tot en alguns casos oferint 
menús alternatius als pares pels sopars, sempre tenint en compta els àpats del migdia, 
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per garantir més encara aquesta alimentació saludable, sana, variada i equilibrada. Les 3 
amplies zones escolars que actualment estan definides a Palma, possibiliten fer efectiu 
el principi de mobilitat sostenible, els desplaçaments des de les llars als centres 
educatius es duen a terme majoritàriament a peu o usant el transport públic, i en els 
casos en que es produeixen en vehicles particulars responen a situacions concretes, en 
les quals l’exercici de la lliure elecció de centre per l’amplitud de la zona escolar, els 
pares han optat per un centre educatiu més allunyat de ca seva. Aquesta situació doncs 
suposa respectar aquesta llibertat d’elecció, de la qual gaudeixen els pares i mares i 
potser quedaria qüestionada aquesta llibertat. En conclusió, perdó, l’actual zonificació 
permet garantir en major mesura el dret dels pares i mares a l’elecció de centre, i ... la 
zonificació en zones de menor entitat, implicaria una major problemàtica afegida en 
temes determinats com és el cas del transport escolar, una major complicació de les 
actuals rutes existents. Moltes gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Noguera: 
 
“Sabia que no ens posaríem d’acord, però he triat 2 exemples molt significatius, que al 
final fan veure que la zonificació, aquests espectres tan amplis de territori provoquen, bé 
provoquen problemes molt importants del dia a dia a la família, primer exemple 
l’assistència als menjadors actualment s’ha reduït entre un 50 i 70%, molt de menjadors 
ja no són rendibles a les empreses, les escoles que els gestionen tenen pèrdues 
econòmiques, com vostè ja sap la conselleria no ha pagat les beques de menjador el curs 
passat, per tant els centres no poden avançar les beques d’aquest curs, i els nins que 
tenen problemes econòmics no poden usar el menjador, per tant perden les beques 
d’aquest curs i tot això és una roda, si els nins no tenen ajudes no van al menjador, si no 
hi ha nins al menjador surt més car, si surt més car, manco famílies s’ho poden 
permetre, així fins al punt que hi ha un grapat de centres en perill de perdre el menjador, 
la zonificació dificulta que molts nins puguin anar a ca seva a menjar perquè viuen 
enfora de l’escola que els ha tocat, tot és un engranatge, els centres no només són 
formatius també tenen un component social molt important i que si un model d’escola 
de barri, fa que molts de problemes derivats de la crisi econòmica es puguin resoldre de 
forma normal. Després el tema de les retallades al transport públic, això que al Sr. 
Vallejo li fa tanta gràcia, actualment, i pot parlar amb directors de centres escolars de 
infantil i primària, hi ha nins menors d’edat, de 8, 10 anys, que estan arribant tard a 
escola per les retallades del transport públic, o bé per les freqüències o bé perquè no es 
poden pagar l’autobús. Un altre dels problemes sorgits per la crisi econòmica, que en la 
zonificació a 9 zones, ajudaria i a més hi hauria una major coordinació amb serveis 
socials.” 
 
Té la paraula la Sra. Ferriol: 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Sr. Noguera miri, jo no li negaré que hi pugui haver 
menjadors que no siguin rendibles, ni tampoc li negaré que hi hagi dificultats, no li 
negaré, ara me costa creure que hi pugui haver infants que no estiguin anant en els 
menjadors per aquestes qüestions, me costa perquè això crec que és evident, que tant en 
els centres educatius, com per part de les associacions de Mares i Pares, com per part de 
les direccions dels centres, és una prioritat aquest tema, o sigui no, és vera que hi ha 
retard amb els pagaments, també és cert que hi ha un problema de tresoreria per part de 
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la conselleria, per part del Govern Balear, i vostès això no ho ignoren, i en aquest ple 
reconeixent i amb coherència amb el que els hi estic dient, hem aprovat per unanimitat 
una proposició que insta en el Govern a que es doni prioritat en el pagament de les 
despeses derivades del beques de menjador, això no ho negarem ara, també convé que 
posem les coses en la justa mida perquè no crec que s’estiguin donant aquests casos. Bé, 
respecte del component social, no li negaré però és el que li he dit en el primer moment, 
abans de començar, nosaltres tenim un model diferent perquè nosaltres el que 
considerem és que és fonamental que els pares i les mares puguin decidir a quin col·legi  
volen que estudiïn els seus fills i filles, bé Sr. Noguera me deixi acabar perquè sinó 
farem un poc de, i respecte de les retallades en transport, que facin que els infants 
arribin tard, miri jo crec que tots aquests temes el més indicat seria que els xerressin 
amb el seu parlamentari, a mi no me sap gens de greu donar totes les explicacions 
necessàries, però quant és un tema que no ens afecta a nosaltres com a institució 
municipal, com a administració municipal, que no som  nosaltres els que hem de pagar 
una cosa o l’altre, o quan no som nosaltres els que fèiem possible que existeixi qualque 
cosa,  bé podem fer tota la demagògia que vulguem, però jo li dic Sr. Noguera, primer 
que no ens podem posar d’acord en aquest tema, perquè partim d’un model diferent, o 
sigui això és així i no té més camí, que nosaltres estam prenent aquestes decisions, 
complint un programa electoral amb el que ens varem presentar a les eleccions i que va 
obtenir el recolzament d’una majoria de la ciutadania, per tant estam fent real totes les 
propostes que tenim la possibilitat de fer reals, perquè no totes lamentablement és 
possible que els duguem a terme. I després en darrer lloc, jo també li vull recordar Sr. 
Noguera des de el respecte i des de, que vostès varen governar durant 4 anys aquesta 
comunitat autònoma, i que varen tenir l’oportunitat de fer els canvis que consideressin 
oportuns, i per tant ara resulta un poc extemporani que duguin aquesta proposició, 
hauria estat més adequat que ho xerressin en seu de consell de Govern. Moltes gràcies.” 
 
Es proposa dictaminat desfavorablement per la Comissió: 
 
Instar a la  Conselleria d’Educació perquè reestructuri la zonificació de Palma en 
9 zones d’escolarització seguint com exemple la zonificació actual de Serveis 
Socials de Cort. 
 
Es REBUTJA per 16 vots en contra (PP) i 11 vots a favor (PSOE i PSM-IV-ExM). 
 
24.  Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a cinema: Turisme en 

temporada baixa (428/2012). 
 
Te la paraula el Sr. Noguera: 
 
“Aquest tema es preocupant i encara que es parli de cultura i de cinema també estem 
parlant de milions d’euros per a la ciutat de Palma, el 23 de febrer de 2012 el Ultima 
Hora a la secció de cultura titula “lo próximo del cine español quiere que Palma sea su 
plató de rodaje” estem parlant de dues pel·lícules en concret diamantes negros de 
Miguel Alcantud i Alon de Marcos Cabotá, un director mallorquí, les dues propostes 
esta pendents de tancar el finançament i s’han interessat perquè Palma sigui el seu plató 
de rodatge, quan aquestes productores estan demanant informació a veure si palma 
podria ser un bon destí cinematogràfic estan parlant de mem quins incentius poden tenir 
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aquestes pel·lícules rodant a Palma, estic parlant duna pel·lícula la primera que te 4 o 5 
milions de pressupost i la segona pel·lícula estem parlant de 2 milions de pressupost, 
nosaltres pel setembre ja varem aprovar una proposta pel plenari que l’Ajuntament 
estudiaria com es podia incentivar a les  pel·lícules que volguessin triar Palma com a 
destí de rodatge sobretot per la seva gent, per la seva creació de riquesa, creació 
d’ocupació sobretot també difondre la marca de palma i la veritat es que nosaltres quan 
va nàixer la Fundació Palma Turisme 365 a la qual donem suport i en Toni Verger esta 
en el patronat varem veure que el sector privat faria unes aportacions no dineràries, 
aquest es un tema clau, un tema molt important perquè aquestes aportacions no 
dineràries que al final no signifiquen que l’Ajuntament pagui no en líquid sinó amb 
especies, estem parlant d’habitacions d’hotel, estem parlant de bitllets d’avió, estem 
parlant de rent a cars, estem parlant d’espicis que per aquestes productores siguin 
incentius, Palma comença a ser atractiva, palma comença a ser interessant, Palma 
comença a ser un destí cinematogràfic atractiu per les productores, lo que passa que si 
veritablement aquí no s’apliquen uns incentius així com Palma es atractiu passarà a ser 
oblit, i nosaltres lo que demanem es que la Fundació Palma Turisme analitzi cada 
projecte cinematogràfic que vulgui triar Palma com a destí cinematogràfic i segons 4 
criteris molt importants, 1.- la qualitat del projecte, 2.- la desestacionalització, 3.- la 
repercussió  econòmica i 4 que doni feina a les productores de Palma s’incentivi fins a 
un 10% aquests projectes, nosaltres pensem que aquesta proposta es responsable, es 
viable...” 
 
Pregunta el Sr. Batle: 
 
“Antoni, fins un 10% de que?, perdona la interrupció, però es que estem mirant”. 
 
Respon el Sr. Noguera: 
 
“ De la despesa local  computable  que facin les productores  a la ciutat”. 
 
Diu el Batle: 
 
“No l’entenc  a aquest concepte, perdona”. 
 
Parla el Sr. Noguera: 
 
“Les  productores quan van a rodar a un lloc, a una ciutat, tenen unes depeses locals, 
allotjament, càtering, rent a car...” 
 
Demana el Sr. Balte: 
 
“Del que ells gastin a la ciutat?” 
 
Contesta el Sr. Noguera: 
 
“ A la ciutat, lo que ells que gasten a la ciutat, no del projecte en general, només de les 
despeses locals que son computables a la ciutat i que generen riquesa aquí a Palma, per 
exemple Cloud Atlas es va rodar a dues bandes per exemple es va rodar a Berlín y es va 
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rodar a Sóller, totes les despeses que es varen fer a Sóller seria la despesa local, 
nosaltres demanem que sigui la Fundació que analitzi aquests projectes i desprès amb 
aquestes aportacions no dineràries sigui la Fundació que digui fins quan incentiva 
d’acord amb aquests 4 criteris, bàsicament es això”. 
 
Te la paraula el Sr. Gijón: 
 
“Gracies Sr. Batle, yo creo que volvemos otra vez a estar de acuerdo con la filosofía de 
lo que se pretende hacer, lo que ya se lo dije cuando nos tuteábamos que el porcentaje y 
el coste yo creo que se debe estudiar en cada caso porque no tiene el mismo impacto un 
rodaje pues le pongo un ejemplo ayer fuimos noticia a nivel nacional porque se esta 
rodando un anuncio de una marca muy conocida con dos super deportistas que 
evidentemente tiene un interés puramente comercial, claro, financiar un rodaje de este 
tipo o intentar abaratar un rodaje de este tipo cuando realmente lo que hay detrás de 
todo esto es un proyecto económico solvente y sin embargo posiblemente el acto de 
ayer nos ha dado más publicidad que muchos de los rodajes que se están haciendo en 
Mallorca a diario, por tanto yo lo que no me queda muy claro y por eso ahora lo 
comentábamos con el alcalde es como medir la importancia y que proyecto elegir 
porque aquí nos podemos gastar el presupuesto total de la Fundación con 4 rodaje por 
ejemplo, entonces deberíamos de tener algún criterio yo lo que si creo que esta 
propuesta estando de acuerdo con lo que pretende, porque de hecho es ese el objeto de 
la Fundación, al final es promocionar la ciudad y la isla con los medios que tenemos, yo 
lo que podemos hacer es o nos sentamos e intentamos buscar una redacción que se 
ajuste más o si quieren a través del representante de su grupo dentro de la comisión, en 
la primera reunión que tengamos de la comisión ejecutiva llevamos este acuerdo de 
manera que ya identifiquemos exactamente que es lo que se tiene que hacer, al final 
también de lo que se trata y se lo dije anteriormente, no deberíamos ya de empezar, el 
objeto es no traer aquí propuestas de tema político que podamos resolver precisamente 
la Fundación con el ámbito público y privado, por tanto yo quedo a disposición suya, si 
quiere que intentemos buscar aquí un redactado que sea mejor yo me resultaría más 
cómodo que en la primera reunión de la comisión ejecutiva esto se trasladara con el 
acuerdo al que lleguemos los tres grupos y lo llevemos como la primera reunión, pero lo 
que es la filosofía en sí, estamos completamente de acuerdo hay que mirar es muy 
importante definir dentro de la Fundación que proyectos son prioritarios a la hora de 
promocionar la ciudad y en cuales nos vamos a implicar al principio porque sino cada 
día van surgiendo proyectos de estos y este es muy interesante pero a lo mejor es más 
interesante no digo que este no lo sea, pero a lo mejor es más interesante en una primera 
fase hacer una promoción específica en Internet e la ciudad o del destino city break o 
del tema de la Serra de Tramuntana que a lo mejor resulta que encontramos entre todos 
que hay más posibilidades de desestacionalizar, es un poco el objetivo. Gracias”. 
 
Te la paraula el Sr. Noguera: 
 
“ Lo que es cert es que hi ha projectes interessats en rodar a Palma i aquests projectes 
avui estan interessats i a lo millor demà no, jo dic un 10% perquè això es lo que les 
reunions que he tingut amb Mallorca Film Comission que son els entesos son els 
percentatges que s’estan donant a totes les ciutats i països d’Europa, a Malta hi ha un 
20, si es promociona la marca de Malta fins i tot arriba a un 22% però la Mallorca Film 
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Comission em diu amb un 10% en aquests moments basta, estem parlant  de projectes i 
això esta quantificat que per l’euro invertit estan retornant 10 euros de beneficis o sigui 
que a l’hora de triar el projecte si es trien els projectes amb els quatre criteris que 
nosaltres posem que son qualitat del projecte, saber si un projecte es bo o no es bo, 
repercussió econòmica sabrem quina repercussió econòmica tindrà a la ciutat, 
desestacionalització  si es en temporada baixa molt millor i sobretot si dona feina a les 
empreses audiovisuals de Palma, jo crec que la Fundació tindrà criteris clars per saber si 
ha de donar o no ha de donar aquests incentius”. 
 
Te la paraula el Sr. Gijón: 
 
“ Ahora estábamos mirando, la voluntad es de aprobarle la propuesta, por tanto yo lo 
que pediría es que nos sentáramos ahora un momento antes y buscáramos un redactado 
que no fije exactamente la cantidad o que deje abierta la posibilidad de que no nos 
quedemos sin recursos en le Fundación porque hayamos decidido promocionar 3 
eventos de rodaje, este es el objetivo, por tanto yo si quiere nos sentamos ahora y lo 
aprobaremos seguro.” 
 
Es proposa  la següent proposta transaccional: 
 
1. La Fundació Turisme Palma 365 analitzarà tots els projectes cinematogràfics de 
les productores interessades en rodar a Palma i  en el seu cas, incentivarà fins a un 
10% de la seva despesa local imputable d’acord amb quatre criteris essencials: la 
qualitat del projecte, la repercussió econòmica per a la ciutat, la 
desestacionalització  i la contractació d’empreses audiovisuals de Palma. 
 
S’APROVA per unanimitat. 
 
25.  Proposició del Grup Municipal Socialista relativa al cessament del personal 

funcionari interí (402/2012). 
 
Te la paraula la Sra. Pulido: 
 
“ Gracias Sr. Alcalde, Pimpinela será conmigo Sr. Martínez, no, no habrá problema 
porque la verdad es que nosotros estamos absolutamente de acuerdo de aplicar la 
normativa de nombramiento y cese de interinos tal como se hacía en el resto de las 
administraciones y que el Ayuntamiento de Palma por unos acuerdos especiales lo 
regulaba de una manera especial, que por una parte significa una complicada  gestión de 
los Recursos Humanos porque cada año después de la oferta pública de empleo había 
toda una movida de personal de ceses y nombramientos de funcionarios interinos que 
entiendo yo que todos los regidores hemos sufrido como una alteración del ritmo 
normal de trabajo por tanto eso se solventará a partir de la aplicación de este nuevo 
criterio, por otra parte el funcionariado del Ayuntamiento se adaptará a la carrera 
administrativa del resto de administraciones y por tanto conseguirá mejores puestos a 
través de los procedimientos de provisión de concurso de traslado o de promoción 
interna, que también pensamos que es lo normal, por tanto totalmente de acuerdo con 
este cambio de criterio, dicho esto pensamos que el momento es inoportuno, produce 
perjuicios a las personas que han participado en la oposición que se convoco en 2011 
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porque se hizo bajo este criterio y por tanto crea las expectativas de todos los 
funcionarios que han formado parte de ella y confiando en que se volvería a aplicar el 
criterio de ocupar los puestos que quedasen vacantes de esta movilidad peculiar como 
he dicho antes ahora verán frustrada esta expectativa y es un perjuicio por cuanto han 
invertido tiempo, dinero y esfuerzo que creemos que se podría evitar simplemente 
aplazando la aplicación de este criterio a la siguiente oferta pública de empleo que no 
sabemos cuando será, pensamos podríamos congelarlo y aplicar el criterio de siempre 
para la que se esta ejecutando actualmente. Gracias”. 
 
Te la paraula el Sr. Martínez: 
 
“ Muchas gracias Sr. Alcalde, los ciudadanos cuando se presentan a unas oposiciones 
tienen derechos, si las aprueban, se presentan para aprobarlas, no se presentan para 
suspenderlas y luego a decir a ver si me cogen y me quedo de interino, mire una vez que 
este gobierno pues ha visto que no nos habíamos adaptado a la normativa desde el 2007 
y que por tanto hay un riesgo elevado de que si hacemos el cambio de interinos por 
interinos estos interinos substituidos nos lleven delante de los tribunales, por tanto 
nosotros lo que queremos es aplicar estrictamente la ley que es lo que ustedes nos piden 
lo único es que nos dicen bueno que lo aplacen, cambiar interinos por interinos lo dije 
ya en la comisión de cuentas el otro día genera muchos problemas, esta bien cambiar un 
interino por un funcionario que ya se quedará fijo porque, primero porque tiene derecho 
el funcionario que ha aprobado la plaza y luego porque da estabilidad, nosotros creemos 
que con la aplicación estricta de la ley también es bueno para la estabilidad a la hora de 
ciertos departamentos que hay en el Ayuntamiento donde hay un porcentaje elevado de 
interinos, en  servicios municipales  donde el porcentaje de interinos es importante y 
que esto genera todo un quebradero de cabeza que ustedes lo han sufrido durante estos 
años, por lo tanto nosotros lo que queremos es eliminar esto y queremos empezar ya 
desde el principio que se sabe que la normativa no es lo que se estaba aplicando en el 
acuerdo regulador y por tanto nosotros tenemos pensado mantener este criterio de no 
cambiar interinos por interinos. Muchas gracias”. 
 
Te la paraula el Sr. Verger: 
 
“ Molt  breument per donar suport a la moció del PSOE, anem a veure evidentment un 
sistema i un altre te pros i contres, a mi el sistema que hi havia a l’Ajuntament fins ara 
m’agrada, estimula a que sempre els interins hagin d’estudiar i s’hagin de preparar 
constantment perquè cada vegada que ve una oposició poden ser cessat per uns interins 
que han aprovat fases prèvies, però també admet que efectivament hi ha altres sistemes 
que també tenen coses positives, per tant un sistema o l’altre pot tenir pros i contres i en 
funció d’això tampoc evidentment, be  argumentava una cosa i l’altra, ara be donarem 
suport a aquesta moció perquè lo que considerem que no pot passar es que a meitat de 
partit te canviïn les regles del partit i amb el procés iniciat ara d’oposicions hi havia una 
expectativa per part de tots els opositors de que si estudiaven i aprovaven exàmens de 
les oposicions podrien entrar com interins tot i que finalment no adquirissin la plaça de 
funcionari podien com a mínim entrar d’interins, això es el sistema que hi havia hagut 
sempre, molta  gent va preparar les oposicions amb aquesta expectativa i en reciprocitat 
els interins que ja estaven fent feina també sabien que podien perdre la plaça si no 
aconseguien aprovar aquests exàmens, per tant es sabia lo que hi havia i tothom va 



 

- 94 - 

actuar en consonància amb això, ara a meitat de partit canviar les regles, pensem que no 
es adequat i per això nosaltres donem suport a la moció del PSOE, pensem que 
efectivament si es un tema legalitat per ventura per pròxims processos es pot canviar de 
sistema, si es millor el sistema i pareix que te alguns inconvenients l’actual, però lo que 
hauríem d’intentar mantenir es el sistema actual per els processos que actualment 
s’estaven desenvolupant”. 
 
Te la paraula la Sra. Pulido: 
 
“Bueno únicamente insistir en lo mismo, esto ya sabemos que es un criterio que no es 
un tema legal que nadie cuestiona pero que se me ocurren otros ejemplos como si ahora 
no se dejase comer el bocadillo en las dependencias municipales, muy bien a partir de 
mañana pero esto no significa que quien lo haya estado haciendo hasta ahora pues 
porque se permitía tenga que recibir pues yo que se un expediente disciplinario por decir 
una tontería, se trata únicamente de eso de que se cambian unas condiciones con las que 
las personas que se han presentado a estas oposiciones contaban, porque no se les había 
dicho lo  contrario, por tanto pensamos que debería ser a partir de la siguiente 
convocatoria cuando  se aplicase absolutamente la legalidad en cuanto al nombramiento 
de interinos. Gracias”. 
 
Te la paraula el Sr. Martínez: 
 
“ Dir que s’han canviat les regles a meitat de partit no, la normativa des del 2007 era 
molt clara, una altra cosa, la normativa era molt clara no s’ajustava a dret lo que estava 
fent l’Ajuntament, no s’ajustava a dret, hi ha un risc molt elevat de que hi hagi gent que 
ens pugui dur als tribunals, de fet el tema de la policia ja ho va comentar el Sr. Navarro 
que hi havia aquest problema amb policies, la gent es presenta per aprovar els exàmens 
per ser funcionari i desprès queda dins un borsí i si hi ha necessitats de que tingui 
l’Ajuntament doncs agafa interins, aquests son les condicions perquè podríem no tenir 
cap interí, si no hi hagués necessitats de tenir interins podríem no tenir cap interé, per 
tant això que diuen vostès de que estem canviant les regles del joc no es així, estem fent 
lo que diu la llei i ja esta i la gent ha quedat dins un borsí, ha quedat dins un borsí, que 
el tema ens donarà més estabilitat com passa a altres administracions, donarà més 
estabilitat, el tema de dir com un funcionari interí no esta motivat o no te motivació 
perquè hi ha aquest canvi de criteri, jo la meva experiència es que els interins sempre 
tenen molt motivació, la meva experiència, vostès estan plantejant, vostè  ho ha dit de 
que no estimula que els interins vulguin estar al dia jo crec que si perquè la seva plaça, 
un interí en qualssevol moment pot deixar de ser interí en qualssevol moment, es treu la 
plaça i punt i si hi ha un funcionari que treu l’oposició per tant tenen els drets que han 
de tenir d’estar dins un borsí i en el cas de que l’Ajuntament tingui aquesta necessitat 
aquesta  gent que no ha aprovat l’examen per ser funcionari tindrà el dret que li hagi 
atorgat o el mèrit que hagi tingut en aquesta oposició, per tant nosaltres creiem que 
estem fent el correcte i que es el millor per l’Ajuntament, que també ho hem de mirar 
donar una estabilitat a segons quins serveis, jo li he de dir que això s’ha aplaudit molt 
per els funcionaris no interins, s’ha aplaudit molt per els mal de caps de que cada pic 
que havien de fer tots aquests cessaments i tots aquests nomenament nous doncs 
generava a molts de serveis que com dic hi ha  serveis que tenen que el funcionari interí 
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té molta d’importància i que per tant aquests cessaments i nomenaments generaven 
molts de problemes als serveis. Moltes gracies”.   
 
Es proposa dictaminat desfavorablement per la Comissió: 
 
El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a culminar l’execució de 
l’Oferta Pública d’Ocupació corresponent a l’any 2011, segons el que disposa 
l’article 18 de l’Acord regulador de les condicions de treball dels funcionaris, 
personal eventual i dels òrgans directius.   
 
Es REBUTJA per 16 vots en contra (PP) i 11 vots a favor (PSOE i PSM-IV-ExM) 
 
26.  Proposició del Grup Municipal Socialista relativa a la conciliació de la vida 

familiar, personal i laboral (420/2012). 
 
Es proposa dictaminat desfavorablement per la Comissió: 
 
1. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a desplegar en el 
termini de tres mesos un programa pilot de teletreball, elaborant un catàleg de 
llocs de feina, les funcions dels quals puguin ser desenvolupades des del domicili 
dels funcionaris. 
 
2. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a aprovar una 
convocatòria per a l’ocupació dels llocs de feina de teletreball del programa pilot. 
 
Sobre la taula 
 
27.  Proposició del Grup Municipal Socialista relativa a la compra de 90 vehicles 

d’ASITSA per l’EMT (401/2012). 
 
Es proposa dictaminat favorablement per la Comissió: 
 
1.- El Ple de l’Ajuntament de Palma acorda demanar un informe jurídic als serveis 
jurídics de l’EMT i de l’Ajuntament que informi sob re la compra de 90 autobusos 
a l’empresa ASITSA mitjançant el procediment negociat, sense convocatòria 
pública, per un import de 1.332.600 €.  
 
S’APROVA  per unanimitat 
 
32.  Proposició del Grup Municipal Socialista relativa a l’oficina del Medi 

Ambient (404/2012). 
 
Te la paraula la Sra. Sánchez: 
 
“Gracies Sr. Batle, es una inversió que es va fer la passada legislatura en fons de 
capitalitat i va nàixer de la necessitat manifestada pels tècnics de Medi Ambient 
municipals a l’inici de la legislatura passada varen tenir que cercar un espai de lloguer ja 
que les antigues cotxeres de l’EMT  a Son Castelló ni era un lloc adient per 
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desenvolupar les seves tasques i a punt estava també l’empresa EMT de vendre les 
instal·lacions aleshores a l’any 2009 el Consell de Capitalitat va aprovar una partida 
finalista per inversions destinat a l’oficina de Medi Ambient, nosaltres varem demanar a 
patrimoni una disponibilitat d’espais municipals i se’ns va contestar que ni hi havia les 
característiques demanades i es quan es va procedir en aquest lloguer de 13.000 euros, 
el mes de febrer de 2010 i al assumir les competències de Medi Ambient es va trobar un 
local del patronat de l’Habitatge tancat  i que l’Ajuntament de Palma no havia donat en 
16 anys cap tipus d’ús ni de reforma, per tant es va decidir que aquesta inversió es 
destinés a aquesta reforma i volíem que aquest local fos un referent en matèria 
d’eficiència energètica per tot l’àmbit municipal, també es va dotar de plaques 
fotovoltaiques per subministrar l’energia neta a la xarxa, aleshores el Sr. Garau el nou 
responsable de Medi Ambient ha disposat de que els tres tècnics municipals continuïn la 
seva tasca  a les oficines d’Emaya donant a patrimoni les claus d’aquest espai, nosaltres 
la nostra proposta es que això es part en certa manera del patrimoni de l’Àrea de Medi 
Ambient i que no es tracta de  desmantellar ni llevar importància a aquesta Àrea, que els 
tècnics estan molt be en aquest espai que esta vora la plaça de Sa Drassana aquí devora, 
nosaltres també i la segona proposició era si s’aprofitaven i aprofitar aquestes energies 
renovables d’aquestes plaques fotovoltaiques instal·lades perquè es pugui aprofitar 
aquesta energia elèctrica per la xarxa i també representés uns ingressos, no se si això ho 
estan fent, m’agradaria que m’ho pogués respondre a la seva resposta. Moltes gracies”. 
 
Te la paraula el Sr. Garau: 
 
“ Moltes gracies Sra. Fernández, dues cosetes, lo primer dir que efectivament aquests 
tres es a dir vostès varen decidir gastar-se 200.000 euros en reformar 80 m2 per posar-hi 
3 tècnics, va ser una decisió seva jo no ho hagués fet així, però be, ja esta fet i 
efectivament lo que haurem d’intentar es treure-li el màxim profit a aquest local, jo el 
fet de que hagi mogut els tres tècnics i els hagi posat a Emaya es purament per un tema 
d’eficiència i de coordinar-nos millor i que a més entenia que tenir 3 tècnics al Puig de 
Sant Pere allà aïllats si que era quasi, quasi una espècie d’apartheid llavors tenint en 
compte que per jo Emaya es l’empresa de l’Ajuntament on es fa el gruix de Medi 
Ambient del municipi doncs be considerava adient que els tècnics, dic tècnics no es cos 
administratiu de Medi Ambient estes a Emaya i les sinergies que volien trobar eren 
absolutament claus, dit això respecte a que s’està fent amb l’energia, l’energia elèctrica 
de les plaques encara  que el local estigui tancat una vegada que es superin tots els 
obstacles que la normativa i també en aquest cas en part la companyia distribuïdora esta 
posant absolutament el 100% de la energia elèctrica que es generi amb aquestes plaques 
se n’anirà a la xarxa i lo cert es que desprès hi ha un altre punt relatiu a la modificació 
del decret que primava les energies  renovables  i això no deixa molt clar en quina 
situació quedarà la nostra mini producció d’energia elèctrica en qualssevol cas si la 
podem vendre la vendrem i si no la podem vendre  en qualssevol cas nosaltres pensem 
que en breu li podrem donar un ús a aquest local però encara no ho tenim definit en 
qualssevol cas evidentment aquest i tots els altres locals de l’Ajuntament els hem 
d’intentar aprofitar per millor ús del que sigui possible. Gracies”. 
 
Te la paraula la Sra. Sánchez: 
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“Gracies Sra. Fernández, aleshores entenc que la proposició numero 2 la pot donar per 
aprovada, perquè realment amb això estem d’acord si vostès pensen aprofitar aquestes 
fonts d’energies renovables en principi el punt numero dos es podria donar per aprovat 
si li pareix perquè es lo que vostè m’ha contestat i jo miri aquestes coses que passen a 
l’Ajuntament...” 
 
Parla el Sr. Garau: 
 
“Lo que no estic segur es que si ho podrem tenir amb el marc regulatori actual perquè 
no m’ho han sabut dir perquè la normativa es molt.... si podrà ser més ingressos o 
simplement menys despeses, no se si abans era així en aquests moment tinc les meves 
dubtes, es l’únic, vull fer aquesta salvedat si pot constar en acta”.  
 
Continua la Sra. Sánchez: 
 
“ Ido podem retirar i que representi uns ingressos per les arques municipals i acabant 
amb xarxa elèctrica un punt si li pareix al manco amb aquest punt que estiguem d’acord 
jo trobo que ja es positiu degut a la inversió que es va fer i tornem una mica al tema de 
fons que hem parlat que jo ja també li vaig dir a la comissió, també hi ha tècnics que 
estan a la quarta planta de Santa Eulàlia i que no crec que tingui espai suficient a Emaya 
per dur-se’n als 3 o 4 tècnics que hi ha a l’Àrea de Medi Ambient o sigui que la 
dispersió jo crec que es relativa, també si vostè tingués un gerent a Emaya o tingués un 
director general de Medi Ambient li puc assegurar que podria  també esta perfectament 
ubicat vostè o qui hagi anant passant per aquesta oficina o el seu director general per 
aquest espai municipal, jo també vull fer referència, jo recordo que a principi de 
legislatura varen demanar a Patrimoni si hi havia locals disponibles i li puc assegurar 
que veig veure el paper, no duia jo les competències i ens varen dir que no hi havia cap 
local disponible aleshores clar aquí es el problema de les bases de dades que no estan  
creuades de l’Ajuntament de Palma que nosaltres varem tenir que fer feina al respecte a 
la passada legislatura també i llavors es quan per preu de mercat evidentment un local 
municipal al centre de Palma doncs costava això aposta es va demanar per Consell de 
Capitalitat aquesta inversió de 200.000 euros perquè era el cost de 80 metres o 100 m2 
d’un local i llavors ho varem reconduir al descobrir que hi havia un espai municipal 
disponible i sense aprofitar i que no s’havia fet res en molts d’anys es quan varem 
decidir de direccionar aquesta inversió perquè era finalista i no es podia emprar per 
altres coses o sigui que vull dir hi havia un motiu i una necessitat, vostè ara troba que 
per la situació que vostè creu convenient de la seva gestió i per els recursos que té que 
es millor que estiguin els tècnics amb vostè?, ja esta es una decisió seva, però jo penso 
que l’Àrea de Medi Ambient que perdi un espai jo crec que es trist perquè al millor el 
que li pugui venir darrera sigui del seu partit o sigui d’un altre partit doncs a lo millor 
pensarà d’una altra manera i pensarà que es un local ben aprofitat i ben aprofitable per 
desenvolupar la feina, jo només li demano una mica de seny a l’hora de que pot fer el 
govern municipal amb aquest espai que esta reformat i que pot ser un referent a nivell 
arquitectònic i en reformes d’edificis municipals. Moltes gracies”. 
 
Te la paraula el Sr. Garau: 
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“Si el local esta molt be el problema és haver-se gastat 200.000 euros en 80 m2 per 
ubicar-hi 3 persones, però be es igual ja esta fet i anem a veure de quina manera li 
podem treure el millor profit i efectivament ens comprometem a treure-li aquest profit, 
mirarem a veure si ens posem tots d’acord amb això que sens dubte jo cec que ho farem, 
l’altra tema jo no tinc gerent a Emaya, estic fent de gerent a Emaya, però encara que 
tingués un gerent a Emaya probablement també estaria ubicat allà, però es un tema 
d’operativitat però ....perquè ho considero més adient, ara tenim la responsabilitat de 
govern nosaltres, ens deixi organitzar-nos de la manera que trobem millor nosaltres, a la 
quarta planta hi ha lo que hi ha que bàsicament es cos administratiu també la part de 
Sanitat, molt be, funciona molt be però li asseguro que els tres tècnics, ara dos perquè 
un esta a Urbanisme pel tema del Pla General, ens coordinem molt millor perquè 
evidentment el cos tècnic d’Emaya es molt potent no ho hem d’oblidar, en definitiva 
retirar més de 200.000 tones de fems de Palma cada any es fer molt de medi ambient i 
subministrar i depurar 40 milions de m3 d’aigua també es fer molt de medi ambient i jo 
crec que doncs la sinergia que hi ha entre els diferents Taes de Medi Ambient i els 
tècnics d’Emaya es molt bona, no tinc res més que dir”. 
 
Es proposa dictaminat desfavorablement per la Comissió: 
 
1. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a traslladar als 
tècnics de Medi Ambient i de l’Agenda Local XXI, a l’oficina rehabilitada i 
reformada amb fons de capitalitat del carrer Sant Pere, que actualment es troba 
tancada.  

 
2. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a aprofitar les fonts 
d’energies renovables de l’oficina de medi ambient del carrer Sant Pere, perquè  la 
inversió feta pugui ser aprofitada per la xarxa elèctrica. 
 
Es fa votació separada dels punts. El punt 1 es REBUTJA per 16 vots en 
contra(PP) 8 vots a favor (PSOE) i 3 abstencions (PSM-IV-ExM). 
El punt 2 s’aprova  per unanimitat la següent transaccional: 
“2. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a aprofitar les fonts 
d’energies renovables de l’oficina de medi ambient del carrer Sant Pere, perquè  la 
inversió feta pugui ser aprofitada per la xarxa elèctrica”. 
 
33.  Proposició del Grup Municipal Socialista relativa al projecte d’accessibilitat 

de l’illa de Cabrera (405/2012). 
 
Te la paraula la Sra. Sánchez: 
 
“L’Ajuntament de Palma va presentar un projecte de sensibilitat a la illa de Cabrera per 
a complir amb la norma i per a complir amb la Llei 20/2003 del 28 de febrer que fa 
especial menció als itineraris fronterers a les platges i l’accés a l’arena, cal recordar que 
Cabrera es l’únic parc nacional de l’estat que no es accessible, aquest projecte estava 
enllestit però es va retirar de l’ordre del dia de la Junta de Govern del mes de juny per 
estar en funcions l’anterior equip de govern, el 29 de setembre aquest grup municipal va 
fer una pregunta al regidor Garau sobre l’inici de les obres i la seva resposta es que 
estaven  estudiant la seva .....i que ens dirien coses a la comissió de pressuposts ens 
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varem assabentar de que el Sr. Garau canviava aquest projecte per un d’inversions 
fotovoltaiques a la illa que curiosament creiem que i la nostra informació que havia 
desenvolupat el Govern i ha una feina feta per part dels tècnics d’Infraestructures 
d’aquesta casa que seria una pena desaprofitar tot l’esforç i tota la il· lusió que varen 
bolcar en aquest projecte i que pensem que hi ha motius suficients per dur-lo endavant 
aparat del compliment de la llei que es la nostra obligació com Ajuntament desprès els 
temes i l’oportunitat de negoci  per el turisme, en certa manera tenir una illa que sigui 
com a Cabrera que es una de les perles que tenim a la mediterrània realment jo cec que 
val la pena enllestir aquest projecte lo més possible i la nostra proposició és que es 
pogués dur a la propera reunió del Patronat aquest any 2012 i es pogués dur a terme. 
Moltes gracies”. 
 
Te la paraula el Sr. Garau: 
 
 “Moltes gracies Sr. Batle, en realitat li tornaré explicar com va ser la proposició 
d’aquest canvi d’inversió de dir efectivament vostès tenien pràcticament tot enllestit el 
projecte, el conveni amb parcs nacionals a traves d’espai natura i efectivament el 
projecte estrella perquè varem fer més coses, el tema de les excursions amb el GOB, el 
tema de les excavacions d’un assentament bizantí i faltava per fer el tema referent a 
accessibilitat que vull dir pogués donar accés a persones amb problemes d’accessibilitat 
a una platgeta d’allà de Cabrera, per concretar això es varen detectar uns certs 
problemes perquè la platgeta era molt petita i la gerència del parc no ho veia massa 
adient, no vull dir que al final no s’hagués pogut fer o no, afegit a això hi havia un altra 
problema i era que els concessionaris de les barques que en aquests moments van a 
Cabrera doncs no tenen les barques adaptades, per tant ens trobàvem en situació de que 
be adaptem una petita platja de Cabrera  perquè tingui facilitats per l’accessibilitat per a 
les persones amb mobilitat reduïda però per una altra banda hi ha un eslavó de la cadena 
que es perd perquè tanmateix no pots arribar a Cabrera o es molt difícil o has de tenir un 
vaixell particular adaptat a això, en definitiva com que hi havia un  marc temporal molt 
concret i havíem de demanar una pròrroga del conveni, varem adaptar i varem 
considerar oportú per no perdre aquests diners centrar-nos amb un altre tipus de projecte 
i varem decidir invertir amb plaques fotovoltaiques, el parc efectivament ja havia fet 
una inversió anys anteriors però  no era autosuficient, amb aquests doblers podem fer 
una ampliació del parc fotovoltaic i ens estalviarem al final, fonamental perquè ens 
estalviarem un combustible fòssil per tant emissions de diòxid de carbó i 
aproximadament podrem augmentar al voltant d’uns 50 KW de potència i no serà 
completament Cabrera completament independent autònoma, però quasi, quasi amb 
aquesta inversió, jo ja els aniré informant de com va l’evolució del projecte”. 
 
Te la paraula la Sra. Sánchez: 
 
“Gracies Sr. Batle, jo la sensació que tinc es que en certa manera regalem les 
competències de Palma al govern, igual que han fet amb la Llei de Capitalitat, perquè 
realment això era un projecte de Palma, el tema de les barques realment ho sabien elles 
ho coneixien les concessionàries i lo que estaven esperant es que es fes la inversió per 
adaptar una de les barques o cadascuna de les concessionàries tenir una barca adaptada a 
persones amb mobilitat reduïda, això ja es sabia, reticències de qualque tècnic d’espais 
de natures, també ho coneixíem, però realment pensàvem que això era un projecte 
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sobretot perquè es complia amb la Llei i perquè era una oportunitat també per el turisme 
de la nostra Comunitat Autònoma i de la nostra ciutat perquè a fi de comptes depèn del 
municipi de Palma i pensàvem que tant per el compliment de la Llei i per el respecte 
que li tenim a l’accessibilitat universal que es tenia que dur a terme i una altra cosa 
curiosa jo vaig demanar còpia de les darreres reunions del Patronat de Cabrera i en 8 
mesos no s’han reunit o sigui que jo les decisions jo no se com les han presses, les han 
preses fora de l’àmbit del patronat de Cabrera, apart jo li dic que jo no se a nivell formal 
les darrers reunions son de l’anterior govern i on s’acorda que es fes aquesta inversió 
amb accessibilitat a la illa de Cabrera a jo m’agradaria acabar perquè vaig llegir una 
cosa molt curiosa en un diari local que parla d’unes taules rodones que  es varen fer al 
parlament europeu i que va presidir la seva eurodiputada Sra. Rosa Estaràs, be 
eurodiputada també nostra al Parlament europeu i vull ressenyar que diu la pròpia 
Estaràs que “presidio una de las dos mesas redondas organizadas bajo el epígrafe 
Turismo y accesibilidad geográfica y reconoció la necesidad de que los destinos 
turísticos entre ellos Baleares trabajen por la accesibilidad lo que además de permitir 
nos hace valer la Europa de la igualdad de oportunidades y supone ganar en 
competitividad, aparte de que el derecho a viajar de las personas con discapacidad 
genera actividad económica”, això va sortir publicat el divendres dia 10 de febrer i jo 
crec que  es bo a col·lació d’aquest projecte que malauradament el tempos de lo que son 
el projecte no ens varen acompanyar i no ho varem  poder dur a terme i que no es perdi 
una oportunitat tan per el dret universal a l’accessibilitat de tots els ciutadans i 
ciutadanes i sobretot també dels turistes que arriben i que no poden tenir l’oportunitat de 
visitar una de les perles que tenim a la mediterrània i un atractiu turístic com es l’illa de 
Cabrera. Moltes gracies”. 
 
Te la paraula el Sr. Garau: 
 
“Simplement nosaltres intentarem potenciar l’arxipèlag de Cabrera i treure-li el màxim 
rèdit tant de la perspectiva mediambiental com sobretot de la perspectiva turística, o 
sigui no tenim cap inconvenient simplement era un tema d’oportunitat  es a dir ara quan 
es treguin les concessions de les barques que van allà ja s’exigirà, ja esta previst en els 
plecs de que siguin accessibles i a front a que ens arriscàvem a perdre els doblers del 
conveni perquè vull recordar que això era un conveni de l’any 2010, lo que passa es que 
nosaltres ens varem reunir el 3 de novembre de 2011 per demanar la pròrroga d’aquest 
conveni de 2010 i simplement per oportunitat varem canviar el criteri però això no vol 
dir que no puguem estar d’acord amb això, en potenciar turísticament Cabrera i a més 
una altra cosa si en futures oportunitats podem millorar els temes d’accessibilitat sense 
cap dubte que estarem disposats, això no m’agradaria que es confonguessin  els nostres 
criteris i les nostres prioritats”. 
 
Es proposa dictaminat desfavorablement per la Comissió: 
 
1. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a defensar el projecte 
d’Accessibilitat Universal a la zona del moll de pagès de l’illa de Cabrera, a la 
propera reunió del Patronat del Parc Nacional Marítim i Terrestre, perquè es 
pugui dur a terme amb les inversions corresponents a l’any 2012. 
 
Es REBUTJA per 16 vots en contra (PP) i 11 vots a favor (PSOE i PSM-IV-ExM). 
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34.  Proposició del Grup Municipal Socialista relativa al Lluís Sitjar (460/2012). 
 
Alternativa que presenta el Grup Municipal Popular: 

 
El Ple de l’Ajuntament insta a l’equip de govern municipal a continuar la 
vigilància sobre el compliment efectiu de les mesures cautelars realitzades pel RCD 
Mallorca SAD a l’Estadi Lluís Sitjar, tal com es desprèn de l’expedient DR 2010/2. 
 
Dins l’ordre d’aquest mateix expedient es requerirà a la propietat de l’immoble a 
mantenir net i a que es procedeixi al control de plagues que puguin produir 
insalubritat a l’Estadi i al seu entorn. 
 
S’APROVA per unanimitat 
 
39.  Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a la moratòria de 

renovables (425/2012). 
 
Te la paraula la Sra. Fernández Barrero: 
 
“Gracies, aquesta proposició crec que es bastant estratègica perquè lo que planteja es 
instar al Govern de les Illes Balears perquè faci  els tràmits oportuns per demanar al 
govern central la derogació d’un Decret, d’un decret l’1/2012 que estableix una 
moratòria al desenvolupament de les energies renovables a tot l’estat espanyol aquesta 
moratòria sense cap dubte es una decisió sense precedents i que a més es produeix en un 
escenari d’increment del preu de gas i de petroli i que afecta d’una manera molt especial 
a les Illes Balears, l’horitzó del compliment dels objectius europeus a la lluita contra el 
canvi climàtic i de desplegament de les energies renovables queda d’aquesta manera 
més enfora que mai, ja en aquest moment es situen a poc menys del 2% del conjunt de 
la generació elèctrica de tota la comunitat, evidentment aquesta moratòria a més de tenir 
unes repercussions bastant nefastes per tot el que fa al medi ambient i al 
desenvolupament d’aquestes energies renovables també té moltes repercussions a nivell 
laboral i d’empreses, actualment hi ha 120 empreses tota o part de la seva activitat 
adreçades totes les energies renovables que estan ocupant a uns 600 treballadors, en 
aquest moment també hi ha 30 projectes energètics sobretot energia solar que poden 
quedar aturats i promotors e inversors evidentment arruïnats per la inseguretat jurídica 
creada per aquest Decret, evidentment lo que esta clar es que afecta també a molts 
d’altres àmbits com el canvi climàtic que creiem que en aquest moment es una fita 
fonamental, es una fita important que hem de poder incorporar en el nostre que fer 
perquè es fonamental lluitar contra les emissions de CO2 que son els que estan generant 
aquest problema de canvi climàtic, esta clar que també el cost de generar energia a les 
Illes Balears es tres vegades superior al que suposa a la península per tant també ens 
obliga a un cost econòmic molt més superior, evidentment en aquests moments a més 
encariment dels preus una moratòria de les energies renovables ens obliga a tenir una 
dependència encara molt més forta de les fonts d’energies exteriors, esta clar que 
aquesta decisió es una decisió nefasta es una decisió que ens obstaculitza completament 
aquest compromís que varem adaptar al plenari que es el pacte de Batles per a la lluita 
contra aquest canvi climàtic on ens varem comprometre a assolir una sèrie de fites, una 
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sèrie de fites com son la reducció d’emissions de CO2, un increment del 20% amb 
energies renovables i augmentar l’eficiència energètica també amb un 20%, difícilment 
es podran assolir aquests objectius, aquests objectius importants i vitals amb aquesta 
iniciativa, per tant aquesta proposició es la que nosaltres elevem perquè pugui ser 
aprovada i sobretot perquè assumim la responsabilitat que tenim amb apostar amb 
aquests tipus d’energia per la continuïtat de la nostra vida i de generacions futures. 
Gràcies”. 
 
Te la paraula el Sr. Garau: 
 
“Gràcies Sr. Batle, donya Marisol no s’ho creurà però estic d’acord amb vostè, però li 
explico, es per aclarir, jo crec que ja ho varem parlar a la comissió, en realitat li entenc 
el fons i de fet lo que vostè esta demanant aquí el Govern ja ho esta fent es a dir he 
parlat amb el director general d’Indústria i em consta que inclús han tingut reunions 
amb el ministre i ho estan demanant, es a dir lo que m’agradaria clarificar perquè 
constés amb acta, el Govern central no ha establert una moratòria contra el 
desenvolupament de les energies renovables, no es això lo que ha fet, o sigui el govern 
de l’Estat lo que ha fet  ha estat de moment suspendre i temporalment totes les primer 
per les instal·lacions per determinades fonts d’energies renovables, aquesta temporalitat 
que entenc que ha estat un tema de caràcter cautelar i efectivament no sabem quant 
durarà, el nostre argument amb lo que sustentem es que posi  amb les mateixes 
condicions que esta Canàries es perquè com vostè sabrà l’energia a Balears, l’energia 
elèctrica esta primada perquè?, perquè tinguem diguéssim igual preu que el ...de la 
península, ido es dona la condició de que aquesta prima precisament  amb la que esta 
primada cada kilowatt que  es produeix aquí es superior a la prima de les renovables, 
per tant l’estat espanyol si fa be els números li convé més potenciar les energies 
renovables aquí que seguir mantenint aquesta prima, això jo crec que es un fort 
argument perquè l’Estat ens exclogui d’aquesta Llei i així s’està fent, però en qualssevol 
cas no es una moratòria, es a dir, si qualcú vol muntar un parc, solar o vol fer una 
cogeneració això ho pot seguir fent lo que passa es que no tindrà aquesta prima i clar 
evidentment desincentiva  el fer-ho, dit això  si que m’agradaria aprofitar ja que em 
queda un poc de temps vostè em deixa al fil de lo del pla hidrològic que en deia “no se 
de que esta parlant i tal” vostè ha fet una bona proposta diu “només la central del 
Murterar a Alcúdia que funciona amb carbó genera gairebé la meitat de les emissions de 
CO2 de l’arxipèlag, val, es que es d’aquesta central que hauríem d’alimentar les plantes 
dessaladores del pla hidrològic o sigui que vull dir, be res, només voldria dir això. 
Gracies”. 
 
Te la paraula la Sra. Fernández Barrero: 
 
“ Sr. Garau si estem de favor per tant entenc que votaran a favor, si estaven d’acord 
suposo que votaran a favor, ho dic per si m’he d’estendre amb l’explicació més o 
menys”. 
 
Respón el Sr. Garau: 
 
“ A mi em pareix vull dir que instar al Govern de les Illes balears a que faci una cosa 
que ja ha fet, vull dir em pareix un poc, jo ho ha fet, es a dir ja esta el Govern de les Illes 
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Balears pressionant al Govern de l’Estat espanyol perquè ens exclogui, es a dir per tant 
es una cosa completament redundant, ja ho ha fet, lo que no se son els resultats, ojala 
siguin positius però no ho sabem encara, estem esperant però el Govern de les Illes 
Balears ha fet els deures”. 
 
Continua la Sra. Fernández Barrero: 
 
“I en que consisteixen aquests deures?”. 
 
Respon el Sr. Garau: 
 
“ En demanar lo que vostè vol, lo que passa es que vostès ho planteja com a moratòria i 
no es una moratòria”. 
 
Continua la Sra. Fernández Barrero: 
 
“Efectivament no és una moratòria, però el que és evident és que si, o sigui és una 
moratòria des de el moment en que no s’està incentivant aquest tipus d’energia, i abans 
s’estaven incentivant. Amb lo qual evidentment el que fas és establir un, atures això 
perquè tots sabem quina és la situació econòmica en aquests moments, i aquests 
incentius el que suposen perquè això es pugui desenvolupar, o no es pugui 
desenvolupar.”  
 
Respon el Sr. Garau: 
 
“Una moratòria és una altre cosa, i això lo únic que passa és que ha llevat” 
 
Intervé el Sr. Batle: 
 
“Sr. Garau, deixi continuar a la Sra. Fernández” 
 
Continua la Sra. Fernández Barrero: 
 
“Crec que el fondo del tema és més important que el títol, no discutiré més amb vostè 
damunt del tema de si és moratòria o no és moratòria, no?, però evidentment aquest és 
un tema important, és un tema fonamental sobretot per nosaltres, lo del Murterà estam 
d’acord, nosaltres advoquem perquè l’alternativa energètica no sigui aquesta, sigui 
aquesta altre, sigui la de les energies renovables, per això insistim tant en aquests temes, 
no?, nosaltres som molt conscients que el Murterà és un focus d’emissió, que 
evidentment s’ha d’eliminar en lo més possible, bé jo confiava en tot cas de que vostè 
ho pogués aprovar això, podríem inclús, si estam d’acord amb el plantejament, perquè a 
demés això té moltes més implicacions, jo no m’he volgut estendre però la proposició és 
bastant, està bastant desenvolupat, tota la repercussió que suposa aquest tipus d’energia, 
inclús turística, que no he volgut entrar però també té una vessant d’aquest estil, no?, 
per tant no sé, podríem fer a lo millor una proposta alternativa, si sobretot per deixar 
clar que apostem per aquest tipus d’energies.” 
 
Respon el Sr. Garau: 
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“Molt bé, estic d’acord, si, si llevem lo de moratòria, no, vull dir no hi ha cap problema, 
el que passa és que jo li dic que el Govern ja ho ha fet.” 
 
Continua la Sra. Fernández Barrero: 
 
“Que posem?” 
 
Respon el Sr. Garau: 
 
“No, retirem lo de la moratòria, ara Secretaria, le transcribo, nos ponemos de acuerdo.” 
 
Es proposa dictaminat desfavorablement per la Comissió: 
 
1. Instar al Govern de les Illes Balears perquè faci els tràmits oportuns per demanar al 
govern central la derogació del Decret 1/2012, que estableix una moratòria al 
desenvolupament de les energies renovables a tot l’estat Espanyol. 
 
S’APROVA per unanimitat la següent proposta transaccional: 
“Instar al Govern de les Illes Balears perquè faci els tràmits oportuns per demanar 
al govern central, la inclusió de les Illes Balears, amb el mateix règim que les Illes 
Canaries a l’ambit de la regulació del Decret 1/2012” 
 
41.  Sol·licitud de compareixença a petició del Grup Municipal Socialista del 

regidor de l’Àrea d’Economia, Hisenda i Innovació per explicar la previsió 
de revisió cadastral que està preparant (462/2012). 

 
D’acord amb els articles 89 i 91 del Reglament Orgànic del Ple de l’Ajuntament de 
Palma, el Grup Municipal PSIB PSOE  
 
SOL·LICITA 
 
La compareixença del regidor de  l’Àrea d’Economia, Hisenda i Innovació, per explicar 
la previsió de revisió cadastral que està preparant. 
 
Té la paraula el Sr. Alcover: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Bé, la veritat és que nosaltres ens varem assabentar de casualitat de 
que s’havia tornat reactivar la revisió de valors cadastrals per la ciutat de Palma, 
valoració que nosaltres havíem portat a terme, que hi havia l’estudi, però que per motius 
econòmics nosaltres, per no agreujar més a imposts la ciutadania, varem rebutjar la seva 
aplicació. La seva aplicació té incidència no només amb l’IBI, amb l’impost de bens 
immobles, que evidentment també la té, sinó amb altres imposts. En el cas de l’IBI, la 
incidència es pot modular, hi ha l’article 74.2 que permet durant els 3 primers anys, 
incrementar només un percentatge tots els rebuts, per tant seria perfectament possible 
dir que els rebuts només s’incrementen un 1%, un 2%, un 3%, lo que es pogués decidir, 
o simplement no s’incrementen. Però hi ha altres tributs que si es veuen i que no té 
incidència l’Ajuntament damunt ells, sobretot l’impost de transmissions patrimonials, 
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també hi ha el de la plusvàlua, que si té una incidència a l’Ajuntament, per tant podria 
baixar l’impost i en fi compensar aquesta gran pujada que forçosament s’haurà de tenir 
efectes a damunt de la ciutadania, i nosaltres el que voldríem sabre primera és, primera 
protestar perquè no es va dir res quan es va reiniciar aquesta, aquesta valoració de, 
aquesta renovació dels valors cadastrals. Segona, a nosaltres no ens ha vingut de nou, ja 
saben i vostè hi era Sr. Martínez, vostè Sr. Batle no, però jo a l’anterior legislatura cada 
plenari, i a aquesta també m’ho ha sentit dir un parell de vegades, sempre he anat dient 
que quan el PP governa és pujar els imposts, després en això se li diu gestió, però de 
moment les dades són les que són, una gran pujada d’imposts, això és automàtic, és 
automàtic, això és automàtic, pues se li vesteix d’una gran gestió però això ho hem vist 
també en el Govern de l’Estat, no importa anar molt més enfora, evidentment en 
campanya sempre s’ha dit que bé, baixarien els imposts i demés, perquè creiem que 
s’acosta una gran pujada d’imposts?, no pels precedents que tenim dels altres pobles, 
que no les enumeraré un altre vegada perquè n’hi ha molts, de que han fet el mateix el 
partit popular en aquests pobles, que també, sinó perquè evidentment la situació és la 
que és, la situació econòmica té una traducció immediata a l’economia de l’Ajuntament 
també, que a damunt es veu agreujada pels pressuposts que s’han presentat enguany, jo 
ja vaig dir que hi havia ingressos que estaven pressupostats de manera fictícia, varen fer 
una esmena per canviar, no per canviar sinó per mitigar els efectes que això produiria 
damunt la tresoreria de l’Ajuntament, però no es va reproduir. Ahir mateix a la Junta de 
Govern varen veure com s’aprovava els padrons dels vehicles i la Tirsu, una setmana 
després d’aprovar els pressuposts, varem veure com el padró de vehicles, eren 
22,798.000 euros, 22.798.000 euros, quan en el pressupost tenim 24.500.000 
pressupostats d’ingressos, aquí no hi ha inspecció fiscal, i per tant aquí difícilment, 
difícilment no, no hi arribarem, no hi arribarem Sr. Batle, no hi arribarem, a d’esser que 
qualcú compri 15.000 cotxes de cop i les inscrigui aquí, i la Tirsu ben igual, hi havia un 
padró de 22.259, 22.259.000, quan els ingressos previstos eren 29.866, és vera que aquí 
si que hi ha inspecció tributària amb el conveni amb la Tip, però estan pressupostats a 
l’altre banda, per tant aquí ja tenim un altre forat a demés del 28, que ja vaig dir en el 
debat de pressupost de 2.500.000, en això a que ens condueix, nosaltres estam segurs 
que hi haurà una gran pujada d’imposts, estam crèiem, es vera, tan segurs té raó, 
nosaltres creiem, creiem, no només per la història que ens demostra això quan governa 
el Partit Popular, sinó perquè com que ens coneixem estam convençuts de que això 
passarà. Jo li dic, es pot mitigar, es pot mitigar l’efecte a l’impost de bens immobles, es 
pot si hi ha voluntat es pot, es pot mitigar una mica a plusvàlues, impost de bens 
immobles, si es doblen els valors cadastrals, la llei d’hisendes locals ja diu que s’ha 
d’aplicar aquesta pujada en 10 anys, per tant, però si se doblen vol dir que cada any 
pujaria un 10%, i durant 10 anys pujar un 10% que és lo que estan fent els pobles 
Calvià, Marratxí, Lluchmajor, Felanitx, tots aquests pobles és el que estan fent, cada 
any pugen un 15%. El Sr. Martínez va dir que era de justícia tributària, i té part de raó, 
té part de raó perquè hi ha immobles que han pujat de valor, n’hi ha que han baixat, no 
que han baixat no, però el resultat de la justícia tributària serà que els imposts 
s’incrementaran o molt o moltíssim, ja la tercera cosa que podran incrementar, m’estimo 
més no dir-la però segurament coincidirà amb el que diran els ciutadans quan rebin la 
recepta dels seus imposts, simplement era per veure amem quins comptes feien, i si ens 
hem de preparar o no. Moltes gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Martínez: 
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“Gràcies Sr. Batle. Vull començar explicant exactament que és el cadastre, i així sabrem 
un poc entre tots de que estam xerrant, i perquè el Govern pensa que s’ha de revisar 
aquests valors. El cadastre és un registre administratiu, on es descriuen els bens 
immobles rústics, urbans, i de característiques especials, es descriu tot el bé, no 
simplement el valor, hi ha més components que estan dins el cadastre, no?, amb quina 
finalitat?, principalment tributària, no dic recaptatòria, principalment tributària però no 
exclusivament, perquè el cadastre cobreix altres necessitats, perquè és un gran 
instrument d’informació territorial, disponible per totes les administracions, per els 
fedataris que també l’empren, les empreses, els ciutadans en general, per tant no només 
té una finalitat tributària. També el cadastre és una eina al servei dels principis 
constitucionals de generalitat i de justícia tributària, i també és un instrument per 
facilitar l’assignació equitativa dels recursos públics, que també està recollit a la 
Constitució Espanyola, que recordem damunt l’article 31. És un element de referència 
per la gestió de diferents figures tributàries, els vull recordar que vostès xerren molt de 
l’impost de Patrimoni, se l’hi ha oblidat, l’impost de Patrimoni també que vostès el 
volen aplicar, que vostès el volen aplicar, i per tant que té incidència a altres figures 
tributàries, no només a l’IBI, no?, idò per tota aquesta importància que té dins 
l’economia, i per una bona gestió tributària, no només dels Ajuntaments, sinó de l’Estat 
i de la Comunitat Autònoma, pel seu impacte dins el que seria l’eficiència del sistema, 
té competència exclusiva a l’Estat, que això és el que hem de sabre. Damunt el tema del 
cadastre té competència exclusiva l’Estat, per tant el cadastre és competència de l’Estat 
no de l’Ajuntament, i li he de dir que des de el primer dia que hi va haver el canvi de 
Govern, l’Estat, és a dir el Govern Socialista de Madrid, es va queixar molt de 
l’actuació de l’anterior Govern de l’Ajuntament de Palma, perquè ells si defensen que 
s’ha de fer la revisió cadastral, entre altres coses per els doblers que han invertit ells, 
que d’això també si vol en xerrarem. Per l’Ajuntament que és, per l’Ajuntament és un 
instrument a l’hora de distribuir el finançament de les despeses municipals, nosaltres 
tenim despeses, no?, dels serveis bàsics, seguretat ciutadana, transport públic, neteja, 
etcètera, nosaltres el tenim com un instrument per distribuir aquest finançament, per 
això és molt important que aquest valor estigui actualitzat, que el cadastre estigui 
actualitzat, perquè no és només el valor, els usos han d’estar actualitzats, Sr. Alcover 
això és molt important, no estan actualitzats, serveix la revisió cadastral per actualitzar 
els usos dels immobles, perquè és molt important, ja dic no només és el valor, hi ha 
altres components que són molt importants i que estan totalment desfasats, si no el 
tenim actualitzat no podem complir tots aquests objectius tan importants, complir els 
principis constitucionals, això ja és important, de tema de generalitat, de tema de justícia 
tributària, i és un instrument eficaç per la distribució equitativa de les càrregues 
tributàries. Això no té perquè esser un instrument i estic content que vostè ho digui, la 
revisió no ha d’esser un instrument per incrementar la pressió fiscal municipal, no té 
perquè esser un instrument per incrementar, o incrementar la recaptació, és vera que 
vostès en el pla de sanejament ho plantejaven d’aquesta manera, és a dir, el pla de 
sanejament que es va aprovar al ple i es va enviar a Madrid es deia que es faria la 
revisió cadastral, i gràcies a la revisió cadastral incrementaria la recaptació, però 
nosaltres no ho estam plantejant amb aquest punt de vista, no és l’objectiu de l’actual 
Equip de Govern amb aquesta revisió cadastral, nosaltres el que volem és actualitzar 
valors de l’any 95, Palma ha canviat molt de l’any 95, hi ha barriades que han millorat 
molt i d’altres per dir-ho de qualque manera que han millorat menys, per tant no podem 
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distribuir la càrrega entre els ciutadans amb valors de l’any 95, perquè estam generant 
una distorsió, hi ha gent que està pagant el que no toca, més o manco però està pagant el 
que no toca, per tant Palma necessita aquesta revisió, la necessita per diferents motius, 
primer per complir amb la legalitat vigent, que recomana, obliga, segons com 
s’interpreti, actualitzar cada 10 anys, i això ve de l’any 96, per tant per complir amb la 
legalitat vigent, per no tudar els doblers ja invertits, hi ha hagut una feina de, un treball 
de camp, tant per part de l’Ajuntament, per IMI Cadastre i també per el Cadastre, si no 
fèiem la revisió, si no aprofitem ja tota la inversió que s`ha fet de doblers públics en 
aquesta legislatura, si els deixessin per la pròxima, o per l’altre, haurien de començar de 
0, per tant és un tema, un instrument de bona gestió, vostè quan estava xerrant, és un 
instrument de bona gestió, si ja ens hem gastat uns doblers, emprar-los, perquè sinó 
seria tudar aquests doblers, a part de l’efecte desmotivador que podria tenir a tots 
aquests funcionaris, tots aquests treballadors públics, que han estat invertint el seu 
temps, el seu esforç personal, han dedicat hores per fer aquesta feina, Sr. Alcover i 
sobretot per no mantenir un sistema tributari injust, ara tenim un sistema tributari injust, 
i nosaltres no volem mantenir aquest sistema tributari injust, volem que els ciutadans 
paguin el que han de pagar, segons els indicadors de capacitat econòmica que té 
l’Ajuntament, i un dels indicadors de capacitat econòmica que té l’Ajuntament és el 
valor cadastral, és l’IBI, ni més ni manco volem, volem que paguin el que toca, i també 
per tenir un indicador que ens permeti fer tota una política fiscal, miri, quan volem 
plantejar la taxa que ha de pagar un ben immoble, molts de pics el que s’empra és el 
valor cadastral, la majoria de beneficis fiscals que tenim a l’IBI o que tenim a altres 
tributs, s’empra el valor cadastral, quan de vegades una administració aprova una 
subvenció d’un immoble, empra el valor cadastral, per tant és molt important que 
estigui actualitzat, perquè sinó beneficiem a qui no volem beneficiar, i no arribem a qui 
ens agradaria arribar, per nosaltres la revisió cadastral és una peça més del pla de 
control tributari pel 2012, que aquest pla té l’objectiu de que els ciutadans contribueixin 
al sosteniment de les despeses municipals, sense haver d’incrementar l’esforç fiscal dels 
ciutadans, sinó pagant el que toca, hem estat ja xerrant dels temes del pla de control 
tributari, això és una eina més de que la gent pagui el que toca, per tant la revisió 
cadastral compleix les mateixes funcions que el pla de control tributari, miri, a Palma 
actualment hi ha 2 vivendes amb el mateix valor de mercat, és a dir que fa 3 anys 2 
ciutadans varen comprar pel mateix preu, però que no tenen el mateix valor cadastral, 
per tant n’hi ha un que està pagant més i un altre que està pagant menys, clar això és un 
sistema injust, i genera una discriminació, òbviament hi ha qualcú que no està pagant el 
que toca, no sabem si és que paga més o si és que paga manco, però aquest és el que 
està succeint avui en dia, que hi ha una diferent contribució al finançament de la despesa 
municipal, per tant l’objectiu d’aquest pla de control tributari, és acabar amb aquest 
tipus d’injustícia tributària, en general a les altres taxes, però també a l’IBI. Aquest 
Govern vol eliminar l’efecte distorsionador de tenir un cadastre desfasat en valors, que 
per nosaltres és injust, i que té un dèficit des de el punt de vista equitatiu, per tant 
mantenir aquesta situació 5 o 6 anys més, seria mantenir una discriminació entre els 
ciutadans. Damunt el tema de que dèiem nosaltres a la passada legislatura, que diem 
ara?, diem exactament el mateix, a la passada legislatura nosaltres li varem donar suport 
a la revisió, tampoc ens varen informar, quan vostè ara es queixa de si hem informat o si 
hem deixat d’informar, vostès es varen posar a fer feina, vostès es varen posar a fer 
feina, varen dur una proposta al Ple, els varen donar suport i lo únic que varen demanar 
és que s’informés a la comissió de comptes, de la feina que s’estava fent, perquè era 



 

- 108 - 

molt important per sabre els mecanismes de correcció que havíem d’aplicar, per això era 
important, però els varem donar suport, i que varen fer quan vostès la Sra. Calvo per un 
titular en un debat de l’estat de la ciutat va decidir aturar tot això? Que varen fer? Sr. 
Alcover, nosaltres varem presentar una proposta, la tinc aquí, la tinc aquí, varem 
presentar una proposta, no li varen donar suport a vostès per aturar això, no li varen 
donar suport, no, jo tinc aquí la proposta de juliol, tinc aquí la proposta de juliol, que li 
varen demanar? Varen demanar aquí en el plenari, un mes després, el Ple de 
l’Ajuntament acorda realitzar un estudi per conèixer si existeixen distorsions en la 
contribució dels ciutadans, el finançament de les despeses municipals, en base a la seva 
capacitat econòmica representada pel valor cadastral, a la no aplicació de la revisió 
cadastral fins després de les eleccions municipals, nosaltres varem demanar tenir 
coneixement de si era més just o injust no fer la revisió cadastral, i nosaltres el que li 
hem demanat a la , al cadastre és que abans de que ens tornin enviar tots els valors de la 
ponència, que eliminin l’efecte de la bombolla immobiliària, creiem que ara els valors 
òbviament no són els mateixos de, o els criteris no són els mateixos de que quan vostès 
varen fer aquesta ponència de valors, i el que hem demanat és això, miri, hem implantat 
l’IBI progressiu, que és un tipus diferenciat en els immobles de major valor cadastral, 
clar si no tenim actualitzat això, a lo millor estam afegint gent dins aquest tipus 
diferenciat que no hauria d’estar, i  en canvi no estam afegint gent que haurien d’esser 
dins aquest tipus diferenciat, ens genera no fer la revisió senyor Alcover, ens genera 
distorsions, i per tant com ens genera distorsions nosaltres el volem dur, el volem 
aplicar. Estava o no estava en el programa electoral? Llegeixin el programa electoral, hi 
era, el que varen posar és que el compromís de minorar l’aplicació dels nous valors de 
la revisió cadastral, jo no sé si se’l varen llegir o no, però si se’l haguessin llegit en 
campanya hagués estat un tema a debatre, haurà o no haurà revisió cadastral?, nosaltres 
el varem posar en el programa electoral. Moltes gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Verger: 
 
“Si, simplement davant els arguments de que la revisió cadastral s’ha de fer, i és lògic 
que es faci, per una millora tècnica, per una millora del que és un instrument que 
efectivament és important, lògicament estam d’acord, s’ha de fer, s’ha de fer la revisió, 
eh?, ara bé, el que també ens agradaria és tenir informació al respecte, i el que també 
ens agradaria és que aquesta actualització no signifiques una pujada d’imposts, una 
càrrega impositiva damunt la ciutadania, salvatge o brutal, això és el que ens agradaria 
que hi hagués garanties de que això no serà així, perquè clar els arguments que fa el Sr. 
Martínez òbviament, s’han de compartir, s’han de, aquesta revisió s’ha de produir, però 
ens agradaria que tinguessin clar que això no ha de, la conseqüència no ha d’esser una 
pujada de pressió fiscal excessiva, perquè ho hem discutit altres vegades, evidentment 
això afecta a altres imposts però afecta sobretot a l’IBI, i l’IBI en el final, o sigui el tema 
redistributiu és complicat perquè hi ha molts de propietaris que ara mateix han quedat 
sense feina, a un moment donat varen poder adquirir algun immoble però ara mateix 
estan sense feina, o petits comerciants que no tenen, que han vist minvar molt els seus 
ingressos, que inclús han de posar la barrera, i ara això incrementar la pressió fiscal a 
totes aquestes situacions de manera important, pot esser molt injust, també ens agradaria 
conèixer una mica els criteris, jo tampoc no sé evidentment nosaltres el que pensem és 
que determinades, determinats barris, en precisió com per exemple Son Vida, allà 
segurament si que la revisió evidentment hi ha barris i barris, hi ha situacions de 
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propietat i propietat, hi ha tipus de veïnats en funció també de les zones i això ens 
agradaria que els criteris estassin especialment ajustats. També hi ha un altre qüestió 
que ens preocupa en quant a la revisió del cadastre ara, que és quin és el valor real ara 
mateix dels immobles, això tampoc és una qüestió que fins fa uns anys era, estava més o 
manco clar, hi havia una pujada exponencial dels preus de les propietats immobiliàries, 
però ara mateix ja s’ha produït alguna davallada, però és previsible dins aquest context 
de crisi que la davallada encara sigui major, i amem si ara calcularem uns valors 
cadastrals per damunt del valor real, perquè el valor real ara mateix està en crisi també, 
el valor real va arribar a pujar molt, i ara està baixant i és previsible que baixi encara 
més, o que baixi molt més, això tampoc no ho sap ningú, fins a quin punt s’aguanten 
aquests preus al mercat immobiliari que han baixar una mica, però que en funció del 
context que tenim tan desgraciat de crisis, podrien arribar a baixar molt més, per tant 
alerta també amb el concepte valor real, i si efectivament es produeix aquesta 
actualització, que nosaltres compartim els objectius d’actualitzar l’IBI, pensem que no 
pot esser d’un altre manera, també hi ha un altre element que ens agradaria que es 
contemples, que és el tipus de gravamen, evidentment tenim ara segurament un tipus de 
gravamen pensant, pensat per uns valors cadastrals determinats, que fa temps que no es 
revisen, per tant si actualitzem el cadastre, també lo lògic i nosaltres també ho 
introduiríem en el debat és que el tipus de gravamen també es puguin tocar, perquè a la 
baixa evidentment, a la baixa, perquè segurament els tenim, depèn de com evolucioni, 
depèn de quina actualització es faci, i depèn de com acabi tot aquest procés, però 
evidentment això pensem que és, l’objectiu d’això és ara no incrementar, hauria d’esser 
de tot aquest conjunt, l’objectiu hauria d’esser no incrementar la pressió fiscal damunt la 
ciutadania, més que res perquè vostès es varen comprometre a no fer-ho, i perquè 
pensem que ara amb aquesta situació tampoc no és, per nosaltres tampoc no és adequat 
ara incrementar la pressió fiscal de manera general, per tot tipus de ciutadà, estiguin 
amb a quina situació estiguin econòmica, molts d’ells avui estan, evidentment nosaltres 
sempre postularem incrementar pressió fiscal a determinades situacions concretes de 
gent, que demostra una capacitat econòmica important, aquí si que nosaltres sempre 
demanarem incrementar pressió fiscal, ara de manera general per tota la ciutadania amb 
una pujada exponencial de l’IBI, això evidentment mai ho compartirem, i ens 
posicionarem rotundament en contra, i per tant això, aquesta revisió del cadastre no 
hauria d’acabar així, no hauria d’acabar significant una pressió, un increment de pressió 
fiscal per la ciutadania en general, molta d’ella en situació molt dramàtica a nivell 
d’ingressos familiars, a nivell d’ingressos de volum de salaris, molta gent que està a 
l’atur que ja no té ni salaris, ni té prestació d’atur molta gent aviat, per tant això ho hem 
de tenir en compta a l’hora de procedir a aquesta revisió. Moltes gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Alcover: 
 
“Sr. Batle. Bé, hi ha qualque cosa que qualcú ens hem perdut, la pressió fiscal 
s’incrementarà segur, segur, no hi ha alternativa, perquè no tot depèn de l’Ajuntament, 
hi ha els imposts de transmissions patrimonials, evidentment no depèn de l’Ajuntament, 
i té, no, el tipus de gravamen té l’IBI, i bé la plusvàlua també es pot jugar però l’impost 
de transmissions patrimonials aquí es triplica directament, per tant, miri Sr. Martínez, 
quan vostè diu que hem de pagar el que toca, nosaltres ens posem a tremolar, es que ens 
posem a tremolar, perquè hem viscut la història, hem viscut la història dels municipis 
dels voltants, hem viscut la història de l’Estat, és a dir, quan vostè diu això vostè està 
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dient que triplicarà els imposts, pel cap baix, és això. Miri, ningú ha criticat la revisió, jo 
li he dit que era cert que era una mica de justícia tributària, jo no li he criticat, el que li 
critico és els efectes que nosaltres preveiem que tindrà a les seves mans, que serà això 
triplica els imposts, serà això, no és res més, jo no li he criticat la revisió, si la varem fer 
nosaltres la revisió, són els efectes, els efectes en les nostres mans va esser congelar, és 
a dir, no anar més endavant, els efectes en les seves, els exemples els tenim aquí al 
voltant, no importa anar molt més enfora, és això el que ens preocupa, no ens ha 
d’explicar ni que és el cadastre, ni quins efectes pot tenir, nosaltres evidentment això ho 
coneixem, per cert, els usos les marca el ..., el Pla General, no les marca el cadastre, no 
és el cadastre el que diu si aquest solar és comercial o quin és residencial o és rústic, no, 
som nosaltres que ho diem això, és vera que la competència és de l’Estat, però al tant 
perquè això era l’excusa que posaven els pobles quan cada any incrementaven el 15% 
l’impost de bens immobles fruit de la revisió dels valors cadastrals, com que hi havia en 
Zapatero, no això és en Zapatero, escolti el Sr. Bauzà és el Sr. President del, no això es 
Madrid, és vera que la competència és de Madrid, el que passa és que la competència, 
Madrid només actua prèvia sol·licitud de l’Ajuntament, que és lo que curiosament ningú 
deia, ara aquesta banda ens la botarem perquè com que allà a Madrid hi ha el Sr. Rajoy, 
vull suposar que tampoc li donam la culpa, aquí s’està per lo que s’està, no?, però 
curiosament això tindrà de guany, perquè al manco amb això ara no mentiran, és a dir, 
no era el Sr. Zapatero que incrementava a Marratxí un 15% anual l’IBI, no ho era, és 
vera que l’Estat havia fet la revisió, ara prèvia sol·licitud de l’Ajuntament de Marratxí, 
sinó no hagués mogut un dit l’Estat només faltaria. Miri Sr. Martínez, el que ha de fer és 
anar en el ciutadà que li ha triplicat l’IBI, la plusvàlua i l’impost de patrimoni i li ha de 
dir que, és vera, li han triplicat però es fa justícia, fantàstic, amem que li dirà, amem que 
li dirà, sobretot quan està pagant molt més per tenir molt menys, amem com els hi dirà 
aquesta explicació, si aquí de lo únic de que es tracta és tan senzill com això, la revisió, 
venga anem a fer la revisió, és a dir podem controlar els efectes damunt els tributs 
municipals d’aquesta revisió cadastral? La resposta es si, no importa que la me contesti, 
la resposta es si, podem controlar. Hi ha voluntat de fer-ho? Això és el que es demana, 
és tan senzill com això, si o no, barri Sèsam Sr. Martínez, és senzilla fins i tot vostè deu 
entendre la pregunta, diu si o no, si o no, quins efectes preveu que tindrà la revisió del 
valor cadastral? Jo les m’imagino, i la resposta o la compareixença del seu primer torn, 
no m’ha convidat a pensar un altre cosa, al contrari, quan vostè parla de, pagar lo que 
toca, o pagar el que toca, ho he fet en català, nosaltres ens posem a tremolar Sr. 
Martínez, ja li he dit, ens posem a tremolar, i lo qui li dic tampoc és just, és a dir hi ha 
moltes coses que no són justes, però tampoc és just fer pagar molt més al ciutadà per ara 
que rebi molts menys serveis dels que rebia antes, això tampoc és just i això tampoc ho 
ha dit, és a dir la justícia hem de mirar i nosaltres estem d’acord que es vagi a la justícia 
tributària, només faltaria, la inspecció fiscal no li hem criticat, li hem criticat que la 
pressuposti 2 vegades, no que la faci, entre altres coses perquè la varem iniciar, no 
iniciar nosaltres però nosaltres varem continuar una revisió fiscal que es feia i la varem 
ampliar, nosaltres varem fer la Tirsu, varem ampliar altres tributs que vostè no feia, i 
s’ha d’ampliar a tots els tributs allà on hi pugui haver frau fiscal, només faltaria, amb 
això sempre ens tindrà al seu costat, però no per pressupostar-lo 2 vegades, i per cert 
aquí hi ha l’acte del debat de la ciutat, el Sr. Rafael Duran ens va donar les gràcies per, 
com era textualment?, per fer front a la crisi, perquè la 101, 101 mesures, se recorda de 
les 101mesures? La 101 mesura era precisament aquesta, i ens va donar les gràcies, està 
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aquí, no li llegiré perquè són 10 o 12 i per economia del plenari el vos estalviaré però 
està aquí, pàgina 45 de l’acte. Gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Martínez: 
 
“Gràcies. Jo li he donat un acte d’una data posterior, se la llegeixi de juliol, una cosa és, 
si, no, no, una cosa és que quan ja ho vaig explicar al grup municipal, aquesta era la 
postura del grup municipal, la proposta la va signar la mateixa persona que ha dit vostè, 
li vull dir, fer l’estudi, nosaltres lo únic que volíem sabre és si era més just o menys 
injust, nosaltres el que volem és que 2 vivendes amb el mateix valor, no tinguin un IBI 
diferent, això és injust, això és el que volem rectificar, això és injust, que hi haurà gent 
que pagarà menys? Hi haurà gent que pagarà menys, la gent, si, hi haurà gent que 
pagarà menys, ja li dic jo que si, ara sabrem, ara sabrem no, quan tinguem la 
informació, que haurà gent que pagarà més malament davallem el tipus, si, la gent que 
no està pagant el que haurien de pagar, aquesta gent pagarà més, ja li faré, els 
increments de valor cadastral per damunt de la mitja, pagaran més, això és així, però ens 
seurem, Sr. Verger l’Ajuntament ha de fer un informe, la ponència l’aprova el cadastre, 
però ens envien a nosaltres la informació i crec que és el ple, ara estic xerrant, crec que 
és el ple el que, sinó ho serà el ple, informarà de si està a favor o no d’aquests valors, li 
he de dir que la feina és totalment tècnica, l’Ajuntament té un departament, bé dins 
l’IMI Cadastre, hi ha qualque empleat per aquí, que és diu IMI Cadastre, que ens costa 
casi 700.000 euros cada any, hi estan fent feina damunt d’això, serà una feina totalment 
tècnica, el que els tècnics ja ens han dit és que els valors seran inferiors a els que 
estaven previstos, ja ens han dit perquè ja hi estan fent feina, ara anem a deixar que 
acabin, el tema de informar, ja mirarem la formula, o a través del consell rector de l’IMI 
o a través de la Comissió de Comptes com va demanar el PP la passada legislatura, o 
creem una comissió política entre els diferents grups perquè l’objectiu és aquest, que 2 
vivendes amb el mateix valor paguin el mateix IBI, aquest és l’objectiu, no hi ha un 
altre objectiu, jo ja li vaig comentar quan varem estar xerrant de l’IBI progressiu que 
vostè ens deia el màxim, li vaig dir home hauríem de tenir, fins que no facem la revisió 
cadastral, perquè incrementar un que era un 60% sense sabre si realment li toca estar 
dins aquest IBI progressiu, nosaltres ens estimàvem més, pues començar a caminar per 
veure amem com serà, tindrà tot un tractament diferenciat, jo crec que ha de tenir tot un 
tractament diferenciat, vostè xerrava de les plusvàlues, és vera que també hi ha 
mecanismes per les plusvàlues, però els vull recordar que hi ha tota una inversió pública 
feta a parts importants de la ciutat, i les plusvàlues normalment si són per venta hi ha un 
comprador que sap el que compra, i que sap antes de comprar pot sabre el que és la 
plusvàlua, un altre cosa és el que diu el Sr. Verger, nosaltres haurem de fer, un pic que 
tinguem els nous valors, haurem de modificar tot el sistema fiscal, els beneficis fiscals 
els haurem d’adaptar en aquests nous valors, o de si mantenim i després hi ha taxes que 
a lo millor ens interessa cobrar-les en base al valor cadastral, perquè aquí lo important 
no és que hi hagi l’increment, no és important que el valor cadastral s’atraqui en el valor 
de mercat, sinó que estiguin actualitzats, és a dir, actualment hi ha valors que serien un 
40% del valor de mercat, i d’altres que són un 5% i per tant això es distorsiona, no?, el 
que volem és que o tot sigui en el 40 o el 20, però que siguin tots iguals, perquè això és 
un indicador, un instrument que nosaltres podríem emprar, ja dic que ens obrirà 
possibilitats a l’hora de fer política fiscal, sobretot perquè el tipus del 2013 els 
decidirem nosaltres si s’aprova la ponència enguany, vostès saben que a Madrid ha 
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incrementat els tipus, ha incrementat l’IBI, això és vera, és a dir el pròxim any els 
ciutadans pagaran molt per damunt de l’IPC, però per el període 2013 ja serà si aprovem 
aquesta ponència enguany, serà l’Ajuntament el que decidirà el tipus, ho diu així de clar 
a la llei, per tant això trobem que és important, vostè me volia fer una pregunta 
d’aquestes que jo m’agradava sempre perquè eren de Barri Sèsam, se’n recorda? Alt, 
tal, allí, acá, si o no, se’n recorda no?, que jo era. Per respondre la seva pregunta de 
quins efectes, haurem de tenir primer la informació i li podré dir si o no de les preguntes 
que m’està fent. Ara, per acabar, l’altre dia vaig veure que vostè tenia una vocació 
frustrada d’esser un component d’en Pimpinella, dia a dia plenari a plenari veig que la 
seva vocació frustrada és esser regidor de Marratxí, de Calvià, de Llucmajor, no de 
Palma, perquè sempre si té una obsessió, no Manacor no el sol dir, té una obsessió, jo si 
vol fer carrera política per miri ja és decisió seva. Moltes gràcies Sr. Batle.” 
 
Compareix 
 
42.  Pregunta oral que presenta el Grup Municipal Socialista relativa al nous 

directius de l’EMT (463/2012). 
 
D’acord amb els articles 85 i 87 del Reglament Orgànic del Ple de l’Ajuntament de 
Palma, el Grup Municipal PSIB-PSOE presenta la següent pregunta oral: 
 
El nou Director de Recursos humans, el nou Director d’Operacions i la persona 
contractada mitjançant un contracte menor per la implantació del Goal Bus, son 
excompanys de feina de l’actual Gerent de l’EMT? 
 
Formula la pregunta el Sr. Hila: 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Bueno, es una pregunta respecto de la EMT, donde semana sí, 
semana no, es una forma de hablar, se incorporan nuevos directivos, algunos de ellos he 
realizado solicitudes de información desde hace meses, como puede ser los contratos 
menores, reiteradas y todavía no han sido respondidas, y por eso ya pues me he animado 
a hacer esta pregunta oral, que la pregunta es: el director de Recursos Humanos que se 
ha incorporado, el nuevo que se ha incorporado de operaciones, no sé si en breve se 
incorporará otro de otra cosa, porque si algo vamos a tener va a ser jefes, la persona 
contratada por contrato menor si estas personas tienen o han tenido relación profesional 
con el gerente de la EMT. Muchas gracias.” 
 
Contesta la pregunta el Sr. Vallejo: 
 
“Si, moltes gràcies Sr. Batle. La pregunta, el nou director de Recursos Humans és un ex 
company de feina de l’actual gerent: no. El nou director d’operacions és un ex company 
de l’actual gerent: no. I la persona contractada mitjançant un contracte menor per la 
implantació de gual bus és un ex company de feina de l’actual gerent: si. Gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Hila: 
 
“Molt bé. Moltes gràcies. Bueno, pues entonces la conclusión es que hemos contratado 
a un directivo de futura, a dos directivos de Spanair, quiere decir que el futuro, sí, el 
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nuevo director de operaciones era el director de operaciones de Futura, si lo dice, lo dice 
él mismo en su currículum, quiero decir que es público, el gerente de la EMT 
evidentemente era directivo de Spanair, Javier Mendoza era uno de los grandes 
directivos de Spanair, no era cualquiera, al final estamos contratando a los directivos 
que quiebran empresas aéreas, no se en que medida desde luego eran los equipos 
directivos, no, no eran cualquiera, eh, no estamos hablando de cualquiera, eran de los 
que tomaban decisiones operativas, ¿pues estamos contratando a estas personas para 
dirigir la EMT?, no, bueno ustedes se ríen, yo no me río y los sindicatos y los 
trabajadores de la empresa cuando les dicen que no hay dinero y cada semana sí, 
semana no, contratan un directivo de compañía aérea, que además viene de la situación 
que viene, gracia, risas, no hacen ninguna y mi pregunta es si creen ustedes que estas 
incorporaciones se suman a la empresa, yo tengo mis dudas, porque sus compañías no 
han sido compañías de éxito, no vienen de experiencias de éxito, vienen de experiencias 
de fracaso, y aunque de los fracasos se aprende no hacía falta que todos aprendan en la 
EMT, yo creo que alguno más que no sea de este tipo de compañías podría contratar la 
EMT, en el bien entendido que la mayoría de ellos son en la propia EMT existen 
profesionales que lo podrían hacer este trabajo, estamos cargando con nuevos directivos 
una empresa 5, se han creado 5 direcciones a parte del gerente, en momentos en que les 
estamos diciendo a los trabajadores que van a emprender la negociación colectiva, que 
ya están en ello, que hay que bajar el coste laboral, y curiosamente si uno mira el coste 
de dirección está subiendo, en sus propios presupuestos, los que ustedes nos facilitaron, 
miras eso, eso sube, lo demás tiene que bajar, pero el de dirección tiene que subir. 
Muchas gracias.” 
 
Té la paraula el Sr. Vallejo: 
 
“Su atrevimiento no tiene límites Sr. Hila. Vamos a ver, que dice que personal de la 
casa podrían desarrollar, bueno los dos directivos de Futura no sé de donde se los saca, 
pero bueno ya me es igual, ya me va bien, es igual, le acabo de decir que no y que no, 
pero bueno. Me dice que empleados de la casa podrían desarrollar el sistema Gual bus, 
exactamente es lo que hizo usted, que se gastó más de 100.000 euros en desarrollar el 
sistema Gual bus, cuando ya nos habíamos gastado 100.000 euros en comprarlo y 
todavía estoy esperando que funcione el sistema Gual bus, nosotros contratamos a un 
señor 3 meses, nos va a costar alrededor de 10.000 euros y no se preocupe que 
funcionará, pero hay una manera que dice la idoneidad, mire Javier Mendoza, se le 
contrata para encabezar el proyecto de desarrollo del programa Gual bus en la EMT, su 
formación es de ingeniero técnico aeronáutico y su experiencia en la industria de más de 
30 años, no se lo voy a leer todo porque estaría hasta mañana, ha trabajado en la 
empresa casa, no sé si sabe cual es, sino se lo explico, ha desarrollado funciones como 
jefe de la cadena de ensamblaje final del avión C212, fue nombrado subdirector general 
de la compañía, además él participó en sistemas mucho más sofisticados que el Gual 
bus, como es el Carmel y el Netline, para resolución de problemáticas de procesos 
productivos, el sistema Carmel, actualmente propiedad de la empresa Boing, es un 
producto nacido originariamente de un proyecto universitario para optimización de 
horarios de la red ferroviaria escandinava, y hoy su reputación es, y hoy en día su 
reputación como uno de los mejores optimizadores matemáticos del mercado, hace que 
sea utilizado para la creación de los pairings, o combinaciones óptimas, si no sabe que 
es se lo explico, óptimas de tripulantes y vuelos y para la posterior asignación de los 
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mismos, y el Netline se implantó en compañías de aviación para la gestión integrada del 
proceso operativo en todas sus fases, desde el compromiso comercial, el 
divisionamiento de recursos, planificación, gestión de tripulaciones, y control de las 
operaciones día a día. Vamos a ver, le repito, si usted me encuentra un currículum 
mejor, yo ya vi que la legislatura anterior lo encontró, se gastó más de 100.000 euros 
que por cierto nosotros teníamos comprada una casa, que nos había costado 100.000 
euros, y usted en alicatar la casa se ha gastado otros 100.000 euros más, y encima lo 
alicata mal porque no funciona, yo vamos francamente no lo entiendo. Y por último, 
bueno, les acabo de dar una noticia fenomenal a los señores de Spanair que han venido 
esta mañana, porque les vetamos en la EMT. Gracias.” 
 
Contestada pel Sr. Vallejo 
 
43.  Pregunta oral que presenta el Grup Municipal Socialista relativa al Mercat 

de Pere Garau (464/2012). 
 
D’acord amb els articles 85 i 87 del Reglament Orgànic del Ple de l’Ajuntament de 
Palma, el Grup Municipal PSIB PSOE presenta la següent pregunta oral: 
 
1. Quins problemes estructurals pateix el mercat de Pere Garau, que provoca que 
s’hagi instal·lat un puntal per sostenir una biga de fusta del sostre? 
2. Ja s’ha fet la valoració i pressupost per part dels tècnics d’edificis municipals? 
3. Quan té pensat l’equip de govern fer aquesta reparació? 
4. De quina partida pressupostaria se pagarà aquesta reparació? 
 
Formula la pregunta la Sra. Sánchez: 
 
“Gràcies Sr. Batle. La donam per reproduïda.” 
 
Contesta la pregunta el Sr. Sansó: 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Davant la pregunta de quins problemes estructurals pateix el 
mercat de Pere Garau, que provoca que s’hagin instal·lat uns puntals per sostenir una 
biga de fusta del sostre, que al dir-li que a la encavallada assegurada presenta 
desplaçaments en les unions dels elements que composen el tirant, també presenta 
desplaçaments en els nus d’unió entre la part superior del tornapuntes i el part interior, 
els desplaçaments s’han produït tant en el plànol horitzontal com en el vertical, 
provocant que les unions dels elements que composen l’encavallada no treballin com ho 
haurien de fer, s’ha procedit al seu extintor element provisional mentre es defineix la 
solució estructural més idònia. En quant a la pregunta si ja s’ha fet la valoració i 
pressupost per part dels tècnics d’edificis municipals, a sol·licitud de la regidoria de 
Sanitat i Consum, es va realitzar una visita ordinària d’inspecció i es va detectar els 
problemes estructurals esmentats, arrel d’aquesta visita es va fer muntar una bastida per 
poder estudiar a prop les patologies, fer els ... i un reportatge fotogràfic exhaustiu, amb 
aquestes dades obtingudes s’ha confeccionat un aixecament gràfic exhaustiu, el més 
aproximat a la situació real per tal de poder procedir a comprovar l’estat de l’estructura, 
i l’ha mesurat la geometria de totes les peces que formen l’encavallada i els seus 
desplaçaments, s’ha reflectit totes les mides a un plànol de detall i seccions que s’està 
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emprant per a realitzar les comprovacions de càlcul. S’han realitzat hipòtesis de càlcul 
que en aquests moments es troben pendents dels assajos de determinació de les 
característiques de la fusta, per esser validades i poder definir la solució de reforç 
estructural. En quant a la pregunta com té pensat l’equip de govern fer aquesta 
reparació, les reparacions es realitzaran de manera immediata, quan es tinguin els 
resultats dels recàlculs estructurals, a partir dels assajos encarregats al laboratori 
acreditat per tal de determinar les capacitats reals, i a dia d’avui de la fusta que 
conforma l’encavallada. I finalment, davant la pregunta de quina partida pressupostària 
es pagarà aquesta reparació, en principi com que es tracta d’un simple reforç estructural, 
tret que els assajos indiquin la necessitat d’una intervenció de major importància, per 
aquest motiu la intervenció pot esser encomanada pel servei d’edificis municipals, amb 
càrrec a la partida 11.93501.63200 edificis municipals, obra reposició. Moltes gràcies.” 
 
Contestada pel Sr. Sansó 
 
44.  Pregunta oral que presenta el Grup Municipal Socialista relativa al centre de 

salut Rafal-Vivero (465/2012). 
 
D’acord amb els articles 85 i 87 del Reglament Orgànic del Ple de l’Ajuntament de 
Palma, el Grup Municipal PSIB PSOE presenta la següent pregunta oral:  
 
1. S’han aturat les obres d’ampliació del Centre de Salut Rafal-Vivero?. 
2. Quan té previst l’b-Salut la finalització d’aquesta infraestructura? 
 
Formula la pregunta la Sra. Sánchez: 
 
“Bé, la don per reproduïda, moltes gràcies.” 
 
Contesta la pregunta la Sra. Llobera: 
 
“En cuanto a la primera pregunta, las obras de ampliación del centro de salud Rafal 
Vivero no se han parado, y en cuanto a cuando tiene previsto el Ibsalut finalizar esta 
infraestructura, en mayo de 2012, este año.” 
 
Contestada per la Sra. Llobera. 
 
Es fa votació de la inclusió  a l’ordre del dia, la moció presenta pel Grup Municipal 
Socialista,  la qual és aprovada per unanimitat. 
 
F.O.D.1 Moció del  Grup Municipal Socialista relativa als fets i declaracions 

derivats de la convocatòria i celebració de la manifestació del 19 de 
febrer contra la reforma laboral. 

 
Té la paraula la Sra. Calvo: 
 
“Té a veure amb dues motivacions que fonamenten la proposta, una era que davant 
l’aprovació de la reforma laboral, a nosaltres ens semblava que l’actualitat política es 
prestava a que féssim un posicionament, suposo que discrepant, però pensàvem que era 
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un debat que s’havia de produir, i segona davant les desqualificacions que s’estaven 
produint, per una banda per part de un líder sindical, però també davant una reacció que 
nosaltres entenem excessiva per part del president del govern autonòmic, nosaltres 
volíem deixar palesa aquesta situació fent al·lusió, i posant com a exemple les paraules 
que teníem de boca de un regidor i company d’aquest Ajuntament, membre del seu 
partit i del seu govern, que va formar part d’una polèmica prou intensa durant la passada 
legislatura, en tot cas queda a disposició del plenari el votar la urgència. Gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Martínez: 
 
“Si, miri nosaltres Sra. Calvo, vostè sap perfectament que la passada legislatura vostè va 
rompre un pacte, un consens que hi havia entre totes les formacions polítiques, que era 
qui presentava la moció d’urgència era el que tenia el criteri de si era urgent o no era 
urgent, jo els arguments que vostè ha donat, la veritat es que de urgència aquesta moció 
en té poca, però a nosaltres ens agradaria oblidar la passada legislatura, no actuar amb 
revengisme, òbviament vostè es pot imaginar sobretot els que varen fer oposició el que 
ens demana el cos, però ens agradaria tornar a anar el que era aquest consens, aquest 
pacte de cavallers, no sabem amb qui l’hem de fer de vostès perquè no sabem en el futur 
d’aquí a 4 anys qui, si hi hagués canvi de govern, qui el podrà mantenir, però de totes 
maneres les seves actuacions no ens canviaran, com a polítics o com a persones i aquest 
grup municipal aprovarà aquesta moció d’urgència perquè vostès puguin xerrar en el 
Parlament, i sigui la oposició la que decideixi quant ha d’esser urgent o no urgent una 
proposta. Moltes gràcies Sr. Batle.” 
 
Té la paraula la Sra. Calvo: 
 
“Moltes gràcies. En primer lloc ens agradaria deixar constància del nostre agraïment per 
la votació de la urgència, no és la primera vegada, és ja la segona si no tinc mal entès, 
que s’ha produït en aquest plenari, i no ens costa gens reconèixer-lo i agrair-ho. Dit això 
nosaltres creiem que vivim una situació delicada, després de l’aprovació d’una reforma 
laboral en la que no coincidim, de la que no pensem el mateix com a formacions 
polítiques, que pensem que pagarem un preu social molt alt pel seu establiment, que no 
és una reforma que crearà ocupació, això ho sabem també de paraules, de la boca del 
propi president del Govern, però sobretot també és una reforma que en certa manera 
està donant canxa a un procés de deslegitimació dels sindicats i dels seus representants, 
que nosaltres no compartim, per això nosaltres fem una moció on convidem o instem a 
aquest plenari a lamentar aquesta campanya de deslegitimació dels sindicats, com a 
representants de treballadors i treballadores, i de reconeixement del seu paper com 
agents socials. A més a més ens va semblar excessiu i preocupant, i jo no crec que fos 
una anècdota, l’anunci per part del Govern de les Illes Balears, de interposar accions 
legals contra el secretari general de la UGT, per la seva acusació amb un qualificatiu 
que no justificarem i que no ens sembla oportú, ni molt manco ens identifiquem amb ell 
com a feixista, al president del Govern de les Illes Balears, però dona la casualitat de 
que la persona que aquí parla, va esser objecte i no ho dic des de el revengisme, del 
qualificatiu alguna cosa així com a caudilla, dictadora, similar, qüestió que està 
clarament recollida i documentada, me va semblar que era just que féssim memòria, no 
per recriminar-nos res sinó per intentar posar una mica de seny i de sentit comú en 
aquesta situació, vull tornar insistir en que ningú mereix aquest tipus de qualificatius, 
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però també me sembla que aquesta doble vara de mesura amb una amenaça legal 
d’aquestes característiques, era excessiu i volíem deixar constància. En aquestes 
paraules a les que fem referència en aquesta moció d’urgència, es varen produir, jo no 
les vaig sentir, les vaig llegir de la boca en aquest cas del Sr. Gijón, de qui vaig rebre la 
telefonada demanant disculpes, però la publicació va esser aquesta, varen esser 
directament una acusació en aquests termes, no?, la Sra. Calvo actua com una caudillo, 
o alguna cosa així, per tant crec que no és necessari, no era necessari en aquell moment, 
no ho era ara, i varem considerar que no estava de més recordar que des de el respecte 
cap a les institucions, des de el respecte també per part del propi líder sindical, el plenari 
de l’Ajuntament de Palma manifestes també en contra d’aquesta situació i es lamentes 
per aquest qualificatius que s’havien produït, així que per finalitzar, demanem també 
que el ple de l’Ajuntament de Palma demani, sabem que no tenim moltes possibilitats 
de que prosperi, la retirada de la reforma laboral, nosaltres no compartim, i aquí com diu 
el Sr. Gijón venim per fer política, aquest és un plantejament polític, i pensem que 
també era important i era el moment de fer-ho arribar a les institucions pertinents, sense 
res més. Gràcies.” 
 
Te la paraula el Sr, Gijón: 
 
“Yo creo que es un buen momento para hablar precisamente de esto porque no hay 
medios de comunicación y creo que lo podemos,  no creo que salga ya salió en su 
momento, el tema a la referencia que han hecho mía que les ha servido para tener un 
poco de noticia durante estos días, saben perfectamente que no se hizo, no se produjo en 
ningún caso en la medida en que lo ha hecho el líder sindical Lorenzo Bravo, en ningún 
caso, en el mío es cierto que yo la llamé para pedirle disculpas, pero no por mis palabras 
que  no fueron esas en ningún momento, recuerde bien, le llamé por la manera en la que 
se había interpretado en los medios de comunicación, nunca dije esas palabras, por tanto 
no fue tanto por eso sino por la interpretación que se había dicho, y en cualquier caso 
insisto nunca se hizo en el mismo o con la misma intensidad ni de manera tan directa, 
yo nunca dije que usted fuera una caudilla nunca dije que usted fuera una dictadora, lo 
único que se malinterpretaron unas, bueno una interpretación que se hizo que en ningún 
caso era ese el sentido. Gracias.” 
 
Té la paraula el Sr. Martínez: 
 
“Gràcies Sr. Batle. En el punt número 1, nosaltres no creiem que hi hagi una campanya 
de deslegitimació dels sindicats, vostè creu que és el Partit Popular que l’estaria fent, en 
tot cas són els ciutadans que no entenen perquè han estat durant tant de temps, mentre 
que estaven creixent les llistes de l’atur, mirant cap a un altre banda, sense fer res, i ara 
pareix que en 50 dies s’han de mobilitzar, per tant no és un tema que tingui res que 
veure amb el Partit Popular, és que la gent aquests canvis tan radicals no, és difícil 
d’explicar-los, per tant el primer punt nosaltres entenem que no existeix aquesta 
campanya de deslegitimació en els sindicats, que nosaltres els tenim al manco els que 
estan aquí representant els treballadors de l’Ajuntament molt de respecte. Respecte a lo 
que hem de demanar al Govern i tal, miri el Sr. Bravo va assumir la responsabilitat, ell 
és major d’edat i sabia el que feia,  nosaltres quan xerrem sabem el que fem i sabem els 
riscos que assumim, li vull recordar són les 5:10, i encara vostè no m’ha posat Sra. 
Calvo una querella que va anunciar a bombo i platillo a tots els mitjans de comunicació, 
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li vull recordar, i a diferència de lo que vostè està demanant al Govern, jo li vaig dir que 
jo li acompanyava, perquè segurament tenia més que explicar vostè que no jo en aquesta 
querella, per tant la gent quan xerra, i normalment quan una persona insulta és quan no 
se té arguments, i per tant no té res que veure, l’ha volgut comparar amb la referència 
del Sr. Gijón, no té res a veure, tots varen sentir perfectament, vostès quan tenen 
excessos verbals, i vull dir l’esquerra en general, després bé el Sr. Bravo ni tan sols ha 
demanat perdó, però encara recordar lo del ... , ho recordem i era representava a tots els 
Ajuntaments, ho recordem, això si és fàcil demanar perdó a la Sra. Pol també va 
demanar perdó però a vostè no li va bastar, va demanar la dimissió, va demanar que la 
llevessin de les llistes, també va demanar perdó i va dir que s’havia equivocat, per tant 
hi ha gent que quan s’equivoca ha de dimitir i ha de desaparèixer del mapa, i altre gent 
que quan s’equivoca, quan xerra, l’hem de protegir, jo si vostè vol protegir políticament 
segons quins excessos verbals, vostè sabrà lo que està assumint. Respecte a la reforma 
laboral, miri a Espanya feia falta una reforma laboral Sra. Calvo, no se quina la de vostè 
ha creat molt de paro i acomiadament lliure que li diguin a la quantitat d’aturats, tant a 
Espanya com a Palma amem si existeix o no existia l’acomiadament lliure amb vostès al 
Govern, existia, clar el tema de la reforma laboral és segons el punt de vista, com 
sempre, nosaltres tenim el punt de vista que amb la reforma laboral l’acomiadament serà 
el darrer recurs que tindran els empresaris, el darrer recurs, i vostès plantegen qualque 
cosa que ja està a la normativa, és vera, s’ha llevat el tema dels 45 dies, els 33 dies ja hi 
era des de l’any 97, i la majoria dels acomiadaments mentre vostè era Batlessa s’han 
pagat a 20 dies, n’hi molts que eren deguts a eres, per tant nosaltres el que demanem és 
que ens deixin governar, que a l’esquerra li costa molt això de que el PP pugui 
governar, d’aquí a un any sabrem, li costa molt, vostès varen fer un pacte, varen pactar 
amb el diable perquè no governéssim nosaltres durant 4 anys, jo no me riuria tant, 
perquè no me riuria tant, el Sr. Gijón haurà dit el que haurà dit, vostè sap que des de el 
febrer el portaveu de l’oposició Sra. Calvo no li va tornar dir, Batlessa, ho sap 
perfectament, perquè vostè va actuar com va actuar, els vull recordar tots els 
incompliments de plenari, vostè primer Sr. Verger va sortir d’aquí amb un acord de ple, 
que deia que havia d’aturar lo del tramvia i vostè es va dedicar a fer yoyos, a fer yoyos, 
quan hi havia un acord de ple que li deia que deixes de gastar doblers, mirin posar-se, 
posar-se, posar-se darrera de certes manifestacions violentes que estan succeint a 
Espanya, això és una irresponsabilitat, ho trobem nosaltres, per part del Partit Socialista, 
que veiem que incita, jo entenia que era l’esquerra moderada, però que incita a certs 
temes que hauran d’assumir la responsabilitat de lo que pugui passar en el futur, deixin, 
deixin actuar la reforma laboral, la reforma bancària, ha hagut de venir un govern del 
Partit Popular per rebaixar els salaris a aquells banquers que ens han portat a aquesta 
crisi, ha hagut de venir un govern del Partit Popular, ha hagut de venir un govern del 
Partit Popular per plantejar el tema de l’adhesió en pagament, per tant estam fent 
reformes tenim clar el camí i per això Sra. Calvo, i avui els vull dir a l’oposició en 
general, pareix que vostès estan més còmodes fent oposició en el Sr. Rajoy, en el Sr. 
Bauza, que en el Sr. Isern, i això és senyal de que estam fent les coses ben fetes. Moltes 
gràcies.” 
 
Té la paraula la Sra. Fernández Barrero: 
 
“Anem a veure per on comencem, perquè pareix mentida Sr. Martínez la capacitat que 
té vostè per provocar situacions de tensions, de tensió i agressions absolutament inútils i 
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innecessàries, evidentment nosaltres no som partidaris dels insults, i jo crec que en 
general això és lo habitual, o sigui només en situacions extremes es vera que es 
produeixen, tampoc som partidaris dels excessos verbals, però vostè Sr. Martínez no és 
precisament de tot l’equip de govern el més adequat per defensar aquesta, aquest 
argument, perquè vostè si que és no només partidari, és que és un habitual de l’excés 
verbal, com ha pogut demostrar ara mateix, no és la persona que triaria crec que ningú 
per mediar, per actuar, per mediar absolutament en cap conflicte, vostè vamos encara hi 
ficaria més llenya al foc, evidentment nosaltres recolzarem la proposició del Partit 
Socialista, i es més en el primer punt, en comptes de lamentar la campanya del 
deslegitimació nosaltres el que feríem és rebutjar-la, és evident que s’està fent una 
campanya contra els sindicats, és més que evident, de desprestigi, de, efectivament Sr. 
Bauza, dins les seves declaracions el que va fer va esser dir que els sindicats lo únic que 
feien era posar la mà, o sigui que és això, o sigui el paper que han desenvolupat els 
sindicats a lo llarg de tota la seva història és intanchable , és intanchable, i si tenim drets 
laborals, i si tenim drets socials és gràcies a l’esforç i a la labor del sindicat i dels 
sindicalistes, i de la vida de molta gent, molta gent ha posat en la defensa d’aquests 
drets molt de la seva vida personal, jo no sé si vostè coneix algú a prop de sindicalista, 
però li puc assegurar que hi ha molta gent que s’ha jugat molt i molt per defensar el que 
avui tenim, el que també té vostè, que a lo millor no sé si li hagués correspost per dret, 
però que també gaudeix d’aquests drets, evidentment nosaltres i tant que donarem, 
recolzarem aquest punt 1, i també recolzarem el punt 2 evidentment, perquè és absurd, 
és absurd que el president de la comunitat autònoma davant un insult, o unes 
declaracions com aquestes vulgui posar, posar a fer feina a serveis jurídics de la 
comunitat autònoma en aquest tema, a perdre ni tan siquiera un minut, davant la 
quantitat de situacions que en aquest moment s’estan produint en aquesta comunitat 
autònoma, això és un desbarat, absolutament un desbarat, i en el tercer punt, bé es que 
jo crec que aquí hauria d’estar aprovat per unanimitat, com podem rebutjar el consens 
entre sindicats, patronal i el Govern, com podem rebutjar el consens?, la situació és tan 
complicada, és tan complicada, que sols podrem sortir si hi ha consens, o es que pensen 
sortir vostès tot solets d’aquesta situació sense contar absolutament amb ningú? Així els 
anirà, així els anirà perquè aquesta és una situació que o ens impliquem tots o ho traiem 
entre tots, sortim tots d’aquesta situació o difícilment en sortirem perquè lo únic que es 
crearan són conflictes, que és el que està passant en aquest moment, creen situacions de 
conflicte, la reforma laboral és un retrocés, és una vergonya com a reforma laboral, és 
un retrocés laboral, això és el que és. Gràcies.” 
 
Té la paraula la Sra. Calvo: 
 
“Moltes gràcies Sra. Batle. Nosaltres acceptem l’esmena de lamentar i rebutjar, o sigui 
la transacció, esmena d’addició deu esser, in voce, mirin, jo sincerament aquest judici 
sumaríssim no era subjectiu d’esser la proposta, en qualsevol cas un ha de dur molta 
paciència sobretot amb elegància, no?, jo crec que és fonamental, es posin com es posin 
les paraules que es varen publicar varen esser, caudilla de Palma por la gracia de Dios, 
telefonaré al periodista i li diré, oiga pues menudo dictado no, perquè no me vull pensar 
que cap periodista ni cap professional de la informació d’aquesta terra, sigui capaç en 
una roda de premsa de cap formació política, ni cap sindicat, extreure aquest titular si no 
se n’ha parlat, me costa pensar-ho, me costa pensar-ho, sigui com sigui torn insistir, torn 
insistir, no són aquestes les paraules, era un exemple per comparar la doble vara de 
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mesurar, i jo crec que és important que no deixem passar aquestes situacions, i que ens 
permetin reflexionar sobre que estam fent i com vivim el moment polític que vivim, a 
mi me desagrada profundament la confrontació estèril, i me desagrada profundament la 
confrontació des de la desqualificació perquè crec que és innecessària, vostès parlaven 
d’eliminar el qualificatiu institucional, perquè es sentien amb la potestat de fer-ho, 
perfecte, jo no ho vaig compartir mai, me pareix molt bé, no se me va ocorre mai, mai, 
iniciar un procés judicial, ni a mi ni a cap de nosaltres, i tots hem pogut, no, ni contra 
vostè, ni contra vostè, només faltaria, amb lo qual després de berenar-se un titular així 
també ho podria fer, ni contra vostè, i m’encantaria que quan parlem, si ho podem 
acabar de fer, ho entenguin des de el punt de vista de l’humà, i de construir, si no es 
tracta de jutjar, els judicis sumaríssim els fan vostès, és vostè qui diu, si vostè es vol 
col·locar la justificació política dels desqualificatius, no és això, escolti si s’ha 
equivocat i és del meu partit, s’ha equivocat, i si s’ha equivocat un líder sindical, s’ha 
equivocat, però també s’ha equivocat el president d’aquesta comunitat autònoma 
llençant els serveis jurídics a la comunitat autònoma contra un líder sindical, que s’ha 
equivocat, i penso que això forma part del debat i de la situació, nosaltres si tenim la 
percepció de que hi ha una campanya de deslegitimació dels sindicats, que tenen moltes 
coses a revisar del seu funcionament, com les tenim segurament els partits polítics, 
moltes, però una campanya intencionada de deslegitimació, jo no sé si també pensem 
que els sindicats que representen els funcionaris d’aquesta casa, només són aquí per 
posar la mà, però com a mínim tinc la impressió de que són uns interlocutors que es fan 
servir, per començar per vostès quan fan oposició, per començar, però aquest no és el 
debat, el debat de fons és, en el moment que vivim, en el moment que vivim, hem 
d’entrar en aquest procés de qüestionar un dels principals actors socials d’aquest país? 
Crec que és un error, amb totes les coses que han de canviar i de millorar, insistim 
nosaltres no compartim el ... de la reforma laboral, pensem que és un debat interessant 
per aquesta ciutat, volíem dur-ho, agraïm la voluntat i la possibilitat d’aquest equip de 
govern de poder haver tingut aquest debat, i sens dubte si qualque dia, per mínima que 
sigui la insinuació, me veuen caure en una conducta semblant a la que hem discutit avui, 
li agrairia que m’ho facin sabre quan abans, perquè no tindré cap problema en 
reconèixer el meu error. Gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Martínez: 
 
“Gràcies. Sra. Fernández, simplement per la seva informació, està davant de un 
exsindicalista, es vera que ara no ho som però jo he estat sindicalista, si ja li donaré les 
llistes, no vull que sàpiguen el sindicat però era un sindicat d’esquerres, perquè ho 
sàpiguen me vaig reunir a nivell nacional, sindicat d’esquerres, si que segurament vostè 
no estava molt, pues miri, ha vist?, pues que cosas, que cosas, que cosas, de lo que 
s’acaba vostè d’assabentar, miri si conec bé el món sindicalista, jo no, en cap moment 
he fet referència, he fet referència a una persona, no he fet en cap moment referència, al 
contrari he xerrat molt bé dels sindicats d’aquesta casa, que per cert tinc molt bona 
relació, de quan ja era director general, defensar amb passió un grup municipal, unes 
idees, els nostres votants, no té res que veure amb el que vostè està dient, si un és 
conciliador, no és conciliador, ja mirarem tenim 4 anys, ja es donarà compta vostè com 
som jo com a persona. Miri, el terme feixista, el terme feixista es que estava totalment, 
es que clar de que estam, estam xerrant de qualque cosa important, el Sr. Bravo es va 
equivocar, jo crec que no ha demanat perdó, per tant ell va decidir dir qualque cosa, ha 
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decidit mantenir-ho, ha decidit mantenir-ho i el Sr. Escolti, el Sr. President del Govern, 
pues farà lo que ell trobi que hagi de fer, que per això és President del Govern, Sra. 
Calvo miri, vostè qualificatius ja li faré arribar, qualificatius amb membres del Partit 
Popular del Palma, faltant al respecte, aquí no perquè no s’atrevia perquè li podien 
contestar, però en els mitjans de comunicació Sra. Calvo, li faré arribar, li faré arribar, li 
faré arribar, el que me recorden es que també hi havia gent en el seu Equip de Govern 
que també, eh, i vostè era la Batlesa, i no li deia per favor no, per tant, amem el tema, el 
tema, el tema de lo que realment estam xerrant ara aquí, a nosaltres ens pareix molt bé 
que vostè plantegin temes que són de àmbit nacional, com és el tema de la reforma 
laboral, la reforma laboral és un tema molt ample, molt, moltíssim, si d’aquí 1 any, 2 
anys o 3 anys aquestes reformes que estam mirant de fer no surten efecte, serà quan 
tindran discurs, però es que duim només 50 dies, quan dic que ens deixin governar, ens 
deixin governar, sap?, ens deixin governar, està bé que tinguin un posicionament en 
contra, i poden anar a totes les manifestacions que vulguin i tal però, dir a la gent 
qualque cosa que no és així, nosaltres estam pensant en mecanismes per tallar aquesta 
sangria, perquè els empresaris no estiguin acomiadant a la gent, que sigui el darrer 
recurs, i un pic que hi hagi dinamització, el que està dient el Sr. Rajoy és que amb això 
no es genera ocupació, perquè es genera ocupació amb dinamització, i que després els 
empresaris no tinguin por a l’hora de contractar, i amb aquesta reforma és això, és a dir, 
primer la dinamització i després vendran altes quotes de contractes, perquè no tinguin 
por, de qui ve?, i a part a nosaltres, que ens estan mirant de defora, hem de prendre 
decisions i de defora tots ens deien que havíem, per donar confiança havíem de fer una 
reforma laboral, la reforma laboral dels socialistes pactada tant amb la patronal i amb 
els sindicats majoritaris ha creat paro, ha creat paro, la que varen firmar ha creat paro 
per tant no ha funcionat, qualque cosa haurem de fer perquè pareixia que la sortida, això 
de si hi ha acomiadament lliure o no hi ha acomiadament lliure, però si hi ha amb un 
ere, com es diu en català normalitzat? ero, no?, bé en un expedient d’aquest tipus la 
indemnització és un 20%, perdó 20 dies, per tant el tema dels 33 dies ja estava des de 
l’any 97, no, el Partit Popular no ha inventat res, simplement ha volgut reformar, hi ha 
molt, clar jo me podria aquí tinc lo que normalment t’envien de Madrid, hi ha temes 
molt interessants i molt positius d’aquesta reforma, el govern d’en Rajoy no s’ha tancat 
en banda de no xerrar amb els sindicats, podem tancar, podem xerrar, hi ha ara la 
tramitació i ara s’ha d’anar millorant, però no se millora la tramitació fent una vaga 
general, ara hi ha una tramitació parlamentaria, ara hi ha moment per poder xerrar, 
encara es pot xerrar, però s’havia d’enviar un missatge clar i el govern d’en Rajoy en 50 
dies, no és perquè sigui del PP, si fos del PSOE també ho diria, ha fet més que l’anterior 
govern, ha fet més en 50 dies, és per això que nosaltres no podem donar suport ni a un 
ni a l’altre de les propostes que estan presentant avui. Moltes gràcies.” 
 
Es proposa: 
 
1.- El Ple de l’Ajuntament de Palma lamenta la campanya de deslegitimació dels 
sindicats com a representants dels treballadors i treballadores i reconeix el seu 
paper com a agents socials de primer ordre en un estat social i democràtic de Dret 
com el que s’estableix a la Constitució Espanyola. 
 
2.- El Ple de l’Ajuntament de Palma demana al Govern de les Illes Balears que 
desisteixi de la interposició d’accions legals contra el secretari general d’UGT, tot i 
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lamentant les declaracions i els insults tant del president Bauzà contra els 
sindicats, com les paraules del líder sindical en referència al president. 
  
3.- El Ple de l’Ajuntament de Palma es manifesta en contra de la reforma laboral 
aprovada pel Govern de l’Estat i li demanarà la seva retirada, a fi d’obtenir un 
consens entre sindicats i patronal sobre les condicions laborals a establir per donar 
seguretat a empresaris i treballadors i poder escometre l’objectiu de la creació 
d’activitat econòmica i ocupació.  
 
Es REBUTJA per 16 vots en contra (PP) i 11 vots a favor (PSOE i PSM-IV-ExM) 
 
PRECS I PREGUNTES: 
 
468. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA A LES ENQUESTES 

EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA D’URBANISME I HABITATGE  

469. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA D’URBANISME I HABITATGE  

470. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA D’URBANISME I HABITATGE  

471. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PER L’ÀREA D’URBANISME I HABITATGE   

472. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS CONTRACTES 

MENORS SIGNATS PER L’ÀREA D’URBANISME I HABITATGE  

473. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A L’ASSIGNACIÓ DE 

VEHICLES DE REPRESENTACIÓ A L’ÀREA D’URBANISME I HABITATGE  

474. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA A LES ENQUESTES 

EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DELEGADA DE SEGURETAT CIUTADANA  

475. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE SEGURETAT CIUTADANA  

476. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE SEGURETAT CIUTADANA  



 

- 123 - 

477. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PER L’ÀREA DE SEGURETAT CIUTADANA  

478. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS CONTRACTES 

MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DE SEGURETAT CIUTADANA  

479. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A L’ASSIGNACIÓ DE 

VEHICLES DE REPRESENTACIÓ A L’ÀREA DE SEGURETAT CIUTADANA  

480. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS CONVENIS SIGNATS 

PER LA REGIDORIA DELEGADA DE SEGURETAT CIUTADANA 

481. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA A LES ENQUESTES 

EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DELEGADA DE SANITAT I CONSUM  

482. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE SANITAT I CONSUM  

483. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE SANITAT I CONSUM  

484. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PER L’ÀREA DELEGADA DE SANITAT I CONSUM  

485. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS CONTRACTES 

MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DELEGADA DE SANITAT I CONSUM  

486. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A L’ASSIGNACIÓ DE 

VEHICLES DE REPRESENTACIÓ A L’ÀREA DELEGADA DE SANITAT I CONSUM  

487. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA A LES ENQUESTES 

EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DELEGADA DE MOBILITAT  

488. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE MOBILITAT  

489. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE MOBILITAT  
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490. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PER L’ÀREA DELEGADA DE MOBILITAT  

491. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS CONTRACTES 

MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DELEGADA DE MOBILITAT  

492. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A L’ASSIGNACIÓ DE 

VEHICLES DE REPRESENTACIÓ A L’ÀREA DELEGADA DE MOBILITAT 

493. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS CONVENIS SIGNATS 

PER LA REGIDORIA DELEGADA DE MOBILITAT 

494. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA A LES ENQUESTES 

EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DE MEDI AMBIENT  

495. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE MEDI AMBIENT  

496. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE MEDI AMBIENT  

497. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PER L’ÀREA DE MEDI AMBIENT  

498. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS CONTRACTES 

MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DE MEDI AMBIENT  

499. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A L’ASSIGNACIÓ DE 

VEHICLES DE REPRESENTACIÓ A L’ÀREA DE MEDI AMBIENT  

500. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA A LES ENQUESTES 

EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA D’INFRAESTRUCTURES I COORDINACIÓ 

TERRITORIAL  

501. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA D’INFRAESTRUCTURES I COORDINACIÓ TERRITORIAL  

502. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS I 
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ASSISTÈNCIES TÈCNIQUES QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA D’INFRAESTRUCTURES I 

COORDINACIÓ TERRITORIAL  

503. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PER L’ÀREA D’INFRAESTRUCTURES I COORDINACIÓ TERRITORIAL  

504. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS CONTRACTES 

MENORS SIGNATS PER L’ÀREA D’INFRAESTRUCTURES I COORDINACIÓ TERRITORIAL  

505. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A L’ASSIGNACIÓ DE 

VEHICLES DE REPRESENTACIÓ A L’ÀREA D’INFRAESTRUCTURES I COORDINACIÓ 

TERRITORIAL  

506. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA A LES ENQUESTES 

EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA D’ECONOMIA, HISENDA I INNOVACIÓ  

507. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA D’ECONOMIA, HISENDA I INNOVACIÓ  

508. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA D’ECONOMIA, HISENDA I INNOVACIÓ 

509. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PER L’ÀREA D’ECONOMIA, HISENDA I INNOVACIÓ  

510. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS CONTRACTES 

MENORS SIGNATS PER L’ÀREA D’ECONOMIA, HISENDA I INNOVACIÓ 

511. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A L’ASSIGNACIÓ DE 

VEHICLES DE REPRESENTACIÓ A L’ÀREA D’ECONOMIA, HISENDA I INNOVACIÓ 

512. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA A LES ENQUESTES 

EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DE FUNCIÓ PÚBLICA I GOVERN INTERIOR  

513. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE FUNCIÓ PÚBLICA I GOVERN INTERIOR  

514. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE FUNCIÓ PÚBLICA I GOVERN INTERIOR  
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515. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PER L’ÀREA DE FUNCIÓ PÚBLICA I GOVERN INTERIOR  

516. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS CONTRACTES 

MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DE FUNCIÓ PÚBLICA I GOVERN INTERIOR  

517. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A L’ASSIGNACIÓ DE 

VEHICLES DE REPRESENTACIÓ A L’ÀREA DE FUNCIÓ PÚBLICA I GOVERN INTERIOR  

518. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA A LES ENQUESTES 

EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DELEGADA D’EDUCACIÓ, FAMÍLIA, IGUALTAT I 

MAJORS  

519. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA D’EDUCACIÓ, FAMÍLIA, IGUALTAT I MAJORS  

520. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA D’EDUCACIÓ, FAMÍLIA, IGUALTAT I MAJORS  

521. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PER L’ÀREA DELEGADA D’EDUCACIÓ, FAMÍLIA, IGUALTAT I MAJORS  

522. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS CONTRACTES 

MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DELEGADA D’EDUCACIÓ, FAMÍLIA, IGUALTAT I MAJORS  

523. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A L’ASSIGNACIÓ DE 

VEHICLES DE REPRESENTACIÓ A L’ÀREA DELEGADA D’EDUCACIÓ, FAMÍLIA, IGUALTAT 

I MAJORS  

524. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA A LES ENQUESTES 

EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DE CULTURA I ESPORTS  

525. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE CULTURA I ESPORTS  

526. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE CULTURA I ESPORTS  
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527. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PER L’ÀREA DE CULTURA I ESPORTS  

528. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS CONTRACTES 

MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DE CULTURA I ESPORTS  

529. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A L’ASSIGNACIÓ DE 

VEHICLES DE REPRESENTACIÓ A L’ÀREA DE CULTURA I ESPORTS  

530. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA A LES ENQUESTES 

EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DE COORDINACIÓ MUNICIPAL I TURISME  

531. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE COORDINACIÓ MUNICIPAL I TURISME  

532. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE COORDINACIÓ MUNICIPAL I TURISME  

533. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PER L’ÀREA DE COORDINACIÓ MUNICIPAL I TURISME  

534. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS CONTRACTES 

MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DE COORDINACIÓ MUNICIPAL I TURISME  

535. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A L’ASSIGNACIÓ DE 

VEHICLES DE REPRESENTACIÓ A L’ÀREA DE COORDINACIÓ MUNICIPAL I TURISME  

536. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA A LES ENQUESTES 

EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DELEGADA DE COMERÇ, TREBALL I JOVENTUT 

537. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE COMERÇ, TREBALL I JOVENTUT  

538. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE COMERÇ, TREBALL I JOVENTUT  

539. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PER L’ÀREA DELEGADA DE COMERÇ, TREBALL I JOVENTUT  
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540. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS CONTRACTES 

MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DELEGADA DE COMERÇ, TREBALL I JOVENTUT  

541. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A L’ASSIGNACIÓ DE 

VEHICLES DE REPRESENTACIÓ A L’ÀREA DELEGADA DE COMERÇ, TREBALL I JOVENTUT  

542. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL, IMMIGRACIÓ I PARTICIPACIÓ  

543. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA A LES ENQUESTES 

EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL, IMMIGRACIÓ I 

PARTICIPACIÓ  

544. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL, IMMIGRACIÓ I PARTICIPACIÓ 

545. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PER L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL, IMMIGRACIÓ I PARTICIPACIÓ 

546. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS CONTRACTES 

MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL, IMMIGRACIÓ I PARTICIPACIÓ  

547. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A L’ASSIGNACIÓ DE 

VEHICLES DE REPRESENTACIÓ A L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL, IMMIGRACIÓ I 

PARTICIPACIÓ  

548. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA A LES ENQUESTES 

EXTERNES REALITZADES PEL  CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA  

549. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 

TREBALLADORS DEL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA  

550. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 

EFECTUATS PEL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA  

551. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ 

DE COMPTES I INGRESSOS DEL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA  
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552. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT EL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA  

553. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT EL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA  

554. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PEL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA  

555. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS CONTRACTES 

MENORS SIGNATS PEL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA  

556. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A LES NOVES 

INCORPORACIONS AL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA  

557. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA A LES ENQUESTES 

EXTERNES REALITZADES PER L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S. A.  

558. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 

TREBALLADORS A L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S.A.  

559. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 

EFECTUATS A L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S.A.  

560. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ 

DE COMPTES DE L’EMPRESA DE FUNERÀRIA MUNICIPAL, S.A.  

561. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S.A.  

562. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT L’EMPRESA FUNÈRARIA MUNICIPAL, S. A.  

563. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PER L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S. A.  

564. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS CONTRACTES 

MENORS SIGNATS PER L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S. A.  
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565. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A LES NOVES 

INCORPORACIONS A L‘EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S.A.  

566. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA A LES ENQUESTES 

EXTERNES REALITZADES PER L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA. 

567. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 

TREBALLADORS A EMAYA  

568. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 

EFECTUATS A L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA.  

569. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ 

DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA.  

570. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT LA EMPRESA MUNICIPAL EMAYA  

571. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA  

572. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PER L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA. 

573. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS CONTRACTES 

MENORS SIGNATS PER L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA  

574. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A LES NOVES 

INCORPORACIONS A L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA  

575. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA A LES ENQUESTES 

EXTERNES REALITZADES PER L’EMT. 

576. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 

TREBALLADORS A L’EMT  

577. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 

EFECTUATS A L’EMT.  
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578. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ 

DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE L’EMT. 

579. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT L’EMT.  

580. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT L’EMT.  

581. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PER L’EMT.  

582. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS CONTRACTES 

MENORS SIGNATS PER L’ EMT.  

583. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A LES NOVES 

INCORPORACIONS A L’EMT.  

584. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS CONVENIS SIGNATS 

PER L’EMT.  

585. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A ESTADÍSTIQUES 

MENSUALS D’USUARIS DE L’EMT.  

586. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA A LES ENQUESTES 

EXTERNES REALITZADES PER L’EMOP, S. A.  

587. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 

TREBALLADORS A L’EMOP 

588. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 

EFECTUATS A L’EMOP, S. A.  

589. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ 

DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE L’ EMOP, S. A.  

590. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT L’EMOP, S.A.  
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591. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT L’EMOP, S. A.  

592. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PER L’EMOP, S. A.  

593. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS CONTRACTES 

MENORS SIGNATS PER L’EMOP 

594. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A LES NOVES 

INCORPORACIONS A L‘EMOP, S.A.  

595. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS CONVENIS SIGNATS 

PER L’EMOP 

596. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA A LES ENQUESTES 

EXTERNES REALITZADES PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS.  

597. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 

TREBALLADORS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS.  

598. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 

EFECTUATS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS.  

599. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ 

DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS.  

600. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS.  

601. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS.  

602. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS.  

603. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS CONTRACTES 

MENORS SIGNATS PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS.  
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604. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A LES NOVES 

INCORPORACIONS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS.  

605. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA A LES ENQUESTES 

EXTERNES REALITZADES PER EL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D’INFANTS.  

606. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 

TREBALLADORS AL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D’INFANTS.  

607. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 

EFECTUATS AL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D’INFANTS. 

608. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ 

DE COMPTES DEL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D’INFANTS.  

609. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT EL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D’INFANTS.  

610. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT EL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D’INFANTS.  

611. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PER EL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D’INFANTS.  

612. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS CONTRACTES 

MENORS SIGNATS PER EL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D’INFANTS.  

613. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A LES NOVES 

INCORPORACIONS AL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D‘INFANTS.  

614. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA A LES ENQUESTES 

EXTERNES REALITZADES PEL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE.  

615. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 

TREBALLADORS AL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE.  

616. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 

EFECTUATS AL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE.  
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617. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ 

DE COMPTES DEL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE.  

618. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT EL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE. 

619. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT EL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE. 

620. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PER EL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE. 

621. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS CONTRACTES 

MENORS SIGNATS PER EL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE.  

622. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A LES NOVES 

INCORPORACIONS AL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE.  

623. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA A LES ENQUESTES 

EXTERNES REALITZADES PER PALMAACTIVA.  

624. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 

TREBALLADORS DE PALMAACTIVA.  

625. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ 

DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE PALMAACTIVA.  

626. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT PALMAACTIVA. 

627. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT PALMAACTIVA.  

628. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PER PALMAACTIVA.  

629. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS CONTRACTES 

MENORS SIGNATS PER PALMAACTIVA.  
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630. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A LES NOVES 

INCORPORACIONS A PALMAACTIVA.  

631. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA A LES ENQUESTES 

EXTERNES REALITZADES PER LA FUNDACIÓ ES BALUARD. 

632. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 

TREBALLADORS A LA FUNDACIÓ ES BALUARD.  

633. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 

EFECTUATS A LA FUNDACIÓ ES BALUARD 

634. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ 

DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE LA FUNDACIÓ ES BALUARD. 

635. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ ES BALUARD. 

636. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ ES BALUARD. 

637. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PER LA FUNDACIÓ ES BALUARD.  

638. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS CONTRACTES 

MENORS SIGNATS PER LA FUNDACIÓ ES BALUARD.  

639. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A LES NOVES 

INCORPORACIONS A LA FUNDACIÓ ES BALUARD.  

640. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA A LES ENQUESTES 

EXTERNES REALITZADES PEL  CONSORCI MUSEU D’ART MODERN I CONTEMPORANI  

641. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ 

DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DEL CONSORCI MUSEU D’ART MODERN I 

CONTEMPORANI  
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642. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT EL CONSORCI MUSEU D’ART MODERN I CONTEMPORANI  

643. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT EL CONSORCI MUSEU D’ART MODERN I CONTEMPORANI  

644. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PEL CONSORCI MUSEU D’ART MODERN I CONTEMPORANI  

645. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS CONTRACTES 

MENORS SIGNATS PEL CONSORCI MUSEU D’ART MODERN I CONTEMPORANI  

646. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA A LES ENQUESTES 

EXTERNES REALITZADES PER LA FUNDACIÓ CASALS D’ART I ESPAIS EXPOSITIUS DE 

PALMA.  

647. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 

TREBALLADORS A LA FUNDACIÓ CASALS D’ARTS I ESPAIS EXPOSITIUS DE PALMA.  

648. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 

EFECTUATS A LA FUNDACIÓ CASALS D’ARTS I ESPAIS EXPOSITIUS DE PALMA.  

649.PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ 

DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE LA FUNDACIÓ CASALS D’ARTS I ESPAIS 

EXPOSITIUS DE PALMA.  

650. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ CASALS D’ART I ESPAIS EXPOSITIUS DE PALMA.  

651. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ CASALS D’ARTS I ESPAIS EXPOSITIUS DE PALMA.  

652. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PER LA FUNDACIÓ CASALS D’ART I ESPAIS EXPOSITIUS DE PALMA.  

653. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS CONTRACTES 

MENORS SIGNATS PER LA FUNDACIÓ CASALS D’ART I ESPAIS EXPOSITIUS DE PALMA.  
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654. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A LES NOVES 

INCORPORACIONS A LA FUNDACIÓ CASALS D’ARTS I ESPAIS EXPOSITIUS DE PALMA.  

655. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA A LES ENQUESTES 

EXTERNES REALITZADES PER L’IMTUR.  

656. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 

TREBALLADORS A l’IMTUR  

657. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 

EFECTUATS A L’IMTUR.  

658. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ 

DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE l’IMTUR.  

659. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT L’IMTUR.  

660. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT L’IMTUR. 

661. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PER L’ IMTUR  

662. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS CONTRACTES 

MENORS SIGNATS PER L’IMTUR  

663. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A LES NOVES 

INCORPORACIONS A L’IMTUR.  

664. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA A LES ENQUESTES 

EXTERNES REALITZADES PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA.  

665. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 

TREBALLADORS A L’INSTITUT MUNICIPAL DE INFORMÀTICA.  

666. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 

EFECTUATS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA. 
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667. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ 

DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA.  

668. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA  

669. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA.  

670. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA.  

671. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS CONTRACTES 

MENORS SIGNATS PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA.  

672. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A LES NOVES 

INCORPORACIONS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA.  

673. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS CONVENIS SIGNATS 

PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA.  

674. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS AVANTPROJECTES, 

PROJECTES BÀSICS I PROJECTES D’EXECUCIÓ ENCARREGATS PER L’INSTITUT 

MUNICIPAL D’INFORMÀTICA.  

675. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA A LES ENQUESTES 

EXTERNES REALITZADES PER LA FUNDACIÓ LLEGAT WEYLER.  

676. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 

TREBALLADORS A LA FUNDACIÓ LLEGAT WEYLER.  

677. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 

EFECTUATS A LA FUNDACIÓ LLEGAT WEYLER.  

678. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ 

DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE LA FUNDACIÓ LLEGAT WEYLER.  
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679. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ LLEGAT WEYLER.  

680. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ LLEGAT WEYLER.  

681. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PER LA FUNDACIÓ LLEGAT WEYLER.  

682. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS CONTRACTES 

MENORS SIGNATS PER LA FUNDACIÓ LLEGAT WEYLER.  

683. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A LES NOVES 

INCORPORACIONS A LA FUNDACIÓ LLEGAT WEYLER.  

684. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA A LES ENQUESTES 

EXTERNES REALITZADES PEL  CONSORCI PER A LA CONSTRUCCIÓ DEL VELÒDROM DE 

PALMA  

685. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 

TREBALLADORS DEL CONSORCI PER A LA CONSTRUCCIÓ DEL VELÒDROM DE PALMA  

686. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 

EFECTUATS PEL CONSORCI PER A LA CONSTRUCCIÓ DEL VELÒDROM DE PALMA  

687. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ 

DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DEL CONSORCI PER A LA CONSTRUCCIÓ DEL 

VELÒDROM DE PALMA  

688. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT EL CONSORCI PER A LA CONSTRUCCIÓ DEL VELÒDROM DE 

PALMA  

689. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT EL CONSORCI PER A LA CONSTRUCCIÓ DEL VELÒDROM DE 

PALMA  
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690. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PEL CONSORCI PER A LA CONSTRUCCIÓ DEL VELÒDROM DE PALMA  

691. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS CONTRACTES 

MENORS SIGNATS PEL CONSORCI PER A LA CONSTRUCCIÓ DEL VELÒDROM DE PALMA  

692. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A LES NOVES 

INCORPORACIONS AL CONSORCI PER A LA CONSTRUCCIÓ DEL VELÒDROM DE PALMA  

693. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA A LES ENQUESTES 

EXTERNES REALITZADES PER LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS DE PALMA, 

S.A.  

694. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 

TREBALLADORS A L’SMAP  

695. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 

EFECTUATS A LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS DE PALMA, S.A.  

696. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ 

DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS 

DE PALMA, S.A.  

697. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS DE PALMA, S.A.  

698. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS DE PALMA, S.A.  

699. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PER L’SMAP.  

700. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS CONTRACTES 

MENORS SIGNATS PER LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS DE PALMA, S.A.  

701. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A LES NOVES 

INCORPORACIONS A LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS DE PALMA, S.A.  
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702. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS CONVENIS SIGNATS 

PER LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS DE PALMA, S.A.  

703. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA A LES ENQUESTES 

EXTERNES REALITZADES PER L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A.  

704. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 

TREBALLADORS A L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A.  

705. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 

EFECTUATS A L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A.  

706. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ 

DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A.  

707. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A.  

708. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A.  

709. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PER L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A.  

710. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS CONTRACTES 

MENORS SIGNATS PER L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A.  

711. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A LES NOVES 

INCORPORACIONS A L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A.  

712. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA A LES ENQUESTES 

EXTERNES REALITZADES PER LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ 

713. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 

TREBALLADORS A LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ.  

714. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 

EFECTUATS A LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ.  
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715. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ 

DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ.  

716. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ. 

717. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ 

718. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PER LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ 

719. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS CONTRACTES 

MENORS SIGNATS PER LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ.  

720. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A LES NOVES 

INCORPORACIONS A LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ.  

721. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA A LES ENQUESTES 

EXTERNES REALITZADES PER LA FUNDACIÓ PÚBLICA BALEARS PER A LA MÚSICA 

722. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 

TREBALLADORS A LA FUNDACIÓ PÚBLICA BALEARS PER A LA MÚSICA.  

723. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 

EFECTUATS A LA FUNDACIÓ PÚBLICA BALEARS PER A LA MÚSICA.  

724. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ 

DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE LA FUNDACIÓ PÚBLICA BALEARS PER A LA 

MÚSICA.  

725. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ PÚBLICA BALEARS PER A LA MÚSICA. 

726. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ PÚBLICA BALEARS PER A LA MÚSICA 



 

- 143 - 

727. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PER LA FUNDACIÓ PÚBLICA BALEARS PER A LA MÚSICA.  

728. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS CONTRACTES 

MENORS SIGNATS PER LA FUNDACIÓ PUBLICA BALEARS PER A LA MÚSICA.  

729. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A LES NOVES 

INCORPORACIONS A LA FUNDACIÓ PÚBLICA BALEARS PER A LA MÚSICA.  

730. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA A LES ENQUESTES 

EXTERNES REALITZADES PEL PALAU DE CONGRESSOS, S.A.  

731. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 

TREBALLADORS DEL PALAU DE CONGRESSOS, S.A.  

732. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 

EFECTUATS PEL PALAU DE CONGRESSOS, S.A.  

733. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ 

DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DEL PALAU DE CONGRESSOS  

734. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT EL PALAU DE CONGRESSOS, S.A.  

735. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT EL PALAU DE CONGRESSOS, S.A.  

736. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PEL PALAU DE CONGRESSOS, S.A.  

737. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS CONTRACTES 

MENORS SIGNATS PEL PALAU DE CONGRESSOS, S.A.  

738. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A LES NOVES 

INCORPORACIONS AL PALAU DE CONGRESSOS  

739. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA A LES ENQUESTES 

EXTERNES REALITZADES PEL CONSORCI RIBA.  
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740. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 

TREBALLADORS AL CONSORCI RIBA.  

741. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 

EFECTUATS AL CONSORCI RIBA.  

742. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ 

DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DEL CONSORCI RIBA. 

743. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT EL CONSORCI RIBA.  

744. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS 

QUE HA ENCARREGAT EL CONSORCI RIBA.  

745. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PEL CONSORCI RIBA.  

746. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA ALS CONTRACTES 

MENORS SIGNATS PEL CONSORCI RIBA.  

747. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012, RELATIVA A LES NOVES 

INCORPORACIONS AL CONSORCI RIBA.  

748. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA A LES HORES 

EXTRAORDINÀRIES REALITZADES PER L’ÀREA DE BATLIA.  

749.  PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA ALS DECRETS DE BATLIA  

750. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA AL SERVEI D’ACOLLIDA 

PER A DONES I FAMÍLIES (SADIF) DE L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL. 

751. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA AL PROGRAMA ÈXIT 

D’ORIENTACIÓ I SUPORT A L’ESTUDI DE L’ÀREA D’EDUCACIÓ, FAMÍLIA, IGUALTAT I 

MAJORS. 

752. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA AL SERVEI D’ACOLLIDA I 

PROMOCIÓ SOCIAL (SAPS) DE L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL 
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753. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA AL SERVEI D’AJUDA A 

DOMICILI (SAD) DE L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL. 

754. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA A L’OFICINA D’ATENCIÓ A 

LA IMMIGRACIÓ (OFIM) DE L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL. 

755. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA AL SERVEI D’ASSISTÈNCIA 

DE VIOLÈNCIA DOMÈSTICA I DE GÈNERE DE LA POLICIA LOCAL DE PALMA . 

756. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA AL SERVEI DE 

TELEASSISTÈNCIA DE L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL. 

757. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA A LES AJUDES 

ECONÒMIQUES URGENTS DE L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL. 

758. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA ALS CENTRES DE DIA DE 

L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL. 

759. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA AL PROGRAMA DE 

FINANÇAMENT DE MICROCRÈDITS DE LA CAIXA QUE GESTIONA PALMAACTIVA. 

760. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA ALS PROGRAMES DE 

FORMACIÓ DE PALMAACTIVA. 

761. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA AL PROGRAMA 

D’OCUPACIÓ I ORIENTACIÓ LABORAL DE PALMAACTIVA. 

762. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA AL PROJECTE “VIVER 

D’EMPRESES” DE PALMAACTIVA. 

763. PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE FEBRER DE 2012 RELATIVA AL SERVEI DE MENJAR A 

DOMICILI DE L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL. 

 
Complimentat l’objecte de la convocatòria el president aixeca la sessió, de la qual, com 
a secretària, estenc aquesta acta. 
La secretària general del Ple 
 
 


